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σελ. 6612

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΝΤΕΣ

ΒΑΡΕΜΕΝΟΣ Γ. , σελ. 6612 - 6643
ΛΑΜΠΡΟΥΛΗΣ Γ. , σελ. 6643 - 6646
ΧΡΙΣΤΟΔΟΥΛΟΠΟΥΛΟΥ Α. , 

σελ. 6599 - 6612

ΟΜΙΛΗΤΕΣ

Α. Επί της Ειδικής Ηµερήσιας Διάταξης:
ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ Ε. , σελ. 6606
ΓΕΝΝΗΜΑΤΑ Φ. , σελ. 6608
ΓΕΩΡΓΑΝΤΑΣ Γ. , σελ. 6611, 6612
ΛΟΒΕΡΔΟΣ Α. , σελ. 6603
ΠΑΡΑΣΚΕΥΟΠΟΥΛΟΣ Ν. , 

σελ. 6610, 6612
ΠΑΦΙΛΗΣ Α. , σελ. 6612
ΣΑΛΜΑΣ Μ. , σελ. 6599, 6602
ΦΩΚΑΣ Α. , σελ. 6599

Β. Επί διαδικαστικού θέµατος:
ΑΜΑΝΑΤΙΔΗΣ Ι. , σελ. 6638, 6644, 6645
ΒΑΡΕΜΕΝΟΣ Γ. , σελ. 6612, 6619, 6622, 6623, 

6624, 6625, 6626, 6634, 
6638, 6639, 6641, 6642, 
6643

ΗΛΙΟΠΟΥΛΟΣ Π. , σελ. 6641
ΚΑΜΜΕΝΟΣ Π. , σελ. 6622, 6623, 6624, 6638
ΚΑΤΣΙΚΗΣ Κ. , σελ. 6643, 6644, 6645
ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ Ι. , σελ. 6634, 6638, 6639
ΚΟΖΟΜΠΟΛΗ - ΑΜΑΝΑΤΙΔΗ Π. , 

σελ. 6602
ΚΟΛΛΙΑ - ΤΣΑΡΟΥΧΑ Μ. , 

σελ. 6642, 6644, 6645
ΛΑΜΠΡΟΥΛΗΣ Γ. , σελ. 6643, 6644, 6645
ΠΑΠΑΘΕΟΔΩΡΟΥ Θ. , σελ. 6623, 6634, 6638
ΠΟΛΑΚΗΣ Π. , σελ. 6603, 6610
ΣΑΛΜΑΣ Μ. , σελ. 6599
ΣΙΜΟΡΕΛΗΣ Χ. , σελ. 6602
ΣΤΕΦΟΣ Ι. , σελ. 6602
ΤΡΑΓΑΚΗΣ Ι. , σελ. 6602, 6603
ΧΡΙΣΤΟΔΟΥΛΟΠΟΥΛΟΥ Α. , 

σελ. 6599, 6602, 6603, 6610, 
6612

Γ. Επί της επίκαιρης επερώτησης:
ΑΜΑΝΑΤΙΔΗΣ Ι. , σελ. 6622, 6623, 6638, 6641, 

6645
ΗΛΙΟΠΟΥΛΟΣ Π. , σελ. 6641, 6642, 6643
ΚΑΜΜΕΝΟΣ Π. , σελ. 6620, 6622, 6623, 6624, 

6625, 6626, 6637, 6638
ΚΑΤΡΟΥΓΚΑΛΟΣ Γ. , σελ. 6624, 6625, 6636, 6637, 

6638, 6640, 6645
ΚΑΤΣΙΚΗΣ Κ. , σελ. 6634, 6635, 6644
ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ Ι. , σελ. 6625, 6639, 6640
ΚΟΛΛΙΑ – ΤΣΑΡΟΥΧΑ Μ. , 

σελ. 6635, 6636, 6637, 6645
ΠΑΠΑΘΕΟΔΩΡΟΥ Θ. , σελ. 6634, 6640
ΣΑΡΙΔΗΣ Ι. , σελ. 6643
ΦΩΚΑΣ Α. , σελ. 6636 ,6637

ΠΑΡΕΜΒΑΣΕΙΣ:
ΒΑΡΕΜΕΝΟΣ Γ. , σελ. 6642, 6643
ΔΡΙΤΣΑΣ Θ. , σελ. 6622, 6623, 6624

ΠΙΝΑΚΑΣ ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΩΝ

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΙΔ’
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Αθήνα, σήµερα στις 19 Απριλίου 2019, ηµέρα Παρασκευή και
ώρα 10.23’, συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βου-
λευτηρίου η Βουλή σε ολοµέλεια για να συνεδριάσει υπό την
προεδρία της Γ’ Αντιπροέδρου αυτής κ. ΑΝΑΣΤΑΣΙΑΣ ΧΡΙΣΤΟ-
ΔΟΥΛΟΠΟΥΛΟΥ. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Κυρίες
και κύριοι συνάδελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.

(ΕΠΙΚΥΡΩΣΗ ΠΡΑΚΤΙΚΩΝ: Σύµφωνα µε την από 18-4-2019
εξουσιοδότηση του Σώµατος επικυρώθηκαν µε ευθύνη του Προ-
εδρείου τα Πρακτικά της ΡΙΓ’ συνεδριάσεώς του, της Πέµπτης
18 Απριλίου 2019, σε ό,τι αφορά την ψήφιση στο σύνολο του σχε-
δίου νόµου: «Ρυθµίσεις Μέριµνας Προσωπικού Ενόπλων Δυνά-
µεων, Στρατολογίας, Στρατιωτικής Δικαιοσύνης και άλλες
διατάξεις».)

Εισερχόµαστε στην

ΕΙΔΙΚΗ ΗΜΕΡΗΣΙΑ ΔΙΑΤΑΞΗ

Αιτήσεις άρσης ασυλίας Βουλευτών: Συζήτηση και λήψη από-
φασης, σύµφωνα µε τα άρθρα 62 του Συντάγµατος και 83 του
Κανονισµού της Βουλής, για τις αιτήσεις άρσης της ασυλίας των
Βουλευτών κυρίων Αριστείδη Φωκά, Μάριου Σαλµά και Ανδρέα
Λοβέρδου.

Από την αρµόδια Ειδική Μόνιµη Επιτροπή Κοινοβουλευτικής
Δεοντολογίας ανακοινώθηκε η έκθεση στις 18-4-2019, σύµφωνα
µε την οποία τα µέλη της επιτροπής πρότειναν κατά πλειοψηφία
την άρση ασυλίας του κ. Αριστείδη Φωκά.

Από την αρµόδια Ειδική Μόνιµη Επιτροπή Κοινοβουλευτικής
Δεοντολογίας ανακοινώθηκε η έκθεση στις 18-4-2019, σύµφωνα
µε την οποία τα µέλη της επιτροπής πρότειναν κατά πλειοψηφία
την άρση ασυλίας του κ. Μάριου Σαλµά.

Επίσης, από την αρµόδια Ειδική Μόνιµη Επιτροπή Κοινοβου-
λευτικής Δεοντολογίας ανακοινώθηκε η έκθεση στις 18-4-2019,
σύµφωνα µε την οποία τα µέλη της επιτροπής πρότειναν κατά
πλειοψηφία την άρση ασυλίας του κ. Ανδρέα Λοβέρδου.

Επίσης, σύµφωνα µε το άρθρο 83 παράγραφος 7 του Κανονι-
σµού της Βουλής, η Βουλή αποφασίζει µε ανάταση του χεριού ή
έγερση επί της αιτήσεως της εισαγγελικής αρχής κατά τη διαδι-
κασία του άρθρου 108, παράγραφος 1, εδάφιο δεύτερο. Ο λόγος
δίνεται πάντα, εφόσον ζητηθεί, στον Βουλευτή, στον οποίο
αφορά η αίτηση και στους Προέδρους των Κοινοβουλευτικών
Οµάδων ή στους αναπληρωτές τους. 

Σας υπενθυµίζω ότι σύµφωνα µε την απόφαση της Διάσκεψης
των Προέδρων στη συνεδρίασή της στις 7 Μαρτίου 2018, για τη
διαδικασία αυτή έχει ενεργοποιηθεί το νέο σύστηµα ηλεκτρονι-
κής ονοµαστικής ψηφοφορίας. 

Αφού, λοιπόν, ολοκληρωθεί η συζήτηση επί των περιπτώσεων
της σηµερινής Ειδικής Ηµερήσιας Διάταξης, θα προχωρήσουµε
σε ονοµαστική ηλεκτρονική ψηφοφορία, όπως σας προανέφερα.

Η πρώτη υπόθεση αφορά στον συνάδελφο κ. Αριστείδη Φωκά.
Επί της πρώτης αίτησης υπάρχει συνάδελφος που ζητάει τον

λόγο κατά το άρθρο 108 του Κανονισµού;
ΑΡΙΣΤΕΙΔΗΣ ΦΩΚΑΣ: Θα ήθελα τον λόγο, κυρία Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Κύριε

Φωκά, σύµφωνα µε τον Κανονισµό της Βουλής, έχετε τον λόγο
για πέντε λεπτά, µε ανοχή βέβαια.

Ορίστε, έχετε τον λόγο.
ΑΡΙΣΤΕΙΔΗΣ ΦΩΚΑΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Αγαπητοί συνάδελφοι, το 2012 ξεκινήσαµε από κοινού µε τη

σύζυγό µου µια δικαστική διαµάχη απέναντι σε µία ιδιωτική κα-
τασκευαστική εταιρεία. Μέχρι σήµερα έχουµε δικαιωθεί σε Α’
βαθµό, αλλά και στο εφετείο, στην αγωγή που καταθέσαµε και
ακολούθησε η µήνυση προς εµάς για συκοφαντική δυσφήµιση. 

Στο δικαστήριο αυτό, το οποίο έγινε περίπου πριν τρεις µήνες,
αν και ήµουν παρών δεν µου δόθηκε η δυνατότητα να υπερασπι-
στώ τον εαυτό µου. Η σύζυγός µου αθωώθηκε πανηγυρικά και
το ίδιο θέλω να πετύχω και εγώ. 

Γι’ αυτό τον λόγο σας παρακαλώ να ψηφίσετε υπέρ της άρσης
της ασυλίας µου, για να µπορέσω να υπερασπιστώ τον εαυτό
µου, την τιµή µου και την οικογένειά µου. 

Σας ευχαριστώ.
Να συµπληρώσω -και να καληµερίσω τον κύριο Υπουργό Εξω-

τερικών- ότι έπειτα από την ψηφοφορία που θα ακολουθήσει, θα
συζητηθεί η επίκαιρη επερώτηση που καταθέσαµε προς το
Υπουργείο Εξωτερικών, ο Πάνος ο Καµµένος και η Κοινοβουλευ-
τική του Οµάδα. Να είστε εδώ. Θα έχει µεγάλο ενδιαφέρον.

(Θόρυβος στην Αίθουσα)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Ευχα-

ριστούµε.
Η δεύτερη υπόθεση αφορά στον συνάδελφο κ. Μάριο Σαλµά.
Επί της δεύτερης αίτησης υπάρχει κάποιος συνάδελφος που

ζητάει τον λόγο, κατά το άρθρο 108 του Κανονισµού;
ΜΑΡΙΟΣ ΣΑΛΜΑΣ: Θα ήθελα τον λόγο, κυρία Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Έχετε

τον λόγο για πέντε λεπτά, µε ανοχή, κύριε Σαλµά.
ΜΑΡΙΟΣ ΣΑΛΜΑΣ: Δεν λέει χρόνο το άρθρο, κυρία Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Είναι

γενικευµένη η συζήτηση. Πόσο χρόνο θέλετε εσείς;
ΜΑΡΙΟΣ ΣΑΛΜΑΣ: Δεκαπέντε λεπτά.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Ορίστε,

έχετε τον λόγο.
ΜΑΡΙΟΣ ΣΑΛΜΑΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.

Π Ρ Α Κ Τ Ι Κ Α  Β Ο Υ Λ Η Σ

ΙΖ’ ΠΕΡΙΟΔΟΣ

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΜΕΝΗΣ ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΗΣ ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑΣ

ΣΥΝΟΔΟΣ Δ’
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Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είκοσι χρόνια συµπληρώνω
φέτος που εκλέγοµαι ανελλιπώς -οκτώ φορές- Βουλευτής. Είµαι
από τους ελάχιστους Βουλευτές που δεν έχει έρθει ποτέ, µα
ποτέ, αίτηµα άρσης ασυλίας µου σε αυτά τα είκοσι χρόνια. Σή-
µερα είναι η πρώτη φορά.

Η προϊσταµένη της εισαγγελίας θέλει να πάρει την άποψή µου
για ένα θέµα που ερευνά εδώ και δυόµισι χρόνια, των περιβόη-
των αρθροσκοπήσεων, που έγιναν το 2015 και το 2016 επί Κυ-
βέρνησης ΣΥΡΙΖΑ και γι’ αυτό τον λόγο ζητάει την άρση της
ασυλίας µου, προκειµένου να δώσω εξηγήσεις.

Θέλω να ξεκαθαρίσω ότι στην υπόθεση των αρθροσκοπήσεων,
σε ό,τι αφορά εµένα και το συστεγαζόµενο µε το ιατρείο µου δια-
γνωστικό κέντρο, έγιναν όλα νόµιµα, όπως υποδείχθηκαν από τη
διοίκηση και όχι όπως εγώ υπέδειξα στη διοίκηση, ούτε όπως
δήθεν εγώ επηρέασα τη διοίκηση να υποδείξει και πολύ περισ-
σότερο δεν είχα λόγο να την επηρεάσω να σφάλει. Όλα έγιναν
προς το συµφέρον των ασθενών, που υπηρετώ ως γιατρός και
ως άνθρωπος, για δεκαετίες µε απόλυτη ηθική.

Πάµε κατευθείαν στην ουσία. Τι λέει το διαβιβαστικό της ει-
σαγγελίας; «Ενδείξεις ηθικής αυτουργίας σε απιστία». Ηθική αυ-
τουργία για τρία γεγονότα: Πρώτον, τη σύναψη σύµβασης του
ΕΟΠΥΥ µε ένα διαγνωστικό. Δεύτερον, τη σύναψη σύµβασης
τροποποιητικής του ΕΟΠΥΥ µε ένα πολυϊατρείο. Και, τρίτον, για
παραπεµπτικά που δεν ήταν νοµότυπα, δηλαδή δεν είχαν σφρα-
γίδες και υπογραφές ασφαλισµένου. Αυτό λέει. 

Αναλυτικά: Πρώτον, ηθική αυτουργία για σύµβαση που έκανε
ο ΕΟΠΥΥ µε το συστεγαζόµενο µε το ιατρείο µου διαγνωστικό
εργαστήριο, που δεν ήταν νόµιµη, λέει, γιατί ήταν διαγνωστικό
και δεν ήταν πολυϊατρείο. Γι’ αυτό µιλάµε. Αυτή είναι η παράβαση
της παραγράφου 3 του άρθρου 2 του προεδρικού διατάγµατος
84/2001. Δηλαδή, ότι εγώ επηρέασα να γίνει σύµβαση µε διαγνω-
στικό που δεν είχε την ενδεδειγµένη µορφή πρωτοβάθµιας φρον-
τίδας υγείας. Μα, τη µορφή που έπρεπε να έχει η εταιρεία και να
είναι διαγνωστικό, την υπέδειξε ο ΕΟΠΥΥ. Διαγνωστικό είπε ο
ΕΟΠΥΥ, διαγνωστικό έγινε. Αν υποδείκνυε πολυϊατρείο, όπως
ακολούθως έγινε, θα γινόταν πολυϊατρείο, όπως και ακολούθως
έγινε. Τόσο απλά. Αλλά αυτό το έγγραφο του ΕΟΠΥΥ, που υπο-
δεικνύει το διαγνωστικό, δεν υπάρχει στη δικογραφία. Θα το
προσκοµίσω στις εξηγήσεις µου και θα αρθούν όποιες άλλες εν-
τυπώσεις. Τόσο απλά! 

Το πολυϊατρείο -για να καταλαβαίνουµε εδώ µέσα- θέλει δε-
καεπτά ίδια δικαιολογητικά που θέλει και το διαγνωστικό –ακρι-
βώς- και έχει και τις ίδιες προδιαγραφές. Ακόµη και η φόρµα
σύµβασης του ΕΟΠΥΥ είναι ίδια για τα πολυϊατρεία και τα δια-
γνωστικά. Απόδειξη ότι ο ΕΟΠΥΥ τα βλέπει ενιαία ως προς τη
σύµβαση. Και εγώ δεν είχα απολύτως κανένα λόγο να πιέσω τη
διοίκηση του ΕΟΠΥΥ να κάνει σύµβαση µε διαγνωστικό και όχι
µε πολυϊατρείο.

Τώρα, το χαρτί του ΕΟΠΥΥ που υποδεικνύει στην εταιρεία ότι
πρέπει να έχει τη µορφή διαγνωστικού, θα ήταν στη δικογραφία
εάν είχαν φροντίσει οι επιθεωρητές, που έκαναν τις εκθέσεις, να
τηρήσουν το άρθρο 80 του ν.3996/11 και καλούσαν σε εξηγήσεις
το διαγνωστικό πριν κάνουν πόρισµα, όπως προβλέπεται. Με
αυτόν τον τρόπο δεν θα παρασύρονταν οι εισαγγελείς σε λαν-
θασµένες εντυπώσεις και εκτιµήσεις. Πάει το πρώτο. 

Δεύτερον, ηθική αυτουργία -ακούστε τώρα- για µη νόµιµη τρο-
ποποιητική σύµβαση του ΕΟΠΥΥ µε άλλο πολυϊατρείο που εγώ
δεν είχα καµµία σχέση, επειδή, λέει, δεν είχε δηµοσιευτεί η από-
φαση Βορίδη - Γρηγοράκου σε ΦΕΚ και δεν ήταν ΚΥΑ. Κι εγώ τι
φταίω; Δηλαδή, πήγα εγώ στον ΕΟΠΥΥ και είπα, «Κάντε σύµβαση
µε ένα ανταγωνιστικό µε το συστεγαζόµενο µε το ιατρείο µου πο-
λυϊατρείο;» και «Κάντε σύµβαση έστω κι αν δεν έχει δηµοσιευθεί
σε ΦΕΚ η απόφαση κοστολόγησης της εξέτασης» ή οι εισαγγε-
λείς έχουν ενδείξεις ότι εγώ επηρέασα κάποιον αυτουργό να µη
στείλει στο Εθνικό Τυπογραφείο την απόφαση άλλων Υπουργών
και να την αναρτήσει στο «ΔΙΑΥΓΕΙΑ»; Και δεν µου λέτε ποιος
είναι αυτός ο αυτουργός -ποιος υπάλληλος, σε ποια διεύθυνση-
που του είπα εγώ να µην το πάει στο τυπογραφείο και να το πάει
στο «ΔΙΑΥΓΕΙΑ»; Γιατί, από ό,τι ξέρω, δεν τις πάει ο Υπουργός -
όσοι έχετε κάνει Υπουργοί- χέρι-χέρι τις αποφάσεις του στο τυ-
πογραφείο. Δηλαδή, εγώ επηρέασα κάποιον να κάνει λάθος στη

διαδικασία. 
Με συγχωρείτε, αλλά αυτά δεν στέκουν. Είδα τη δικογραφία

µήπως και καταλάβω τι εννοούν οι εισαγγελείς. Πάντως, για να
είµαι ειλικρινής, ούτε οι έγκριτοι νοµικοί και διακεκριµένοι πρώην
ανώτατοι δικαστές, που έδειξα τη δικογραφία, κατάλαβαν.

Γι’ αυτήν τη σύµβαση δεν εξέφρασε κανένας τέτοια ένσταση
στο διοικητικό συµβούλιο του ΕΟΠΥΥ, που αποφάσισε οµόφωνα
και σύµφωνα µε την εισήγηση της διεύθυνσης συµβάσεων, συµ-
περιλαµβανοµένης της νοµικής υπηρεσίας και της αρµόδιας δι-
εύθυνσης συµβάσεων. Ούτε, όµως, και αυτή η εισήγηση -όλως
τυχαίως!- περιλαµβάνεται στη δικογραφία, ούτε και η απόφαση
του διοικητικού συµβουλίου. Θα περιληφθεί συντόµως. 

Κανείς, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δεν έχει εισφέρει στην
προκαταρκτική εξέταση µέχρι σήµερα -και ούτε θα εισφέρει- τέ-
τοια ανάµειξη δική µου σε αυτήν τη διαδικασία διερεύνησης από
τον εισαγγελέα τυχόν ευθυνών. 

Και ερωτώ: Από πού προέκυψε ότι εγώ επηρέασα τις συµβά-
σεις να γίνουν, όπως λέει; Από πουθενά. Και πώς θέλει την
άποψή µου για εξηγήσεις για κάτι που κανείς δεν µε κατηγόρησε;
Και ποιος κρίνει τη νοµιµότητα των συµβάσεων; Ο φαρµακοποιός
- επιθεωρητής της ΥΠΥΔΕΦΚΑ; Αυτά δεν είναι σοβαρά πράγ-
µατα.

Τρίτον, ηθική αυτουργία για πεντακόσια σαράντα τρία µη νο-
µότυπα παραπεµπτικά, που είναι όλα µη νοµότυπα, πλην εξήντα
τριών που είναι νοµότυπα, αλλά στη συνέχεια ξαναλέει ότι είναι
όλα µη νοµότυπα. Είναι, δηλαδή, δείγµα απίστευτης προχειρό-
τητας, όπου οι εισαγγελείς έκαναν copy paste τη γνωµάτευση
των επιθεωρητών.

Αυτές οι τυπικές ελλείψεις, για τις οποίες µιλάµε, εντοπίστηκαν
από τη διοίκηση και θεραπεύτηκαν. Τι να συζητήσουµε τώρα; Δεν
συνιστούν ποινικό αδίκηµα, όταν οι εξετάσεις έγιναν. Και αυτό
αποδεικνύεται από τη δικογραφία και τις ένορκες καταθέσεις
όλων των ασθενών. 

Θα αναφερθώ αναλυτικά: Τον πρωτοβάθµιο έλεγχο των τυπι-
κών ελλείψεων των παραπεµπτικών τον κάνει η αρµόδια Διεύ-
θυνση του ΕΟΠΥΥ και τον δευτεροβάθµιο, αν χρειαστεί, η
ΥΠΕΔΥΦΚΑ. Ο πρωτοβάθµιος έλεγχος του ΕΟΠΥΥ εντόπισε τις
τυπικές ελλείψεις -όπου υπήρχαν- για τα παραπεµπτικά του δια-
γνωστικού. Και τι έκανε; Ό,τι έκανε για όλους τους παρόχους,
εκατοντάδες διαγνωστικά και κλινικές. 

Ακολουθήθηκε µια διαδικασία, η οποία υπεδείχθη µε υπουρ-
γική απόφαση του κ. Πολάκη και απόφαση του διοικητικού συµ-
βουλίου του ΕΟΠΥΥ που διορίστηκε από το ΣΥΡΙΖΑ. Έγινε
δειγµατοληπτικός έλεγχος, ζητήθηκαν υπεύθυνες δηλώσεις των
ασθενών ότι έγιναν οι εξετάσεις, οι οποίες και κατατέθηκαν. Στη
συνέχεια εγκρίθηκε η υποβολή της απαίτησης από την οµάδα
ελέγχου και µε απόφαση του διοικητικού συµβουλίου του ΕΟΠΥΥ
-αυτού που διόρισε ο ΣΥΡΙΖΑ στις 29-6-2016- έγινε οριστική εκ-
καθάριση, µετά, υπογράφηκαν τα εντάλµατα από τον πάρεδρο
και πληρώθηκαν από τον κ. Γεωργακόπουλο του ΣΥΡΙΖΑ τον αν-
τιπρόεδρο του ΕΟΠΥΥ που υποκίνησε και όλο το θέµα. 

Ενδεικτικά θα σας πω ότι για τα διακόσια, περίπου, παραπεµ-
πτικά του «ΙΑΤΡΟΚΟΣΜΟΣ» και µετά τον πρωτοβάθµιο έλεγχο
του ΕΟΠΥΥ και το δευτεροβάθµιο του επιθεωρητή Μέλλου της
ΥΠΕΔΥΦΚΑ είπαν ότι καλώς πληρώθηκαν. Άρα, γιατί το διαβιβα-
στικό λέει ότι όλα τα παραπεµπτικά είναι µη νοµότυπα;

Και ποιος είπε στους εισαγγελείς ότι για την περίοδο Ιούνιος
του 2015 έως Απρίλη του 2016, που το διαγνωστικό εκτέλεσε τις
τριακόσιες εξήντα τρεις εξετάσεις, όπου λέει ότι δεν υπάρχουν
υπογραφές των ασφαλισµένων, ότι χρειάζονταν υπογραφές
ασφαλισµένων, αφού στις 2 Μαΐου του 2016 -εκ των υστέρων- η
υπουργική απόφαση του κ. Πολάκη το καθιστά υποχρεωτικό; 

Δεν είπε κανείς στους τρεις εισαγγελείς ότι η έλλειψη υπογρα-
φής ασφαλισµένου δεν αποτελούσε καν λόγο ακυρότητας πα-
ραπεµπτικού; Δεν είδαν τις οδηγίες του ΕΟΠΥΥ προς τις
ελεγκτικές εταιρείες που έκαναν εκκαθάριση το 2014, το 2013
και το 2012, ότι, δηλαδή, η έλλειψη υπογραφής ασφαλισµένου
δεν συνιστά λόγο να µην πληρωθεί το παραπεµπτικό; Οι σφρα-
γίδες και οι υπογραφές είναι για να ελέγξουµε αν έγιναν οι εξε-
τάσεις. Οι ασθενείς έδωσαν ένορκη κατάθεση. Είπαν ότι έγιναν
και τέλειωσε το θέµα.
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Έχω και άλλα επιχειρήµατα.
Το άρθρο 19 της σύµβασης λέει πως όταν βλέπεις τυπικές ελ-

λείψεις στα παραπεµπτικά, επιστρέφονται στον πάροχο, συµπλη-
ρώνονται και επανυποβάλλονται. Ποιος, όµως, από τους
επιθεωρητές το λέει αυτό στους εισαγγελείς; Κανείς. Τι σχέση
έχουν µε απιστία οι τυπικές ελλείψεις παραπεµπτικών; Είναι πρω-
τόγνωρο αυτό. Θα τρελαθούµε εντελώς εδώ µέσα; 

Αυτά δεν είναι σοβαρά πράγµατα. Λυπάµαι. Αυτά είναι τα θέ-
µατα. Δεν έχω να απαντήσω τίποτα άλλο.

Όµως, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, τίθεται εύλογα το ερώ-
τηµα τι συµβαίνει. Μπορεί να κάνουν οι εισαγγελείς τόσο λάθος; 

Όπως προκύπτει από το διαβιβαστικό της εισαγγελίας, οι ει-
σαγγελείς βασίστηκαν σε τρεις πορισµατικές εκθέσεις και ένα
σηµείωµα διαπιστώσεων. Οι δύο πορισµατικές εκθέσεις είναι από
δύο επιθεωρητές της ΥΠΕΔΥΦΚΑ -έναν φαρµακοποιό και έναν
γιατρό- και η τρίτη είναι της επιθεωρήτριας Δηµόσιας Διοίκησης.
Το σηµείωµα των διαπιστώσεων είναι από τον γενικό επιθεωρητή
της ΥΠΕΔΥΦΚΑ. 

Από αυτά τα πορίσµατα έκαναν copy-paste οι εισαγγελείς και
έφτιαξαν το διαβιβαστικό. 

Και πρέπει να απαντηθεί εάν τα πορίσµατα είναι αξιόπιστα ή
δεν είναι και εάν δεν είναι αξιόπιστα, µήπως είναι στηµένα. Αν
απαντηθεί ότι δεν είναι στηµένα -έστω και ένα- τότε δεν µπορεί
να τεκµηριωθεί πολιτική σκευωρία. Αποκλείεται. Η πολιτική
σκευωρία προϋποθέτει στηµένα πορίσµατα, τα οποία θα οδηγή-
σουν στους εισαγγελείς σε λάθος εικόνα και εκτίµηση. Και µι-
λάµε για την προκαταρκτική, όπου οι εισαγγελείς έχουν αναθέσει
τις ανακριτικές πράξεις σε επιθεωρητές. Συµφωνούµε; 

Κανένα από τα πορίσµατα δεν αναφέρει το δικό µου το όνοµα
-εκτός ως παραπέµπων γιατρός - και κανένα πόρισµα δεν αφήνει
το παραµικρό για µένα ή για το συστεγαζόµενο µε το ιατρείο µου
διαγνωστικό. Δεν θα είχα λόγο να προσβάλω το κύρος των πορι-
σµάτων τόσο απλά, γιατί δεν λένε τίποτα για µένα και το διαγνω-
στικό.

Όµως θα προσπαθήσω να αποδείξω τη σκευωρία, µέχρι και τα
πορίσµατα. Η υπόθεση αυτή είναι ο ορισµός της σκευωρίας. Και
επειδή είναι βαριά η µοµφή όταν τη ρίχνει ένας πολιτικός, την πε-
ριγράφω και την τεκµηριώνω επαρκώς. Η εµπάθεια, τα ταπεινά
κίνητρα και η κοµµατική ιδιότητα του Αντιπροέδρου του ΕΟΠΥΥ
κ. Γεωργακόπουλου, µεγαλοστελέχους του ΣΥΡΙΖΑ στην Αχαΐα,
τον οδηγούν, αφότου ανέλαβε στον ΕΟΠΥΥ, να στείλει τις πρώ-
τες µέρες εσωτερικό έγγραφο στην πληροφορική που λέει,
«Φέρτε µου της αρθροσκόπησης Σαλµά». Προσέξτε, «Φέρτε µου
της αρθροσκόπησης Σαλµά»! Γιατί είχε τόσο καηµό; Γιατί το πιά-
σαµε µε πόρισµα του Σώµατος Επιθεωρητών Υγείας, που ήρθε
και στο τέλος της θητείας µου στο γραφείο µου, µε τη «γίδα στην
πλάτη», αφού ως γιατρός το 2008, όταν µε το σεισµό της Πάτρας
γκρεµίστηκε το µισό νοσοκοµείο «Άγιος Ανδρέας» και η εντατική
µονάδα που αυτός εργάζονταν, αυτός πληρώθηκε πέντε µήνες
εφηµερίες που ποτέ δεν έκανε. Και αυτό αποτυπώνεται από το
πόρισµα των Επιθεωρητών Υγείας. Όµως, επειδή ήταν πληµµέ-
ληµά παραγράφηκε στην πενταετία. 

Μου χρέωσε, επίσης, ότι µετακινήθηκε από την Πάτρα στο
Αγρίνιο -το νοσοκοµείο στην εκλογική µου περιφέρεια- όταν
ήµουν Υπουργός, για να καλύπτει εφηµερίες για ένα µήνα. Το
λέει στον κ. Πολάκη ο οποίος στις 28-9-2016 λέει στη Βουλή:
«Από ό,τι έµαθα πήγε η Εισαγγελία Διαφθοράς και σήκωσε όλο
το αρχείο γιατί δεν το έδιναν. Θα βγάλει εκεί σκορπιούς, έχιδνες
και σαρανταποδαρούσες». Αυτό εννοείται ότι δεν είχε ποτέ συµ-
βεί µέχρι τότε που το έλεγε. Δηλαδή, ο κ. Πολάκης προανήγγειλε
από αυτό το Βήµα, σαν να διέταξε αυτό που ακολούθησε, δη-
λαδή ότι ασχολήθηκε η Εισαγγελία Διαφθοράς και ζήτησε το αρ-
χείο. Γιατί δεν ασχολήθηκε η Εισαγγελία Πρωτοδικών, για
παράδειγµα; 

Στις 15 Δεκεµβρίου του 2016, τρεις µήνες µετά, ακολουθεί µία
έντονη αντιπαράθεση µου µε τον κ. Πολάκη στη Βουλή -τη θυ-
µάστε- ο οποίος επαναλαµβάνει ότι οι εισαγγελείς ξεσκόνισαν το
φυσικό αρχείο των παραπεµπτικών. Και όταν του είπα ότι δεν
ισχύει αυτό, την επόµενη µέρα, στις 16 Δεκεµβρίου του 2016, η
Εισαγγελία Διαφθοράς ζητάει το φυσικό αρχείο από τον ΕΟΠΥΥ.
Ω, τι σύµπτωση!

Στη συνέχεια, έπρεπε να δηµιουργηθεί η εντύπωση ότι οι εξε-
τάσεις ήταν υπερκοστολογηµένες, για να µιλάνε επί δύο χρόνια
για σκάνδαλο υπερκοστολόγησης. Ο κ. Γεωργακόπουλος ανέ-
λαβε να κινήσει τη διαδικασία ανακοστολόγησης της εξέτασης.
Τη δουλειά ανέλαβαν ο κολλητός του, επίσης, από την Πάτρα,
στέλεχος του ΣΥΡΙΖΑ και προταθείς υποψήφιος Βουλευτής του
ΣΥΡΙΖΑ στην Αχαΐα, συνάδελφός του στο «Νοσοκοµείο του
Ρίου», ο κ. Μάρκου, Πρόεδρος του ΚΕΣΥ και η Αντιπρόεδρος του
ΚΕΣΥ, η κ. Νικολάου, Πρόεδρος της Επιτροπής Κοστολόγησης
και πολιτευτής του ΣΥΡΙΖΑ στη Β’ Αθηνών. Αυτοί ανέλαβαν να
κάνουν την καινούργια κοστολόγηση. Εξαπατώντας την ολοµέ-
λεια του ΚΕΣΥ ότι δήθεν η Ορθοπεδική Ελληνική Εταιρεία πρό-
τεινε τιµή 400 ευρώ -γεγονός που ποτέ δεν συνέβη, όπως
προκύπτει από σχετικό έγγραφο του προέδρου της Ορθοπεδι-
κής Ελληνικής Εταιρείας, την περίοδο που κατέθεσα στην εξε-
ταστική επιτροπή- την οδηγεί την ολοµέλεια του ΚΕΣΥ σε λήψη
µιας απόφασης για νέα τιµή.

Άρα, η νέα τιµή ορίστηκε µε απάτη. Καθαρό αυτό. Τη δουλειά
ολοκλήρωσε ο κ. Πολάκης, που αυθαίρετα κατέβασε κι άλλο την
τιµή από 400 σε 300 ευρώ µόνος του για να δηµιουργήσει έδα-
φος δήθεν διαφοράς τιµής και υπόνοιας ζηµίας, αλλά ποτέ κα-
νένας πάροχος δεν έκανε καµµία εξέταση σ’ αυτήν την
αυθαίρετη εικονική τιµή των 300 ευρώ. 

Για να υπάρξει τεκµηρίωση δήθεν σκανδάλου, αποφασίζουν
ότι χρειάζεται και εκθέσεις που να «δένουν» κάποια κατηγορία.
Το ’17 αναθέτουν σε δύο επιθεωρητές να κάνουν έλεγχο µήπως
και βρουν παρανοµία και ζηµία του δηµοσίου. Οι δύο επιθεωρη-
τές της ΥΠΕΔΥΦΚΑ δεν αναφέρονται πουθενά σε εµένα και το
διαγνωστικό για εµπλοκή σε παράνοµη πράξη, ούτε ότι υπήρξε
ζηµία του δηµοσίου, παρ’ ότι ο Γενικός Επιθεωρητής της ΥΠΕ-
ΔΥΦΚΑ κ. Σπυρίδης ρητά τούς το ζητάει. Μάλιστα, αντίθετα ανα-
φέρει ο ένας εξ αυτών ότι πρέπει να διερευνηθούν οι ευθύνες
της νέας διοίκησης Μπερσίµη - Γεωργακόπουλου. 

Αφού, λοιπόν, οι επιθεωρητές δεν του έβρισκαν του Σπυρίδη
ζηµία και ζητούσαν να διερευνηθούν οι ευθύνες των συντρόφων
του Μπερσίµη και Γεωργακόπουλου, είπε ο Σπυρίδης να το γρά-
ψει µόνος του σε δικό του σηµείωµα. Αυτός έπρεπε να κάνει και
τη βρωµοδουλειά, να γράψει ότι οι συµβάσεις ήταν παράνοµες,
να πει ότι υπήρξε ζηµία και να σβήσει τη διερεύνηση τυχόν ευ-
θυνών της νέας διοίκησης του ΕΟΠΥΥ. 

Ποιος, όµως, είναι αυτός ο Σπυρίδης ο φοβερός; Ο Σπυρίδης
ο φοβερός, ο Γενικός Επιθεωρητής της ΥΠΕΔΥΦΚΑ, είναι στέλε-
χος του ΣΥΡΙΖΑ, υποψήφιος δήµαρχος του ΣΥΡΙΖΑ στην Αλεξάν-
δρεια Ηµαθίας. Τον έβαλαν σ’ αυτήν τη θέση γιατί; Για να κάνει
τη δουλειά τη συγκεκριµένη. Ποια είναι αυτή η δουλειά; Να υλο-
ποιήσει το δόγµα Πολάκη, να κλείσουµε µερικούς στη φυλακή.
Ο Γενικός Επιθεωρητής Σπυρίδης δεν έχει, όµως, δικαίωµα από
τον νόµο να κάνει εκθέσεις, παρά απλά να διαβιβάζει τις εκθέσεις
των επιθεωρητών. Ο κ. Πολάκης –ακούστε- αλλάζει ολόκληρο
τον κανονισµό παροχών του ΕΟΠΥΥ την 1η Νοεµβρίου του 2018,
ενώ συµπληρώνονται τα πορίσµατα στην εξεταστική επιτροπή,
για να προσθέσει το άρθρο 58 που δίνει το δικαίωµα στην ΥΠΕ-
ΔΥΦΚΑ να πάει να εισηγηθεί στον ΕΟΠΥΥ καταλογισµό ευθυνών.
Ο Σπυρίδης γράφει σε έκθεση διαπιστώσεων στις 28 Νοεµβρίου
του 2018, πέντε µέρες πριν διαβιβαστεί το πόρισµα της εξετα-
στικής επιτροπής στην εισαγγελία, ότι οι συµβάσεις είναι παρά-
νοµες. Αυτός το λέει. Προσέξτε: O φαρµακοποιός από τη Βέροια
κάνει και τον καθηγητή διοικητικού δικαίου συµβάσεων και κρίνει
τη νοµιµότητα µιας σύµβασης, την οποία εµµέσως έχουν κρίνει
νόµιµη οι πάρεδροι που έχουν υπογράψει τα εντάλµατα πληρω-
µής των υποβολών. Προσθέτει: «Εξ αντικειµένου…» -λέει- «…είναι
παράνοµες οι συµβάσεις…» -ο φαρµακοποιός ο Σπυρίδης- «…και
εξ αντικειµένου αυτό δηµιουργεί ζηµία» και εξαφανίζει την πρό-
ταση του ενός επιθεωρητή για διερεύνηση ευθυνών Μπερσίµη -
Γεωργακόπουλου και διαστρεβλώνει –ακούστε- τις δύο προτά-
σεις των επιθεωρητών που κανένας δεν καταλογίζει επιστροφή
ούτε ένα ευρώ στο διαγνωστικό, αλλά ο ίδιος το κάνει σ’ αυτήν
την έκθεση στις 28 Νοεµβρίου, πέντε µέρες πριν σταλεί το πόρι-
σµα της εξεταστικής επιτροπής στην εισαγγελία. 

Στις 3 Δεκεµβρίου βιαστικά ο κ. Γεωργακόπουλος παίρνει και
µια απόφαση παράνοµη για δήθεν επιστροφή, για την οποία

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΙΔ’ - 19 ΑΠΡΙΛΙΟΥ 2019 6601



σπεύδει ο κύριος Αναπληρωτής Υπουργός Πολάκης να βγάλει
και δελτίο τύπου από το γραφείο του στις 3 Δεκεµβρίου ότι η γυ-
ναίκα του Σαλµά επιστρέφει λεφτά. Μετά από επτά µέρες πήγε
και ζήτησε η γυναίκα µου τι είναι αυτό που είπε ο Πολάκης και
µέχρι σήµερα, τέσσερις µήνες µετά, δεν έχουν στείλει τέτοια
απόφαση και –ντροπή τους- προκλητικά προχθές έστειλαν ένα
e-mail «τώρα µπορείτε να έρθετε να την πάρετε» ενόψει τη ση-
µερινής συζήτησης.

Ποιος είναι, όµως, αυτός ο Σπυρίδης, που ο κ. Πολάκης έβαλε
επικεφαλής στην Υπηρεσία Ελέγχου ΥΠΕΔΥΦΚΑ; Ακούστε το
ηχητικό.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Μάριος Σαλµάς παρουσιάζει
το ηχητικό ντοκουµέντο, το οποίο δεν ακούγεται)

(Θόρυβος από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Ακούστε. Σεβαστείτε το ότι επί δύο χρόνια ταλαιπωρούµαι. Μη

γελάτε. Σεβαστείτε έναν άνθρωπο …
ΙΩΑΝΝΗΣ ΣΤΕΦΟΣ: Δεν γελάει κανείς.
ΜΑΡΙΟΣ ΣΑΛΜΑΣ: Όχι εσείς. Δεν είπα για εσάς, αλλά για πιο

πίσω. Σεβαστείτε έναν άνθρωπο που επί δυόµισι χρόνια τού µι-
λούν δήθεν για µία υπόθεση και σήµερα ήρθα να αποδείξω την
πολιτική σκευωρία. Σας ευχαριστώ.

Τι είπε τώρα κ. Σπυρίδης, αυτό που ακούσατε, σε προσυνε-
δριακή εκδήλωση του ΣΥΡΙΖΑ τον Σεπτέµβριο του 2016, τότε που
ο κ. Πολάκης έφερε το θέµα στη Βουλή για πρώτη φορά:
«Έχουµε τώρα ένα εργαλείο, την Κυβέρνηση, και το κόµµα πρέ-
πει να στηρίξει την Κυβέρνηση. Κι αν δεν χρησιµοποιήσουµε
τώρα το εργαλείο για να βάλουµε µερικούς φυλακή, δεν κάναµε
τίποτα». 

ΠΑΝΑΓΙΩΤΑ ΚΟΖΟΜΠΟΛΗ - ΑΜΑΝΑΤΙΔΗ: Έλεος πια! 
ΜΑΡΙΟΣ ΣΑΛΜΑΣ: «Έλεος» λέω και εγώ. Έλεος! Με αυτού

του τύπου την παράνοµη έκθεση οι εισαγγελείς ζητούν σήµερα
την άρση της ασυλίας µου. 

Εγώ πρώτη φορά στα είκοσι χρόνια, κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, είµαι σε διαδικασία άρσης ασυλίας και βλέπω τους συ-
ναδέλφους Βουλευτές να µην σέβονται την απολογία. Ακόµη και
στην αρχαία Ελλάδα, την απολογία ενός ανθρώπου, την κατά-
θεσή του, την σέβονταν όλοι. Όµως, αυτό δεν θέλω να το χαρα-
κτηρίσω. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Κύριε
Σαλµά, περιοριστείτε τώρα, γιατί περνάει ο χρόνος.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΤΡΑΓΑΚΗΣ: Δεν είναι απολογία.
ΜΑΡΙΟΣ ΣΑΛΜΑΣ: Δεν είναι απολογία, αλλά αναγκάζοµαι να

τεκµηριώσω µία πολιτική σκευωρία. Όλο το προηγούµενο διά-
στηµα τι λέγαµε; Γιατί είναι πολιτική σκευωρία; Δηλαδή είναι και
η δικαιοσύνη; Σας είπα εντίµως σήµερα ότι εγώ θα αποδείξω τη
σκευωρία µέχρι και τα πορίσµατα, γιατί οι εισαγγελείς δεν έκα-
ναν µόνοι τους ανακρίσεις. Το ανέθεσαν στα πορίσµατα, ό,τι διά-
βασαν έστειλαν. Άρα, είµαι υποχρεωµένος στην οικογένειά µου,
στους ασθενείς µου, στους φίλους µου, στους ψηφοφόρους µου
και σε εσάς πάνω από όλα, που είκοσι χρόνια όλοι έχουµε δια-
µορφώσει µία άποψη ο ένας για τον άλλον, να αποδείξω ότι είναι
πολιτική σκευωρία. Και προς θεού, δεν αφορά εσάς τους Βου-
λευτές. Όµως, περιγράφω πολύ συγκεκριµένα ποιους αφορά.

Οι εισαγγελείς, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δεν διάβασαν
την κατάθεση Γεωργακόπουλου στην εξεταστική επιτροπή που
είπε ότι δεν προκλήθηκε ζηµία, δεν επιβαρύνθηκε ο προϋπολο-
γισµός, επειδή είναι κλειστός από αυτές τις εξετάσεις. Δεν είδαν
και δεν διάβασαν ούτε την κατάθεση του κ. Ξανθού στη συζή-
τηση πριν από έναν µήνα για τα φάρµακα και τις αυξήσεις. Τι
είπε; «Λόγω κλειστού προϋπολογισµού και υπέρβασης του ορίου
των απαιτήσεών, δεν προκαλείται καµµία ζηµία», ούτε του κ. Κου-
ρουµπλή, όταν ζητήθηκε η σύσταση εξεταστικής επιτροπής γι’
αυτόν που είπε «δεν έβγαλα δελτίο τιµών, δεν επηρέασε και δεν
ζηµίωσε το δηµόσιο, γιατί έχει κλειστό προϋπολογισµό». Ούτε
την έκθεση της επιθεωρήτριας Δηµόσιας Διοίκησης διάβασαν
που ενώ ερωτάται σαφώς από τους εισαγγελείς να προσδιορίσει
τη ζηµία, δεν το κάνει. Αντίθετα λέει ότι υπάρχει κλειστός προ-
ϋπολογισµός. Ούτε την πάγια νοµολογία επί του θέµατος διάβα-
σαν. 

Να κάνουµε -και ολοκληρώνω σιγά σιγά µε αυτά- µε απλά
λόγια την υπόθεση ότι οι δύο πάροχοι µε τις αρθροσκοπήσεις

εθελοντικά πάνε αύριο το πρωί –όπως ρώτησε και ο κ. Λάππας
χθες- και επιστρέφουν όλο το ποσό πίσω και τις κάνουν δωρεάν.
Θα πήγαινε στο κράτος αυτό το ποσό; Μα, φυσικά όχι. Θα ανα-
κατανέµονταν το clawback του 2015 - 2016.

Στα πρακτικά της περιβόητης συζήτησης του ΕΟΠΥΥ στις 3
Δεκεµβρίου το λέει και ο γενικός διευθυντής οικονοµικού στην
περιβόητη εισήγηση του ’18, αυτή που ζητούσαν υποτίθεται τα
χρήµατα πίσω. Δεν θα πήγαιναν στο κράτος. Θα ανακατανεµηθεί
το ποσοστό του clawback στους άλλους παρόχους. Από αυτά τα
χρήµατα θα πάνε στους άλλους παρόχους που έκαναν διαγνω-
στικές εξετάσεις από λίγο και το 30% θα πάει σε έναν µεγάλο
όµιλο.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Κύριε
Σαλµά, πόσο χρόνο θέλετε; 

ΜΑΡΙΟΣ ΣΑΛΜΑΣ: Τελειώνω, κυρία Πρόεδρε. 
Αφού, λοιπόν, µε την τυχόν επιστροφή δεν ωφελείται το κρά-

τος, πώς µε την αρχική καταβολή ζηµιώθηκε; Αλλά τώρα έχει εν-
διαφέρον η υπόθεση. Γιατί είχε τόση αγωνία να επιστραφούν
χρήµατα και να πάνε στους άλλους παρόχους και το 30% σε έναν
µεγάλο όµιλο που έχει το 30% του τζίρου των διαγνωστικών,
κύριε Πρόεδρε; Μα, γιατί σε αυτόν τον όµιλο έχει κλείσει από το
φθινόπωρο και σήµερα εργάζεται ως σύµβουλος διοίκησης ο
έκτος συνεργός της σκευωρίας, ο κ. Μπερσίµης, ο µέχρι πριν
δύο µήνες πρόεδρος του ΕΟΠΥΥ που βάλατε εσείς. Ντροπή!

(Θόρυβος στην Αίθουσα)
Δεν είναι για σας το «ντροπή».
ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΙΜΟΡΕΛΗΣ: Για ποιον είναι; 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Παρα-

καλώ, κύριε Σαλµά, ολοκληρώστε, γιατί δεν υπάρχει άλλη ανοχή.
ΜΑΡΙΟΣ ΣΑΛΜΑΣ: Δηλαδή, µε απλά λόγια, εάν η απόφαση

Μπερσίµη, στις 3-12-2018 υλοποιηθεί για επιστροφή των χρηµά-
των πίσω, από αυτήν την επιστροφή ο όµιλος που εργάζεται σή-
µερα ο κ. Μπερσίµης θα πάρει 100.000 ευρώ.Γι’ αυτό είπα
«ντροπή» και το ξαναλέω. Ντροπή! 

Μήπως, λέω, µε το να σταµατήσουν να εκτελούνται οι αρθρο-
σκοπήσεις του 2016, ο όµιλος αυτός ωφελείται, δεδοµένου ότι
δεν αυξάνεται η συνολική απαίτηση των παρόχων και δεν πλη-
ρώνει περισσότερο clawback; Είναι έτσι. Θα ήταν τραβηγµένο,
θα µου πείτε, αλλά υπάρχουν κι άλλες αποφάσεις που ωφέλησαν
τον όµιλο και του κ. Πολάκη και της διοίκησης. Όµως, δεν είναι
επί του παρόντος τώρα. 

Θα σας πω µόνο ότι η αύξηση του κλειστού προϋπολογισµού
για τα διαγνωστικά το 2018, που υπέγραψε ο κ. Πολάκης σε 357
εκατοµµύρια αντί για 302 που ήταν το 2015 και 2016, ζηµιώνει
τον κρατικό προϋπολογισµό 55 εκατοµµύρια αυθαίρετα, χωρίς
να έχει εξουσιοδότηση από τον νόµο και λόγο να το κάνει και
ωφελεί τον όµιλο αυτόν που δουλεύει σήµερα ο κ. Μπερσίµης,
15 εκατοµµύρια ευρώ.

Όλη αυτή η αλληλουχία γεγονότων, κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, που ανέφερα πιστεύω ότι τεκµηριώνουν εδραία πεποί-
θηση ότι η σηµερινή υπόθεση είναι µια πολιτική σκευωρία. Κρατώ
και µερικά αποδεικτικά στοιχεία για την πορεία. Και είναι περιττό
να επαναλάβω ότι ενώ δεν υπάρχει υπόθεση και καµµία ένδειξη
τέλεσης αξιόποινης πράξης, άρα ούτε ζηµιά, ζητώ την άρση ασυ-
λίας µου παρ’ ότι δεν υφίσταται θέµα, όπως σας είπα. Ο λόγος
είναι να τελειώνω γρηγορότερα µε αυτή την άθλια υπόθεση, µε
αυτή την ιστορία και να δικαιωθώ. 

Η προσωπική µου διαδροµή, η αντίληψη που έχω για τον άν-
θρωπο, την κοινωνία και την πατρίδα, η µακρά επιστηµονική και
επαγγελµατική µου πορεία ως καθηγητής ιατρικής και ως χει-
ρουργός ορθοπεδικός και η άµεµπτη υπουργική µου θητεία εγ-
γυώνται ότι δεν θα αποφάσιζα ποτέ να παρανοµήσω σε βάρος
του δηµοσίου, το οποίο υπηρέτησα µε πάθος, εντιµότητα και
αποτελεσµατικότητα. Πόσω δε µάλλον να παρανοµήσω επί ΣΥ-
ΡΙΖΑ για µια υπόθεση που αλληλογραφεί όλη η ηγεσία του
Υπουργείου Υγείας, από τον κ. Ξανθό µέχρι και τους γενικούς
γραµµατείς και τις διευθύνσεις, οι διευθύνσεις του Υπουργείου,
τρεις-τέσσερις οργανισµοί, πριν ξεκινήσουν οι εξετάσεις. Και µά-
λιστα, να οργανώσω την παρανοµία τόσο φανερά, αφού σκέ-
φτηκα στην εταιρεία να είναι µέτοχοι συγγενικά µου πρόσωπα
και να συστεγάζεται στο ιατρείο µου.
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Η δικαστική διαχείριση αυτής της υπόθεσης, όπως δήλωσε και
ο πρόεδρος της εξεταστικής επιτροπής, ο κ. Μπαλωµενάκης στα
«ΠΑΡΑΠΟΛΙΤΙΚΑ», είναι περισσότερο παιδευτικού χαρακτήρα και
όχι ποινικού. Δεν ωφελεί τον ΣΥΡΙΖΑ ούτε εµένα βλάπτει. Από-
δειξη είναι η αθρόα προσέλευση του κόσµου στην οµιλία µου στο
γήπεδο του Πανελληνίου. Βλάπτει, όµως, αυτό που συµβολίζει ο
Σαλµάς. Πληγώνει τους απλούς ανθρώπους που πίστεψαν σε
αυτό που η πορεία µου σηµατοδοτεί και συµβολίζει: Του έντιµου,
αυτοδηµιούργητου ανθρώπου, καταξιωµένου γιατρού που δεν
είχε καµµία ανάγκη την πολιτική παρά µόνο να προσφέρει. Και
όλοι σας ξέρετε για τη συµβολή µου στην εξοικονόµηση 1,5 δι-
σεκατοµµυρίου ευρώ τον χρόνο κατά τη θητεία µου, πέντε χρό-
νια περίπου 8 δισεκατοµµύρια µέχρι σήµερα. Σίγουρα όµως, δεν
γνωρίζετε όλοι ότι µετά τη λήξη της θητείας µου δεν έβρισκα κλι-
νική να χειρουργήσω, γιατί έβαλα τον κλειστό προϋπολογισµό
στις κλινικές, 300 εκατοµµύρια λιγότερο και στα διαγνωστικά.
Και πήγαινα στην Κύπρο να χειρουργώ, πρώην Υπουργός Υγείας,
και µετά το 2014 σε ένα υπόγειο στη Βοστώνη, να µάθω στο νο-
σοκοµείο του Χάρβαρντ µία νέα τεχνική για να την εφαρµόσω
στη χώρα.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Ευχα-
ριστώ.

Η τρίτη υπόθεση αφορά στον συνάδελφο κ. Ανδρέα Λοβέρδο.
ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας): Κυρία

Πρόεδρε, παρακαλώ θα ήθελα τον λόγο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΤΡΑΓΑΚΗΣ: Δεν µπορεί να πάρει τον λόγο. Δεν

προβλέπεται. Γιατί να θέλει τον λόγο;
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Κύριε

Πολάκη, δεν προβλέπεται από τον Κανονισµό. Σε κάθε περί-
πτωση όµως, επειδή πρέπει να ολοκληρωθεί η ροή των υποθέ-
σεων…

ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας): Κυρία
Πρόεδρε, θέλω τον λόγο επί προσωπικού.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΤΡΑΓΑΚΗΣ: Δεν προβλέπεται.
(Θόρυβος - διαµαρτυρίες)

ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας): Είναι
επί προσωπικού το θέµα, κυρία Πρόεδρε. 

Χρησιµοποίησε χαρακτηρισµούς που…(δεν ακούστηκε)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Κύριε

Πολάκη, δεν θα κάνουµε δικαστήριο εδώ. Μπορεί ο κ. Σαλµάς
στους ισχυρισµούς του να είπε ό,τι είπε.

Να περάσουµε στην τρίτη υπόθεση και θα δούµε. Αφορά στο
συνάδελφο κ. Ανδρέα Λοβέρδο. Επί της τρίτης αίτησης υπάρχει
συνάδελφος που ζητά τον λόγο κατά το άρθρο 108 του Κανονι-
σµού;

ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας): Κυρία
Πρόεδρε, θέλω τον λόγο επί προσωπικού.

(Θόρυβος - διαµαρτυρίες)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Περιµέ-

νετε! Μη µιλάτε, κύριοι, σας παρακαλώ! Επί της αιτήσεως για τον
κ. Ανδρέα Λοβέρδο θα µιλήσει ο ίδιος. Εσείς, κύριε Βενιζέλο; 

ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ: Μάλιστα, κυρία Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Θα µι-

λήσετε ως πρώην Πρόεδρος. Κάποιος άλλος; Θα δούµε.
Κύριε Λοβέρδο, έχετε ζητήσει και εσείς ανοχή από το Προ-

εδρείο, αλλά βλέπετε ότι αρχίζει να «ξεχειλώνει» πάρα πολύ ο
χρόνος. Σας παρακαλώ, βοηθήστε.

Ορίστε, έχετε τον λόγο.                  
ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Κυρία Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι

Βουλευτές, για να το ξεκαθαρίσουµε από την αρχή, πρώτος εγώ
ψηφίζω την άρση της ασυλίας µου, όπως έχω πει εδώ και πάρα
πολλές µέρες, ως πρώτο βήµα για να τελειώνει αυτή η άθλια µε-
θόδευση εναντίον µου και εναντίον του κόµµατός µας, του
ΠΑΣΟΚ, του Κινήµατος Αλλαγής.

Δεν µου αρκεί σε καµµία περίπτωση που θα καθίσουν στο σκα-
µνί όλοι οι υπεύθυνοι αυτής της πλεκτάνης. Θέλω οπωσδήποτε
να µην υπάρχει ούτε σε έναν πολίτη η παραµικρή εύλογη αµφι-
βολία για το τι ακριβώς έχει συµβεί στο πεδίο της υγείας επί κυ-
βερνήσεων του κόµµατός µου, επί κυβερνήσεων δηλαδή ΠΑΣΟΚ,

Παπαδήµου, αλλά και µετά που το κόµµα µας συµµετείχε στην
κυβέρνηση Σαµαρά - Βενιζέλου.

Όλοι οι πολίτες πρέπει να ξανακούσουν µε αυτή την ευκαιρία
-και ήδη ευτυχώς αυτό συµβαίνει στον δηµόσιο διάλογο- για την
περίοδο 2009 - 2015, οπότε η φαρµακευτική δαπάνη µειώθηκε
κατά πολλά δισεκατοµµύρια, τα περισσότερα επί των ηµερών
µου.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Δηµοκρατικής Συµ-
παράταξης)

Ο πίνακας είναι σαφής και έχει συζητηθεί πάρα πολύ εδώ και
πάρα πολλά χρόνια ως εκ του περισσού.

Τον καταθέτω και είναι και το µόνο έγγραφο που θα καταθέσω
σήµερα εδώ.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Ανδρέας Λοβέρδος καταθέ-
τει για τα Πρακτικά τον προαναφερθέντα  πίνακα, ο οποίος βρί-
σκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης
Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Τότε, όταν δινόντουσαν αυτές οι µάχες, η µισή Νέα Δηµοκρα-
τία και ο ΣΥΡΙΖΑ ήταν απέναντι, στη συνέχεια µόνο ο ΣΥΡΙΖΑ, µε
προπηλακισµούς κάθε µορφής και σίγουρα εδώ, στη Βουλή, µε
άρνηση ψήφου. Τώρα, εδώ και ενάµιση χρόνο που έχει απασχο-
λήσει τη χώρα αυτή η ιστορία της «NOVARTIS», η κυβερνητική
πλειοψηφία των ΣΥΡΙΖΑ και των ΑΝΕΛ, παραβίασε το Σύνταγµα
ωµά στην περίπτωση των δέκα πολιτικών, που στήθηκαν δέκα
κάλπες, και σήµερα στη δική µου.

Σήµερα, παραβιάζετε το Σύνταγµα και πάλι. Παραβιάσατε το
Σύνταγµα µε την ψευδοθεωρία της διαφοράς ανάµεσα σε
υπουργικά αδικήµατα και την άσκηση κυβερνητικών καθηκόντων
αφ’ ενός και αφ’ ετέρου σε υπουργικά αδικήµατα που ασκούνται
µε ευκαιρία την άσκηση καθηκόντων. Είναι πραγµατική ψευδο-
θεωρία κατά παραβίαση του Συντάγµατος και της πάγιας νοµο-
λογίας των δικαστηρίων.

Και αρνηθήκατε –υπάρχει σκοπός εδώ- να γίνει από την Επι-
τροπή Προκαταρκτικής Εξέτασης της Βουλής έρευνα και στη συ-
νέχεια από το ειδικό δικαστήριο, αφού και οι δέκα είχαµε
δηλώσει πως παραγραφές δεν θέλουµε. 

Αρνηθήκατε, άρα, να έρθουν οι κουκουλοφόροι ψευδοµάρτυ-
ρες στη Βουλή, να ξεσκεπαστεί η πλεκτάνη, η πλεκτάνη και τα
εγκλήµατα που είχαν διαπραχθεί, και δεν διστάζετε να παραβιά-
ζετε ακόµη και την ίδια σας την ψευδοθεωρία και το κάνατε και
σήµερα εδώ για δικούς σας Υπουργούς.

Η ψευδής καταµήνυση και η συκοφαντική δυσφήµηση, όπως
θα δούµε αργότερα, η υποκλοπή συνδιασκέψεων, συνοµιλιών
είναι κατά την άσκηση των καθηκόντων των Υπουργών, κυρίες
και κύριοι του ΣΥΡΙΖΑ. Συγχαρητήρια! Γι’ αυτούς δεν ψηφίζετε
άρση ασυλίας εδώ και τέσσερα χρόνια. Αυτοί είστε! Αθλιότητα
των διπλών δεδοµένων, άλλα µέτρα για τους αντιπάλους, αλλά
για εσάς.

Το είπα, όµως, από την αρχή. Όλα αυτά δεν µου χρειάζονται.
Η επίκληση βουλευτικών - υπουργικών προνοµίων δεν µου χρει-
άζεται. Δεν ζητώ να ωφεληθώ ούτε από το άρθρο 62 του Συντάγ-
µατος για τις ασυλίες, ούτε από το άρθρο 86 του Συντάγµατος
για τα υπουργικά αδικήµατα. Πρόσωπο µε πρόσωπο θα αντιµε-
τωπίσω και την πλεκτάνη και τους σκευωρούς και ενώπιος-ενω-
πίοις θα αποκαλύψω και τους εµπνευστές και τους εκτελεστές
αυτής της πλεκτάνης, κουκουλοφόρους και µη.

Ενάµιση χρόνο τώρα ταλαιπωρούµαι -και εγώ και οι άλλοι
εννέα και δυσφηµούµαστε, Έλληνες πολίτες εµείς που συµβαίνει
να είµαστε πρόσωπα αντιπολιτευόµενα της κυβερνητικής παρά-
ταξης, πολιτικά πρόσωπα- µε σχοινοτενείς και παρατεταµένες
διαδικασίες, αντί για γρήγορες και σταθερές διαδικασίες, όπως
το Σύνταγµα απαιτεί.

Αρνηθήκατε, ως πλειοψηφία ΣΥΡΙΖΑ και ΑΝΕΛ, αυτή τη συν-
ταγµατική διαδικασία και επιλέξατε προφανώς τη διαδικασία των
εκκρεµοτήτων. Ενάµιση χρόνο τώρα διατηρούνται εκκρεµότητες
που αφορούν πολιτικούς σας αντιπάλους. Σκοπίµως, δηλαδή,
επιλέξατε τη σπίλωση και την κατασυκοφάντηση. Κι έρχεται
τώρα µια υπόθεση στη Βουλή, σε προεκλογικό χρόνο και µε προ-
αναγγελίες µέρους του φιλοκυβερνητικού Τύπου, που έχει
άµεση και απευθείας ενηµέρωση από συγκεκριµένες δικαστικές
αρχές, όπως καθαρά φαίνεται. 
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Έχω, όµως, στο πλευρό µου την αλήθεια και η αλήθεια έχει
συντριπτική δυναµική. Μ’ αυτήν θα συντρίψω την πλεκτάνη. Γιατί
οι σκευωροί που οργάνωσαν τη συγκεκριµένη πλεκτάνη είναι κα-
κοποιοί του κοινού Ποινικού Δικαίου. Κανένα εµπόδιο δεν θα
βάλω, όµως, ανάµεσα σ’ εµένα και το κόµµα µας και τον ελληνικό
λαό, επικαλούµενος υπουργικά και βουλευτικά προνόµια. 

Έχω και έχουµε ως κόµµα, χιλιάδες µηνύµατα υποστήριξης
απ’ όλη την Ελλάδα. Άνθρωποι συγκεντρώνονται σε καφενεία,
σε σπίτια, παντού και στέλνουν µηνύµατα συµπαράστασης, σε
εµένα και στο κόµµα µας. Είµαστε µαζί, µου λένε. Μην τους χα-
ριστείς! Μην λυπηθείς τους σκευωρούς! Αυτές είναι οι πιο συ-
χνές φράσεις τους. Θα τους συντρίψω, απαντάω. Κι ακριβώς
αυτό θα κάνω. Πρώτη πράξη αυτή της πορείας είναι η ψήφος
µου για την άρση της δικής µου ασυλίας. 

Πάµε τώρα να δούµε τι –εντός εισαγωγικών- «νέο» έχει ο φά-
κελος που προσφάτως ήρθε στη Βουλή. Για τέσσερις πολιτικούς,
που κατηγορήθηκαν άδικα από τους ίδιους κουκουλοφόρους,
επιτέλους οι υποθέσεις αρχειοθετούνται µετά από µεγάλη καθυ-
στέρηση. Εδώ οι ψευδοµάρτυρες που µιλούσαν για εκατοντάδες
χιλιάδες ευρώ που δόθηκαν δήθεν σε τέσσερις άλλους πολιτι-
κούς, κρίθηκαν αναξιόπιστοι, και ολόσωστα. 

Για εµένα, όµως, που έλεγαν και λιγότερα, πως «θεωρούν»,
πως «άκουσαν», πως «νοµίζουν», πως «πιθανολογούν», όλως πε-
ριέργως και οµολογουµένως αδοκήτως, είναι αξιόπιστοι. Τι κραυ-
γαλέα και βάναυση αντίφαση είναι αυτή! Και από τα δεκάδες
άθλια ψέµατά τους για εµένα, τώρα καταλήγουν µόνο σε δύο-
τρία. Απάντησα, κυρίες και κύριοι Βουλευτές, σε όλα αυτά από
πέρυσι µε τις µηνύσεις µου εναντίον των κουκουλοφόρων ψευ-
δοµαρτύρων, ένα προς ένα, λέξη προς λέξη. 

Τα βασικά σάς τα έχω πει στη Βουλή πέρυσι δύο φορές. Θα
επαναλάβω σήµερα ένα-δύο από αυτά και θα αναφερθώ ενδει-
κτικά και σε ένα-δύο από τα νέα ψευδολογήµατα των κουκουλο-
φόρων και άλλων ψευδοµαρτύρων, που τα θυµήθηκαν στα τέλη
του 2018, τότε που έσπασε ο Μανιαδάκης και ένας λίγες µέρες
πριν έρθει ο φάκελος στη Βουλή, ενώ οι προαναγγελίες από
δικές σας εφηµερίδες είχαν γίνει πριν από πολύ καιρό. Σαν δεν
ντρέπεστε λέω εγώ!  

Όµως, πριν αρχίσω γι’ αυτά, θα ξεκινήσω από µια αθλιότητα
ενός κουκουλοφόρου, που ο κύριος Πρωθυπουργός επανέλαβε,
επειδή του άρεσε, στον κ. Χατζηνικολάου, πριν από δύο µέρες.
Ο Πρωθυπουργός, ο οποίος, όπως είπα και πέρυσι και το επα-
ναλαµβάνω σε κάθε περίπτωση, είναι αυτός που έδωσε την εν-
τολή και αυτός που κάλυψε πολιτικά τη σκευωρία, τώρα
υιοθέτησε το πιο άθλιο, το πιο ανήθικο και συνάµα το πιο τραγε-
λαφικό ψέµα ενός κουκουλοφόρου, που το θυµήθηκε στο τέλος
του 2018. Επί έναν χρόνο δεν το θυµόταν! Προφανώς, του το
υπαγόρευσαν τώρα οι σκευωροί, προσπαθώντας να κρατήσουν
την υπόθεση ανοιχτή, όπως όπως έστω. 

«Ενηµέρωσα…» -λέει ο ψευδοµάρτυρας και επαναλαµβάνει
στον Χατζηνικολάου ο Πρωθυπουργός- «…κρυφά τη «NOVAR-
TIS» τον Δεκέµβριο του 2010 ότι θα γίνει κούρεµα των οµολόγων
µε το PSI το 2012». Καλά, δεν υπάρχει τσίπα; Δεν ήταν εδώ ο κ.
Τσίπρας όταν γινόντουσαν αυτά το 2012; Το 2010 δεν υπήρχε
καν σκέψη για κούρεµα οµολόγων. Έγινε το 2012 το κούρεµα
των οµολόγων. Και το κούρεµα των οµολόγων των προµηθευτών
της υγείας, των δικαστών, των µικροµολογιούχων µάς ανακοινώ-
θηκε στο Υπουργικό Συµβούλιο από το Υπουργείο Οικονοµικών
ανήµερα που το Υπουργικό Συµβούλιο πήρε την απόφαση του
κουρέµατος, τον Φεβρουάριο του 2012.

Εγώ, όµως, σύµφωνα µε τον κουκουλοφόρο, ως µάντης Κάλ-
χας, το είχα µαντέψει αυτό από το 2010 και είχα πάει να το προ-
λάβω. Ή µήπως, όπως λέει κάποιος που δεν καταλαβαίνει τι του
γίνεται, εννοεί ο κουκουλοφόρος πως ενηµέρωσα εγώ για την
πληρωµή µέσω οµολόγων των προµηθευτών της υγείας, που
έγινε από προηγούµενη Υπουργό από εµένα, η οποία τώρα είναι
µαζί σας; Δεν έκανα εγώ πληρωµή χρεών µε οµόλογα. Ήµουν
τότε σε άλλο Υπουργείο. Υπουργός Υγείας ήταν άλλη, που τώρα
κάθεται δίπλα σας.

Ο Γκέµπελς, κυρίες και κύριοι Βουλευτές, ήταν ένας απαίσιος
επαγγελµατίας εγκληµατίας. Αυτοί που τα κάνουν αυτά είναι
απαίσιοι εγκληµατίες, αλλά της συµφοράς!

(Χειροκροτήµατα από τη Δηµοκρατική Συµπαράταξη)
Πάµε παρακάτω. Εστιάζεται όλη αυτή η ιστορία στο φάρµακο

Gilenya. Και λένε ό,τι µπορείτε να φανταστείτε. Μάλιστα είδα τα
Πρακτικά της εξεταστικής επιτροπής, όταν κατέθεσε ο κ. Λιντζέ-
ρης. Ήταν ένας, δύο συνάδελφοι –που τους βλέπω τώρα εδώ-
που έλεγαν αορίστως διάφορα τρελά πράγµατα. 

Το φάρµακο αυτό, µε βάση τον κανόνα που εγώ µε άλλους δύο
Υπουργούς του ΠΑΣΟΚ είχαµε επιβάλλει, τιµολογήθηκε µε βάση
τις τρεις χαµηλότερες τιµές στην Ευρωπαϊκή Ένωση. Δόθηκε
στο φάρµακο αυτό κανονικότατη τιµή, δηλαδή 1.930 ευρώ. Και
την ίδια µέρα που δόθηκε η τιµή, το ενέταξα εγώ στα ακριβά νο-
σοκοµειακά φάρµακα και η τιµή του πήγε στα 1.680 ευρώ, κάτω
απ’ όλες τις τιµές στην Ευρωπαϊκή Ένωση! Και αυτά τα ευρώ δεν
τα έδωσαν οι πολίτες. Τα έδωσε το ταµείο της εταιρείας. Είναι
άθλιοι αυτοί που τα λένε αυτά και σήµερα µε ακούν οι άθλιοι
αυτοί.

Λένε –αυτό το αλίευσα από την εξεταστική- αλλά έτσι στα µου-
λωχτά και στα µπερδεµένα, ότι στην Κύπρο ήταν φθηνότερο
αυτό το φάρµακο. Στην Κύπρο το φάρµακο αυτό µπήκε στην
αγορά και τιµολογήθηκε αργότερα, τον Μάρτιο του 2012 µε τιµή
1.995 ευρώ. Σε εµάς ήταν τουλάχιστον 300 ευρώ παρακάτω.
Είναι ψεύτες, συκοφάντες και κοινοί κακοποιοί.

Και συνεχίζω: Λένε πως αυτό το φάρµακο ήταν νέο και η
τρόικα δεν άφηνε να βάλουµε νέα φάρµακα και εγώ το έβαλα.
Ψέµατα! Ποτέ η τρόικα δεν έχει βάλει τέτοια απαγόρευση. Εγώ
δεν έβαζα νέα φάρµακα, γιατί δεν είχαµε χρήµατα να τα πληρώ-
σουµε και ήταν πολύ ακριβά. Και εξαίρεσα αυτό το φάρµακο,
γιατί ήταν ένα χάπι που αντικαθιστούσε διήµερη νοσοκοµειακή
θεραπεία. Ήταν καλό, δηλαδή, σωτήριο για ασθενείς, αλλά και
για τα οικονοµικά της υγείας. Και δεν κοκκινίζουν από ντροπή.
Τα λένε εδώ και δύο χρόνια αυτά. Και δεν αισχύνονται για ό,τι
κάνουν και ό,τι λένε. 

Και ακόµη υπάρχει και άλλο ψέµα που λένε µέσα. Δεν υπήρχε
-λέει- νοµιµότητα στην πράξη, γιατί υπήρχαν και άλλα φάρµακα
και δεν τα βάλαµε. Κανένα τότε δεν κυκλοφορούσε. Το πρώτο
άλλο που αιτήθηκε και πήρε άδεια κυκλοφορίας, έγινε το 2013.
Αυτό έγινε, δηλαδή, τουλάχιστον ένα χρόνο µετά από εµένα.

Και για να το ξεκαθαρίσουµε, πριν υπογράψω εγώ, υπέγραφαν
τα έντεκα µέλη της επιτροπής τιµών. Και ήταν –ακούστε µε- οµό-
φωνες όλες οι αποφάσεις της, µε τις εταιρείες να συµµετέχουν σε
αυτή, µε εκπροσώπους των φαρµακοποιών, του συνδέσµου των
πολυεθνικών εταιρειών, του συνδέσµου των ελληνικών εταιρειών,
των αντιπροσώπων του Εθνικού Οργανισµού Φαρµάκου, του
Υπουργείου Οικονοµικών, του Υπουργείου Κοινωνικών Ασφαλί-
σεων. 

Οι εταιρείες εάν έβλεπαν µεροληψία, θα το κατήγγειλαν αµέ-
σως. Εάν επρόκειτο για δυσµενή µεταχείριση, θα κινητοποιούν-
ταν –εάν ήταν µεγάλες εταιρείες- οι πρεσβείες τους. Έτσι
γινόταν. Και οι ενστάσεις µετά την τελική επεξεργασία ήταν ελά-
χιστες για περίπου δώδεκα χιλιάδες φάρµακα. Καµµία πρεσβεία
δεν κινητοποιήθηκε. Καµµία εταιρεία δεν διαµαρτυρήθηκε. Κα-
νένα δηµοσίευµα δεν υπήρξε. Όλοι ήταν µέσα στην επιτροπή
αυτή. Οι ενστάσεις ελέγχονταν. 

Μετά τις αποφάσεις, µετά τις ενστάσεις υπέγραφαν ο διευθυν-
τής της αρµόδιας υπηρεσίας, ο γενικός διευθυντής, ο γενικός
γραµµατέας και µετά εγώ. Έντεκα ήταν τα µέλη στην Επιτροπή
Τιµολόγησης µε βαριά θεσµικά ονόµατα, εκ των οποίων µόνο
τέσσερις ήταν πρόσωπα του Υπουργού. Μετά τη γνωµοδότησή
τους, επαναλαµβάνω, υπέγραφαν δύο ανώτατα υπηρεσιακά στε-
λέχη του Υπουργείου, ο γενικός γραµµατέας και µετά εγώ. Ου-
δέποτε ασχολήθηκα µε φάρµακα. Από τα δώδεκα χιλιάδες
σκευάσµατα, ρωτούσα πριν υπογράψω και υπέγραψα τέσσερις
φορές, γιατί έκανα τέσσερις τιµολογήσεις που ήταν όλες υποτι-
µολογήσεις. Έτσι γλυτώσαµε τα δισεκατοµµύρια.

Ρωτούσα, λοιπόν: «Υπάρχει µείωση της δαπάνης, όπως την
έχουµε αποφασίσει;». Η απάντηση ήταν: «ναι». «Μπορούµε να
τους πάρουµε όσο πιο πολλά χρήµατα µπορούµε;». Η απάντηση
ήταν: «Ναι, τα παίρνουµε». «Συµφωνούν οι άλλοι αρµόδιοι; Ναι,
συµφωνεί το Υπουργείο Οικονοµικών. Συµφωνεί η τρόικα, συµ-
φωνούν και µελετητικοί οργανισµοί όπως ο ΙΟΒΕ». Πάντα ρω-
τούσα, πριν υπογράψω: «Είναι οµόφωνες οι αποφάσεις της
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επιτροπής;». Η απάντηση ήταν «ναι» σε όλες τις περιπτώσεις και
έτσι υπέγραφα. 

Καµµία πράξη σε βάρος του δηµοσίου δεν έκανα. Όλες µου
οι αποφάσεις ήταν νόµιµες, υπέρ των συµφερόντων του δηµο-
σίου και των χρηµάτων του ελληνικού λαού.

Και να πω ένα τελευταίο, γιατί θέλω να µιλήσω πολιτικά κλείνον-
τας. Τον Φρουζή, που είναι πρόσωπο κλειδί, στέλεχος της «NO-
VARTIS», που λένε οι ψευδοµάρτυρες πως δωροδοκούσε τα δέκα
πολιτικά πρόσωπα, εγώ δεν τον γνώριζα. Σας το έχω πει αυτό δυο
φορές. Αν τον έβλεπα δεν θα τον αναγνώριζα ούτε µε το όνοµά
του ούτε ως εκπρόσωπο της εταιρείας του. Τον γνώρισα µόλις
εξελέγη πρόεδρος του Συνδέσµου Φαρµακοβιοµηχανιών έναν
µήνα πριν φύγω από το Υπουργείο. Η συνάντησή µας κράτησε
όσο διαρκεί µια τυπική χειραψία και αυτά τα έχω πει χίλιες φορές.

Λένε τώρα οι ψευδοµάρτυρες «Όχι, όχι, µιλούσαν µε τηλέ-
φωνα και e-mails». Ποτέ! Αδιάψευστος µάρτυρας τα ανύπαρκτα
ίχνη. Εδώ και δύο χρόνια µας ψάχνουν. Έψαχναν τους λογαρια-
σµούς µας, των συνεργατών µας µέχρι του τελευταίου, µελών
της οικογένειάς µας. Τίποτα! Τίποτα και για εµένα, τίποτα και για
τους άλλους εννιά. 

Και όµως, άθλιοι και άθλια δηµοσιεύµατα επί δύο χρόνια, πέ-
ρυσι το καλοκαίρι χαρακτηριστικά και τον Οκτώβριο, άφηναν
υπαινιγµούς, που είναι χειρότεροι από τη στιγµή που έρχεται ο
φάκελος στη Βουλή. Γιατί, όταν έρχεται ο φάκελος στη Βουλή,
ανοίγει και βλέπουµε µέσα πόσα απίδια πιάνει ο συγκεκριµένος
σάκος, αλλά οι αιχµές, τα υπονοούµενα είναι χειρότερα. Όταν ο
εχθρός βγαίνει στο ξέφωτο, τον βλέπεις και τον κοπανάς. Όταν
είναι κρυµµένος στη γωνία και αφήνει λογάκια, τότε είναι πιο ενο-
χλητικός. Τίποτα µε τους λογαριασµούς! Όµως, υπάρχουν δη-
µοσιεύµατα.

Δεν µου λέτε, e-mails δικά µου, που ανιχνεύονται από τότε που
ανακαλύφθηκε το µέσο αυτό, έχουν βρεθεί; Ψάχνουν τόσον
καιρό. Οι ψευδοµάρτυρες λένε ότι αντήλλασσα e-mails. Ποτέ δεν
το έκανα. Ούτε είχα το e-mail του ανθρώπου ούτε είχε το δικό
µου ούτε τον ήξερα, επαναλαµβάνω. Δεν βρέθηκε κανένα e-mail.
Το λένε; Όχι. Αφήνουν τους ψευδοµάρτυρες να επαναλαµβά-
νουν ότι ανταλλάσσαµε e-mails, συνεχίζοντας τις ίδιες αθλιότη-
τες. Παραµικρή, λοιπόν, επικοινωνία δεν είχα µε τον άνθρωπο
αυτόν, γιατί δεν τον γνώριζα. Καµµία συνάντηση, κανένα e-mail. 

Και, για να το κλείσω, ίχνη τηλεφώνων, Τίποτα και εδώ. Ουδέ-
ποτε µίλησα µε τον άνθρωπο αυτόν στο τηλέφωνο, ποτέ! Ούτε
τότε, ούτε µετά την έξοδό µου από το Υπουργείο. Αυτά είναι γνω-
στά, όµως, γιατί έχει γίνει έλεγχος. Τα ξέρουν οι διωκτικές αρχές,
αλλά τα έχουν κρύψει και αφήνουν, επαναλαµβάνω, τους ψευ-
δοµάρτυρες να λένε και να ξαναλένε τις ίδιες αθλιότητες.

Τώρα προστέθηκε και ένας άλλος, χωρίς κουκούλα, που ζητάει
προστασία µέσω του νόµου, που τον έλεγαν οι ψευδοµάρτυρες
δήθεν σύµβουλό µου. Αποδεικνύεται και από τον ίδιο πως δεν
ήταν ποτέ. Αντίθετα, υπήρξε σύµβουλος Υπουργών του ΣΥΡΙΖΑ
και µάλιστα δύο Υπουργών συγκεκριµένα µετά από το 2015. Και
αυτός πασπαλίζει µε γελοιότητες τα λεχθέντα από τους κουκου-
λοφόρους. 

Οι τροχήλατες βαλίτσες, που έλεγαν για άλλους, όχι για εµένα,
έγιναν σακιδιάκι, µε το οποίο µοίραζε δήθεν ο Φρουζής χρήµατα,
όπως οι βασίλισσες του καρναβαλιού πετάνε σοκολάτες. Αυτές
οι γελοιότητες αποκαλούνται δικογραφία και είναι ο φάκελος που
έρχεται σήµερα στη Βουλή. 

Όλα αυτά, κυρίες και κύριοι Βουλευτές, τα έχω πει µε τις µη-
νύσεις µου επανειληµµένα από πέρυσι. Τρεις µηνύσεις εναντίον
των κουκουλοφόρων, τις οποίες τώρα θα επικαιροποιήσω, γιατί
έχουν πει και τις –να µην τις χαρακτηρίσω όπως µου έρχεται σαν
άνθρωπος στο στόµα- λέξεις αυτές και ορισµένες τις οποίες προ-
ανέφερα. Με τις καινούργιες µου µηνύσεις, σε κουκουλοφόρους
και µη, θα συντρίψω λέξη-λέξη όσες νέες αθλιότητες περιλαµ-
βάνει ο φάκελος που ήρθε στη Βουλή.

Τώρα έχω ορισµένες υποψίες. Θα σας τις καταθέσω. Τις έχετε
υπ’ όψιν σας και εσείς. Τον Δεκέµβριο του 2018, ένας πρώην κου-
κουλοφόρος σπάει, δεν αντέχει άλλο τους εκβιασµούς και κα-
ταγγέλλει. Λέει: «Με πίεζαν να καταδώσω Σαµαρά, Γεωργιάδη,
Στουρνάρα.». «Όχι µε ρωτούσαν εάν ξέρω κάτι», λογικό ερώ-
τηµα, «αλλά να τους δώσω». 

Με το σπάσιµο αυτού του µάρτυρα-κουκουλοφόρου αποκαλύ-
πτεται πως ουδέποτε υπήρξε σύµβουλός µου, όπως τον έφεραν
οι ψευδοµάρτυρες να είναι. Ποτέ επί των ηµέρων µου ο άνθρω-
πος αυτός δεν ασχολήθηκε µε φάρµακα. Ποτέ δεν επικοινώνησε
και µαζί µου. Αν, κυρίες και κύριοι Βουλευτές, µου ζητούσε το
τηλέφωνο σε κάποια στιγµή –που δεν το έκανε-, θα µου φαινόταν
υπερβολικό και θρασύ. Δεν είχαµε τη δυνατότητα ούτε αυτό να
πούµε µεταξύ µας. 

Και όµως, ενώ αυτά πια είναι γνωστά, οι ψευδοµαρτυρίες περί
του δήθεν συµβούλου µου Μανιαδάκη βρίσκονται ακόµα στον
φάκελο που ήρθε στη Βουλή για εµένα.

Και εδώ προσέξτε ένα σηµείο. Αυτός ο άνθρωπος, ο Μανιαδά-
κης, σε µια αναφορά που έκανε προχθές, προσθέτει και κάτι
άλλο, που εγώ δεν το είχα υπ’ όψιν µου. Λέει πως γνωρίζει τους
δύο ψευδοµάρτυρες, τους άλλους –αυτό το έχει πει και στην τη-
λεόραση-, αλλά πως αυτοί είναι και µάρτυρες που πήγαν στις
Ηνωµένες Πολιτείες και µίλησαν στο FBI.

Και ισχυρίζεται –και αυτό είναι νόµιµο- πως όταν έχεις µπει σε
µια υπόθεση από την οποία προσδοκάς να τιµωρηθεί µια εταιρεία
και να πάρεις ποσοστό, έχεις όφελος και, άρα, δεν µπορεί να
είσαι µάρτυρας στην Ελλάδα. Αυτό το απαγορεύει ο δικός µας
νόµος. Και, όµως, τους κρατάνε ακόµη εκεί. 

Συνεχίζω µε τα λίαν ανησυχητικά συµβάντα. Κύκλοι της πρώην
εισαγγελέως διαφθοράς -ακούστε µε!- ισχυρίζονται ότι ο «Ρα-
σπούτιν» µε πίεζε να δώσω τους πολιτικούς και ας τα βρούνε
αυτοί αργότερα, δηλαδή ό,τι υφίσταµαι τώρα εγώ. 

Κυρία εισαγγελεύ, ο «Ρασπούτιν» είναι Υπουργός; Ποιος είναι;
Πρέπει να ειπωθεί αυτό εδώ. Πρέπει να ειπωθεί αυτό τώρα. Πρέ-
πει να βγει η ανακοίνωση και να πει ότι ο «Ρασπούτιν» είναι ο τάδε
Υπουργός. Εάν δεν είναι Υπουργός, το θέµα είναι µικρότερο. Εάν
είναι Υπουργός, το θέµα είναι τεράστιο και έρχονται εξελίξεις επ’
αυτού. 

Αργότερα -ακούστε!- ένας αντιεισαγγελέας του Αρείου Πάγου
που εποπτεύει τους εισαγγελείς της διαφθοράς παραιτείται, επι-
καλούµενος προσωπικούς λόγους. Περίεργο, παράλογο όµως
όχι. Δεν µπορείς να πεις, παραιτήθηκε για προσωπικούς λόγους.
Όµως, παραιτείται και ο επόµενος και φέρεται να έχει καταθέσει
-ο επόµενος- δύο αναφορές, που στη µία φέρεται να έχει πει πως
δεν θα πάει αυτός φυλακή για την … και αναφέρει το όνοµα της
εισαγγελέως. 

Ζητώ να κατατεθούν στη Βουλή αυτές οι δύο αναφορές τώρα,
πριν ολοκληρωθεί η διαδικασία. Φέρτε τες τώρα! Το έχουµε ζη-
τήσει µε τον κ. Παπαθεοδώρου από τον Υπουργό Δικαιοσύνης
επανειληµµένα αυτό. Σιωπή ως απάντηση. Να έρθουν οι δύο ανα-
φορές του κυρίου αντιεισαγγελέα του Αρείου Πάγου στη Βουλή. 

Προσέξτε, παραιτείται και ο δεύτερος προϊστάµενος των ει-
σαγγελέων διαφθοράς και όλα αυτά τα οποία έχουµε διαβάσει
δεν τα έχει διαψεύσει κανένας. Κρύβονται επιµελέστατα. Όµως,
για πόσο; Προφανώς, για λίγο καιρό ακόµα, γιατί όλα θα πάρουν
τον δρόµο τους. 

Τώρα απαντώ σε κάτι το οποίο πάρα πολύ ως νοµικό µε έχει
απασχολήσει: Με βάση αυτούς τους ισχυρισµούς, τους προβλη-
µατισµούς που καταλήγουν σε ισχυρισµούς, µίλησα για κατά-
χρηση εξουσίας, όχι επειδή έτσι µου φάνηκε ή επειδή µου άρεσε
η λέξη. Όταν ανώτατοι εισαγγελικοί λειτουργοί τα λένε αυτά για
συναδέλφους τους δηµοσίως και τα γνωστοποιούν εµµέσως,
δίχως ποτέ να διαψευστούν, αποτελούν στοιχεία που εύλογα
µπορεί να δηµιουργήσουν υποψίες για κατάχρηση εξουσίας. 

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, το έχω ζήσει στο πετσί µου τέσ-
σερα χρόνια και κάτι µήνες, όσο κυβερνάτε. Είµαι ο πιο στοχο-
ποιηµένος πολιτικός από το 1989, γιατί τη βάναυση συµπεριφορά
σας την ένιωσα και ως Υπουργός πολλές φορές και ως Βουλευ-
τής και στον δρόµο µε προπηλακισµούς, µε ξυλοδαρµούς. Τα
έχω πει αυτά χίλιες φορές. 

Με είπαν και µε λένε δολοφόνο. Προσφάτως, το επανέλαβε «Η
ΑΥΓΗ» γιατί δήθεν –λέει- εγώ δηµοσίευσα φωτογραφίες οροθε-
τικών, ενώ είναι γνωστό και έχει ειπωθεί στη Βουλή, στην Επι-
τροπή Θεσµών και Διαφάνειας, από τον Πρόεδρο της Αρχής
Προστασίας Προσωπικών Δεδοµένων, ότι αυτή είναι αρµοδιό-
τητα µόνο του εισαγγελέα και κανενός άλλου. Κανένας Υπουρ-
γός δεν µπορεί να το κάνει αυτό. Και όµως -αυτά τα είπαν το
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2013 εδώ στη Βουλή- µετά από έξι χρόνια τολµούν και τα επα-
ναλαµβάνουν. 

Με είπαν κατάσκοπο και ήρθε η σχετική υπόθεση στην Ολοµέ-
λεια της Βουλής, που ψήφισε πως δεν είµαι. Τι γελοιότητες!
Είπαν ότι εγώ δήθεν ιδιωτικοποίησα ένα δηµόσιο νοσοκοµείο, το
«ΕΡΡΙΚΟΣ ΝΤΥΝΑΝ», που ποτέ δεν ήταν δηµόσιο και δεν το ιδιω-
τικοποίησα εγώ. Έβαλαν τη φωτογραφία µου γι’ αυτό το θέµα
σε πάρα πολλά πρωτοσέλιδα, αρνητικότατα πρωτοσέλιδα, µαζί
µε άλλους. Και τώρα η «NOVARTIS». 

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, δεν αναρωτιέµαι γιατί. Το ξέρω
πάρα πολύ καλά. Πρώτον, διότι το κόµµα µας, το ΠΑΣΟΚ, το Κί-
νηµα Αλλαγής, είναι ο βασικός τους στόχος και, όπως το ίδιο το
κόµµα δήλωσε, «αφού δεν τους βγαίνουν οι “γέφυρες”, επανέρ-
χονται και καταφεύγουν στη λάσπη εναντίον µας». 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Δηµοκρατικής Συµ-
παράταξης)

Δεύτερον -και αυτό το δεύτερο το έχω δει εδώ χρόνια- δεν σας
αρέσει που το ΠΑΣΟΚ έκανε τις πιο µεγάλες αλλαγές στον χώρο
της περικοπής της σπατάλης και της διαφθοράς στον χώρο της
υγείας. Δεν σας αρέσει. Τι έχουµε ακούσει; Ακόµα και στην Επι-
τροπή της Αναθεώρησης του Συντάγµατος τόλµησε ένας Βου-
λευτής σας να πει ότι οι µειώσεις των φαρµάκων έγιναν διότι
ήταν η τρόικα. Τόλµησε να τα πει αυτά. 

Δεν είχε ιδέα ο άνθρωπος ότι πριν από την τρόικα, µόλις πα-
ραλάβαµε το 2009, οι πρώτες Επιτροπές Κοινωνικής Ασφάλισης,
οι Διαρκείς Επιτροπές της Βουλής ασχολήθηκαν µε αυτά. 

Και εκεί καταλήξαµε πολύ πριν γίνουν τα µνηµόνια και έρθει η
τρόικα. Εκεί καταλήξαµε ότι πρέπει να πάµε µε τις τρεις χαµη-
λότερες τιµές στις χώρες της Ευρωπαϊκής Ένωσης, που το αλ-
λάξατε και το κάνατε πριν από έναν µήνα να βγαίνουν οι τιµές
των ελληνικών φαρµάκων µε βάση τις δύο χαµηλότερες τιµές
στην Ευρωζώνη. 

Μας τα αυξήσατε τα κριτήρια. Μας τα ακριβαίνετε τα φάρµακα
και λέτε ότι υπάρχουν κλειστοί προϋπολογισµοί. Και αφού υπάρ-
χουν κλειστοί προϋπολογισµοί, τόσο πληρώνει το κράτος, παρα-
πάνω δεν πληρώνει. Ναι, αλλά ο πολίτης πληρώνει, πληρώνει το
υπόλοιπο. Και τους κλειστούς προϋπολογισµούς, τους πρώτους,
τους έκανα εγώ, όπως και το rebate. Αυτό, δηλαδή, που όριζε µε
έναν τρόπο αυθαίρετο, το είχα πει, αλλά δεν µπορούσαµε να κά-
νουµε αλλιώς, αφού οι γιατροί συνταγογραφούσαν µε έναν
τρόπο αυθαίρετο, που ρυθµίσαµε ότι το κράτος πληρώνει τόσα
και παραπάνω δεν δίνει. Αυτό το έκανα εγώ, σε αυτή την Αίθουσα
εγώ. Και ποιους είχα απέναντι; Εσάς. Λίγους τότε, αλλά εσάς
είχα απέναντι, που φωνάζατε όσο µπορούσατε περισσότερο και
µε καταγγέλλατε.

Ποιος επανέφερε –κάποιοι την είχαν καταργήσει- τη θετική
λίστα φαρµάκων, δηλαδή ότι τα ασφαλιστικά ταµεία µπορούν να
δεχθούν αυτά να πληρώνουν φάρµακα; Εγώ το έκανα αυτό, το
2011. Η θετική λίστα φαρµάκων επανήλθε από µένα. Πόσο τούς
πήρα ως διόδιο, για να µπουν τα φάρµακά τους στη λίστα; Από
όλους, της «NOVARTIS» µη εξαιρουµένης, από όλους! Διακόσια
εξήντα δύο εκατοµµύρια σε ένα λεπτό. 

Εγώ έκανα τους πρώτους ηλεκτρονικούς πλειστηριασµούς
προµήθειας φαρµάκων στα νοσοκοµεία. Ακόµα, απ’ ό,τι µαθαίνω,
στον αέρα είναι αυτά. Δεν σας άρεσαν. Εν τέλει, εγώ πήρα τα
περισσότερα χρήµατα και από τις άλλες εταιρείες και από τη
«NOVARTIS», που τα κέρδη της επί των ηµερών σας αυξήθηκαν,
όπως έχει καταδειχθεί από σχετικούς πίνακες επανειληµµένα.
Εγώ, λοιπόν, πρέπει να δολοφονηθώ πολιτικά και πρέπει να µείνει
το αόριστο, ότι αυτά έγιναν από µόνα τους.

Τρίτον, τα τελευταία τέσσερα χρόνια είµαι µπροστά και από
την εµπροσθοφυλακή της Αντιπολίτευσης και αυτό έπρεπε να το
πληρώσω. 

Τέταρτον, όλοι το λένε –και το ζούµε κιόλας αυτές τις µέρες-
θα πάτε σε εκλογές µε σκανδολολογία. Δεν σας βγαίνει, όµως.
Τώρα που πλησιάζετε στο τέλος, ανοίγουν χαρτιά εναντίον σας
κάθε µέρα, κάθε εβδοµάδα. Συνεπώς έτσι θα πάµε σε εκλογές; 

Εγώ έχω την αλήθεια µε το µέρος µου, δεν φοβάµαι. Θα αντι-
µετωπίσω ό,τι πρέπει να αντιµετωπίσω και θα νικήσω. Εσείς,
όµως, θα φάτε τις αγωγές του ελληνικού λαού στην κάλπη, τις
µηνύσεις του ελληνικού λαού στην κάλπη και θα τιµωρηθείτε και

για όσα κάνατε ως πολιτική πράξη και για όσα κάνατε στα θέ-
µατα αυτά των δήθεν σκανδάλων και των σκανδάλων, της σκαν-
δαλολογίας γενικώς. 

Πέµπτον, κυρίες και κύριοι Βουλευτές, αφού ο κ. Τσίπρας
πήρε πάνω του στην Κεντρική Επιτροπή του ΣΥΡΙΖΑ το 2018
αυτή την ιστορία και έλεγε ότι θα αλλάξει το πολιτικό σύστηµα
και η υπόθεση «NOVARTIS», αφού τελικά κατέρρευσε -τέσσερις,
ευτυχώς, αρχειοθετήσεις και άλλες τέσσερις ή πέντε, διαβά-
ζουµε στα δικά σας έντυπα, έρχονται, λέει, τις επόµενες µέρες-
, αφού αυτό το πράγµα από µεγαλύτερο σκάνδαλο, όπως το
λέγατε, στην ιστορία του ελληνικού κράτους έγινε η µεγαλύτερη
πλεκτάνη και σκευωρία, µε όψεις φιάσκου, έπρεπε κάπως να
αποφωνηθεί. Έπρεπε κάπως να αποφωνηθεί αυτή η ιστορία.
Έπρεπε κάποιος να το κάνει και να αποφωνηθεί. Και χρησιµοποι-
ήθηκα εγώ, για να αποδείξουν οι «Ρασπούτιν» πως όλο και κάπου
είχαν δίκιο και πως ο εξευτελισµός τους δεν είναι πλήρης, δεν
είναι και τέλειος.

Έκτο και τελευταίο. Κυρίες και κύριοι, αυτά τα κάνουν οι κα-
κοποιοί. Δεν τα κάνουν οι κανονικοί άνθρωποι. Κακοποιοί είναι
αυτοί οι αδίστακτοι, που δεν ορρωδούν προ ουδενός µπροστά
στο µικροκοµµατικό τους συµφέρον. Για ψήφους στήθηκε αυτή
η ιστορία. Αυτό σηµαίνει αλλαγή του πολιτικού σκηνικού για ψή-
φους. Και γι’ αυτούς τους λόγους και για άλλους είµαι σήµερα
στο στόχαστρο µιας οµάδας πολιτικών κακοποιών.

Επαναλαµβάνω –και τελειώνω την οµιλία µου- µε τη φράση την
οποία χρησιµοποιώ για να απαντήσω στις χιλιάδες πολίτες που
σπεύδουν να µε στηρίξουν. Τους σκευωρούς θα τους συντρίψω.
Δίνω σήµερα λόγο τιµής! 

Σας ευχαριστώ.
(Όρθιοι οι Βουλευτές από την πτέρυγα της Δηµοκρατικής Συµ-

παράταξης χειροκροτούν ζωηρά και παρατεταµένα)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Κυρία

Γεννηµατά, θέλετε τον λόγο; 
ΦΩΤΕΙΝΗ (ΦΩΦΗ) ΓΕΝΝΗΜΑΤΑ (Πρόεδρος της Δηµοκρα-

τικής Συµπαράταξης): Θα µιλήσω στο τέλος, κυρία Πρόεδρε. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Ο κ. Βε-

νιζέλος έχει τον λόγο για δώδεκα λεπτά. 
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ: Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, ο Αν-

δρέας Λοβέρδος ζήτησε για λόγους πολιτικούς και πρωτίστως
ηθικούς την άρση της ασυλίας του. Θα ψηφίσω, όπως ζήτησε ο
Ανδρέας Λοβέρδος, αποδεχόµενος την ηθική και πολιτική βάση
της στάσης του. Οφείλω, όµως, να ενηµερώσω τη Βουλή των Ελ-
λήνων για πολλοστή φορά ως προς το νοµικό πλαίσιο εντός του
οποίου κινείται η παρούσα υπόθεση.

Θα ξεκινούσα µε δικονοµικού χαρακτήρα επιχειρήµατα, εάν
στην ίδια αυτή διαδικασία της άρσης ασυλίας δεν είχαµε κατ’
επανάληψη το φαινόµενο Υπουργών του ΣΥΡΙΖΑ που έχουν ζη-
τήσει να µεταφερθούν αιτήσεις της εισαγγελικής αρχής, κατά το
άρθρο 62 του Συντάγµατος, για άρση της ασυλίας στο πεδίο
εφαρµογής του άρθρου 86 του Συντάγµατος και του νόµου περί
ευθύνης Υπουργών, του κατάπτυστου νόµου που –δήθεν- εισή-
γαγα εγώ και τώρα ζητούν συνεχώς, τα τελευταία πέντε χρόνια
την εφαρµογή του, προκειµένου να κρυφτούν πίσω από αυτόν
για θέµατα που δεν έχουν καµµία σχέση µε τη δική τους λογική
για το τι σηµαίνει «πράξη κατά την άσκηση των καθηκόντων».

Καταθέτω στα Πρακτικά πρόσφατη δηµοσιογραφική έρευνα
µε δέκα τουλάχιστον περιπτώσεις τέτοιας συµπεριφοράς Υπουρ-
γών της Κυβέρνησης ΣΥΡΙΖΑ.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Ευάγγελος Βενιζέλος κατα-
θέτει για τα Πρακτικά την προαναφερθείσα έρευνα, η οποία βρί-
σκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης
Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Η συµπεριφορά αυτή εναρµονίζεται µε την τελευταία εµφά-
νιση του κ. Τσίπρα στο δελτίο ειδήσεων του «ΑΝΤΕΝΝΑ», σε συ-
νέντευξη µε τον Νίκο Χατζηνικολάου, όπου εµφανίστηκε ως
δυσαρεστηµένος, εκνευρισµένος εισαγγελέας, επειδή το δήθεν
σκάνδαλο «NOVARTIS» µετατράπηκε σε αντίστροφο σκάνδαλο,
δηλαδή σε µία οργανωµένη αλλοίωση βασικών θεσµών και
αρχών του πολιτεύµατος και, πρωτίστως, της διάκρισης των
εξουσιών και της ανεξαρτησίας της δικαιοσύνης, όχι για να απο-
κτήσουν τον χαρακτηρισµό του κατηγορουµένου επώνυµοι και
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εµβληµατικοί πολιτικοί αντίπαλοι του κ. Τσίπρα, αλλά για να αλ-
λοιωθεί ο συσχετισµός των εκλογικών και κοινοβουλευτικών δυ-
νάµεων, στην πραγµατικότητα, για να υπονοµευθεί η λειτουργία
του πολιτεύµατος. 

Αυτό συνιστά προσβολή του άρθρου 134 του Ποινικού Κώδικα.
Για το ζήτηµα αυτό εκκρεµούν µηνύσεις, οι οποίες έχουν διαβι-
βαστεί από την εισαγγελική αρχή στη Βουλή και θα εξεταστούν
τη στιγµή που πρέπει από τη Βουλή, όχι επειδή είµαστε οπαδοί
της ποινικοποίησης της πολιτικής ζωής, όχι επειδή βλέπουµε
προς τα πίσω, αλλά γιατί ο καθένας πρέπει να έχει συνείδηση
των πράξεών του, πρέπει να αντιληφθεί τι έχει κάνει, ώστε µετά
την ήττα, όταν θα αναστοχαστεί αυτό που έχει συµβεί, να διέλθει
από τη διεργασία που θα του επιτρέψει να συµβάλει και αυτός
στην οικοδόµηση του µέλλοντος της χώρας.

Έρχεται, λοιπόν, ο κ. Τσίπρας, µε αφορµή τη διαβίβαση αυτής
της αίτησης της εισαγγελικής αρχής για τον Ανδρέα Λοβέρδο
και λέει: «Δεν λέτε πως πρόκειται για ψευδή κατηγορία, αλλά θέ-
λετε να κρυφτείτε πίσω από την παραγραφή.». Ακούστε θράσος!
Το λέει αυτό απευθυνόµενος σε πρόσωπα για τα οποία έχει ήδη
πανηγυρικά τεθεί στο αρχείο η υπόθεση αυτή. Το λέει αυτό ανα-
φερόµενος, για παράδειγµα, στον πρώην Πρωθυπουργό Πανα-
γιώτη Πικραµµένο και σε εµένα. Είµαι και εγώ, βέβαια, µόνιµος
και προνοµιακός στόχος του κ. Τσίπρα και της οµάδας του. 

Και αντί να ζητήσει συγγνώµη ή έστω υποκριτικά να δηλώσει
την ικανοποίησή του για την αρχειοθέτηση, έρχεται µε φιλοπαίγ-
µονα διάθεση να πει ότι πρέπει εγώ να ζητήσω συγγνώµη από
τον κ. Πικραµµένο, γιατί το Σύνταγµα προβλέπει την αµελλητί
διαβίβαση του φακέλου στη Βουλή εάν ο εισαγγελικός ή ο διοι-
κητικός λειτουργός έρθει αντιµέτωπος µε όνοµα Υπουργού.
Ακούστε ψεύδος και έλλειψη συνείδησης ευθύνης!

Έχω πει πάµπολλες φορές ότι η διάταξη η αντίστοιχη του άρ-
θρου 86 του Συντάγµατος έχει τεθεί για πρώτη φορά σε ελληνικό
Σύνταγµα το 1864 και ο πρώτος νόµος περί ευθύνης Υπουργών
έχει ψηφιστεί το 1877. Είναι η εποχή του Χαριλάου Τρικούπη, του
Κωνσταντίνου Κανάρη ως Πρωθυπουργού. Είναι η εποχή του
Κουµουνδούρου, του Δεληγεώργη.

Όµως, ακούστε το ακόµη καλύτερο. Η αµελλητί διαβίβαση του
φακέλου στη Βουλή προβλέπεται στην παράγραφο 2 του άρ-
θρου 86 του Συντάγµατος. Υποβάλλει πρόταση αναθεώρησης
του άρθρου 86 ο ΣΥΡΙΖΑ. Η πρόταση αυτή περιλαµβάνει την πα-
ράγραφο 3, αλλά δεν θίγει την παράγραφο 2. 

Την πρόβλεψη του Συντάγµατος για την αµελλητί διαβίβαση
την υιοθετεί, την υπερψηφίζει και την ακολουθεί ο ΣΥΡΙΖΑ. Και
έρχεται µε απύθµενο θράσος ο κ. Τσίπρας, εµφανίζεται ενώπιον
του ελληνικού λαού και λέει: «Ας όψονται για το αµελλητί», αφού
έχει πει το µείζον, ότι εµείς οι οποίοι πανηγυρικά έχουµε απαλ-
λαγεί, γιατί δεν είχαµε καµµία σχέση µε την υπόθεση αυτή, ούτε
αρµοδιότητα ούτε επαφή ούτε κανέναν σύνδεσµο, ζητούµε πα-
ραγραφή. Ενώ τι λέµε; Λέµε ότι υπάρχει ένα κολοσσιαίο πρό-
βληµα δικαιοδοσίας, ότι όπως οι ίδιοι οι Υπουργοί του ΣΥΡΙΖΑ,
που ζητούν κατ’ επανάληψιν τα τελευταία χρόνια και σήµερα την
εφαρµογή του άρθρου 86 για οποιαδήποτε πράξη τους, έτσι και
εµείς λέµε: Αυτό έχει πει η νοµολογία των δικαστικών συµβου-
λίων και του Εφετείου Αθηνών και του Ειδικού Δικαστηρίου.

Άρα δεν έχει ούτως ή άλλως για τα θέµατα αυτά, πλην της νο-
µιµοποίησης εσόδων, αρµοδιότητα η εισαγγελική αρχή. Αργά ή
γρήγορα θα τεθεί αυτεπαγγέλτως το ζήτηµα της δικαιοδοσίας.
Άρα δεν θα έχουµε οριστική δικαστική πιστοποίηση της λήξης
της υπόθεσης αυτής. Αυτό θα µπορούσε να γίνει µόνον αν η Επι-
τροπή Προκαταρκτικής Εξέτασης της Βουλής έκανε πραγµατική
έρευνα, καλούσε τους κουκουλοφόρους και αφαιρούσε τις κου-
κούλες και, αν έβρισκε οτιδήποτε, παρέπεµπε την υπόθεση στον
ανακριτή και το δικαστικό συµβούλιο του Ειδικού Δικαστηρίου,
οπότε θα µπορούσε να ολοκληρωθεί η προδικασία ή η έρευνα,
να αποκαλυφθούν τα πραγµατικά δεδοµένα, που έχει αποδειχθεί
ότι είναι ανύπαρκτα, και έτσι να έχουµε µια εικόνα.

Αυτό το απαγορεύει ο ΣΥΡΙΖΑ, µε την παραβίαση των βασικών
κανόνων της κατανοµής της δικαιοδοσίας. Τα έχω πει αυτά κατ’
επανάληψη. Τα έχω πει στην Ολοµέλεια, τα έχω πει στην Επι-
τροπή Προκαταρκτικής Εξέτασης, τα έχει γράψει η επιστήµη, τα
έχει πει η πάγια νοµολογία.

Καταθέτω ξανά όλα τα σχετικά, ώστε να υπάρχουν και στα
Πρακτικά της σηµερινής συνεδρίασης.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Ευάγγελος Βενιζέλος κατα-
θέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα, τα οποία
βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Υπάρχουν, όµως, δύο νέα δεδοµένα. Εµφανίζεται, πράγµατι,
όπως ανέφερε ο κ. Λοβέρδος, ένας µάρτυρας της τελευταίας
στιγµής που διανθίζει την υπόθεση, λέγοντας ούτως ή άλλως αυ-
ταπόδεικτα ψεύδη, κατά τη γνώµη µου, αλλά προσέξτε µε ποια
δικονοµική φόρµουλα. Εµφανίζεται και λέει: «Έχω διαπράξει εγ-
κλήµατα εγώ ο µάρτυρας, αλλά θέλω να καταγγείλω έναν
Υπουργό, ώστε να υπαχθώ σε ευνοϊκές διατάξεις, να τύχω επιει-
κούς µεταχείρισης. Επικαλούµαι, λοιπόν…», λέει αυτός ο µάρτυ-
ρας, «…το άρθρο 263Β του Ποινικού Κώδικα.». Και εξηγεί το
κίνητρό του. Θέλει να τύχει ευνοϊκής µεταχείρισης και άρα βρί-
σκει έναν Υπουργό και αναφέρεται σε αυτόν. 

Τι λέει το άρθρο 263Β του Ποινικού Κώδικα; Το έχω πει ξανά
εδώ. Λέει στην παράγραφο 3 ότι, αν συµβεί αυτό και έρθει κά-
ποιος να καταγγείλει έναν Υπουργό για τα αδικήµατα για τα
οποία γίνεται συζήτηση τώρα -όλα τα αδικήµατα, όχι µόνο τη νο-
µιµοποίηση εσόδων-, ο εισαγγελέας είναι υποχρεωµένος να δια-
βιβάσει αµέσως τη δικογραφία στη Βουλή κατά το άρθρο 86 του
Συντάγµατος.

Στον φάκελο περιέχεται έγγραφο, θεµελιωµένο στο άρθρο
263Β, που από µόνο του το άρθρο 263Β παραπέµπει στο άρθρο
86 και όχι στο άρθρο 62, περί βουλευτικής ασυλίας. 

Το δεύτερο στοιχείο: Επειδή ξέρατε, κυρίες και κύριοι του ΣΥ-
ΡΙΖΑ, ότι έχετε παραβιάσει το Σύνταγµα, το έχετε συνειδητά πα-
ρερµηνεύσει, κατασκευάζοντας τη θεωρία της δήθεν διάκρισης
µεταξύ της κατά την άσκηση των καθηκόντων του και επ’ ευκαι-
ρία της άσκησης των καθηκόντων πράξεως, κάτι που δεν το σέ-
βεστε εσείς µε αυτά που κάνετε, θελήσατε αυτό να το
νοµιµοποιήσετε αναδροµικά µε τη διαδικασία Αναθεώρησης του
Συντάγµατος. 

Προτείνατε, λοιπόν, να προστεθεί ερµηνευτική δήλωση στο
άρθρο 86, ώστε αυτό να γίνει κανόνας του Συντάγµατος, διότι οι
υφιστάµενοι κανόνες του Συντάγµατος δεν το επιτρέπουν. Αυτή
σας η πρόταση ουσιαστικά απορρίφθηκε. Δεν πρόκειται να γίνει
δεκτή από την επόµενη Βουλή, µε βάση τις τοποθετήσεις των
κοµµάτων. Άρα η Βουλή στην αναθεωρητική διαδικασία επιβε-
βαιώνει ότι έχετε παραβιάσει το Σύνταγµα. 

Αλλά επειδή υπάρχει οργανωµένη πλεκτάνη, σκευωρία, επειδή
υπάρχει παραβίαση του άρθρου 134 του Ποινικού Κώδικα και αλ-
λοίωση βασικών θεσµών του πολιτεύµατος, όπως η ανεξαρτησία
της δικαιοσύνης, έχετε καταστήσει πρώτο θύµα της πλεκτάνης
αυτής τη δικαιοσύνη και έχετε καταστήσει οµήρους ορισµένους
ελάχιστους εισαγγελικούς λειτουργούς, που έτυχε να αναµειχ-
θούν λόγω καθηκόντων µε την υπόθεση αυτή. Τους έχετε οδη-
γήσει στην ευθεία παραβίαση του Συντάγµατος, τη
συνοµολογηµένη από σας, µέσω της πρότασης Αναθεώρησης
που έχετε κάνει, η οποία απερρίφθη στο σηµείο αυτό. 

Γνωρίζουν όλοι οι παράγοντες της δικαιοσύνης που ασχολούν-
ται µε την υπόθεση αυτή τι λέει το άρθρο 263Β παράγραφος 3
του Ποινικού Κώδικα και τι έχει συµβεί στη διαδικασία Αναθεώ-
ρησης του Συντάγµατος; Μπορεί και να µην έχουν σαφή εικόνα,
αλλά µετά την τοποθέτησή µου αυτή δεν νοµίζω ότι µπορεί κα-
νείς να ισχυριστεί ότι δεν άκουσε, δεν γνώριζε. Τώρα και άκουσε
και γνωρίζει.

Υπάρχει, λοιπόν, σκάνδαλο «NOVARTIS», διεθνές, ιατρικό, που
αφορά µεγάλο αριθµό ιατρών σε πολλές χώρες, αφορά κλινικές
του ΕΣΥ και πανεπιστηµιακές κλινικές, που έγιναν αποδέκτριες
µεγάλων ποσών για κλινικές έρευνες. Όλα αυτά πρέπει να διε-
ρευνηθούν σε βάθος. Διερευνώνται; Δεν έχω ακούσει τίποτα. Διε-
ξάγονται δίκες; Διεξάγονται σε άλλα εφετεία, εκτός του Εφετείου
Αθηνών. Είδα να απαλλάσσονται ιατροί των Σερρών για το υπο-
τιθέµενο σκάνδαλο «NOVARTIS» και µαζί µε αυτούς να απαλλάσ-
σεται και ο διάσηµος κ. Φρουζής.

Υπάρχει µήπως αντίστροφο σκάνδαλο, πολιτικό σκάνδαλο, το
σκάνδαλο της πλεκτάνης, της σκευωρίας, το σκάνδαλο της προ-
σβολής του άρθρου 134 του Ποινικού Κώδικα; Ναι, το συνοµο-
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λόγησε ο ίδιος ο αναπληρωτής Υπουργός Δικαιοσύνης, ο ίδιος
άνθρωπος που, όταν ο φάκελος διαβιβάστηκε στη Βουλή από
την εισαγγελία του Αρείου Πάγου διά του Υπουργού Δικαιοσύ-
νης, πρόλαβε να ρίξει µια µατιά και να δηλώσει έξω από το Μέ-
γαρο Μαξίµου ότι πρόκειται για το µεγαλύτερο σκάνδαλο όλων
των εποχών και στη συνέχεια, µετά από µήνες, ήρθε ενώπιον της
Βουλής και είπε, ναι, υπάρχει µεγάλο σκάνδαλο «NOVARTIS»,
αλλά όχι για πολιτικά πρόσωπα. 

Άρα εδώ πρέπει να αναρωτηθεί κανείς γιατί ο κ. Τσίπρας επι-
µένει, γιατί ενώ βλέπει πως έχει καταρρεύσει όλη αυτή η φαρσο-
κωµωδία, όπως είπε ο κ. Πικραµµένος, αναλαµβάνει την
ιδιοκτησία, την ευθύνη, η οποία είναι βαριά. Γιατί βεβαίως ξέρει
ότι πρέπει να αυτοπροστατευτεί καθ’ οδόν προς τις εκλογές.
Γιατί πληθαίνουν τα προβλήµατα. 

Λέει: «Μα, είναι δυνατόν να συζητάµε για την περιβόητη υπό-
θεση Πετσίτη, ενός κοινού πολίτη, ο οποίος έτυχε να έχει µια
επαφή; Και τι σχέση έχει η Κυβέρνηση;». Είπα και τηλεοπτικά -
το επαναλαµβάνω στο Κοινοβούλιο-, το όνοµα του κ. Πετσίτη έχει
έναν συνθηµατικό ή εµβληµατικό χαρακτήρα. Δεν υπάρχει καµ-
µιά υπόθεση Πετσίτη. Υπάρχει η υπόθεση του κ. Τσίπρα, των
Υπουργών του, της Κυβέρνησης, που αφορά βλάβη των συµφε-
ρόντων του δηµοσίου σε σχέση µε τη ΔΕΠΑ. Υπάρχει ένας κόµ-
βος εξελίξεων που µας οδηγεί από τη Βενεζουέλα µέχρι τα
κατεχόµενα της Κύπρου. Υπάρχει ένας πληθωρισµός πληροφο-
ριών που πρέπει να αξιολογηθούν σε σχέση µε άλλα ζητήµατα,
όπως για παράδειγµα η σύµβαση για την παράταση της παρα-
χώρησης του Διεθνούς Αεροδροµίου Αθηνών.

Έχω ζήσει περισσότερο από κάθε άλλον στην Αίθουσα αυτή
από τους εν ενεργεία Βουλευτές το «βρώµικο 1989». Λέει ο κ.
Τσίπρας στον κ. Χατζηνικολάου: «Μα, ο τότε πολιτικός αντίπαλος
του Ανδρέα Παπανδρέου τον παρέπεµψε στο Ειδικό Δικαστή-
ριο». Όχι. Η Αριστερά της εποχής συνέπραξε. Γιατί χωρίς την κυ-
βέρνηση Τζαννετάκη δεν θα µπορούσε να γίνει η παραποµπή
αυτή.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Δηµοκρατικής Συµ-
παράταξης)

Υπερασπίστηκα τον Ανδρέα Παπανδρέου, υπερασπιζόµενος
το κράτος δικαίου και την αλήθεια, υπερασπιζόµενος τη διάκριση
των εξουσιών. Και ήµουν δίπλα στον Ανδρέα Παπανδρέου όταν
την παραµονή της Πρωτοχρονιάς του 1995 πήρε την πρωτοβου-
λία να ανασταλεί η διαδικασία του άρθρου 86 και της ποινικής
ευθύνης Υπουργών για τον αείµνηστο Κωνσταντίνο Μητσοτάκη
και πολλούς Υπουργούς της κυβέρνησής του «ίνα µη το κακόν
αθάνατον γένηται», για να σταµατήσει ο φαύλος κύκλος, για να
περάσουµε σε άλλη φάση του δηµοκρατικού βίου της χώρας και
του πολιτικού πολιτισµού. Έτσι κινήθηκε η διαδικασία αναθεώ-
ρησης του Συντάγµατος. Έτσι φτάσαµε στο 2001. Έτσι φτάσαµε
στην ψήφιση του άρθρου 86 µε συντριπτική πλειοψηφία και στην
ψήφιση του νόµου περί ευθύνης Υπουργών που εισηγήθηκε ο κ.
Πετσάλνικος ως Υπουργός Δικαιοσύνης οµόφωνα, µε την ψήφο
και του Κοµµουνιστικού Κόµµατος και του τότε Συνασπισµού,
του προκατόχου του σηµερινού ΣΥΡΙΖΑ.

Τα αισθήµατά µου απέχουν πολύ από τα αισθήµατα εκδίκησης
και ποινικοποίησης. Είµαι οπαδός της συναίνεσης. Χρειαζόµαστε
εθνική ενότητα, αλλά δεν φτάνεις στην εθνική ενότητα και στη
συναίνεση και στην άλλη, την ανώτερη φάση δηµοσίου βίου, εάν
δεν αντιληφθούν όλοι και δεν συνετιστούν τι γίνεται, τι κάνουν.
Και αυτό που έχει συµβεί τα τελευταία τεσσεράµισι χρόνια είναι
µια ενσυνείδητη αποδιάρθρωση της κοινωνίας, της πραγµατικής
οικονοµίας και της θεσµικής ραχοκοκαλιάς της χώρας. Αυτό πρέ-
πει να σταµατήσει. Και θα σταµατήσει µέσα από τις εκλογές. Θα
σταµατήσει µέσα από έναν άλλο πολιτικό και κοινοβουλευτικό
συσχετισµό. Και θα επέλθει η κάθαρση. Να είστε βέβαιοι γι’ αυτό. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Δηµοκρατικής Συµ-
παράταξης)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Ευχα-
ριστούµε.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, γίνεται γνωστό στο Σώµα ότι τη
συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω δυτικά θεωρεία,
αφού προηγουµένως ενηµερώθηκαν για την ιστορία του κτηρίου
και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας της Βουλής και ξενα-

γήθηκαν στην έκθεση της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ»,
σαράντα τέσσερις µαθήτριες και µαθητές και τρεις συνοδοί εκ-
παιδευτικοί από το 1ο Γυµνάσιο Κισσάµου Χανίων. 

Η Βουλή τούς καλωσορίζει. 
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

ΦΩΤΕΙΝΗ (ΦΩΦΗ) ΓΕΝΝΗΜΑΤΑ (Πρόεδρος της Δηµοκρα-
τικής Συµπαράταξης): Κυρία Πρόεδρε, µπορώ να έχω τον λόγο;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Ναι,
έχετε τον λόγο για δεκαπέντε λεπτά. 

ΦΩΤΕΙΝΗ (ΦΩΦΗ) ΓΕΝΝΗΜΑΤΑ (Πρόεδρος της Δηµοκρα-
τικής Συµπαράταξης): Ευχαριστώ πολύ, κυρία Πρόεδρε.

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, η προσπάθεια σπίλωσης της Δη-
µοκρατικής Παράταξης δεν είναι µια καινούργια ιστορία. Η ιστο-
ρία, όµως, τώρα επανέρχεται και επαναλαµβάνεται ως φάρσα.
Στην ποινικοποίηση της πολιτικής ζωής οι πρώτοι διδάξαντες
είναι στη Νέα Δηµοκρατία, µε τους οποίους συµπράξατε το
«βρώµικο ’89». 

Την εποχή εκείνη, περίπου τετρακόσια εβδοµήντα οκτώ στε-
λέχη, κυρίως προερχόµενα από το ΠΑΣΟΚ παραπέµφθηκαν στη
δικαιοσύνη. Τετρακόσια εβδοµήντα ένα από αυτά αθωώθηκαν.
Η ζηµιά όµως έγινε. Η απαξίωση της πολιτικής ξεκίνησε και δη-
λητηριάστηκαν οι σχέσεις ανάµεσα στον πολίτη και στους πολι-
τικούς. 

Τίποτε από όλα αυτά, όµως, φαίνεται ότι δεν έχετε διδαχθεί.
Είναι στρατηγική επιλογή του Μαξίµου να οδηγήσει τη χώρα σε
εκλογές µέσα στη λάσπη, µέσα σε µια ατέρµονη σκανδαλολογία.
Αφού, λοιπόν, απέτυχε η περίφηµη «απεύθυνση» του Πρωθυ-
πουργού και αφού κατέρρευσαν µε κρότο οι γέφυρες µε την Κεν-
τροαριστερά και τη Δηµοκρατική Παράταξη επανέρχεται -ω του
θαύµατος- στην επικαιρότητα η υπόθεση «NOVARTIS». 

Ε, λοιπόν είναι εντυπωσιακό αυτό που συµβαίνει µε αυτή την
υπόθεση. Έχει µία περίεργη ιδιότητα, να φεύγει και να επιστρέ-
φει στις πιο βολικές χρονικά στιγµές για την Κυβέρνηση. Η
πρώτη κακοστηµένη απόπειρα ανάδειξης του θέµατος σάς υπεν-
θυµίζω ότι συνέπεσε µε την κορύφωση της λαϊκής αντίδρασης
για τους χειρισµούς στο Μακεδονικό. Και τώρα η πολυαναµενό-
µενη δεύτερη σεζόν συµπίπτει µε την προεκλογική περίοδο. Τέ-
τοια σύµπτωση ξανά. Ή είναι µεταφυσικό ή απολύτως ύποπτο, ή
έχετε το κοκαλάκι της νυχτερίδας, ή έχετε το δαιµόνιο του Ρα-
σπούτιν. 

Από πέρυσι το µοτίβο παραµένει το ίδιο: ανυπόστατες κατη-
γορίες χωρίς κανένα στοιχείο, στυγνές µεθοδεύσεις από το Μα-
ξίµου αλλά και τη δεξιά συνιστώσα της Κυβέρνησης. Αυτή τη
δουλειά εξάλλου την ξέρετε καλά, τα βρίσκετε και τώρα όπως
και τότε. Η υπόθεση στήνεται πάλι σταυροβελονιά, σε µια σπάνια
ενορχήστρωση Εισαγγελίας και «κίτρινου Τύπου». Στις 4 Απρι-
λίου µάρτυρας εµφανίζεται και επαναλαµβάνει τις ίδιες αερολο-
γίες, που χωράνε σε σακίδιο πλάτης, χωρίς να προσθέσει
απολύτως τίποτα. «Από κύκλους της αγοράς µού έχει µεταφερ-
θεί», «σύµφωνα µε πληροφορίες», και αλλά τόσο «ακριβή» και
συγκεκριµένα. 

Την επόµενη µέρα το «DOCUMENTO» ανακοινώνει την προσέ-
λευση του µάρτυρα και προαναγγέλλει διαβίβαση φακέλου στη
Βουλή. Τη Δευτέρα 8 Απριλίου, µέσα σε µία µόλις ηµέρα, συντε-
λούνται όλες οι αναγκαίες πράξεις για τη διαβίβαση του φακέλου
στη Βουλή. Οι επίκουροι εισαγγελείς διαφθοράς, η Εισαγγελέας
Διαφθοράς και η ίδια η Εισαγγελέας του Αρείου Πάγου πρόλα-
βαν και µελέτησαν όλοι, την ίδια ηµέρα, τη δικογραφία και έκρι-
ναν όλοι την ίδια ηµέρα ότι πρέπει η υπόθεση να διαβιβαστεί στη
Βουλή. Όλα έγιναν µε ταχύτητα φωτός κι όλα αυτά σε µία χώρα
που η δικαιοσύνη και η Εισαγγελία κινούνται µε ρυθµούς χελώ-
νας, σε µια χώρα που σοβαρές καταγγελίες για την παρούσα Κυ-
βέρνηση αραχνιάζουν, σε µια χώρα που ο Αναπληρωτής
Υπουργός Δικαιοσύνης µε ανευθυνότητα και αλαζονεία µιλάει
για το µεγαλύτερο σκάνδαλο του αιώνα χωρίς στοιχεία και χωρίς
τεκµήρια. Έτσι απλά, µε το εισαγγελικό του δαιµόνιο ή ίσως και
την προϋπηρεσία του στην ΕΥΠ. Ούτε η Πυθία να ήταν!

Δεν µας εκπλήσσει τίποτα πια. Γνωρίζουµε πλέον καλά πως
µοναδικός σας στόχος είναι να συνεχιστεί αυτή η συζήτηση ως
τις εκλογές, µε όρους σκανδαλοθηρικούς, µε προφανή στόχευση
να δηλητηριαστεί και πάλι η κοινή γνώµη. Ο ελληνικός λαός όµως
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γνωρίζει να κρίνει και γνωρίζει να αξιολογεί. Αντιλαµβάνεται µά-
λιστα ότι όλα γίνονται για να κτυπήσετε τον βασικό σας αντίπαλο,
που είναι το Κίνηµα Αλλαγής, γιατί νιώθετε πια την ανάσα µας
και φοβάστε. Γι’ αυτό και αποφεύγετε τις εκλογές. 

Νοµίζετε ότι θα σβήσετε µέσα στη «λάσπη» τις σπουδαίες µε-
ταρρυθµίσεις της περιόδου 2009 - 2011, την ηλεκτρονική συντα-
γογράφηση, το Παρατηρητήριο Τιµών, µε χειρισµούς που
εξυπηρέτησαν αποδεδειγµένα και µετρήσιµα το δηµόσιο συµφέ-
ρον, που χάλασαν το πάρτι των πολυεθνικών στο φάρµακο και
στη δηµόσια υγεία, µείωσαν τις δαπάνες και εξέθεσαν την απάτη
στον χώρο του φαρµάκου. Ωφέλησαν τελικά τον Έλληνα πολίτη,
τους ασθενείς και το εθνικό σύστηµα υγείας, µε την ενσωµάτωση
νέων θεραπειών και επιστηµονικών επιτευγµάτων.

Και όλα αυτά τα πρώτα χρόνια της µεγάλης κρίσης, τότε ακρι-
βώς που σφυρίζατε αδιάφορα και καταψηφίζατε όλες τις µεγά-
λες αλλαγές, την ώρα που εσείς πλάι στη Νέα Δηµοκρατία και
την άκρα Δεξιά υποκρινόσασταν τους αντιµνηµονιακούς επανα-
στάτες στις πλατείες της αγανάκτησης. Τότε, εκείνη την ώρα
ήταν που το ΠΑΣΟΚ κράτησε τη χώρα όρθια, µε θαρραλέες µε-
ταρρυθµίσεις, δηµόσιες πολιτικές και πολλές θυσίες, θυσίες αι-
µατηρές που προκάλεσε στον λαό η κατασπατάληση του
δηµοσίου χρήµατος από την κυβέρνηση Καραµανλή. 

Και αναρωτιέµαι: αλήθεια: Μετά την αµετάκλητη αθώωση του
Γεωργίου, θα έχετε επιτέλους το θάρρος να ζητήσετε µια συγ-
γνώµη ή σας εµποδίζει η στενοχώρια σας γιατί εκτίθεται η καρα-
µανλική συνιστώσα σας και αποκαλύπτεται περίτρανα στον
ελληνικό λαό η ευθύνη της κυβέρνησής τους την περίοδο 2004
– 2009 για την κρίση και τα µνηµόνια;

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Δηµοκρατικής Συµ-
παράταξης)

Κανείς δεν ξέχασε ότι το 2016 η «ΑΥΓΗ» έγραψε συκοφαντών-
τας τον: «Εξαπάτησε τη χώρα και τους Έλληνες µε ψεύτικα στοι-
χεία, συµπράττοντας µε ξένα συµφέροντα».

Τώρα βέβαια καταρρίπτεται και το δικό σας αφήγηµα. Η Πυθία
που ρωτήσατε φαίνεται ότι έπεσε έξω! Είναι προκλητικό, την ώρα
που η Δηµοκρατική Παράταξη επωµίστηκε όλη την ευθύνη, όλο
τον πόνο για να σταθεί η χώρα όρθια εκείνα τα δύσκολα χρόνια,
εσείς τώρα βολεµένοι στις καρέκλες της εξουσίας να µοιράζετε
κατά το δοκούν κατηγορητήρια και συγχωροχάρτια. 

Είναι προκλητικό να κλείνετε τα µάτια στις ακέραιες και πασι-
φανείς ευθύνες της Δεξιάς για την οικονοµική κατάρρευση και
πτώχευση της χώρας. Είναι υποκριτικό να σιωπά η Βουλή, ο πο-
λιτικός κόσµος για την εκτόξευση της δηµόσιας φαρµακευτικής
δαπάνης την περίοδο 2004 - 2009. 

Πότε, επιτέλους, σε αυτή τη χώρα θα εξηγηθεί γιατί η Νέα Δη-
µοκρατία παρέλαβε τη φαρµακευτική δαπάνη στα 2,2 δισεκατοµ-
µύρια ευρώ το 2004 και την έφτασε στα 5,6 δισεκατοµµύρια
ευρώ το 2009;

Πότε, επιτέλους, θα αναγνωριστεί ότι το ΠΑΣΟΚ ήταν αυτό
που κατέβασε ξανά σε ορθολογικά επίπεδα τη δαπάνη, σε 2,8 δι-
σεκατοµµύρια ευρώ; Με ποιον; Με τον Ανδρέα Λοβέρδο και τις
µεταρρυθµίσεις που φέρουν την υπογραφή του, αυτόν για τον
οποίο µιλάτε εσείς σήµερα.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Δηµοκρατικής Συµ-
παράταξης)

Συγκροτήθηκε µάλιστα εξεταστική επιτροπή για την υγεία. Για
ποιον λόγο; Για δύο µόνο υποθέσεις. Τι έµαθε ο ελληνικός λαός;
Γιατί δεν εξετάστηκε ποτέ σοβαρά και µεθοδικά το «πάρτι» στον
χώρο του φαρµάκου; Γιατί δεν ξεσκεπάστηκαν οι διεφθαρµένες
πρακτικές και οι πολιτικές τους προεκτάσεις; Μονάχα εµείς το
ζητήσαµε. Μονάχα η δική µας παράταξη τόλµησε να µιλήσει για
την κακοδιαχείριση του δηµόσιου χρήµατος.

Ο ΣΥΡΙΖΑ, άξιος συνεχιστής της καραµανλικής περιόδου, εξα-
κολουθεί να παίζει το παιχνίδι των πολυεθνικών στο φάρµακο, µε
τους προκλητικούς χειρισµούς του 2015, όταν αρνήθηκε να ανα-
τιµολογήσει τα φάρµακα ζηµιώνοντας το δηµόσιο µε µισό περί-
που δισεκατοµµύριο ευρώ και δίνοντας δώρο στους
φαρµακοβιοµήχανους. 

Εσείς, λοιπόν, µπορείτε να συνεχίσετε να αρνείστε την αλή-
θεια. Ο κόσµος, όµως, «το ‘χει τούµπανο» και περιµένει αυτές τις
εκλογές, που εσείς ξορκίζετε.

Εσείς µπορείτε να συνεχίσετε τις επιθέσεις και τον πόλεµο.
Εµείς θα µείνουµε προσηλωµένοι στην ανάδειξη της αλήθειας.

Θα επιµείνουµε ως το τέλος να ζητάµε να αποκαλυφθούν οι
πραγµατικές ευθύνες για το πραγµατικό σκάνδαλο του φαρµά-
κου στην Ελλάδα. Θα δώσουµε µάχη να καταπέσει η σκευωρία,
που κάποιοι µηχανεύτηκαν και έστησαν πάνω σε µια πραγµατική
υπόθεση µε διεθνείς διαστάσεις. 

Είµαστε πεπεισµένοι ότι θα λάµψει η αλήθεια και θα αποδειχ-
θεί από την ανεξάρτητη ελληνική δικαιοσύνη ότι εφαρµόστηκε ο
νόµος. Ο Ανδρέας Λοβέρδος έχει δώσει αποστοµωτικές απαντή-
σεις. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Δηµοκρατικής Συµ-
παράταξης)

Καταγγέλλουµε και την προβοκάτσια εις βάρος µας. Πήγατε
να µας καταλογίσετε µέχρι και ζήτηµα παραγραφής. Ε, λοιπόν,
όχι, δεν επικαλούµαστε παραγραφή! Δεν υπάρχει παραγραφή,
γιατί δεν υπάρχει καν αδίκηµα\! 

Γι’ αυτόν τον λόγο εµείς, το Κίνηµα Αλλαγής, αλλά και ο ίδιος
ο Κοινοβουλευτικός µας Εκπρόσωπος Ανδρέας Λοβέρδος, ψη-
φίζουµε σήµερα για την άρση της βουλευτικής του ασυλίας. Θα
αντιµετωπίσουµε επί της ουσίας τις χάρτινες κατηγορίες. Θα πα-
ραδώσουµε στοιχεία επί της ιστορίας και τους ανώνυµους και
τους επώνυµους µάρτυρες και τις ανυπόστατες µαρτυρίες τους.
Δεν κάνουµε χρήση των θεσµικών δικλίδων του Συντάγµατος.
Δεν θα βάλουµε ανάµεσα σε µας και τους πολίτες θεσµικά ζητή-
µατα ακόµα και όταν έχουµε δίκιο. Και έχουµε δίκιο!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Δηµοκρατικής Συµ-
παράταξης)

Και αυτό σε αντίθεση µε πολλά σηµαίνοντα και λαλίστατα στε-
λέχη, Υπουργούς και Βουλευτές του ΣΥΡΙΖΑ, που τη µία µέρα
βρυχώνται για την κατάργηση των προνοµίων του πολιτικού συ-
στήµατος και την άλλη κλαίνε πίσω από την ποδιά της ασυλίας
τους. «Κράτα µε» που λέει κι ο Ζήκος. «Εσύ κρατά µε, µη µε αφή-
νεις, να καλυφθώ πίσω από την ασυλία.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Δηµοκρατικής Συµ-
παράταξης)

Να σας πω που διαφέρουµε. Εµείς το λέµε και το εννοούµε:
Όλα στο φως. Διαφάνεια για τους πάντες και παντού. Νοµιµό-
τητα για τους πάντες και παντού. Γι’ αυτό λέµε «ναι» στην άρση
ασυλίας, παρ’ ότι καταλαβαίνουν όλοι τη σκευωρία και την έλ-
λειψη οποιουδήποτε στοιχείου. Και µε επιχειρήµατα ουσίας θα
καταρρίψουµε όλα τα σχέδιά σας.

Εσείς, αντίθετα, κρύβεστε και επιχειρείτε να κρύψετε τις πα-
ράνοµες πράξεις των Υπουργών σας και, µάλιστα, µε την επί-
κληση του άρθρου 86 του Συντάγµατος, δηλαδή αυτά για τα
οποία εσείς δήθεν καταγγέλλετε τους άλλους. Είστε ωραίοι
εσείς! Εσείς -λέει- δεν θέλετε την αλλαγή του άρθρου 86. Εσείς
θα κάνετε χρήση παραγραφής. Εµείς φυσικά, δεν κάνουµε. Και
έρχεστε εσείς και κρύβεστε πίσω από το άρθρο 86 του Συντάγ-
µατος για να προστατεύσετε τους Υπουργούς. 

Ρωτάµε, λοιπόν: Είναι ο κ. Καµµένος συκοφάντης ή ο κ. Κο-
τζιάς ενεπλάκη, πράγµατι, σε χρηµατισµό για τις Πρέσπες; Γιατί
ένα από τα δύο ισχύει. Ρωτάµε: Υπέκλεψε παρανόµως, ναι ή όχι,
ο κ. Πολάκης συνοµιλία µε το Διοικητή της Τράπεζας της Ελλά-
δος; Απαντήστε ευθέως και ενώπιον του ελληνικού λαού. Αφήστε
πια την υποκρισία.

Και δεν φαντάζοµαι να µας πείτε ότι αυτές οι πράξεις απορ-
ρέουν και αφορούν την υπουργική τους ιδιότητα. Σε κάθε περί-
πτωση να ξέρετε ότι, τελικά, δεν θα αποφύγουν τη λογοδοσία,
γιατί η νοµιµότητα δεν είναι διαπραγµατεύσιµη. 

Είναι, λοιπόν, ντροπή ο ΣΥΡΙΖΑ και οι κοµµατικές του εφηµε-
ρίδες να προσπαθούν να πλήξουν την παράταξή µας, που είναι
η πρώτη που ζήτησε την αναθεώρηση των άρθρων 86 και 62 του
Συντάγµατος για την ποινική ευθύνη Υπουργών και τη βουλευ-
τική ασυλία. Είναι ντροπή! Δυστυχώς είναι κηλίδα για την Αρι-
στερά όλη αυτή η προπαγάνδα και τα τόσα ωµά ψέµατα.

Εµείς είµαστε από άλλο υλικό φτιαγµένοι, δηµοκρατικό, συµ-
παγές, αδιαπέραστο στα βέλη. Εµείς δεν είµαστε διάτρητοι! Εί-
µαστε διάφανοι και καθαροί. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Δηµοκρατικής Συµ-
παράταξης)
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Εµείς έχουµε κάνει σηµαία τη διαφάνεια και τη λογοδοσία για
όλους και για όλα. Και γι’ αυτό δεν φοβόµαστε, δεν εκφοβιζόµα-
στε, δεν εκβιαζόµαστε και δεν σιωπούµε. Σε µία εποχή γενικευ-
µένου ψέµατος, εµείς τολµάµε να λέµε την αλήθεια, γιατί αυτή
είναι µία πράξη επαναστατική. Και τώρα, όπως και τότε, το «βρώ-
µικο ‘89», η αλήθεια θα λάµψει και θα δικαιωθούµε πριν από όλα
στα µάτια του ελληνικού λαού µε τα αποτελέσµατα των εκλογών.

Εµείς θα είµαστε η έκπληξη αυτών των εκλογών ό,τι κι αν κά-
νετε.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Όρθιοι οι Βουλευτές από την πτέρυγα της Δηµοκρατικής Συµ-

παράταξης χειροκροτούν ζωηρά και παρατεταµένα)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Ο κ. Πα-

ρασκευόπουλος έχει τον λόγο. 
ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας): Κυρία

Πρόεδρε, θα ήθελα τον λόγο.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Έχω

ήδη δώσει τον λόγο στον κ. Παρασκευόπουλο, ο οποίος θα απαν-
τήσει και σε όλα αυτά, κύριε Πολάκη. Δεν προβλέπεται άλλη πα-
ρέµβαση δική σας. Δυστυχώς δεν προβλέπεται.

ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας):
Υπάρχει προσωπικό θέµα, κυρία Πρόεδρε.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Ορίστε,
κύριε Παρασκευόπουλε, έχετε τον λόγο για πέντε λεπτά.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΡΑΣΚΕΥΟΠΟΥΛΟΣ: Κυρία Πρόεδρε, ευχαρι-
στώ πολύ. Ίσως χρειαστώ κάποια ανοχή χρόνου, διότι είµαι η
πρώτη φωνή που προέρχεται από τους Βουλευτές της Κυβέρνη-
σης κι έχουν ακουστεί πάρα πολλά και πολύ βαριά, τα οποία προ-
φανώς πρέπει να αντικρουστούν.

Σας καθησυχάζω, συνάδελφοι, καθώς δεν πρόκειται να µιλήσω
ούτε µε το ίδιο ύφος ούτε στο ίδιο επίπεδο, µε βάση αυτά τα
οποία ακούστηκαν προηγουµένως από ορισµένους οµιλητές.

Ωστόσο, πριν περάσω ακριβώς σε ό,τι είναι αναγκαίο νοµικά
και συνταγµατικά, προκειµένου να µπορέσουµε να ασκήσουµε
σήµερα το καθήκον µας, πρέπει πολιτικά να πω δυο λόγια.

Ακούστηκε µε πολλή έµφαση ένας λόγος περί σκευωρίας, πλε-
κτάνης, συνωµοσίας, έγινε λόγος για εγκληµατίες της συµφοράς,
για κακοποιούς που θα καθίσουν στο σκαµνί κ.λπ.. Θέλω να πω
κάτι. 

Πρώτον, ο λόγος περί σκευωρίας κατ’ εξοχήν αυτή τη στιγµή
όπως εκφέρεται, στρέφεται κατά της δικαιοσύνης, διότι έχουµε
φτάσει σε αυτή τη διαδικαστική φάση διερεύνησης ευθυνών µε
βάση ένα εισαγγελικό έγγραφο που παραπέµπει τις τρεις υπο-
θέσεις εδώ στη Βουλή. Και, βεβαίως, όλη η υπόθεση διερευνάται
µέχρι σήµερα µε καθοριστική λειτουργία και πρωτοβουλία της
δικαιοσύνης και στην πρώτη φάση, πριν την αποστολή στη Βουλή
του φακέλου, µε βάση το άρθρο 86, αλλά και στη συνέχεια,
τώρα, όπου συνεχίζεται από την Εισαγγελία Διαφθοράς. Άρα ο
λόγος περί σκευωρίας είναι λόγος κατά της δικαιοσύνης. 

Και πρέπει να πω το εξής: Επειδή στο φιλικό προς την Αντιπο-
λίτευση Τύπο διαβάζω πολλές φορές να προσωποποιείται αυτή
η κριτική στο πρόσωπο µιας εισαγγελικής λειτουργού, πρέπει να
πω ότι ο λόγος περί σκευωρίας δεν αφορά µια εισαγγελέα,
αφορά τη δικαιοσύνη στο σύνολό της. Διότι και η Εισαγγελία Δια-
φθοράς είναι µια δοµή ολόκληρη, έχει πολλά στελέχη και στο σύ-
νολό τους τα θίγει ο περί σκευωρίας λόγος.

Και, βεβαίως, ήταν αυτονόητο ότι η δικαιοσύνη σήµερα θα στη-
ρίζει τους υπόλοιπους συναδέλφους, τους υπόλοιπους δικαστές,
οι οποίοι προσπαθούν να απονείµουν δικαιοσύνη απέναντι σε αυτή
την επίθεση µε όρους σκευωρίας κ.λπ., η οποία στην ωµότητα της
είναι πρωτοφανής τα τελευταία χρόνια. Δεν είχαµε άλλη περί-
πτωση γενικευµένης επίθεσης κατά της δικαιοσύνης ότι σκευω-
ρεί.

Και θέλω να πω κάτι ακόµη απέναντι σε όλα αυτά τα περί
σκευωρίας. Κοιτάξτε, εµείς δεν παριστάνουµε καν τους «αρχάγ-
γελους της κάθαρσης». Έναν ταπεινό ρόλο εκπληρώνουµε. Εί-
µαστε µε κάποιον ρόλο εδώ, τον ρόλο που µας ανέθεσε η
δηµοκρατία: ταπεινά και παροδικά πιόνια της. Αυτό τον ρόλο θα
τον υπηρετήσουµε µέχρι τέλους!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Και δεν διεκδικούµε δάφνες γι’ αυτό! Καθήκον µας είναι και θα

προσπαθήσουµε να το κάνουµε.
Περνώ στα νοµικά, τα οποία είναι αναγκαίο να παρατεθούν

εδώ, διότι έχουν διαστρεβλωθεί τελείως. 
Είναι δύο διαφορετικά θέµατα. Το ένα θέµα είναι αν υπήρξε

ένα φαινόµενο σκανδάλου και διαφθοράς και το δεύτερο θέµα
είναι αν κάποιοι γι’ αυτά τα φαινόµενα ενέχονται. 

Σε ό,τι αφορά τη διερεύνηση της διαφθοράς αντικειµενικά
έχουµε να κάνουµε µε δύο περιόδους. Η µία περίοδος ήταν πριν
από τα µνηµόνια και η άλλη η µνηµονιακή, η οποία ακολούθησε.
Δεν αµφισβητεί κανείς ότι υπάρχει σκάνδαλο περί τα φάρµακα. 

Στην περίοδο µέχρι το 2010 είχαµε ένα πρωτοφανές φού-
σκωµα των δηµόσιων δαπανών για τα φάρµακα καθώς έφτανε
σε διπλάσια ύψη σε σύγκριση µε άλλες χώρες. Στη συνέχεια,
µετά το 2010, βεβαίως ο έλεγχος µάς οδήγησε σε έλεγχο δαπα-
νών σε όλα τα Υπουργεία και βεβαίως, και στο Υπουργείο Υγείας. 

Εδώ το σκάνδαλο είναι άλλο. Το σκάνδαλο είναι ότι παρά το
γεγονός ότι ούτως ή άλλως ήµασταν σε µείωση από το 2010 -
2011 και µετά, έγινε µια σύντονη προσπάθεια ορισµένα φάρµακα
και ορισµένες εταιρείες να εξαιρούνται από τις µειώσεις µε διά-
φορα τεχνάσµατα. Αυτό είναι το σκάνδαλο. 

Αν κανείς τολµά να πει ότι σκάνδαλο δεν υπήρξε στο πεδίο των
φαρµάκων, θα πρέπει να αντιπαρατεθεί µε την ελληνική κοινή
γνώµη, η οποία γνωρίζει ότι πληρώνει πέντε ευρώ -και το λέω
συµβολικά- φάρµακα τα οποία πλήρωνε προηγουµένως δέκα.
Και αυτό το ξέρει κάθε Έλληνας. Γι’ αυτό και η φράση «σκάνδαλο
δεν υπάρχει» δεν µπορεί να αντέξει στη δηµόσια κριτική.

Ποια είναι η πορεία της υποθέσεως; Το Σύνταγµα ορίζει ότι
εάν σε κάποια ποινική δικογραφία εµφανίζονται πρόσωπα πολι-
τικών -Υφυπουργών ή Υπουργών- αυτή παραπέµπεται αµελλητί
στην Βουλή για να προχωρήσει η διαδικασία µε βάση το άρθρο
86 για την ποινική ευθύνη Υπουργών. 

Τι έπρεπε, άραγε, να κάνει η δικαιοσύνη όταν είδε κάποια ονό-
µατα, δέκα ονόµατα; Δεν έπρεπε να στείλει την υπόθεση αµελ-
λητί στο άρθρο 86; Δεν έπρεπε να εφαρµόσει το Σύνταγµα;
Εστάλη, λοιπόν, η υπόθεση µε βάση το άρθρο 86 να κριθεί κατά
το Σύνταγµα και τους όρους της συγκεκριµένης διάταξης εάν θα
ξεκινήσει µια διαδικασία προκαταρκτικής διερεύνησης των συγ-
κεκριµένων υποθέσεων ή αν είναι απολύτως αβάσιµες οι υποθέ-
σεις και εποµένως ή πρέπει να υπάρξει αναρµοδιότητα και
παραποµπή στη δικαιοσύνη ή να κλείσει η υπόθεση διά µιας. 

Τι είπε το 86, εφαρµόζοντας ρητά τη νοµοθεσία και το Σύν-
ταγµα; Είπε ότι όσες υποθέσεις αναµφίβολα έγιναν κατά την
εκτέλεση των καθηκόντων των πολιτικών προσώπων, όπως η απι-
στία, έχουν παραγραφεί και υποθέσεις οι οποίες δεν έγιναν κατά
την εκτέλεση, αλλά επ’ ευκαιρία, δηλαδή µε εκµετάλλευση, αν
θέλετε, της θέσης του Υπουργού, όπως είναι βέβαια και η δωρο-
δοκία, παραπέµπονται στη δικαιοσύνη, διότι δεν εµπίπτουν στον
ορισµό «κατά την εκτέλεση του άρθρου 86».

Ήταν σωστή αυτή η ερµηνεία, η οποία έγινε στο πλαίσιο του
Συντάγµατος; Φυσικά. Όταν έχουµε να κάνουµε µε έναν όρο, ο
οποίος δεν είναι πολύ σαφής, όπως το τι είναι «κατά την εκτέ-
λεση», από τη στιγµή που ο όρος είναι εξαιρετικός και οδηγεί σε
κατ’ εξαίρεση προνοµιακή µεταχείριση ως προς την παραγραφή,
ασφαλώς πρέπει να ερµηνευτεί στενά, και άλλες πράξεις, οι
οποίες έχουν τελεστεί επ’ ευκαιρία, µε αφορµή, µε εκµετάλλευση
κ.λπ., να µην υπαχθούν στις προνοµιακές ρυθµίσεις περί παρα-
γραφής. Αυτή είναι η σωστή ερµηνεία, αυτή είναι και η κοινωνικά
ευπρόσδεκτη ερµηνεία, για να µη φτάνουµε µε καταχρήσεις και
υπερβάσεις των εννοιών σε µια εύκολη παραγραφή.

Μετά από αυτό, λοιπόν, η Βουλή έστειλε την υπόθεση στη δι-
καιοσύνη για ό,τι κρίθηκε ότι αποτελεί ύλη της δικαιοσύνης και
όχι της Βουλής. Η δικαιοσύνη, ερευνώντας την υπόθεση, έφτασε
σε στάδιο προκαταρκτικής διερεύνησης και έστειλε την υπόθεση
πίσω στη Βουλή, προκειµένου να γίνει άρση της ασυλίας των
συγκεκριµένων Βουλευτών και να προχωρήσει στη συνέχεια,
εφόσον η άρση γίνει, στη διαδικασία δίωξης.

Εδώ χρειάζεται να διευκρινίσουµε κάποια πράγµατα. Η διαδι-
κασία, στην οποία αυτή τη στιγµή µετέχουµε, δεν είναι µια διαδι-
κασία η οποία προϋποθέτει, µε οποιονδήποτε τρόπο, διερεύνηση
ουσίας, δηλαδή αν ο «άλφα» έφταιγε ή δεν έφταιγε ή οτιδήποτε
άλλο. Εδώ το µόνο που έχουµε να κρίνουµε µε βάση τη συνταγ-
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µατική διάταξη του άρθρου 62 ή και του 61 του Συντάγµατος,
είναι εάν οι φάκελοι, οι οποίοι ήρθαν σε εµάς, αφορούν την
άσκηση των βουλευτικών καθηκόντων ή εάν η υπόθεση έφτασε
εδώ λόγω πολιτικής σκοπιµότητας. Το αν κάποιος φταίει ή όχι
δεν είναι της παρούσης να διερευνηθεί. Δεν έχουµε διαδικασία
ανακριτική για να µπορέσουµε να το εξετάσουµε. 

Αυτό το λέω και σε σχέση µε αγορεύσεις που ακούσαµε προ-
ηγουµένως, όπου οι εξεταζόµενοι βεβαίως ήταν ανθρώπινο και
αναπόφευκτο να υπερασπίσουν τον εαυτό τους και να προσπα-
θήσουν να δείξουν ότι δεν έχουν κάποια ενοχή, αλλά, εν πάση
περιπτώσει, δεν ήταν αυτή η ουσιαστική διερεύνηση, το κύριο
αντικείµενο της διαδικασίας που έχουµε αυτή τη στιγµή και την
οποία συνεχίζουµε.

Στο σηµείο αυτό, επειδή αναφέροµαι ακριβώς στην προσπά-
θεια των εξεταζόµενων σήµερα εδώ να αναφερθούν στην ουσία,
θέλω να διαχωρίσω οπωσδήποτε τη θέση του κ. Σαλµά, δηλαδή
την ευπρέπεια µε την οποία προσπάθησε να υπερασπίσει τον
εαυτό του, αναφερόµενος σε ορισµένα ουσιαστικά στοιχεία και
προσπαθώντας να αποδείξει το -κατά την άποψή του- δίκιο του.

Βεβαίως, αυτή τη στιγµή η διαδικασία αυτή έχει κάποιες εκ-
κρεµότητες. Άκουσα εδώ ότι: «Για τους δικούς σας δέχεσθε ασυ-
λία, για τους άλλους δεν δέχεσθε». Και αυτό ακόµη είναι
αναληθές, διότι για τις δύο περιπτώσεις Υπουργών, οι οποίες πέ-
ρασαν τώρα για να εξεταστούν από την Επιτροπή Δεοντολογίας,
αυτό το οποίο έκρινε η Επιτροπή Δεοντολογίας δεν είναι ότι τε-
λειώνει η δική τους υπόθεση, αλλά ότι παραπέµπεται στη διαδι-
κασία του άρθρου 86 και παραµένει ανοικτή. Αν κάποιος σκεφθεί
γιατί στη διαδικασία του άρθρου 86 δεν έγινε παραποµπή του κ.
Λοβέρδου και γίνεται εδώ δύο άλλων Υπουργών, ο λόγος είναι
ότι η περίπτωση του κ. Λοβέρδου ήδη απασχόλησε το άρθρο 86,
ενώ των άλλων δύο Βουλευτών δεν έχει απασχολήσει και είναι
λογικό αυτή τη στιγµή να παραπεµφθεί προς κρίση η υπόθεσή
τους. 

Θέλω να πω και κάτι για τη στάση των ιδίων, η υπόθεσή τους
να εξεταστεί χωρίς να δοθεί ασυλία. Είναι αξιοπρεπής θέση και
τους τιµά. Βέβαια, να έχουµε υπ’ όψιν µας ότι η διαδικασία αυτή
αφορά το δηµόσιο συµφέρον και δεν εξαρτάται από τη στάση
των πολιτών. Βεβαίως, εκτιµάται η στάση όσων βρίσκονται σε
αυτή τη θέση, αλλά δεν είναι το βασικό κριτήριο για να δούµε αν
θα προχωρήσουµε ή όχι. 

Ποιο είναι το κριτήριο για την απονοµή ή όχι της ασυλίας; Είναι
το αν συνδέονται συγκεκριµένες πράξεις µε την άσκηση του βου-
λευτικού έργου ή αν υπάρχει πολιτική σκοπιµότητα. Υπάρχει πο-
λιτική σκοπιµότητα; 

Κοιτάξτε, η αναζήτηση σκοπιµότητας αποτελεί µια διαδικασία
από αναπόδεικτη απλώς µέχρι και µάταια. Η αναζήτηση κινήτρων
δεν είναι δυνατή µε αποδείξιµους όρους.

Τι µπορεί να φανεί εν όψει αυτής της διαδικασίας εδώ; Μπορεί
να φανεί αν ό,τι έγινε, συνέβη επειδή αυτό επιβάλλει το Σύν-
ταγµα, αυτό επιβάλλουν οι νόµοι ή αν όχι, οπότε τότε δικαιολο-
γείται ίσως να αναρωτηθούµε µήπως υπάρχει πολιτική
σκοπιµότητα αφού όλα δεν έγιναν σύµφωνα µε τη νοµοθεσία.
Όλη αυτή η πορεία, την οποία σας έχω περιγράψει, είναι πορεία
αναγκαστική µε βάση αυτό το οποίο το Σύνταγµα ορίζει και µε
βάση αυτό το οποίο η δικαστική διαδικασία, η εισαγγελία αυτή
τη στιγµή ζητά µε τα έγγραφά της.

Έγινε συζήτηση για την ερµηνευτική δήλωση που περιλαµβά-
νεται στην αναθεώρηση. Μάλιστα, άκουσα τον κ. Βενιζέλο να λέει
ότι αυτό απορρίφθηκε. Πρέπει να πω ότι στη διαδικασία αναθε-
ώρησης η πρόταση για την εισαγωγή µιας ερµηνευτικής δήλω-
σης έλαβε εκατόν εβδοµήντα πέντε και εκατόν εβδοµήντα εννέα
ψήφους στις δύο ψηφοφορίες που έγιναν, πράγµα το οποίο ση-
µαίνει ότι έγινε δεκτή και µάλιστα δεκτή µε τέτοια ψηφοφορία,
ώστε να είναι πολύ κοντά στο όριο των εκατόν ογδόντα και να
έχει πολλές προοπτικές επιτυχίας. 

Όµως, το θέµα δεν είναι το τυπικό. Το θέµα είναι: Όσοι φο-
βούνται την ερµηνευτική αυτή δήλωση, όσοι φαίνεται να µην την
θέλουν και να εύχονται την αποτυχία της, τελικώς τι θέλουν; Θέ-
λουν αυτό το οποίο λέει η ερµηνευτική δήλωση να ισχύει ή να
µην ισχύει; Γιατί η δήλωση τι λέει; Λέει απλώς η δωροδοκία να
µην παραγράφεται. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Η δωροδοκία είναι κάτι άλλο από τα στενά καθήκοντα του

Υπουργού. Ας µην πω και εγώ «µίζα». Εν πάση περιπτώσει, όµως,
είναι κάτι το οποίο δεν πρέπει να οδηγεί σε προνοµιακή µεταχεί-
ριση. Το θέλουν ή δεν το θέλουν; Θέλουν την ερµηνευτική δή-
λωση που λέει ότι η δωροδοκία θα κρίνεται όπως αυτή του κάθε
πολίτη ή δεν θέλουν την ερµηνευτική δήλωση και θέλουν να την
αποφύγουν; Και αν θέλουν να την αποφύγουν, να µας εξηγήσουν
πώς θα την αποφύγουν.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Κύριε
Γεωργαντά, φροντίστε, σας παρακαλώ, να είστε σύντοµος, γιατί
πολλοί συνάδελφοι εκλιπαρούν να ολοκληρώσουµε, γιατί πρέπει
να ταξιδέψουν και άλλοι έχουν διάφορες υποχρεώσεις.

Ορίστε, έχετε τον λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΓΕΩΡΓΑΝΤΑΣ: Κυρία Πρόεδρε, θα µιλήσω από τη

θέση µου για πέντε λεπτά και σας ευχαριστώ πολύ.
Σήµερα, κυρία Πρόεδρε και κύριοι συνάδελφοι, αυτό που είναι

το σηµαντικό και το οποίο µένει σε εµένα και νοµίζω ότι µένει και
στους πολίτες, είναι η ανείπωτη υποκρισία της Πλειοψηφίας, η
οποία χρησιµοποιεί τους σχετικούς νόµους και το Σύνταγµα κατά
περίπτωση, ανάλογα µε το εµπλεκόµενο πρόσωπο και αναλόγως
αποφαίνεται. 

Σύµφωνα µε την Πλειοψηφία δεν πρέπει ένας Υπουργός να
δωροδοκείται, δεν είναι µέσα στα υπουργικά του καθήκοντα -το
κατανοούµε όλοι αυτό, βεβαίως- και πρέπει να κριθεί από την τα-
κτική δικαιοσύνη. Αυτό λέει η Πλειοψηφία, ότι πρέπει αυτό το
αδίκηµα να πάει στην τακτική δικαιοσύνη.

Ταυτόχρονα, η ίδια αυτή Πλειοψηφία λέει ότι ένας Υπουργός,
εάν είναι Υπουργός του ΣΥΡΙΖΑ, µπορεί να τελεί το αδίκηµα της
απιστίας, γιατί θεωρείται υπουργικό αδίκηµα και είναι παραγε-
γραµµένο -έτσι αποφάσισε η Πλειοψηφία- µπορεί να τελεί το αδί-
κηµα της συκοφαντικής δυσφήµισης, µπορεί να τελεί το αδίκηµα
της ψευδούς καταµήνυσης, µπορεί να τελεί το αδίκηµα της πα-
ράνοµης ηχογράφησης, γιατί αυτό είναι µέσα στα υπουργικά κα-
θήκοντα κατά τον ΣΥΡΙΖΑ και πρέπει να πάει µε τις διατάξεις του
άρθρου 86 του Συντάγµατος. Νοµίζω ότι τέτοια υποκρισία από
πολιτική δύναµη γι’ αυτό το τόσο σοβαρό ζήτηµα για το οποίο
µας παρακολουθεί όλος ο κόσµος, δεν έχουµε ξαναδεί.

Η Πλειοψηφία έχει κάνει χρήση αυτού του περίφηµου κατά-
πτυστου νόµου περί ευθύνης Υπουργών τουλάχιστον δεκαπέντε
φορές για να προστατεύσει Υπουργούς της Κυβερνήσεως από
τέλεση αδικηµάτων, άσχετα από τα υπουργικά τους καθήκοντα.
Η Πλειοψηφία, από τη στιγµή που λέει ότι πρέπει να πάει µε τον
νόµο περί ευθύνης Υπουργών, η συκοφαντική δυσφήµηση ή η
ψευδή καταµήνυση, ή η απιστία, είναι σαν να αποδέχεται ότι η
τέλεση αυτών των αδικηµάτων είναι συνδεδεµένα µε τα καθή-
κοντα ενός Υπουργού. Είναι δυνατόν να δεχτούµε κάτι τέτοιο; Ας
αποφάσιζε η Επιτροπή Κοινοβουλευτικής Δεοντολογίας, στην
οποία την πλειοψηφία έχει ο ΣΥΡΙΖΑ, να έρθουν ως Βουλευτές
αυτοί οι Υπουργοί γι’ αυτά τα άσχετα από την τέλεση των καθη-
κόντων τους αδικήµατα και να αποφασίσει µετά η πλειοψηφία,
αφού πρώτα γνωµοδοτήσει η επιτροπή αν υπάρχει πολιτική
δίωξη ή λόγος για να προστατευτεί ο Βουλευτής -και όχι ο
Υπουργός- για τα αδικήµατα αυτά για τα οποία χθες για µία
ακόµη φορά, δυστυχώς, η επιτροπή προστάτευσε Υπουργούς.

Αλλά χθες είδαµε και κάτι ακόµα το οποίο δεν το είχαµε ξανα-
δεί. Υπουργός που δεν εµφανίστηκε, που δεν επικαλέστηκε τη
σύνδεση του φερόµενου αδικήµατος µε την άσκηση των υπουρ-
γικών του καθηκόντων, που δεν συνέδεσε την τέλεση αυτού του
αδικήµατος, όπως φέρεται ότι το έκανε, σε σχέση µε πολιτική
δίωξη ή πολιτικούς λόγους, να τυγχάνει πάλι της προστασίας της
Πλειοψηφίας. Υπουργός που δεν συνέδεσε την τέλεση του αδι-
κήµατος µε την άσκηση των υπουργικών του καθηκόντων, απλά
και µόνο επειδή ήταν Υπουργός της Κυβέρνησης ΣΥΡΙΖΑ, χθες
για µία ακόµη φορά προστατεύτηκε. 

Αυτή η υποκρισία, κυρία Πρόεδρε, πρέπει να τελειώνει. Δεν
µπορούµε να εργαλειοποιούµε αυτές τις τόσο σοβαρές διατά-
ξεις και ανάλογα µε την περίπτωση να αποφασίζει η πλειοψηφία.

Η Νέα Δηµοκρατία πάντα ήταν υπέρ της διαφάνειας, σε κάθε
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περίπτωση. Υπερψηφίσαµε πάντα όλες τις προτάσεις που έγιναν
για σύσταση εξεταστικών επιτροπών και προανακριτής όταν
χρειάστηκε, πράγµα το οποίο δεν έκανε ποτέ η πλειοψηφία του
ΣΥΡΙΖΑ.

Νοµίζω ότι σήµερα το σκάνδαλο το οποίο αποµένει στη συνεί-
δηση του ελληνικού λαού, είναι αυτή η διπρόσωπη παρουσία της
Πλειοψηφίας, µια παρουσία την οποία να είστε σίγουροι ότι την
έχει αντιληφθεί ο ελληνικός λαός και όταν χρειαστεί θα πάρει την
απάντησή της.

Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Κύριε
Γεωργαντά, νοµίζω ότι στην Επιτροπή Δεοντολογίας ανταλλά-
χτηκαν κάποια επιχειρήµατα. Δεν µπορούµε να την αναπαρά-
γουµε εδώ. Εν πάση περιπτώσει, τα είπατε. 

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΓΕΩΡΓΑΝΤΑΣ: Την υποκρισία ήθελα να καταδείξω,
κυρία Πρόεδρε. Σχολιασµό στην τοποθέτησή µου θα κάνετε;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Τον
λόγο έχει ο κ. Παφίλης, για πέντε λεπτά.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Επειδή άρχισε η συζήτηση για τον
νόµο περί ευθύνης Υπουργών και επειδή κόπτεστε οι πάντες γι’
αυτόν τον άθλιο νόµο, κατά τη διαδικασία της συνταγµατικής
Αναθεώρησης το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας, µεταξύ των
άλλων προτάσεων, κατέθεσε και πρόταση για την πλήρη κατάρ-
γηση αυτού του επαίσχυντου νόµου και όχι για µερικά, όπως ει-
πώθηκε πριν, ώστε οι Υπουργοί να αντιµετωπίζονται για όλα τα
αδικήµατα όπως ο απλός πολίτης. Δεν συµφώνησε, όµως, κανέ-
νας. Γιατί µόνο για τη δωροδοκία; Γιατί δεν συµφώνησε κανένας
σας; Ούτε η Νέα Δηµοκρατία, ούτε ο ΣΥΡΙΖΑ, ούτε το ΚΙΝΑΛ-
ΠΑΣΟΚ συµφώνησε ή στήριξε έστω µε δήλωση -µιας και δεν µπο-
ρούσαν να υιοθετηθούν µε βάση το Σύνταγµα- αυτή την
πρόταση. Μόνο συγκεκριµένα κόµµατα έχουν δικαίωµα να κά-
νουν προτάσεις. Γιατί, λοιπόν, δεν στηρίξατε αυτήν την πρόταση
του Κοµµουνιστικού Κόµµατος για να τελειώνουµε µε αυτό; Είναι
υποκριτικό, λοιπόν, όλο αυτό το οποίο γίνεται σήµερα.

Το δεύτερο που θέλω να πω είναι το εξής: Το Κοµµουνιστικό
Κόµµα Ελλάδας δεν υποτιµά τα ονοµαζόµενα «σκάνδαλα». Και
αυτό δεν έχει να κάνει µε τη σηµερινή συζήτηση, αλλά γενικό-
τερα. Πάντα είναι της άποψης ότι πρέπει να γίνει προσπάθεια να
διαλευκανθούν και αν υπάρχουν ένοχοι να πάνε στη δικαιοσύνη.
Βέβαια, η εµπειρία έχει δείξει πάρα πολλά πράγµατα, ότι πού και
πού θυσιάζεται καµµία Ιφιγένεια, γιατί αυτά είναι συνυφασµένα
µε το ίδιο το σύστηµα και τη λειτουργία του.

Εδώ ζούµε όλοι και ξέρουµε τι γίνεται για να δουλέψει η καπι-
ταλιστική µηχανή. Το µεγαλύτερο σκάνδαλο, παραδείγµατος
χάριν, στον τοµέα της υγείας είναι το εµπόριο, τα αστρονοµικά
ποσά που εισπράττουν φαρµακευτικές και άλλες εταιρείες,
αστρονοµικά κυριολεκτικά. Και ο κόσµος φτάνει στο σηµείο
όποιος έχει λεφτά να ζει και όποιος δεν έχει να πεθαίνει. Διότι,
εκείνος που έχει θα εξαντλήσει τα πάντα, ό,τι υπάρχει και δεν
υπάρχει. Αυτό είναι το µεγαλύτερο σκάνδαλο.

Ωστόσο, εµείς δεν υποτιµάµε τα υπόλοιπα. Όµως, θέλουµε να
σηµειώσουµε ότι το έργο το έχουµε δει πολλές φορές και ειδικά
προεκλογικά, εκατέρωθεν. Τώρα άλλαξε απλώς ο ένας εταίρος
στην παλιότερη θέση. Έχουµε άσους από το µανίκι που βγάζει,
είτε το εκάστοτε κυβερνητικό είτε το αντιπολιτευτικό, για να κου-
κουλώσει και να πάµε σε εκλογές µε αυτές τις αλληλοκατηγορίες
και τις αθλιότητες που φτάνουν στα ύψη µε αυτά που λέγονται
και ακούγονται, εκατέρωθεν ξαναλέω, για να κρυφτεί η πολιτική
ουσία. 

Η κοινή στρατηγική, η συµφωνία στη στρατηγική, η οποία
στρατηγική λέγεται «υπηρετώ τον καπιταλισµό», είτε ΣΥΡΙΖΑ είτε
Νέα Δηµοκρατία «τσακώνοµαι για το ποιος τον υπηρετεί καλύ-
τερα, είµαι µε την Ευρωπαϊκή Ένωση µέχρι τα µπούνια». Ο ελ-
ληνικός λαός έχει αντιληφθεί και φαντάζοµαι θα εκφράσει σε
έναν βαθµό τι «µαξιλάρι» φτιάξατε τόσα χρόνια, εσείς που είστε

µε την Ευρωπαϊκή Ένωση. Και το αντιλήφθηκε πάνω στην κρίση.
Μόνο που δεν ήταν µαξιλάρι. Η Ευρωπαϊκή Ένωση ήταν ηλε-
κτρική καρέκλα για τα λαϊκά συµφέροντα.

Εποµένως, αυτό που θέλουµε να πούµε σε όσους µπορούν να
βλέπουν είναι να µην πέσουν στην παγίδα της σκανδαλολογίας,
αλλά να κρίνουν µε βάση την εµπειρία τους και µε βάση την πο-
λιτική που ακολουθήθηκε όλα αυτά τα χρόνια και θα οδηγηθούν
στο ποιος έχει δίκιο. Και αυτό είναι το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελ-
λάδας.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΡΑΣΚΕΥΟΠΟΥΛΟΣ: Κυρία Πρόεδρε, µπορώ να
ζητήσω τον λόγο για µια διευκρίνιση;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Κύριε
Παρασκευόπουλε, έχουµε υπερβεί κάθε όριο. Δυστυχώς διαµαρ-
τύρονται και οι επόµενοι.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΡΑΣΚΕΥΟΠΟΥΛΟΣ: Τάχιστα, κυρία Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου):Τι θέ-

λετε;
(Θόρυβος - διαµαρτυρίες)

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΡΑΣΚΕΥΟΠΟΥΛΟΣ: Μια διευκρίνιση µόνο
θέλω να κάνω. Δεν θα σας καθυστερήσω καθόλου, κύριοι συνά-
δελφοι.

Επειδή άκουσα τον κ. Παφίλη που είπε για τη µεταρρύθµιση
του άρθρου 86 που θα οδηγήσει τον κάθε πολίτη να είναι στην
ίδια κατηγορία µε όλους, θα ήθελα να πω ότι αυτό ακριβώς προ-
βλέπει η πρόταση, η οποία πήρε διακόσιες πενήντα πέντε ψή-
φους, κύριε Παφίλη, να µην ισχύει ειδική παραγραφή. Πήρε
διακόσιες πενήντα πέντε ψήφους.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Εντάξει,
κύριε Παρασκευόπουλε. Είναι οι στιγµές της πλειοδοσίας εδώ.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Μόνο για τη δωροδοκία είναι η πρό-
θεση. Δεν είναι για όλα. Γιατί δεν δέχεστε να καταργηθεί ο νόµος
περί ευθύνης Υπουργών;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Κύριοι,
σας παρακαλώ!

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, σας επισηµαίνουµε ότι η ψηφο-
φορία περιλαµβάνει τρεις υποθέσεις άρσης ασυλίας Βουλευτών.
Κάθε φορά στην οθόνη εµφανίζεται µία υπόθεση προς ψήφιση.
Για να εµφανιστεί η επόµενη ή η προηγούµενη πρέπει να πατή-
σετε το βέλος πάνω, στο δεξί ή αριστερό µέρος της οθόνης αν-
τίστοιχα. Βεβαιωθείτε ότι έχετε ψηφίσει όλες τις υποθέσεις
άρσης ασυλίας. Αφού καταχωρίσετε την ψήφο σας, έχετε τη δυ-
νατότητα να την ελέγξετε ή και να την αναθεωρήσετε έως τη
λήξη της ψηφοφορίας. Για οποιαδήποτε απορία απευθυνθείτε
στο Προεδρείο, προκειµένου να σας συνδράµουν οι αρµόδιοι
υπάλληλοι. 

Παρακαλώ να ανοίξει το σύστηµα ηλεκτρονικής ψηφοφορίας. 
(ΨΗΦΟΦΟΡΙΑ)

(Κατά τη διάρκεια της ψηφοφορίας την Προεδρική Έδρα κα-
ταλαµβάνει ο Β’ Αντιπρόεδρος της Βουλής κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΒΑΡΕ-
ΜΕΝΟΣ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, στο σηµείο αυτό έχω την τιµή να σας ανακοινώσω το
εξής:

Η Διαρκής Επιτροπή Μορφωτικών Υποθέσεων καταθέτει την
έκθεσή της στο σχέδιο νόµου του Υπουργείου Παιδείας, Έρευ-
νας και Θρησκευµάτων: «Συνέργειες Πανεπιστηµίων και ΤΕΙ,
πρόσβαση στην τριτοβάθµια Εκπαίδευση, πειραµατικά σχολεία,
Γενικά Αρχεία του Κράτους και λοιπές διατάξεις». 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θα ήθελα να σας ενηµερώσω
ότι έχουν έρθει στο Προεδρείο επιστολές ή τηλεοµοιοτυπίες
(φαξ) συναδέλφων, σύµφωνα µε το άρθρο 70Α του Κανονισµού
της Βουλής, µε τις οποίες γνωστοποιούν την ψήφο τους. Οι
ψήφοι αυτές θα συνυπολογιστούν στην καταµέτρηση, η οποία
θα ακολουθήσει και θα καταχωριστούν στα Πρακτικά.

(Οι προαναφερθείσες επιστολές καταχωρίζονται στα Πρακτικά
και έχουν ως εξής:

6612 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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6614 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Επίσης, κυρίες και
κύριοι συνάδελφοι, σας ενηµερώνω ότι έχουν έρθει στο Προ-
εδρείο επιστολές των συναδέλφων κ.κ. Χρήστου Σπίρτζη, Χαρού-
λας (Χαράς) Κεφαλίδου, Αθανασίας Αναγνωστοπούλου και
Ολυµπίας Τελιγιορίδου, οι οποίοι µας γνωρίζουν ότι απουσιάζουν
από τη σηµερινή ονοµαστική ψηφοφορία και µας κάνουν γνωστή
την πρόθεση ψήφου τους. 

Οι επιστολές αυτές, οι οποίες εκφράζουν πρόθεση ψήφου, θα
καταχωριστούν στα Πρακτικά της σηµερινής συνεδρίασης, αλλά
δεν συνυπολογίζονται στην ηλεκτρονική καταµέτρηση των
ψήφων.

(Οι προαναφερθείσες επιστολές καταχωρίζονται στα Πρακτικά
και έχουν ως εξής:
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6618 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Εφόσον έχει ολοκλη-
ρωθεί η ψηφοφορία, παρακαλώ να κλείσει το σύστηµα της ηλε-
κτρονικής ψηφοφορίας. 

(ΗΛΕΚΤΡΟΝΙΚΗ ΚΑΤΑΜΕΤΡΗΣΗ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Κυρίες και κύριοι συ-

νάδελφοι, µέχρι να ολοκληρωθεί η ηλεκτρονική καταµέτρηση θα

προχωρήσουµε στη συζήτηση της προγραµµατισµένης για σή-
µερα επερώτησης. Μάλιστα, λόγω της παρέλευσης του χρόνου,
δεν θα γίνει από εµένα η αναφορά εκ µέρους του Προεδρείου
στη σηµερινή Ηµέρα Φιλελληνισµού και Διεθνούς Αλληλεγγύης.



ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, εισερχόµαστε στην ηµερήσια διάταξη των 

ΕΠΕΡΩΤΗΣΕΩΝ

Θα συζητηθεί η υπ’ αριθµόν 10/8/29-3-2019 επίκαιρη επερώ-
τηση των Ανεξάρτητων Βουλευτών κ.κ. Παναγιώτη (Πάνου) Καµ-
µένου, Κωνσταντίνου Κατσίκη, Μαρίας Κόλλια - Τσαρουχά και
Αριστείδη Φωκά, προς τον Υπουργό Εξωτερικών, µε θέµα: «Δια-
γωνιστική διαδικασία για την ανάδειξη παρόχων υπηρεσιών υπο-
στήριξης των Προξενικών Γραφείων Διπλωµατικών Αρχών». 

Τον λόγο έχει ο πρώτος επερωτών Βουλευτής της Β’ Αθηνών
κ. Πάνος Καµµένος για δέκα λεπτά. 

ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, µετατρέψαµε σε επίκαιρη επερώτηση την ερώτηση και
αίτηση καταθέσεως εγγράφων που είχαµε καταθέσει στον
Υπουργό Εξωτερικών, σε σχέση µε τον διαγωνισµό και τις διαδι-
κασίες του διαγωνισµού για την παραχώρηση της εκδόσεως για
τις βίζες.

Στη σηµερινή συζήτηση, κύριε Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, θα αποδειχθεί ίσως για πρώτη φορά, µετά από πάρα
πολλά χρόνια στη Βουλή αυτή, το πώς µε συµπαιγνία υπηρεσια-
κών παραγόντων και κάτω από την καθοδήγηση του πρώην
Υπουργού Εξωτερικών, του κ. Κοτζιά, οργανώθηκε διαγωνισµός
πριν από το πρώτο στάδιο, δηλαδή τη σύνταξη της προκήρυξης
του διαγωνισµού, οι διαδικασίες εξέτασης των ενστάσεων, η
προκήρυξη του διαγωνισµού και η κατακύρωσή του.

Πιστεύω, κύριε Υπουργέ, ότι θα έχετε τη δυνατότητα όταν γυ-
ρίσετε στο Υπουργείο σας να απαλλάξετε από το Υπουργείο
Εξωτερικών υπαλλήλους οι οποίοι δεν ενήργησαν ως Έλληνες
διπλωµάτες, αλλά ενήργησαν εκ µέρους συγκεκριµένων συµφε-
ρόντων, όπως θα αποδείξω µε στοιχεία, τα οποία θα κατατεθούν
στη Βουλή, θα µοιραστούν στα κόµµατα και εν συνεχεία θα πάνε
στην ελληνική δικαιοσύνη.

Σας κατέθεσα την ερώτηση για την αίτηση καταθέσεως εγγρά-
φων, διότι γνώριζα πολύ καλά ότι τα έγγραφα αυτά που ζήτησα
δεν υπήρχαν στο Υπουργείο Εξωτερικών. Με εντολή του πρώην
Υπουργού, του κ. Κοτζιά, εξαφανίστηκαν πολλά από τα έγγραφα
αυτά και καταστράφηκαν από τους υπολογιστές, µε εξαίρεση τις
υπογραφείσες συµβάσεις τις οποίες δεν έχει ούτε καν η νοµική
υπηρεσία, παρά µόνο υπάρχουν στο γραφείο σας και τις οποίες
δεν καταθέσατε. Ελπίζω να τις έχετε και ελπίζω να τις καταθέ-
σετε σήµερα. 

Δυστυχώς, όµως, για εκείνους που προσπάθησαν να σβήσουν
όλα τα ίχνη από τους ηλεκτρονικούς υπολογιστές, στα κοµπιού-
τερ τα αρχεία παραµένουν. Τα αρχεία ανακτήθηκαν και σήµερα
θα κατατεθούν στη Βουλή των Ελλήνων για να τα πάρετε και
εσείς.

Ξεκινώ πολύ σύντοµα να πω ότι το 2009 η Ευρωπαϊκή Ένωση,
το Ευρωπαϊκό Κοινοβούλιο και το Συµβούλιο εξέδωσαν τον κα-
νονισµό 810/2009 της 13ης Ιουλίου για τη θέσπιση Κοινοτικού Κώ-
δικα Θεωρήσεων. Ο κανονισµός αυτός προέβλεπε ότι τα
κράτη-µέλη θα πρέπει να είναι αρµόδια για την οργάνωση διαδι-
κασιών που αφορούν τις αιτήσεις για βίζες, να εξοπλίζουν τα
προξενεία τους και τις αρχές τους, όπως είναι αρµόδια για τη
χορήγηση θεωρήσεων στα σύνορα και τον απαραίτητο εξοπλι-
σµό για τη συλλογή βιοµετρικών στοιχείων. 

Επίσης, όρισε ότι θα πρέπει να συνεργάζεται µε ένα ή περισ-
σότερα κράτη-µέλη στο πλαίσιο της επιτόπιας συνεργασίας
Σένγκεν ή µέσω άλλων πρόσφορων επαφών ή υπό τη µορφή πε-
ριορισµένης εκπροσώπησης στέγασης του κοινού κέντρου αιτή-
σεως, σύµφωνα µε το άρθρο 41, και σε εξαιρετικές περιστάσεις
ή για λόγους σχετικούς µε την τοπική κατάσταση όπως ήταν, ο
υψηλός αριθµός των αιτούντων δεν θα επέτρεπε να οργανωθεί
συγκεκριµένη αίτηση ή συγκέντρωση αιτήσεων.

Και εφόσον εξαντληθούν όλες οι άλλες δυνατότητες, δηλαδή
η συνεργασία µε κράτος ή η δηµιουργία γραφείων σε κάθε προ-
ξενείο για εξαιρετικές περιπτώσεις και αφού αποδειχτούν ατελέ-
σφορες για το οικείο κράτος ως έσχατη λύση, να συνεργάζονται
µε εξωτερικό πάροχο. Στο δε άρθρο 43 λέει συγκεκριµένα: «Τα
κράτη-µέλη καταβάλλουν προσπάθειες, ώστε να συνεργάζονται

µε εξωτερικό πάροχο υπηρεσιών από κοινού µε ένα ή περισσό-
τερα κράτη µε την επιφύλαξη των κανόνων περί δηµοσίων συµ-
βάσεων.».

Αυτός ο κανονισµός µετετράπη τον Δεκέµβριο του 2014 σε
νόµο. Το άρθρο αυτού του νόµου περιληφθεί στον ν.4315 «Πρά-
ξεις εισφοράς σε γη και χρήµα, ρυµοτοµικές απαλλοτριώσεις».
Στο άρθρο 20 παρελήφθη από την οδηγία που υπήρχε, να προ-
σπαθήσει το κράτος από µόνο του να κάνει τη διαδικασία και εν
συνεχεία για εξαιρετικές περιπτώσεις να µπορεί να υπάρξει πά-
ροχος. Όµως στο άρθρο 20 παράγραφος 3 λέει «…ότι τα επιµέ-
ρους κριτήρια αξιολόγησης και τεχνικών προσφορών και κάθε
άλλο θέµα». Ο νόµος όρισε, δηλαδή, ότι θα πρέπει να υπάρχει
αξιολόγηση οικονοµικών προσφορών και αξιολόγηση τεχνικών
των εταιρειών. Έλεγε δε στο άρθρο 4 ότι οι συµβάσεις που έχουν
συναφθεί από προξενικές αρχές ή προξενικά γραφεία διπλωµα-
τικών αρχών, εξακολουθούν να ισχύουν και οι σχετικές υπηρε-
σίες παρέχονται µέχρι την έναρξη παροχής των υπηρεσιών. 

Μέχρι τότε είχαν υπογραφεί πολλές συµβάσεις µε την εταιρεία
VFS. Είναι µια ειδική εταιρεία διεθνής µε έδρα τον Άγιο Μαυρίκιο,
που εν συνεχεία µετέφερε την έδρα της στα Ηνωµένα Αραβικά
Εµιράτα. Η εταιρεία αυτή, λοιπόν, ήταν µία από τις εταιρείες, η
οποία εν συνεχεία συµµετείχε στον διαγωνισµό, ο οποίος συν-
τάχθηκε βάσει της έκθεσης που έκανε η επιτροπή αξιολόγησης
συνεπειών ρυθµίσεων του Υπουργείου Εξωτερικών και η οποία
σαφώς περιέγραφε ότι κριτήριο ανάθεσης θα πρέπει να είναι η
πλέον συµφέρουσα από οικονοµική άποψη προσφορά. 

Και από εκεί και πέρα, κύριε Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, αρχίζει το µεγάλο σκάνδαλο. Είναι το σκάνδαλο το οποίο
εξελίσσεται µε τη διαδικασία που ξεκίνησε για την σύνταξη της
προκήρυξης. Στην σύνταξη της προκήρυξης δεν υπάρχει µέσα
ο όρος που ο νόµος και η οδηγία της Ευρωπαϊκής Ένωσης ορί-
ζουν, δηλαδή, για την οικονοµικά πιο προσφέρουσα λύση. 

Μάλιστα σε σύσταση των επιτροπών -που έγιναν γι’ αυτή την
προκήρυξη του διαγωνισµού µε ενστάσεις των ενδιαφεροµένων-
παρ’ ότι ζητείται οικονοµική προσφορά, αυτή ουδέποτε µπαίνει
µέσα. Μάλιστα το ύψος της προκήρυξης είναι στα 15 εκατοµµύ-
ρια ευρώ, ενώ το έργο µόνο για τη Ρωσία είναι 185 εκατοµµύρια
ευρώ τον χρόνο.

Βάσει του δικαίου των συµβάσεων η σύµβαση θα πρέπει να
είναι τουλάχιστον τέσσερις φορές από τα τελευταία χρόνια ή για
τα χρόνια που ισχύει η σύµβαση. Η σύµβαση βάσει της προκή-
ρυξης θα ίσχυε για οκτώ χρόνια. Αυτό σηµαίνει ότι η σύµβαση
θα έπρεπε να είναι πάνω από 1.000.500.000 µε τα στατιστικά του
2010, 2012, 2013, 2014. Αντ’ αυτού η σύµβαση ορίστηκε στα
15.000.000. 

Είναι σηµαντικό ότι υπήρχαν δύο δηµοσιεύσεις της προκήρυ-
ξης. Η µία δηµοσίευση γίνεται στην Ευρωπαϊκή Ένωση και η
άλλη στην Ελλάδα. Στην ευρωπαϊκή προκήρυξη είναι σαφής ο
όρος µέσα που λέει ότι δεν προβλέπεται να υπάρχει υπεργολά-
βος. 

Στην ελληνική προκήρυξη προβλέπεται ότι µπορεί να υπάρχει
υπεργολάβος αλλά µόνο για το έργο της πληροφορικής.

Όλα αυτά είναι σε έναν φάκελο περίπου χιλίων σελίδων, που
περιλαµβάνει τα πρακτικά που έχουν χαθεί από το Υπουργείο
Εξωτερικών των επιτροπών αξιολόγησης της συγκεκριµένης
προκήρυξης αλλά και εν συνεχεία της επιτροπής ενστάσεων µε
συνθέσεις τις οποίες αποφάσισε µε προσωπικές αποφάσεις ο
Υπουργός επί των Εξωτερικών και τις οποίες, επίσης, καταθέτω
στη Βουλή µε συγκεκριµένα ονόµατα διπλωµατών.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Πάνος Καµµένος καταθέτει
για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα, τα οποία βρίσκον-
ται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στε-
νογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Δεν είναι τυχαίο ότι ένας εκ των ενδιαφεροµένων για να πάρει
τη δουλειά ήταν η εταιρεία VFS. Η εταιρεία VFS η οποία είχε τη
δουλειά και συνεχίζει να έχει τη δουλειά µέχρι σήµερα, η οποία
και απεκλείστη από τον διαγωνισµό λόγω του ότι ο Υπουργός επί
των Εξωτερικών δεν δέχθηκε την πρόταση της επιτροπής ενστά-
σεων και θεώρησε ότι επειδή έχει έδρα τον Άγιο Μαυρίκιο είναι
εξωχώρια εταιρεία, δεν φτάνουν στον τελικό µέτοχο και θα πρέ-
πει να αποκλειστεί. Αποκλείεται, λοιπόν, η VFS από τον διαγωνι-
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σµό και η VFS εν συνεχεία εµφανίζεται µετά το πέρας όλων των
διαδικασιών ως υπεργολάβος. 

Τι έχουµε εδώ, δηλαδή; Εδώ έχουµε την οργανωµένη εγκλη-
µατική ενέργεια της δηµιουργίας παρένθετης εταιρείας η οποία
πήρε το έργο, κέρδισε τον διαγωνισµό και τελικά το ανέθεσε
στον προηγούµενο εργολάβο, ο οποίος είχε αποκλειστεί από τον
διαγωνισµό. 

Η παρένθετη αυτή εταιρεία έχει τρεις βασικούς µετόχους, τον
πρώην πρέσβη κ. Δηµήτριο Πλατή, τον πρώην πρέσβη κ. Ιωάννη
- Αλέξιο Ζέπο και τον πρώην Αρχηγό της Αστυνοµίας κ. Οικονό-
µου. Ο κ. Πλατής, µάλιστα, όπως προκύπτει από τα πρακτικά του
Υπουργείου Εξωτερικών, επισκέφθηκε και τον κ. Σαµαρά και τον
κ. Βενιζέλο πριν από τον Δεκέµβρη του 2014, οι οποίοι αρνηθή-
καν να κάνουν –προς τιµήν τους αυτό, οφείλω να πω- συζήτηση
για τη δηµιουργία εταιρείας, η οποία θα έπαιρνε εν συνεχεία τον
διαγωνισµό. Τις λεπτοµέρειες θα τις πάρει η δικαιοσύνη για να
τις µελετήσει.

Πάµε, λοιπόν, στο τι συνέβη. Προκήρυξη διαγωνισµού έγινε
στις 3-7-2015. Το Ελεγκτικό Συνέδριο µε τις ενστάσεις οι οποίες
έγιναν, απέρριψε την εταιρεία GVCW γιατί δεν είχε εµπειρία,
ήταν εταιρεία η οποία συστάθηκε στις 2-7-2015, δηλαδή συστά-
θηκε δεκαοκτώ ηµέρες µετά την προκήρυξη του διαγωνισµού και
την απέκλεισε –διότι δεν είχε εµφανείς µετοχές γιατί τρεις χιλιά-
δες µετοχές δεν είχαν ακόµα εκδοθεί- διότι δεν είχε και οικονο-
µικό αντικείµενο. Και εκεί ξεκινά η προσπάθεια του Υπουργού
Εξωτερικών µέσω των υπηρεσιακών παραγόντων µε παρεµβά-
σεις στο Ελεγκτικό Συνέδριο, να προσφεύγουν από το κλιµάκιο
σε µήµα για να αλλάξουν την απόφαση. Οι παρεµβάσεις αυτές,
βέβαια, δεν είναι τυχαίες, όπως θα αποδείξω παρακάτω.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Κατά τη διάρκεια, λοιπόν, αυτής της περιόδου έχουµε στις 22-
7-2015 συγκρότηση επιτροπής αξιολόγησης υπό την κ. Δανάη
Κουµανάκου, πρέσβη της Ελλάδας στη Μόσχα, τον κ. Τζιρά Κα-
ραµήτσο και τον κ. Νικήτα Νικητάκο καθηγητή, που είναι και οι
πρωταγωνιστές της υπόθεσης. 

Στις 22-7-2015 έχουµε συγκρότηση επιτροπής και εξέταση εν-
δεχοµένων προσφυγών υπό τον κ. Βλαβιανό. Στις 17 Σεπτεµ-
βρίου έχουµε πρακτικό περαίωσης εργασιών της επιτροπής
αξιολόγησης στο στάδιο της αξιολόγησης και αποκλείεται οµό-
φωνα η εταιρεία VFS, ως εταιρεία η οποία δεν έχει τελικό µέτοχο.
Πρόεδρος η κ. Κουµανάκου, µέλη ο κ. Τζιράς πάλι και ο κ. Νικη-
τάκος. 

Στις 17-9-015 έχουµε απόφαση του Μιχαήλ Σπινέλλη, αναπλη-
ρωµατικού Γενικού Γραµµατέα, που εγκρίνει την απόρριψη των
προσφορών της VFS και άλλων εταιρειών. 

Στις 23-9-2015 έχουµε προδικαστική προσφυγή από το Ελλη-
νικό Δίκτυο Θεωρήσεων για ακύρωση πρακτικού της επιτροπής. 

Στις 25-9-2015 έχουµε υπόµνηµα της εταιρείας αυτής, της
GVCW, στο οποίο δηλώνει ως υπεργολάβο την εταιρεία «I KNOW
HOW».

Θυµίζω ότι υπεργολάβος επιτρέπεται να είναι µόνο στο έργο
της παροχής συµβουλών για το software. Στις 30-92015 ο κ. Κο-
τζιάς συγκροτεί επιτροπή εξέτασης προσφυγών µε Πρόεδρο τον
Παναγιώτη Οικονόµου. Η επιτροπή εισηγείται οµόφωνα τον απο-
κλεισµό της εταιρείας της GVCW από την περαιτέρω διαγωνι-
στική διαδικασία λόγω της µη ονοµαστικοποίησης των µετοχών
και λόγω της γενικής και αόριστης διατύπωσης των σκοπών της
εταιρείας.

Στις 8-10-15 ο κ. Κοτζιάς µε προσωπική του απόφαση επιστρέ-
φει πίσω το πρακτικό στην επιτροπή. Απαντά ο κ. Οικονόµου ως
Πρόεδρος της επιτροπής ότι αυτή η επιτροπή είναι το αρµόδιο
γνωµοδοτικό όργανο για τη λήψη των αποφάσεων. Στις 13 Οκτω-
βρίου, την επόµενη µέρα, έχουµε επιστολή της GVCW, όπου µο-
ναδικοί µέτοχοι φαίνεται να είναι ο κ. Πλατής και ένας Ηρώς
Μιλτιάδους.

Στις 19 Οκτωβρίου ο κ. Κοτζιάς δεν αποδέχεται την εισήγηση
της επιτροπής ενστάσεων και συνακόλουθα αποδέχεται τη συµ-
µετοχή της GVCW. Στις 22-7-2016 πρακτικό εκ νέου βαθµολόγη-
σης προσφορών της GVCW µε Πρόεδρο τον κ. Σπινέλη και µέλη
τον κ. Τζιρά. Διότι θεώρησε ότι η εµπειρία της εταιρείας δεν χρει-

άζεται, γιατί κρίνεται ικανοποιητική η εµπειρία των µετόχων. Αυτό
δεν έχει ξαναγίνει ποτέ στα παγκόσµια χρονικά. Ο δε υπεργολά-
βος κρίνεται ως επαρκής στις γνώσεις, γιατί είχε συνάψει συµ-
φωνία µε το δηµόσιο.

Στις 12-1-2016 έχουµε επικυρωτική απόφαση Κοτζιά µε βάση
αυτή στις 3 Αυγούστου: «Η ΣΤ’ Διεύθυνση διαπιστώνει υπεροχή
της προσφοράς της GVCW, µεγαλύτερη βαθµολογία...». Στις 16
Αυγούστου έχουµε προσφυγή του αντιπάλου, της «SPACE»,
όπου γίνεται αναφορά ότι στις 30 Νοεµβρίου, βάσει πρακτικού
περαίωσης της επιτροπής αξιολόγησης, το τακτικό µέλος της
επιτροπής Κωνσταντίνος Μπάρτζης εξέφρασε επιφυλάξεις.

Ο κ. Μπάρτζης παίρνει δύο φορές αναρρωτική άδεια από το
ΚΑΤ, και εν συνεχεία µετατίθεται ο τεχνικός υπάλληλος του
Υπουργείου Εξωτερικών στο Τόκιο, επειδή αντέδρασε και δεν δέ-
χτηκε τις αιτιάσεις του Υπουργού να µη βρίσκεται στην τελική
φάση, όπου και δεν ευρίσκετο. Μάλιστα δε δεν αντικαταστάθηκε
και η επιτροπή πληµµελώς αποφάσισε κατά παράβαση κάθε νοµι-
µότητας. Μη νόµιµη σύνθεση, λοιπόν, του συλλογικού οργάνου.

Στις 24-10-2016 γίνεται επιτροπή αξιολόγησης προσφορών. Σε
συµµόρφωση της απόφασης της επιτροπής αναστολών του Σ.τ.Ε.
όπου έλεγε ότι η GVCW δεν διαθέτει εµπειρία σε έργο παρόχου
υπηρεσιών ευθέως αλλά µόνο διαµέσου υπεργολάβου, που εκεί
θεωρείται η «I KNOW HOW». Ανακηρύσσεται η «GLOBAL» ως ανά-
δοχος και δυνάµει της οδηγίας 2014/23 o υπεργολάβος θα παρα-
µείνει ο ίδιος καθ’ όλη τη διάρκεια της παραχώρησης.

Ο εργολάβος, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, εξαφανίζεται, και
στη θέση του υπεργολάβου εµφανίζεται πάλι η προηγούµενη
εταιρεία που είχε τα συµβόλαια και η οποία είχε αποκλειστεί, η
VFS.

Γιατί συνέβησαν όλα αυτά;
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, λυπάµαι που το κάνω αλλά υπο-

χρεώνοµαι να το κάνω, γιατί δυστυχώς τα στοιχεία αυτά έχουν
καταστραφεί από το Υπουργείο Εξωτερικών.

Καταθέτω στη Βουλή των Ελλήνων τα e-mail τα οποία ανακτή-
θηκαν από τους υπολογιστές του Υπουργείου Εξωτερικών, που
δείχνουν ξεκάθαρα ότι πριν τη διενέργεια του διαγωνισµού, πριν
καν την προκήρυξη του διαγωνισµού στις 3-7-2015, υπάρχει αλ-
ληλογραφία µεταξύ εκείνου που θα οριστεί Πρόεδρος της επι-
τροπής, του κ. Καραµήτσου - Τζιρά, που είναι σήµερα Πρέσβης
στο Λονδίνο και επιβραβεύτηκε για τη θέση αυτή, µε τον κ. Πλατή
Πρόεδρο της εταιρείας που θα συµµετέχει στον διαγωνισµό.

Την 1η Απριλίου του 2015 έχουµε Τζιρά προς Πλατή: «Σε συ-
νέχεια της συνοµιλίας µας στέλνω template προκήρυξης Γερµα-
νίας για πάροχο καθώς και ισχύουσα κατανοµή συµβολαίων
Γερµανίας ανά χώρα. Ευχαριστούµε για ένα ευχάριστο και απο-
λαυστικό δείπνο. Ευχαριστώ για τη στήριξη στο γνωστό θέµα.
Θα τα πούµε διά ζώσης επί θέµατος. Το αυριανό συµβούλιο-έκ-
πληξη ανεβλήθη».

Ο κ. Πλατής επανέρχεται στις 23 Μαΐου 2015 προς τον πρό-
εδρο της επιτροπής που θα οριστεί και το ήξερε αυτό µόνο ο κ.
Κοτζιάς: «Δηµήτρη, σε συνέχεια της πρωινής µας συζήτησης, θα
έλεγα ότι η πρόβλεψη για πρόσκληση από την επιτροπή ειδικών
που θα κληθούν να εκφράσουν εγγράφως την άποψή τους στον
τοµέα της ειδικότητάς τους, παραδείγµατος χάριν σε θέµατα
ασφάλειας µετάδοσης δεδοµένων, σε θέµατα τουριστικής προ-
βολής της χώρας, να µπει στο σχέδιο η υπουργική απόφαση περί
σύστασης της εν λόγω επιτροπής».

Υποδεικνύει ο υποψήφιος για τον διαγωνισµό που δεν έχει
προκηρυχθεί στον µετέπειτα πρόεδρο τι θα κάνει.

Στις 3-6-2015 έχουµε Πλατή προς Τζιρά: «Τρελή ελευθεριό-
τητα. Ειδικά ως προς τις οµάδες. Και µου βγάζουν και το δι-
καίωµα να έχω άνθρωπο στα προξενεία, εάν δεν υπάρχει
οικονοµικός λόγος.

Δηλαδή στις ΗΠΑ και στην Ευρώπη πρέπει να ανοίξουµε σε
κάθε πολιτεία-χώρα και να περιµένουµε ποιον; Μαλάκας είναι;». 

(Γέλωτες στην Αίθουσα)
Απάντηση τώρα του Τζιρά προς τον Πλατή: «Ρίξε µια µατιά στο

σχόλιο της Γ4». 
Συνεχίζουµε µε τις 2-6-2015. Όλα αυτά επαναλαµβάνω είναι

αλληλογραφία µετά της υποψήφιας εταιρείας, µε αυτόν που θα
ορίσει πρόεδρο και ορίζει τελικά ο κ. Κοτζιάς. 
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Στις 4-6-2015 µπαίνουµε στα χοντρά. Λέει: «Δες το συνηµµένο
µε έµφαση. Α. Σε τεχνικές προδιαγραφές. Επισήµανση της IT
υπηρεσίας µας είναι ότι οι αναφορές στην αρχιτεκτονική του συ-
στήµατος είναι άνευ αντικειµένου, αρκεί να πληρούνται οι κανό-
νες για την ασφάλεια και τη συµβατότητα µε τα δικά µας
συστήµατα. Τους επόµενους µήνες θα ενεργοποιηθεί το VΙS on
line, οπότε το λογισµικό θα παρέρχεται από τον πάροχο από τον
αναθέτοντα. Β. Σε εγγύηση ένα ύψος για όλους ανεξάρτητα προ-
εµπειρίας αλλιώς λένε ότι είναι αθέµιτος ανταγωνισµός. Γ. Σε πε-
ριγραφή των υποχρεωτικών κριτηρίων που τίθενται από τον
κανονισµό θεωρήσεων και χειρισµό της τουριστικής προβολής».
Αυτό έχει µεγάλη σηµασία, διότι από εκεί και πέρα έχουµε κον-
δύλια τα οποία φεύγουν για τουριστική προβολή και είναι πέραν
των 60 ευρώ που θα πάνε για κάθε βίζα.

Επίσης, «Δ. Ο κατάλογος των ζωνών είναι ακόµη ανοιχτός».
Υστερόγραφο: «Αύριο δεν θα προλάβω, γιατί ο Νίκος µου φόρ-

τωσε να µετέχω σε κάτι συνοµιλίες µε Κινέζους».
Εν γνώσει του Υπουργού, του κυρίου, τα πάντα. 
Και πάµε πλέον στην κοινοποίηση από τον κ. Πλατή προς τον

κ. Τζιρά, του σχεδίου της προκήρυξης διορθωµένο. Επισυνάπτε-
ται στο e-mail.

«Δηµήτρη δες ορισµένες παρατηρήσεις, που στο τελευταίο
δικό σου µου έστειλες. Δώσε προσοχή στα notes που σου γράφω
στο περιθώριο, έχει νόηµα». Ο υποψήφιος, δηλαδή, που θα είναι
για να πάρει τον διαγωνισµό, ετοιµάζει την προκήρυξη που θέλει.
Θα το καταθέσω στη Βουλή. 

Στις 19-6-2015 νέο σχέδιο προκήρυξης στέλνει ο Πλατής στον
Τζιρά. 

«Δες και ένα-δύο παρατηρήσεις µου στο περιθώριο και νοµίζω
πως πρέπει να φύγει ως τελικό. Άντε και µε το καλό». Θα δω τον
Τόνι Δευτέρα πρωί». Ο Τόνι προφανώς είναι κάποιος «Πετσίτης»
του συστήµατος.

Πλατύς προς Τζιρά επισυναπτόµενο. «Δηµόσιος διαγωνισµός
παρόχου». «Δηµήτρη, µετά τη συνοµιλία µας έκανα τις αλλαγές
που είπαµε και σου ξαναστέλνω το κείµενο. Έβαλα δισέλιδη πε-
ρίληψη στην αρχή και µετά έρχονται και παραρτήµατα. Κάνε τις
όποιες παρατηρήσεις σε αυτό το κείµενο προτού το στείλεις
στον Τόνι. Ευχαριστώ, Δηµήτρης».

ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΜΑΝΑΤΙΔΗΣ: ...(δεν ακούστηκε)
ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ: Σας ενοχλεί; 
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΜΑΝΑΤΙΔΗΣ: Όχι, κύριε Πρόεδρε. 
ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ: Ακούστε, ο κ. Ξυδάκης έχασε τη θέση

του για αυτή τη δουλειά, εσείς παραµείνατε. Ακούστε, λοιπόν.
Και συνεχίζω, Τζιράς προς Πλατή στις 26-6-2015. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Διαχειριστείτε και τον
χρόνο παρακαλώ. 

ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ: Σας παρακαλώ, κύριε Πρόεδρε. 
Λέει: «Πήρα τα τέσσερα κείµενα. Ο Τ.Β. έχει θέσει συµφωνία

προθεσµίας συµφωνίας από µέλη της επιτροπής ως τη Δευτέρα.
Σου στέλνω τα κείµενα µε µερικές πρώτες διορθώσεις δικές µου
που έκανα ανάµεσα. Πες µου το σχόλιο αν µπορέσεις και εσύ,
αλλιώς µέχρι το βράδυ θα είµαι στην Αθήνα. Αυτό που θέλει
πλήρη αναµόρφωση είναι το σχέδιο σύµβασης που βασίζεται στο
πρώτο VFS, αλλά δεν είναι και τόσο κρίσιµο». 

Απαντά, λοιπόν, ο κ. Πλατής στον κ. Τζιρά: «Ρε Δηµήτρη, ο
Νίκος Κοτζιάς περιµένει. First thing Monday morning. Έτσι µου
έστειλε sms και µου είπε, τι να κάνουµε τώρα µε τα δηµοσιοϋ-
παλληλικά;». Ο Κοτζιάς, λοιπόν, συντονίζει το σύνολο των ενερ-
γειών, µεταξύ του υποψηφίου για προέδρου της επιτροπής και
του υποψηφίου πελάτη εταιρείας. 

Συνεχίζονται τα e-mail στις 26-6-2015 πάλι ο κ. Τζιράς: «Κά-
ποιος ασχολείται από τη Γ1, τους ρώτησα. Για Τόνι είναι νωρίς.
Θα τον οχλήσω, βέβαια, αλλά -προσέξτε εδώ- αν και κατά την
ορθή δηµοσιοϋπαλληλική νοοτροπία Δευτέρα απόγευµα θα είναι
έτοιµος, δηλαδή στη λήξη της προθεσµίας και όχι σήµερα. Για
Δευτέρα πρωί. Θα σου πω». Να τελειώσει πρώτα η δουλειά, δη-
λαδή, και µετά θα πάει ο Τόνι να κάνει την άλλη δουλειά που πρέ-
πει. 

Στις 21-8-2015 µετά την προκήρυξη του διαγωνισµού, Τζιράς
προς Πλατή. «Πρόσεξε την τελευταία παράγραφο». 

Κουµανάκου προς Τζιρά, η άλλη Πρόεδρος η οποία εν συνε-

χεία βραβεύτηκε και η οποία ξέρετε πού εργάζεται σήµερα; Στη
GVCW. Εργάζεται στην εταιρεία της οποίας έδωσαν τη δουλειά.
«Subject. Εκτιµήσεις για αξιολόγηση φακέλου δικαιολογητικών
για τα επόµενα βήµατα». 

«Δηµήτρη µου, καληµέρα. Συµφωνώ µε τον πίνακα των παρα-
τηρήσεων και την απάντηση που δόθηκε ως ΣΤ5, στο αίτηµα να
λάβουν γνώση οι διαγωνιζόµενες εταιρείες των παρατηρήσεων
που στάλθηκαν στην επιτροπή αξιολόγησης. Εφόσον συνέλθει
αυτή υπό την προεδρία του αναπληρωτή µου, πρέπει κατά τη
γνώµη µου, για να κλείσει όλη η διαδικασία της πρώτης φάσης,
να προχωρήσουµε».

Στις 12-10-2015: «Ελπίζω να µη σου κακοφανεί η ελευθεριό-
τητά µου που έκανα ορισµένες προσθήκες». Του βάζει µέσα το
σηµείωµα για τα πρακτικά της επιτροπής ενστάσεων -δεύτερο
και το τρίτο- δηλαδή πώς θα φάνε τον Πρέσβη, τον Οικονόµου,
ο οποίος, εν προκειµένω, έχει τιµωρηθεί µε το να µην έχει πάει
ποτέ στο εξωτερικό, γιατί αντιδρούσε σε αυτά τα οποία κάνατε. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Κύριε Πρόεδρε, σας
παρακαλώ ολοκληρώστε.

ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ: «Θα σου πω πού να το στείλεις, ίσως ο
Νίκος να µη θέλει καν να το λάβει, παρά µόνο ως την κοινοποί-
ηση. Έβαλε τον Πέτρου στη θέση του Μ και ίσως έπρεπε εκεί
πρώτα να το στείλετε. Όµως άσε να σου πω σε δύο ώρες περί-
που».

Πάµε στις 23-11-15, όπου µε το που τελειώνει η δουλειά, γρά-
φει ο Πλατής πλέον περήφανος προς τους δύο Προέδρους, Κου-
µανάκου και Τζιρά, «alea jacta est, δηλαδή ο κύβος ερρίφθη»,
όπως είπε και ο Ιούλιος Καίσαρας στον Ρουβίκωνα. Δηλαδή εί-
µαστε εντάξει παιδιά, η δουλειά έγινε. Και το στέλνει ο πρόεδρος
της εταιρείας που παίρνει τη δουλειά προς τους δύο προέδρους
των επιτροπών. 

Προχωράνε και άλλα e-mail, τα οποία δεν θα διαβάζω τώρα,
του κ. Νικητάκου, ο οποίος είναι ο Σύµβουλος…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Μην τα διαβάζετε
όλα, κύριε Πρόεδρε.

ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ: Μη φοβάστε, θα τα δώσω στον Τύπο.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Όχι, κύριε Πρόεδρε,

θέλω να πω το εξής και δεν µε ακούτε…
ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ: …ο κ. Νικητάκος ο οποίος είναι Σύµβου-

λος του κ. Κοτζιά, ορισµένος στην επιτροπή και αυτός συνοµιλεί
και µε την Κουµανάκου και µε τους υπολοίπους. Αυτά, κυρίες και
κύριοι συνάδελφοι…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Κύριε Πρόεδρε, σας
παρακαλώ, ακούστε µε.

ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ: Μη φοβάστε! 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Δεν φοβάµαι τίποτα!

Ίσα- ίσα! 
ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ: Αφήσατε τον Βενιζέλο να µιλάει τόση

ώρα και την κ. Γεννηµατά. Σας φοβίζει να µιλήσω;
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Σας παρακαλώ, αφή-

στε µε να µιλήσω. Δεν παρευρίσκοµαι και χαιρετίζω; Ακούστε µε
για µισό λεπτό!

ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ: Ακούστε, παίρνω όλο το χρόνο µου και
φιµώστε µε όποτε θέλετε. Εγώ σας λέω ότι δεν κατεβαίνω από
εδώ πέρα. Φέρτε τον Φρούραρχο να µε κατεβάσει. Εγώ θα µι-
λήσω σήµερα και θα πω τι έχει γίνει.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Μα εγώ δεν σας
αφαιρώ χρόνο.

ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ: Ό,τι και να κάνετε, να ξέρετε ότι εγώ θα
ακουστώ. Ό,τι και να κάνεις, να ξέρεις ότι εγώ θα ακουστώ! Δεν
θα µε φιµώσετε! Μου αφαιρέσατε την Κοινοβουλευτική Οµάδα!
Προσπαθήσατε να µε εξευτελίσετε, θα τα ακούσετε! Σήµερα, εάν
υποστηρίξετε τον Κοτζιά, θα πέσει η Κυβέρνηση.

(Χειροκροτήµατα)
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, παράλληλα η GVCW…
ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ: Αυτός είναι ο στόχος σας; 
ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ: Όχι. Βεβαίως και δεν είναι, κύριε Δρί-

τσα. 
ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ: Ήδη οµολογήσατε το στόχο σας. 
ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ: Στόχος µου είναι -και πιστεύω στον

Υπουργό- ότι όταν θα γυρίσει στο Υπουργείο, θα κατανείµει τις
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ευθύνες στους παράγοντες και όπως πιστεύω ότι και εσείς ως
Κοινοβουλευτική Οµάδα, τον κύριο αυτόν θα τον οδηγήσετε εκεί
που πρέπει.

ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ: Οµολογήσατε τον στόχο σας, να πέσει
η Κυβέρνηση.

ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ: Τι οµολόγησα, κύριε Δρίτσα; Αν ήθελα
να ρίξω την Κυβέρνηση, τότε να ξέρετε ότι δεν θα ενηµέρωνα το
Υπουργικό Συµβούλιο για την υπόθεση αυτή όταν ήσασταν
µέλος. Δεν θα ενηµέρωνα τον Πρωθυπουργό. Θα έβγαινα να πα-
ραιτηθώ ως ήρωας και θα πήγαινα στον εισαγγελέα και θα
έφευγα. Εγώ ενηµέρωσα το Υπουργικό Συµβούλιο, ενηµέρωσα
τον Πρωθυπουργό, απέπεµψα τον Κοτζιά, αλλά τώρα πια έχουµε
αποδείξεις τρανές, διαφορετικές από αυτές που είχαµε στο
Υπουργικό Συµβούλιο.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η «Global Visa Center», δηλαδή
η εταιρεία που έκαναν ο κ. Ζέπος, ο κ. Οικονόµου και ο κ. Πλα-
τής, έχει επτά θυγατρικές οι οποίες είναι όλες offshore, την
«Global Visa Center World Hellas» στην Κύπρο, µε µέλος µάλιστα
του διοικητικού του συµβουλίου τον περίφηµο κ. Τενεκούδη, από
τη Γενική Γραµµατεία Εξοπλισµών και τον κ. Κατσακιώρη από τη
Γενική Γραµµατεία Εξοπλισµών, συγγενή του άλλου Κατσακιώρη
που έχει την «I Know How», τη «Gvsw World Ltd» τη δεύτερη εται-
ρεία που δηµιουργήθηκε µε παλαιότερη ηµεροµηνία, προκειµέ-
νου να υπάρχει προϋπηρεσία, τη «Gvsw Foldings Ltd» η οποία
και εξασφάλισε δάνειο 1.150.000 ευρώ από τον περίφηµο κ. Πι-
πιλή Ιωάννη, John Pipilis, ο οποίος είναι συνεργάτης του εταίρου
της «SOROS FOUNDATION» στην Ελλάδα, του κ. Μίλτου Καµ-
πουρίδη, γαµπρού του φίλου του κ. Κοτζιά, του κ. Βερνίκου. Εν
συνεχεία, την «Gvsw Operation Ltd», την «Gvsw World Russia». 

Θα καταθέσω όλες τις offshore εταιρείες, όπως, επίσης, θα κα-
ταθέσω από το ΓΕΜΗ, το Μητρώο Ανάπτυξης Πληροφοριακών
Συστηµάτων, το δάνειο του 1.155.000 ευρώ το οποίο παίρνει από
τον κ. Πιπιλή η εταιρεία, µε πρωτοφανή τρόπο να εγγυάται η θυ-
γατρική εταιρεία για τη µητρική, από ένα πρόσωπο το οποίο
ελέγχεται ακόµα και από τις αρχές της Deutsche Bank.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θα συνεχίσουν οι συνάδελφοί
µου. Εγώ, όµως, θα ήθελα, για να µην υπάρχει καµµία αµφιβολία,
να πω δύο πράγµατα: Το πρώτο, αυτό που επικαλείται ο κ. Κο-
τζιάς, την τελική απόφαση του Ελεγκτικού Συνεδρίου, είναι απο-
τέλεσµα των παρεµβάσεων, όπως λέει µέσα η ίδια η απόφαση,
της νοµικής υπηρεσίας του Υπουργείου. Ποτέ, δε, ούτε το Συµ-
βούλιο της Επικρατείας ούτε το Ελεγκτικό Συνέδριο σε καµµία
φάση –διότι τις πήρα τις αποφάσεις, αφού δεν µου τις καταθέ-
σατε- δεν λέει ότι εξέτασε τη νοµιµότητα της σύµβασης και τη
νοµιµότητα της διαδικασίας. Εξέτασε κάποιες ενστάσεις αντιπά-
λων της εταιρείας της «GVCW». 

Κύριε Υπουργέ, θα δώσω το εξής έγγραφο µόνο σε εσάς, για
να µην αµφισβητήσετε ότι πίσω από το έργο είναι η «VFS». Πρό-
κειται για απόρρητο έγγραφο, το οποίο ήρθε χθες στο γραφείο
σας, µε αριθµό πρωτοκόλλου 440. Δεν το καταθέτω στη Βουλή,
γιατί είναι απόρρητο. 

ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΜΑΝΑΤΙΔΗΣ: Έχετε απόρρητα; 
ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ: Ναι, τα έχω όλα. 
Και για εσάς έχω, κύριε Αµανατίδη. 
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΜΑΝΑΤΙΔΗΣ: Τι έχετε για εµένα;
ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ: Έχω όλα τα στοιχεία για τις βίζες στη

Ρωσία κ.λπ.. Θα τα δώσω όλα. 
Την «VFS GLOBAL» διαδέχθηκε η «Global Visa Center». Η επι-

λογή του νέου παρόχου να συνεργαστεί µε τον προηγούµενο πά-
ροχο ως υπεργολάβο που οδήγησε στην οµαλή µετάβαση από
τον έναν στον άλλον. 

Εδώ, φαίνεται ξεκάθαρα από το απόρρητο, το οποίο θα δώσω
µόνο στον Υπουργό, ότι η «GVCW» είναι η εταιρεία η οποία συ-
νεχίζει να εκτελεί το έργο και η οποία δεν υπάρχει πουθενά στη
διάρκεια της προκήρυξης του διαγωνισµού και της ανάθεσης.
Εκεί που υπάρχει µόνο είναι στα έγγραφα των συµβάσεων πιθα-
νώς, τα οποία δεν καταθέτει στη Βουλή ο κύριος Υπουργός. Πι-
θανώς, θα υπάρχει στα πρόσθετα έγγραφα ενηµέρωσης του
Υπουργείου Εξωτερικών, τα οποία αρνείται ο κύριος Υπουργός
ότι αυτά υπάρχουν ως έγγραφα και γι’ αυτό δεν τα καταθέτει. 

Θα ήθελα να καταθέσω ακόµη άλλα δύο έγγραφα: Τα στατι-

στικά 2014-2018 στα οποία φαίνονται ξεκάθαρα οι είσοδοι και οι
βίζες από τη Ρωσία και την Ουκρανία, που δείχνουν το µέγεθος
της σύµβασης.

Θα καταθέσω, επίσης, ότι για διαφηµιστική προβολή προβλέ-
πεται, πέραν όλων των άλλων, να επιστρέφει ποσοστό από τις
εταιρείες αυτές προς το ελληνικό δηµόσιο. Εάν µπει κάποιος στη
«VFS» σήµερα ή στη «GVCW» στη Ρωσία θα δει µπάνερ από κάτω
του Υπουργείου Τουρισµού. 

Και ρωτάω το εξής. Πόσα λεφτά δόθηκαν για την προβολή της
Ελλάδας και µε ποιο τρόπο για το έτος Ελλάδας-Ρωσίας από το
Υπουργείο Τουρισµού, από το Υπουργείο Οικονοµικών και από
το Υπουργείο Εξωτερικών; Υπάρχουν αποδείξεις; Γιατί δεν τις
κατέθεσε η κ. Κουντουρά που καταθέσαµε στη Βουλή τις ερω-
τήσεις;

Κλείνω, λοιπόν, µε το τι έγιναν οι συγκεκριµένοι διπλωµάτες.
Ο µεν ένας, ο κ. Οικονόµου, ο οποίος έκανε τις ενστάσεις, τιµω-
ρήθηκε στο ψυγείο. Ο κ. Σπινέλλης, Πρόεδρος της Επιτροπής
Διαγωνισµού, ενώ θα έπρεπε να συνταξιοδοτηθεί το 2014, παρέ-
µεινε και µετατέθηκε ως Πρέσβης της Ελλάδος στην UNESCO
µε τεράστιες απολαβές. Ο έτερος Πρέσβης που διαδέχθηκε ο κ.
Καραµήτσος - Τζιράς µετατέθηκε στο Λονδίνο από το 2016. Ο
άλλος, ο τεχνικός υπάλληλος, ο οποίος αρρώσταινε συνέχεια
στο ΚΑΤ, είναι τώρα στην Πρεσβεία του Τόκιο. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, αυτά τα όργια, τα οποία έχουν
γίνει στο Υπουργείο Εξωτερικών και αποδεικνύονται µε εκθέσεις
ακόµη και του Νοµικού Συµβουλίου του Κράτους, τις οποίες ερω-
τάει ο Υπουργός και δεν αποδέχεται την απάντησή τους, αποτε-
λούν το µεγαλύτερο σκάνδαλο, το οποίο έχουµε εξετάσει στη
Βουλή τον τελευταίο καιρό. 

Ένα Σαββατοκύριακο ολόκληρο του Πετσίτη και του Φούση –
δεν το θυµάµαι καλά- της «NOVARTIS» είναι µια Μεγάλη Παρα-
σκευή για τον Κοτζιά. 

(Χειροκροτήµατα)
(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Παναγιώτης (Πάνος) Καµµέ-

νος καταθέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα, τα
οποία βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Δι-
εύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Για ορισµένα από τα
χαρτιά αυτά που έδωσε ο κύριος Πρόεδρος –δεν ξέρω αν µπο-
ρούν να χαρακτηριστούν κατάθεση εγγράφων- πρέπει να εξετα-
στεί εάν εµπίπτουν στις διατάξεις περί προσωπικών δεδοµένων.
Αυτή τη σηµείωση κάνει το Προεδρείο. 

ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΠΑΠΑΘΕΟΔΩΡΟΥ: Κύριε Πρόεδρε, τα έγγραφα
πρέπει να µοιραστούν στη Βουλή. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Σας παρακαλώ, καθί-
στε κάτω. 

ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, τα καταθέτω στη
Βουλή ως Βουλευτής. Παραιτούµαι κάθε ασυλίας. Δηλώνω, δε,
αν χρειαστεί, ότι παραιτούµαι και του βουλευτικού αξιώµατος.
Επίσης, οποιαδήποτε ευθύνη επιφέρει η κατάθεση των εγγρά-
φων την αναλαµβάνω προσωπικά. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Δεν µε ακούσατε. 
ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ: Παραιτούµαι κάθε ασυλίας! Να τα µοι-

ράσετε τώρα στους Βουλευτές, αλλιώς θα τα κάνω φεϊγβολάν
εγώ ο ίδιος. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Ό,τι θέλετε, κάντε τα. 
ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ: Εάν δεν τα καταθέσετε στη Βουλή…
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Μισό λεπτό. Κύριε

Πρόεδρε, µε ακούτε; Με ακούτε; Μα, δεν µε ακούτε!
ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ: Να εξετάσετε τι; Να εξετάσετε εάν είναι

απόρρητα ή όχι; 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Μισό λεπτό. 
ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ: Δεν το καταλαβαίνω αυτό. Εγώ τα κα-

ταθέτω αυτά.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Βεβαίως, εσείς τα κα-

ταθέτετε. 
ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ: Αναλαµβάνω την ευθύνη.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Ναι. Λοιπόν, ακούστε

να σας πω. Είστε παλαιός κοινοβουλευτικός…
ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ: Ποτέ δεν έχει γίνει αυτό. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Πριν από εσάς έχουν
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έρθει άλλοι και προσπάθησαν να κάνουν φεϊγβολάν απόρρητα.
Πριν από εσάς και δεν είναι και µακριά σας.

ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ: Ποιο είναι το απόρρητο; Δεν είναι απόρ-
ρητο! Απόρρητο είναι αυτό; 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Εντάξει; Σας λέω, θα
µε ακούσετε. Καθίστε κάτω. 

ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ: Ποιο είναι απόρρητο; Το e-mail είναι
απόρρητο; 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Καθίστε κάτω. Εγώ
το είπα …

ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ: Αφήστε αυτά, κύριε Βαρεµένε. Αφήστε
τα! Μην καλύπτετε τον κ. Κοτζιά. Θα πάτε σούµπιτοι.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Κύριε Καµµένε, εντά-
ξει, τα είπατε. 

ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ: Σταµατήστε να καλύπτετε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Ωραία… 
ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ: Σταµατήστε! 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Μα, δεν σέβεστε το

Προεδρείο αυτήν τη στιγµή. 
ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ: Τι δεν σέβοµαι; 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Δεν σέβεστε το Προ-

εδρείο αυτήν τη στιγµή. 
ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ: Τι να σεβαστώ; Να σεβαστώ την αλλη-

λογραφία; 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Δεν το σέβεστε το

Προεδρείο. 
ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ: Δεν καταθέτω δηµόσιο έγγραφο. Την

αλληλογραφία τη δική µου…
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Δεν το σέβεστε! 
ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ: Δεν καταθέτω δηµόσιο έγγραφο.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Ωραία, εγώ έκανα µία

διευκρίνιση. 
ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ: Προϊόν κλοπής… 
ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ: Καµµίας κλοπής. Μου τα έδωσαν έγκρι-

τοι υπάλληλοι του Υπουργείου Εξωτερικών, οι οποίοι είδαν το έγ-
κληµα που διαπράττετε. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Ωραία. Καθίστε κάτω. 
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΤΡΟΥΓΚΑΛΟΣ (Υπουργός Εξωτερικών): Κύριε

Πρόεδρε, θα ήθελα τον λόγο.
ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΠΑΠΑΘΕΟΔΩΡΟΥ: Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα

τον λόγο.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Κύριε Υπουργέ, έχετε

τον λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΤΡΟΥΓΚΑΛΟΣ (Υπουργός Εξωτερικών): Θα

παρακαλούσα, επειδή ξέρω ότι ο κ. Καµµένος θέλει να φύγει, να
τοποθετηθώ τώρα και επιφυλάσσοµαι προφανώς να τοποθετηθώ
στη συνέχεια και για όσα θα ακουστούν από τους συναδέλφους
Βουλευτές που θα θέσουν τις απόψεις τους επί της συγκεκριµέ-
νης επερώτησης.

Πρέπει να σας πω κάτι που νοµίζω ότι είναι αυτονόητο για την
Αίθουσα, ότι η στάση της Κυβέρνησής µας απέναντι στη νοµιµό-
τητα και στα σκάνδαλα είναι δεδοµένη. Εκλεγήκαµε µε την εν-
τολή να αντιµετωπίσουµε φαινόµενα διαπλοκής και απέναντι σε
κάθε σκάνδαλο η θέση µας δεν είναι διαφορετική. Είναι πάντοτε
η ίδια. Όπου βρίσκουµε περιπτώσεις σκανδάλων τις στέλνουµε
στη δικαιοσύνη. Και αυτό φάνηκε και από άλλες στιγµές της ση-
µερινής διαδικασίας. 

Υπάρχουν τρία είδη ελέγχου νοµιµότητας στη χώρα µας, ο δι-
καστικός, ο εσωτερικός διοικητικός και ο κοινοβουλευτικός. Και
είµαστε διατεθειµένοι και σε αυτήν την περίπτωση να εξετά-
σουµε υπό το πρίσµα και των τριών αυτών ελέγχων όποια αµφι-
βολία υπάρχει σε σχέση µε τη νοµιµότητα της σύµβασης.

Είναι προφανές ότι η προετοιµασία µου ήταν σε σχέση µε την
γραπτή επερώτηση και επί αυτών των ερωτηµάτων κυρίως θα το-
ποθετηθώ. Επί των νέων στοιχείων τα οποία καταθέσατε σήµερα,
προφανώς επιφυλάσσοµαι, γιατί δεν µπορώ να ελέγξω ούτε την
εγκυρότητά τους, ούτε το αν πράγµατι προέρχονται όπως δηλώ-
νεται από το Υπουργείο Εξωτερικών. 

Λέω, λοιπόν, ότι η τοποθέτησή µου θα είναι µε βάση τα ερω-
τήµατα της γραπτής επερώτησης. Δεν µπορεί να είναι διαφορε-
τικά. Και σας ξαναλέω ότι όλα αυτά τα στοιχεία, τα οποία θέσατε

υπ’ όψιν µας, θα τα µελετήσουµε. Και προφανώς, έχετε και κα-
θήκον, εφόσον θεωρείτε ότι αποτελούν παράνοµες πράξεις, να
τα καταθέσετε και στη δικαιοσύνη.

Θέλω να σας πω, όµως, τι ενέργειες κάναµε εµείς ως Κυβέρ-
νηση. Ο δικαστικός έλεγχος, στον οποίο αναφέρθηκα, περιλαµ-
βάνει δύο αποφάσεις του Συµβουλίου της Επικρατείας και επτά
αποφάσεις του Ελεγκτικού Συνεδρίου. Είναι αλήθεια αυτό που
είπατε, ότι οι αποφάσεις αυτές σε αντιδικία αφορούν συγκεκρι-
µένες ενστάσεις και δεν µπορεί να γίνει διαφορετικά στο πλαίσιο
του δικού µας εσωτερικού δικαστικού συστήµατος. 

Ειδικά οι αποφάσεις, όµως, του Ελεγκτικού Συνεδρίου, βασί-
ζονται προηγουµένως σε εσωτερικό έλεγχο διοικητικής φύσης,
όχι δικαστικής, που κάνει το αντίστοιχο κλιµάκιο. Όπως θα δείτε
στα έγγραφα τα οποία θα καταθέσω, το έβδοµο κλιµάκιο το
οποίο έχει προχωρήσει στον έλεγχο της νοµιµότητας, θεωρεί ότι
και η προκήρυξη και η υποκείµενη διαδικασία και η σύµβαση είναι
νόµιµες. 

ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ: Δεν αποδεικνύει τη νοµιµότητα. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Παρακαλώ!
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΤΡΟΥΓΚΑΛΟΣ (Υπουργός Εξωτερικών): Θα τα

καταθέσω να τα δείτε. 
Πρώτα-πρώτα να απαντήσω στη µοµφή που µου απευθύνετε.

Εγώ όλα τα έγγραφα, τα οποία ζητήσατε, θα τα καταθέσω, όλα
αυτά που δεν έχουν χαρακτήρα εµπιστευτικότητας, δηλαδή τις
συµβάσεις του αναδόχου και τις δικαστικές αποφάσεις. Για τις
συµβάσεις υπεργολαβίας, για τις οποίες θα µιλήσω στη συνέ-
χεια, επειδή έχουν µερικά χαρακτηριστικά εµπορικού απορρή-
του, είναι στην αίθουσα 150, στη διάθεσή σας για να τα δείτε. 

Πρέπει, λοιπόν, να είµαι ξεκάθαρος από την αρχή. Όλα θα
είναι στο φως. Η εικόνα που έχω µέχρι στιγµής από τον έλεγχο
που έχω κάνει και για τον οποίον θα µιλήσω αναλυτικότερα στη
συνέχεια είναι ότι δεν υπάρχει κάποιο ζήτηµα, δεν υπάρχει σκιά
νοµιµότητας, µε κάθε επιφύλαξη, για τα καινούργια έγγραφα, τα
καινούργια θέµατα που θέσατε εσείς σήµερα. Ο δικαστικός, λοι-
πόν, έλεγχος είναι αυτός. 

Όσον αφορά τον διοικητικό έλεγχο, εν όψει της επερώτησης,
ανέθεσα στη Γενική Επιθεωρήτρια, η οποία έχει την ευθύνη του
εσωτερικού διοικητικού ελέγχου στο Υπουργείο Εξωτερικών, να
εξετάσει τα ζητήµατα που θέτετε στην επερώτησή σας. Ακριβώς
γι’ αυτόν τον λόγο την έθεσα και επικεφαλής της Επιτροπής
Εκτέλεσης της Σύµβασης, ώστε να διαπιστώσω αν οι αιτιάσεις
που έχετε στη γραπτή επερώτηση σε σχέση µε την υπεργολαβία
-κατά πόσο θα µπορούσε να γίνει αυτή κ.λπ., όλα αυτά τα στοι-
χεία- ήταν νόµιµα ή όχι.

Επί του ζητήµατος αυτού και η εισήγηση της υπηρεσίας και η
δική µου η γνώµη είναι ότι δεν υπήρχε αντίφαση ως προς την
υπεργολαβία αυτή.

Ας τα πάρουµε τα πράγµατα µε τη σειρά, όµως, γιατί πρέπει
αυτοί µας ακούν να καταλαβαίνουν.

ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ: Μα η «I KNOW HOW» ή…
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΤΡΟΥΓΚΑΛΟΣ (Υπουργός Εξωτερικών): Μισό

λεπτό.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Κύριε Πρόεδρε, αφή-

στε να µιλήσει ο Υπουργός. Σας διευκολύναµε. Θέλετε να φύγετε
ταξίδι. Διακόψαµε τη διαδικασία και λέτε τώρα ότι σας περιορί-
ζουµε το δικαίωµα. Αφήστε τον να µιλήσει και θα µιλήσετε.

ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, ήταν πρώτη η διαδικα-
σία και βάλατε εµβόλιµα την άλλη. Μέχρι τις δύο θα περιµένω… 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Είπα εγώ να µην πε-
ριµένετε;

ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ: …και θα κάτσω και παραπάνω.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Τότε γιατί µας πιέ-

ζετε;
ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ: Δεν σας πιέζω. Αν χρειαστεί, είπα.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΤΡΟΥΓΚΑΛΟΣ (Υπουργός Εξωτερικών): Αυτά,

λοιπόν, προκύπτουν από τα έγγραφα, τα οποία είχαµε στη διά-
θεσή µας για να προχωρήσουµε στον διοικητικό έλεγχο.

Προκύπτουν, λοιπόν, τα εξής: Πρώτη φορά διενεργήθηκε δια-
γωνισµός για να βρεθεί ανάδοχος του Υπουργείου Εξωτερικών
για τις θεωρήσεις. Μέχρι πρότινος, µέχρι και το 2015, αυτό γινό-
ταν µε απευθείας ανάθεση.
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Αυτός ο διαγωνισµός δεν αφορά προµήθεια ή έργο. Αφορά
παραχώρηση σύµβασης υπηρεσίας και εδώ έγκειται η διαφορά
σε σχέση µε το οικονοµικό αντικείµενο. Το οικονοµικό αντικεί-
µενο, στο οποίο αναφερθήκατε, αφορά το συνολικό κόστος της
θεώρησης, δηλαδή, το σύνολο των χρηµάτων το οποίο πληρώ-
νουν όσοι θέλουν να πάρουν βίζα στο Υπουργείο Εξωτερικών. Η
αµοιβή του αναδόχου είναι ποσοστό επί του ποσού αυτού. Ακρι-
βώς για αυτόν τον λόγο υπάρχει αυτή η διαφορά ανάµεσα στο
αρχικό ποσό και στο άλλο. Σε κάθε περίπτωση, όµως, η νοµική
ποιότητα αυτής της σύµβασης ως ανάθεσης δηµόσιας υπηρε-
σίας, ορθά αποτυπώθηκε στην προκήρυξη και στις συµβάσεις.

Κατά το άρθρο 23 της σύµβασης αποκλείεται η συνολική υπο-
κατάσταση µέρους ή συνόλου των υποχρεώσεων του παρόχου
έναντι του Υπουργείου Εξωτερικών. Υπάρχει, όµως, ρητή πρό-
βλεψη και τη διαβάζω επί λέξει: «Ο πάροχος δικαιούται να προσ-
λαµβάνει υπεργολάβους µε τη συναίνεση του Υπουργείου
Εξωτερικών, την οποία δεν µπορεί να αρνηθεί χωρίς εύλογη
αιτία».

Υπάρχει, µάλιστα, µια δυνατότητα εκχώρησης και του συνόλου
του έργου σε θυγατρική εταιρεία. Αυτό ήταν στη σύµβαση και
δεν κρίθηκε στο πλαίσιο του δικαστικού ελέγχου ως αντίθετο σε
κάποια νοµική αρχή. Είναι στη σύµβαση, την οποία θα καταθέσω.
Είναι το άρθρο 3. Όλα αυτά είναι κατατεθειµένα. Είναι στα έγ-
γραφα.

ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ: Σε ποια σύµβαση;
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Κύριε Πρόεδρε, σας

παρακαλώ, να ολοκληρώσει ο Υπουργός.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΤΡΟΥΓΚΑΛΟΣ (Υπουργός Εξωτερικών): Κύριε

Πρόεδρε, µιλάµε στη βάση των εγγράφων και ακριβώς όλα αυτά
τα έγγραφα είναι στη διάθεσή σας. Δεν µιλάµε εκτός εγγράφων.

Λέω, λοιπόν, ότι η εικόνα που έχω εγώ µέχρι σήµερα, που βα-
σίζεται στις µέχρι τώρα δικαστικές αποφάσεις, που βασίζεται
στον εσωτερικό διοικητικό έλεγχο που κάναµε εµείς, µέσω του
θεσµοποιηµένου οργάνου που έχει το Υπουργείο Εξωτερικών,
της επιθεώρησης, καταλήγουν στο ότι δεν βρέθηκαν στοιχεία
που να υποκρύπτουν παρανοµία. Και ακριβώς επειδή και στο
τρίτο επίπεδο ελέγχου -αναφέρθηκα στον δικαστικό, στον διοι-
κητικό, στον κοινοβουλευτικό- εµείς θέλουµε να είµαστε εντελώς
διαφανείς, γι’ αυτό γίνεται η συζήτηση αυτή σήµερα και όλα τα
στοιχεία, τα οποία θα τεθούν, προφανώς θα αντιµετωπιστούν.

Εκείνο, λοιπόν, για το οποίο θέλω να διαβεβαιώσω εκ περισ-
σού νοµίζω το Σώµα -γιατί έχουµε δώσει γνωστά σηµεία γραφής-
είναι ότι η προσήλωσή µας στη νοµιµότητα είναι δεδοµένη. Καµ-
µία ανοχή σε παρανοµία δεν έχουµε και ακριβώς εκεί στράφηκαν
όλες οι προσπάθειες οι δικές µας στο Υπουργείο Εξωτερικών.

Θα αναφερθώ στη συνέχεια στα υπόλοιπα ερωτήµατα της επε-
ρώτησης ένα προς ένα. Για τον κοινοβουλευτικό έλεγχο και τη
διαφορά…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Άρα, κύριε Υπουργέ,
παίρνετε τον χρόνο της πρωτολογίας σας, τα είκοσι λεπτά. 

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΤΡΟΥΓΚΑΛΟΣ (Υπουργός Εξωτερικών): Θα
πρότεινα να αφιερώσω ένα µέρος αυτού του χρόνου, για να έχω
τη δυνατότητα να τοποθετηθώ και στις απαντήσεις των άλλων.
Θα προσπαθήσω να είµαι συνοπτικός.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Έχετε τη δυνατότητα
για δευτερολογία.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΤΡΟΥΓΚΑΛΟΣ (Υπουργός Εξωτερικών): Για να
έχουµε, λοιπόν, εικόνα και κυρίως όσοι από τον ελληνικό λαό µάς
ακούνε, γιατί προς αυτούς απευθυνόµαστε- η πρώτη ερώτηση
της επερώτησης ήταν αν ο έλεγχος της νοµιµότητας υποκαθιστά
τον κοινοβουλευτικό έλεγχο. Ήδη απάντησα. Τρία είδη ελέγχου
έχουµε στην εθνική µας συνταγµατική τάξη. Και στα τρία αυτά
είδη ελέγχου εγώ θέλω να υποβληθεί αυτή η διαδικασία.

Η δεύτερη ερώτηση βασίζεται σε εσφαλµένη προϋπόθεση.
Ερωτώµαι για ποιον λόγο στο τµήµα V παράγραφος V.5 των γνω-
στοποιήσεων αναγράφεται ότι οι συµβάσεις δεν ενδέχεται να
ανατεθούν σε υπεργολάβο, ενώ από το περιεχόµενο της ως άνω
απάντησης προκύπτει ότι στα αντίστοιχα συµβατικά κείµενα προ-
βλέπεται το ενδεχόµενο αυτό. Εδώ σας τόνισα ότι στο άρθρο 23
απαγορεύεται η εκχώρηση µέρους ή τµήµατος της σύµβασης
κατά την προκήρυξη. Επιτρέπεται η υπεργολαβία ως βοηθός

εκτέλεσης. Εποµένως, όχι ως υποκατάστατη των υποχρεώσεων
του υπεργολάβου, αλλά για επιµέρους ενέργειες. 

Ερωτώµαι αν ο πάροχος των ως άνω συµβάσεων είχε δηλώσει
µε την προσφορά του την ανάθεση του συνόλου ή µέρους των
αντίστοιχων υπηρεσιών σε υπεργολάβους και ποιο ακριβώς είναι
το µέρος αυτού. Αυτό είναι το τρίτο ερώτηµα.

Το τέταρτο ερώτηµα είναι άµεσα συναφές, γι’ αυτό το απαντώ
µαζί: Εάν ο ανωτέρω πάροχος είχε αναθέσει το σύνολο ή µέρος
των αντίστοιχων υπηρεσιών σε υπεργολάβους, ποιο είναι το
µέρος αυτού, ποιοι είναι οι υπεργολάβοι, ποιοι είναι οι όροι. 

Το πέµπτο ερώτηµα είναι άµεσα συναφές επίσης: Αν έχει γνω-
στοποιηθεί στο Υπουργείο Εξωτερικών η ανάθεση του συνόλου
ή µέρους των εν λόγω υπηρεσιών στους υπεργολάβους. Έκτον,
εάν έχει εγκρίνει. Έβδοµον, εάν έχει προβεί σε ελέγχους. Αυτά
είναι τα ερωτήµατα τα οποία µου απευθύνετε.

Όπως σας είπα προηγουµένως, όλες οι συµβάσεις υπεργολα-
βίας έχουν ζητηθεί και είναι στη διάθεσή σας στην αίθουσα 150,
ώστε να µπορέσουν να ελεγχθούν.

ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ: Είναι δηµόσια έγγραφα, πρέπει να τα
δώσετε.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΤΡΟΥΓΚΑΛΟΣ (Υπουργός Εξωτερικών): Είναι
σε πρόσβαση της Βουλής. Το επιχείρηµα που τέθηκε από τις νο-
µικές µου υπηρεσίες -και µάλιστα η εισήγηση ήταν να µην κατα-
τεθούν καθόλου- είναι ότι υπάρχουν ορισµένα ζητήµατα
εµπορικού απορρήτου που αφορούν στην τιµολόγηση των συµ-
βάσεων. Εγώ πήρα την ευθύνη να διαφοροποιηθώ από την εισή-
γηση της υπηρεσίας, η οποία ήταν να µην κατατεθούν καθόλου
στη Βουλή. Και γι’ αυτόν τον λόγο τα θέτω σε γνώση σας, ακρι-
βώς γιατί δέχθηκα εν µέρει το επιχείρηµα ότι υπάρχει ένα εµπο-
ρικό απόρρητο που αφορά στις συµφωνίες οικονοµικής φύσης
που έχει κάνει ο εργολάβος µε τον υπεργολάβο. Είναι, όµως, στη
διάθεση της Βουλής, επαναλαµβάνω. Για όσους Βουλευτές δεν
είναι εδώ και δεν µπορούν να έχουν πρόσβαση δεσµεύοµαι ότι
στο Υπουργείο Εξωτερικών σε ειδικό χώρο θα υπάρχει και τη
Δευτέρα και την Τρίτη, εάν ζητηθεί, η δυνατότητα αυτά τα έγ-
γραφα να αναγνωστούν.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Έχετε γραπτή την έκθεση της
Επιστηµονικής Υπηρεσίας;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Υπάρχουν στην αί-
θουσα 150, κύριε Υπουργέ. Υπάρχουν ήδη.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΤΡΟΥΓΚΑΛΟΣ (Υπουργός Εξωτερικών): Δεν
είναι η εισήγηση της Επιστηµονικής Υπηρεσίας. Είναι η γνώµη
που ζήτησα από τη Γενική Επιθεωρήτρια, την οποία είχα ορίσει
ως επικεφαλής. Είναι σε σχέδιο προς εµένα.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Κύριε Υπουργέ, δεν
χρειάζεται να έρθουν στο Υπουργείο, παρ’ ό,τι δεν είναι µακριά
το Υπουργείο. Είναι εδώ, στην αίθουσα 150 της Βουλής.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΤΡΟΥΓΚΑΛΟΣ (Υπουργός Εξωτερικών): Σύµ-
φωνοι. Απάντησα και σε µια ερώτηση, γιατί θέλω να είµαι απο-
λύτως διαφανής.

Επαναλαµβάνω ότι δεν έχουµε να κρύψουµε τίποτα στο
Υπουργείο Εξωτερικών από την υπόθεση αυτή ούτε είναι η πρό-
θεσή µας αυτή. Θέλουµε πάντοτε το µαχαίρι του ελέγχου της νο-
µιµότητας να φτάνει µέχρι το κόκκαλο. Να είµαστε σαφείς και
ξεκάθαροι.

Όλες αυτές, λοιπόν, οι συµβάσεις υπεργολαβίας έχουν υπο-
βληθεί στο Υπουργείο Εξωτερικών. Είναι στη διάθεσή σας να τις
ελέγξετε. Κάθε φορά που δηλώνεται ότι υπάρχει υπεργολάβος
µε την έννοια αυτή του βοηθού εκτέλεσης, για να δώσουν την
έγκριση οι αντίστοιχες υπηρεσίες µας οι προξενικές και τελικά η
αρµόδια επιτροπή, γίνεται επιτόπιος έλεγχος είτε από τον πρό-
ξενό µας ή από ορισµένο από αυτόν διπλωµατικό υπάλληλο. Και
µόνο εφόσον θεωρηθεί ότι ανταποκρίνονται οι υπεργολάβοι
αυτοί ως βοηθοί εκτέλεσης, επαναλαµβάνω, στις υποχρεώσεις
της σύµβασης, προχωρούµε. 

Σε όλα, λοιπόν, τα ερωτήµατα, τα οποία είχαν τεθεί υπ’ όψιν
µου, συνοψίζω: Έγινε εξονυχιστικός έλεγχος και από τις υπηρε-
σίες µας και µε προσωπική ευθύνη δική µου ως νοµικού και δεν
βρέθηκε τίποτε το µεµπτό.

Επαναλαµβάνω ότι τα νέα στοιχεία που τέθηκαν υπ’ όψιν µου
θα εξεταστούν όπως πρέπει. Προφανώς, θα ήταν ανεύθυνο εκ
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µέρους µου να τοποθετηθώ τώρα επ’ αυτών. Δεν τα έχω καν δει.
Η δέσµευσή µας όµως για την εφαρµογή της αρχής της νοµιµό-
τητας είναι δεδοµένη, αναµφισβήτητη και αδιαπραγµάτευτη.

(Στο σηµείο αυτό ο Υπουργός Εξωτερικών κ. Γεώργιος Κα-
τρούγκαλος καταθέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγ-
γραφα, τα οποία βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος
Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της
Βουλής)

ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα να κάνω µία
διευκρίνιση στον κύριο Υπουργό.

Οι υπολογισµοί που έκανα δεν ήταν βάσει των 60 ευρώ του συ-
νόλου του τιµήµατος που εισπράττει ο πάροχος, αλλά των 20
ευρώ, τα οποία κρατά ο πάροχος βάσει της προκήρυξης. Εάν βά-
λετε ένα εκατοµµύριο εισόδους, που είναι το σύνολο της Ουκρα-
νίας µε τη Ρωσία, επί 20 ευρώ που πληρώνει ο καθένας στον
πάροχο -πέραν των 40 ευρώ που παίρνει το Προξενείο- είναι 20
εκατοµµύρια ευρώ τον χρόνο. Επί τέσσερα χρόνια είναι 80 εκα-
τοµµύρια ευρώ. Αν το βάλετε επί οκτώ χρόνια που διαρκεί η σύµ-
βαση είναι 160 εκατοµµύρια ευρώ. Αυτό λοιπόν σας είπα, ότι αντί
να πάει ο διαγωνισµός βάσει της αρχής περί συµβάσεων, θα
έπρεπε να πάρει τα 160 εκατοµµύρια ή στην ελάχιστη περίπτωση
τα 80, και όχι τα 15. Το καταλαβαίνετε αυτό νοµίζω. Εµείς δεν
υπολογίσαµε βάσει του συνόλου των οποίων εισπράττει, αλλά
βάσει του ποσοστού. 

Θα σας πω δε, το εξής, κύριε Υπουργέ, ότι η εταιρεία που φέ-
ρεται να υπέγραψε µε το Υπουργείο, που δεν την ξέρουµε, γιατί
δεν έχουµε τις τελικές συµβάσεις -που πρέπει να τις δώσετε γιατί
είναι δηµόσιο έγγραφο- η GVCW, στον ισολογισµό της, το 2017
και το 2018, δεν παρουσιάζει παρά ζηµία και τζίρο 120.000. Δη-
λαδή, θέλω να σας πω ότι εκεί έχουµε και χρήµα, που πρέπει να
ακολουθήσει ο εισαγγελέας, το Υπουργείο Εξωτερικών και πιθα-
νώς η Αρχή για το Ξέπλυµα Μαύρου Χρήµατος. Έχουµε την
εφαρµογή του περίφηµου ιρλανδέζικου σάντουιτς, κύριε
Υπουργέ.

(ΜΕΤΑ ΤΗΝ ΗΛΕΚΤΡΟΝΙΚΗ ΚΑΤΑΜΕΤΡΗΣΗ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, στο σηµείο αυτό επανερχόµαστε στις αιτήσεις άρσης
ασυλίας.

Μετά την ολοκλήρωση της καταµέτρησης έχω την τιµή να σας
ανακοινώσω το αποτέλεσµα της διεξαχθείσης ηλεκτρονικής ονο-
µαστικής ψηφοφορίας επί των αιτήσεων άρσης ασυλίας των συ-
νάδελφων Βουλευτών κυρίων Αριστείδη Φωκά, Μάριου Σαλµά
και Ανδρέα Λοβέρδου.

Για την υπόθεση του συναδέλφου κ. Αριστείδη Φωκά:
Ψήφισαν συνολικά 215 Βουλευτές.
Υπέρ της άρσεως ασυλίας, δηλαδή «ΝΑΙ», ψήφισαν 212 Βου-

λευτές.
Κατά της άρσεως ασυλίας, δηλαδή «ΟΧΙ», ψήφισαν 3 Βουλευ-

τές.
«ΠΑΡΩΝ» ψήφισε ουδείς.
Συνεπώς η αίτηση της εισαγγελικής αρχής γίνεται δεκτή.
Για την υπόθεση του συναδέλφου κ. Μάριου Σαλµά:
Ψήφισαν συνολικά 214 Βουλευτές.
Υπέρ της άρσεως ασυλίας, δηλαδή «ΝΑΙ», ψήφισαν 209 Βου-

λευτές.
Κατά της άρσεως ασυλίας, δηλαδή «ΟΧΙ», ψήφισαν 4 Βουλευ-

τές.
«ΠΑΡΩΝ» ψήφισε ένας Βουλευτής.
Συνεπώς η αίτηση της εισαγγελικής αρχής γίνεται δεκτή.
Για την υπόθεση του συναδέλφου κ. Ανδρέα Λοβέρδου:
Ψήφισαν συνολικά 214 Βουλευτές.
Υπέρ της άρσεως ασυλίας, δηλαδή «ΝΑΙ», ψήφισαν 213 Βου-

λευτές.
Κατά της άρσεως ασυλίας, δηλαδή «ΟΧΙ», ψήφισε 1 Βουλευ-

τής.
«ΠΑΡΩΝ» ψήφισε ουδείς.
Συνεπώς η αίτηση της εισαγγελικής αρχής γίνεται δεκτή.
Το αποτέλεσµα της διεξαχθείσης ονοµαστικής ηλεκτρονικής

ψηφοφορίας καταχωρίζεται στα Πρακτικά της σηµερινής συνε-
δρίασης και έχει ως εξής:
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Ονοµατεπώνυµο Κ.Ο Εκλ. Περιφέρεια Ψήφος
Πράξη: Για τις αξιόποινες πράξεις της ψευδούς καταµήνυ-

σης από κοινού και κατά συρροή, της συκοφαντικής δυσφήµη-
σης από κοινού και κατά συρροή και της απάτης ιδιαίτερα
µεγάλης ζηµίας επί δικαστηρίω από κοινού και κατ’εξακολού-
θηση, τετελεσµένης ή/και σε απόπειρα (άρθρα 42§1, 45, 94, 98,
229§1, 363-362, 386§1β’ Π.Κ.), οι οποίες φέρεται να τελέσθη-
καν στη Θεσσαλονίκη την  6.8.2013 και αφορούν αγοραπωλη-
σία ακινήτου. (ΣΥΝΟΛΙΚΑ ΨΗΦΟΙ: NAI:212, OXI:3, ΠΡΝ:0)

ΑΘΑΝΑΣΙΟΥ ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ(ΝΑΣΟΣ)
ΣΥΡΙΖΑ ΑΤΤΙΚΗΣ ΝΑΙ

ΑΚΡΙΩΤΗΣ ΓΕΩΡΓΙΟΣ
ΣΥΡΙΖΑ ΕΥΒΟΙΑΣ ΝΑΙ

ΑΜΑΝΑΤΙΔΗΣ ΙΩΑΝΝΗΣ ΣΥΡΙΖΑ Α’ ΘΕΣΣΑΛΟΝΙΚΗΣ ΝΑΙ
ΑΝΔΡΙΑΝΟΣ ΙΩΑΝΝΗΣ Ν.Δ. ΑΡΓΟΛΙΔΟΣ ΝΑΙ
ΑΝΤΩΝΙΟΥ ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΥΡΙΖΑ ΗΜΑΘΙΑΣ ΝΑΙ
ΑΠΟΣΤΟΛΟΥ ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΣΥΡΙΖΑ ΕΥΒΟΙΑΣ ΝΑΙ
ΑΡΑΧΩΒΙΤΗΣ ΣΤΑΥΡΟΣ ΣΥΡΙΖΑ ΛΑΚΩΝΙΑΣ ΝΑΙ
ΑΡΒΑΝΙΤΙΔΗΣ ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΔΗ.ΣΥ Β’ ΘΕΣΣΑΛΟΝΙΚΗΣΝΑΙ
ΑΥΛΩΝΙΤΟΥ ΕΛΕΝΗ ΣΥΡΙΖΑ Β’ ΑΘΗΝΩΝ ΝΑΙ
ΑΧΜΕΤ ΙΛΧΑΝ ΔΗ.ΣΥ ΡΟΔΟΠΗΣ ΝΑΙ
ΒΑΓΕΝΑ ΑΝΝΑ ΣΥΡΙΖΑ ΛΑΡΙΣΗΣ ΝΑΙ
ΒΑΓΙΩΝΑΚΗ ΕΥΑΓΓΕΛΙΑ(ΒΑΛΙΑ)

ΣΥΡΙΖΑ ΧΑΝΙΩΝ ΝΑΙ
ΒΑΚΗ ΦΩΤΕΙΝΗ ΣΥΡΙΖΑ ΚΕΡΚΥΡΑΣ ΝΑΙ
ΒΑΡΔΑΚΗΣ ΣΩΚΡΑΤΗΣ ΣΥΡΙΖΑ ΗΡΑΚΛΕΙΟΥ ΝΑΙ
ΒΑΡΔΑΛΗΣ ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ Κ.Κ.Ε Β’ ΘΕΣΣΑΛΟΝΙΚΗΣΝΑΙ
ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΔΗ.ΣΥ Α’ ΘΕΣΣΑΛΟΝΙΚΗΣ ΝΑΙ
ΒΕΡΝΑΡΔΑΚΗΣ ΧΡΙΣΤΟΦΟΡΟΣ

ΣΥΡΙΖΑ Α’ ΑΘΗΝΩΝ ΝΑΙ
ΒΕΣΥΡΟΠΟΥΛΟΣ ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ

Ν.Δ. ΗΜΑΘΙΑΣ ΝΑΙ
ΒΕΤΤΑΣ ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΥΡΙΖΑ ΦΘΙΩΤΙΔΟΣ ΝΑΙ
ΒΙΤΣΑΣ ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΥΡΙΖΑ Β’ ΠΕΙΡΑΙΩΣ ΝΑΙ
ΒΛΑΧΟΣ ΓΕΩΡΓΙΟΣ Ν.Δ. ΑΤΤΙΚΗΣ ΝΑΙ
ΒΛΑΧΟΥ ΣΩΤΗΡΙΑ Χ.Α ΧΑΛΚΙΔΙΚΗΣ ΝΑΙ
ΒΟΥΛΤΕΨΗ ΣΟΦΙΑ Ν.Δ. Β’ ΑΘΗΝΩΝ ΝΑΙ
ΒΟΥΤΣΗΣ ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΣΥΡΙΖΑ Α’ ΑΘΗΝΩΝ ΝΑΙ
ΒΡΑΝΤΖΑ ΠΑΝΑΓΙΩΤΑ ΣΥΡΙΖΑ ΚΑΡΔΙΤΣΗΣ ΝΑΙ
ΒΡΟΥΤΣΗΣ ΙΩΑΝΝΗΣ Ν.Δ. ΚΥΚΛΑΔΩΝ ΝΑΙ
ΓΑΒΡΟΓΛΟΥ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ

ΣΥΡΙΖΑ ΕΠΙΚΡΑΤΕΙΑΣ ΝΑΙ
ΓΑΚΗΣ ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΥΡΙΖΑ ΔΩΔΕΚΑΝΗΣΟΥ ΝΑΙ
ΓΕΝΗΜΑΤΑ ΦΩΤΕΙΝΗ ΔΗ.ΣΥ Β’ ΑΘΗΝΩΝ ΝΑΙ
ΓΕΝΝΙΑ ΓΕΩΡΓΙΑ ΣΥΡΙΖΑ Α’ ΠΕΙΡΑΙΩΣ ΝΑΙ
ΓΕΡΜΕΝΗΣ ΓΕΩΡΓΙΟΣ Χ.Α Β’ ΑΘΗΝΩΝ ΝΑΙ
ΓΕΡΟΒΑΣΙΛΗ ΟΛΓΑ ΣΥΡΙΖΑ ΑΡΤΗΣ ΝΑΙ
ΓΕΩΡΓΑΝΤΑΣ ΓΕΩΡΓΙΟΣ Ν.Δ. ΚΙΛΚΙΣ ΝΑΙ
ΓΕΩΡΓΟΠΟΥΛΟΥ-ΣΑΛΤΑΡΗ ΕΥΣΤΑΘΙΑ(ΕΦΗ)

ΣΥΡΙΖΑ ΗΛΕΙΑΣ ΝΑΙ
ΓΙΑΝΝΑΚΙΔΗΣ ΕΥΣΤΑΘΙΟΣΣΥΡΙΖΑ ΞΑΝΘΗΣ ΝΑΙ
ΓΙΟΓΙΑΚΑΣ ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ Ν.Δ. ΘΕΣΠΡΩΤΙΑΣ ΝΑΙ
ΓΚΑΡΑ ΑΝΑΣΤΑΣΙΑ ΣΥΡΙΖΑ ΕΒΡΟΥ ΝΑΙ
ΓΚΙΟΛΑΣ ΙΩΑΝΝΗΣ ΣΥΡΙΖΑ ΑΡΓΟΛΙΔΟΣ ΝΑΙ
ΓΚΙΟΥΛΕΚΑΣ ΚΩΣΤΑΝΤΙΝΟΣ

Ν.Δ. Α’ ΘΕΣΣΑΛΟΝΙΚΗΣ ΝΑΙ
ΓΡΕΓΟΣ ΑΝΤΩΝΙΟΣ Χ.Α Α’ ΘΕΣΣΑΛΟΝΙΚΗΣ ΝΑΙ
ΓΡΗΓΟΡΑΚΟΣ ΛΕΩΝΙΔΑΣ ΔΗ.ΣΥ ΛΑΚΩΝΙΑΣ ΝΑΙ
ΔΑΝΕΛΛΗΣ ΣΠΥΡΙΔΩΝ ΑΝΕΞ. ΗΡΑΚΛΕΙΟΥ ΝΑΙ
ΔΕΔΕΣ ΙΩΑΝΝΗΣ ΣΥΡΙΖΑ ΑΤΤΙΚΗΣ ΝΑΙ
ΔΕΛΗΣ ΙΩΑΝΝΗΣ Κ.Κ.Ε Α’ ΘΕΣΣΑΛΟΝΙΚΗΣ ΝΑΙ
ΔΗΜΑΡΑΣ ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΥΡΙΖΑ Β’ ΑΘΗΝΩΝ ΝΑΙ
ΔΗΜΑΣ ΧΡΙΣΤΟΣ Ν.Δ. ΚΟΡΙΝΘΙΑΣ ΝΑΙ
ΔΗΜΗΤΡΙΑΔΗΣ ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ

ΣΥΡΙΖΑ ΚΟΖΑΝΗΣ ΝΑΙ
ΔΗΜΟΣΧΑΚΗΣ ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ(ΤΑΣΟΣ)

Ν.Δ. ΕΒΡΟΥ ΝΑΙ
ΔΟΥΖΙΝΑΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ

ΣΥΡΙΖΑ Α’ ΠΕΙΡΑΙΩΣ ΝΑΙ

ΔΡΙΤΣΑΣ ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΣΥΡΙΖΑ Α’ ΠΕΙΡΑΙΩΣ ΝΑΙ
ΔΡΙΤΣΕΛΗ ΠΑΝΑΓΙΩΤΑ ΣΥΡΙΖΑ ΤΡΙΚΑΛΩΝ ΝΑΙ
ΕΜΜΑΝΟΥΗΛΙΔΗΣ ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ

ΣΥΡΙΖΑ ΚΑΒΑΛΑΣ ΝΑΙ
ΖΕΪΜΠΕΚ ΧΟΥΣΕΪΝ ΣΥΡΙΖΑ ΞΑΝΘΗΣ ΝΑΙ
ΗΓΟΥΜΕΝΙΔΗΣ ΝΙΚΟΛΑΟΣ

ΣΥΡΙΖΑ ΗΡΑΚΛΕΙΟΥ ΝΑΙ
ΘΕΛΕΡΙΤΗ ΜΑΡΙΑ ΣΥΡΙΖΑ ΚΟΡΙΝΘΙΑΣ ΝΑΙ
ΘΕΟΠΕΦΤΑΤΟΥ ΑΦΡΟΔΙΤΗ

ΣΥΡΙΖΑ ΚΕΦΑΛΛΗΝΙΑΣ ΝΑΙ
ΘΕΟΦΥΛΑΚΤΟΣ ΙΩΑΝΝΗΣ ΣΥΡΙΖΑ ΚΟΖΑΝΗΣ ΝΑΙ
ΘΕΟΧΑΡΗΣ ΘΕΟΧΑΡΗΣ(ΧΑΡΗΣ)

Ν.Δ. Β’ ΑΘΗΝΩΝ ΝΑΙ
ΘΕΩΝΑΣ ΙΩΑΝΝΗΣ ΣΥΡΙΖΑ Β’ ΑΘΗΝΩΝ ΝΑΙ
ΘΗΒΑΙΟΣ ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΣΥΡΙΖΑ ΒΟΙΩΤΙΑΣ ΝΑΙ
ΘΡΑΨΑΝΙΩΤΗΣ ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ

ΣΥΡΙΖΑ ΛΑΣΙΘΙΟΥ ΝΑΙ
ΙΓΓΛΕΖΗ ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ ΣΥΡΙΖΑ ΧΑΛΚΙΔΙΚΗΣ ΝΑΙ
ΚΑΒΒΑΔΑΣ ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ Ν.Δ. ΛΕΥΚΑΔΟΣ ΝΑΙ
ΚΑΒΒΑΔΙΑ ΙΩΑΝΝΕΤΑ(ΑΝΝΕΤΑ)

ΣΥΡΙΖΑ Β’ ΑΘΗΝΩΝ ΝΑΙ
ΚΑΪΣΑΣ ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΥΡΙΖΑ ΕΒΡΟΥ ΝΑΙ
ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ ΝΙΚΗΤΑΣ Ν.Δ. Α’ ΑΘΗΝΩΝ ΝΑΙ
ΚΑΜΑΤΕΡΟΣ ΗΛΙΑΣ ΣΥΡΙΖΑ ΔΩΔΕΚΑΝΗΣΟΥ ΝΑΙ
ΚΑΜΜΕΝΟΣ ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΑΝΕΞ. Β’ ΠΕΙΡΑΙΩΣ ΝΑΙ
ΚΑΜΜΕΝΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ(ΠΑΝΟΣ)

ΑΝΕΞ. Β’ ΑΘΗΝΩΝ ΟΧΙ
ΚΑΡΑΓΙΑΝΝΗΣ ΙΩΑΝΝΗΣ ΣΥΡΙΖΑ ΙΩΑΝΝΙΝΩΝ ΝΑΙ
ΚΑΡΑΓΙΑΝΝΙΔΗΣ ΧΡΗΣΤΟΣ

ΣΥΡΙΖΑ ΔΡΑΜΑΣ ΝΑΙ
ΚΑΡΑ-ΓΙΟΥΣΟΥΦ ΑΪΧΑΝ ΣΥΡΙΖΑ ΡΟΔΟΠΗΣ ΝΑΙ
ΚΑΡΑΓΚΟΥΝΗΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ

Ν.Δ. ΑΙΤΩΛΟΑΚΑΡΝΑΝΙΑΣ ΝΑΙ
ΚΑΡΑΚΩΣΤΑ ΕΥΑΓΓΕΛΙΑ(ΕΥΗ)

ΣΥΡΙΖΑ Β’ ΠΕΙΡΑΙΩΣ ΝΑΙ
ΚΑΡΑΜΑΝΛΗ ΑΝΝΑ Ν.Δ. Β’ ΑΘΗΝΩΝ ΝΑΙ
ΚΑΡΑΝΑΣΤΑΣΗΣ ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ

ΣΥΡΙΖΑ ΦΘΙΩΤΙΔΟΣ ΝΑΙ
ΚΑΡΑΣΑΡΛΙΔΟΥ ΕΥΦΡΟΣΥΝΗ(ΦΡΟΣΩ)

ΣΥΡΙΖΑ ΗΜΑΘΙΑΣ ΝΑΙ
ΚΑΡΡΑΣ ΓΕΩΡΓΙΟΣ-ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ

ΔΗ.ΣΥ Β’ ΑΘΗΝΩΝ ΝΑΙ
ΚΑΣΙΜΑΤΗ ΕΙΡΗΝΗ(ΝΙΝΑ) ΣΥΡΙΖΑ Β’ ΠΕΙΡΑΙΩΣ ΝΑΙ
ΚΑΣΤΟΡΗΣ ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΣΥΡΙΖΑ ΠΙΕΡΙΑΣ ΝΑΙ
ΚΑΤΡΟΥΓΚΑΛΟΣ ΓΕΩΡΓΙΟΣ

ΣΥΡΙΖΑ ΜΕΣΣΗΝΙΑΣ ΝΑΙ
ΚΑΤΣΑΒΡΙΑ-ΣΙΩΡΟΠΟΥΛΟΥ ΧΡΥΣΟΥΛΑ

ΣΥΡΙΖΑ ΚΑΡΔΙΤΣΗΣ ΝΑΙ
ΚΑΤΣΑΦΑΔΟΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ

Ν.Δ. Α’ ΠΕΙΡΑΙΩΣ ΝΑΙ
ΚΑΤΣΗΣ ΜΑΡΙΟΣ ΣΥΡΙΖΑ ΘΕΣΠΡΩΤΙΑΣ ΝΑΙ
ΚΑΤΣΙΑΝΤΩΝΗΣ ΓΕΩΡΓΙΟΣ

Ν.Δ. ΛΑΡΙΣΗΣ ΝΑΙ
ΚΑΤΣΙΚΗΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ

ΑΝΕΞ. ΑΤΤΙΚΗΣ ΟΧΙ
ΚΑΤΣΩΤΗΣ ΧΡΗΣΤΟΣ Κ.Κ.Ε Β’ ΑΘΗΝΩΝ ΝΑΙ
ΚΑΦΑΝΤΑΡΗ ΧΑΡΟΥΛΑ ΣΥΡΙΖΑ Β’ ΑΘΗΝΩΝ ΝΑΙ
ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ

ΔΗ.ΣΥ ΗΡΑΚΛΕΙΟΥ ΝΑΙ
ΚΕΔΙΚΟΓΛΟΥ ΣΥΜΕΩΝ(ΣΙΜΟΣ)

Ν.Δ. ΕΥΒΟΙΑΣ ΝΑΙ
ΚΕΛΛΑΣ ΧΡΗΣΤΟΣ Ν.Δ. ΛΑΡΙΣΗΣ ΝΑΙ
ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ ΙΩΑΝΝΗΣ

Ν.Δ. ΡΕΘΥΜΝΗΣ ΝΑΙ
ΚΟΖΟΜΠΟΛΗ-ΑΜΑΝΑΤΙΔΗ ΠΑΝΑΓΙΩΤΑ

ΣΥΡΙΖΑ ΜΕΣΣΗΝΙΑΣ ΝΑΙ
ΚΟΚΚΑΛΗΣ ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΑΝΕΞ. ΛΑΡΙΣΗΣ ΝΑΙ
ΚΟΛΛΙΑ-ΤΣΑΡΟΥΧΑ ΜΑΡΙΑΑΝΕΞ. ΣΕΡΡΩΝ ΟΧΙ
ΚΟΝΤΟΝΗΣ ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ-ΣΤΑΥΡΟΣ

ΣΥΡΙΖΑ ΖΑΚΥΝΘΟΥ ΝΑΙ



ΚΟΥΖΗΛΟΣ ΝΙΚΟΛΑΟΣ Χ.Α Α’ ΠΕΙΡΑΙΩΣ ΝΑΙ
ΚΟΥΙΚ ΤΕΡΕΝΣ-ΣΠΕΝΣΕΡ-ΝΙΚΟΛΑΟΣ

ΑΝΕΞ. Β’ ΑΘΗΝΩΝ ΝΑΙ
ΚΟΥΝΤΟΥΡΑ ΕΛΕΝΑ ΑΝΕΞ. Α’ ΑΘΗΝΩΝ ΝΑΙ
ΚΟΥΡΑΚΗΣ ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ(ΤΑΣΟΣ)

ΣΥΡΙΖΑ Α’ ΘΕΣΣΑΛΟΝΙΚΗΣ ΝΑΙ
ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ

ΣΥΡΙΖΑ Β’ ΑΘΗΝΩΝ ΝΑΙ
ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ ΓΙΑΝΝΗΣ ΔΗ.ΣΥ ΗΛΕΙΑΣ ΝΑΙ
ΚΡΕΜΑΣΤΙΝΟΣ ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ

ΔΗ.ΣΥ ΔΩΔΕΚΑΝΗΣΟΥ ΝΑΙ
ΚΥΡΙΤΣΗΣ ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΥΡΙΖΑ Β’ ΑΘΗΝΩΝ ΝΑΙ
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΕΑΣ ΠΕΤΡΟΣ

ΣΥΡΙΖΑ ΜΕΣΣΗΝΙΑΣ ΝΑΙ
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΠΟΥΛΟΣ ΟΔΥΣΣΕΑΣ

ΔΗ.ΣΥ ΑΡΚΑΔΙΑΣ ΝΑΙ
ΚΩΣΤΟΠΑΝΑΓΙΩΤΟΥ ΗΛΙΑΣ

ΣΥΡΙΖΑ ΦΩΚΙΔΟΣ ΝΑΙ
ΛΑΖΑΡΙΔΗΣ ΓΕΩΡΓΙΟΣ Ν.Δ. Β’ ΘΕΣΣΑΛΟΝΙΚΗΣΝΑΙ
ΛΑΜΠΡΟΥΛΗΣ ΓΕΩΡΓΙΟΣ Κ.Κ.Ε ΛΑΡΙΣΗΣ ΝΑΙ
ΛΑΠΠΑΣ ΣΠΥΡΙΔΩΝΑΣ ΣΥΡΙΖΑ ΚΑΡΔΙΤΣΗΣ ΝΑΙ
ΛΙΒΑΝΙΟΥ ΖΩΗ ΣΥΡΙΖΑ ΕΥΒΟΙΑΣ ΝΑΙ
ΛΟΒΕΡΔΟΣ ΑΝΔΡΕΑΣ ΔΗ.ΣΥ Β’ ΑΘΗΝΩΝ ΝΑΙ
ΛΥΚΟΥΔΗΣ ΣΠΥΡΙΔΩΝ ΑΝΕΞ. Α’ ΑΘΗΝΩΝ ΝΑΙ
ΛΥΜΠΕΡΑΚΗ ΑΝΤΙΓΟΝΗ ΑΝΕΞ. Β’ ΑΘΗΝΩΝ ΝΑΙ
ΜΑΝΙΑΤΗΣ ΙΩΑΝΝΗΣ ΔΗ.ΣΥ ΑΡΓΟΛΙΔΟΣ ΝΑΙ
ΜΑΝΙΟΣ ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΣΥΡΙΖΑ ΚΥΚΛΑΔΩΝ ΝΑΙ
ΜΑΝΤΑΣ ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΥΡΙΖΑ ΙΩΑΝΝΙΝΩΝ ΝΑΙ
ΜΑΝΩΛΑΚΟΥ ΔΙΑΜΑΝΤΩ Κ.Κ.Ε Β’ ΠΕΙΡΑΙΩΣ ΝΑΙ
ΜΑΡΔΑΣ ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΥΡΙΖΑ Β’ ΘΕΣΣΑΛΟΝΙΚΗΣΝΑΙ
ΜΑΡΚΟΥ ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ Ν.Δ. Β’ ΘΕΣΣΑΛΟΝΙΚΗΣΝΑΙ
ΜΑΡΤΙΝΟΥ ΓΕΩΡΓΙΑ Ν.Δ. ΑΤΤΙΚΗΣ ΝΑΙ
ΜΑΥΡΩΤΑΣ ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΑΝΕΞ. ΑΤΤΙΚΗΣ ΝΑΙ
ΜΕΓΑΛΟΟΙΚΟΝΟΜΟΥ ΘΕΟΔΩΡΑ

ΣΥΡΙΖΑ Β’ ΠΕΙΡΑΙΩΣ ΝΑΙ
ΜΕΪΚΟΠΟΥΛΟΣ ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΣ

ΣΥΡΙΖΑ ΜΑΓΝΗΣΙΑΣ ΝΑΙ
ΜΗΤΑΡΑΚΗΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ(ΝΟΤΗΣ)

Ν.Δ. ΧΙΟΥ ΝΑΙ
ΜΗΤΑΦΙΔΗΣ ΤΡΙΑΝΤΑΦΥΛΛΟΣ

ΣΥΡΙΖΑ Α’ ΘΕΣΣΑΛΟΝΙΚΗΣ ΝΑΙ
ΜΙΧΑΗΛΙΔΗΣ ΑΝΔΡΕΑΣ ΣΥΡΙΖΑ ΧΙΟΥ ΝΑΙ
ΜΙΧΕΛΗΣ ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΣΥΡΙΖΑ ΦΘΙΩΤΙΔΟΣ ΝΑΙ
ΜΟΡΦΙΔΗΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ

ΣΥΡΙΖΑ ΚΑΒΑΛΑΣ ΝΑΙ
ΜΟΥΜΟΥΛΙΔΗΣ ΘΕΜΙΣΤΟΚΛΗΣ

ΣΥΡΙΖΑ ΚΟΖΑΝΗΣ ΝΑΙ
ΜΟΥΣΤΑΦΑ ΜΟΥΣΤΑΦΑ ΣΥΡΙΖΑ ΡΟΔΟΠΗΣ ΝΑΙ
ΜΠΑΛΑΟΥΡΑΣ ΓΕΡΑΣΙΜΟΣ(ΜΑΚΗΣ)

ΣΥΡΙΖΑ ΗΛΕΙΑΣ ΝΑΙ
ΜΠΑΛΑΦΑΣ ΙΩΑΝΝΗΣ ΣΥΡΙΖΑ Β’ ΑΘΗΝΩΝ ΝΑΙ
ΜΠΑΛΛΗΣ ΣΥΜΕΩΝ(ΜΑΚΗΣ)

ΣΥΡΙΖΑ ΜΑΓΝΗΣΙΑΣ ΝΑΙ
ΜΠΑΛΤΑΣ ΑΡΙΣΤΕΙΔΗΣ-ΝΙΚΟΛΑΟΣ-ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ

ΣΥΡΙΖΑ ΑΤΤΙΚΗΣ ΝΑΙ
ΜΠΑΛΩΜΕΝΑΚΗΣ ΑΝΤΩΝΗΣ

ΣΥΡΙΖΑ ΧΑΝΙΩΝ ΝΑΙ
ΜΠΑΞΕΒΑΝΑΚΗΣ ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ

ΣΥΡΙΖΑ ΗΛΕΙΑΣ ΝΑΙ
ΜΠΑΡΓΙΩΤΑΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ

ΔΗ.ΣΥ ΛΑΡΙΣΗΣ ΝΑΙ
ΜΠΑΡΚΑΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ

ΣΥΡΙΖΑ ΠΡΕΒΕΖΗΣ ΝΑΙ
ΜΠΓΙΑΛΑΣ ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΥΡΙΖΑ ΓΡΕΒΕΝΩΝ ΝΑΙ
ΜΠΟΛΑΡΗΣ ΜΑΡΚΟΣ ΣΥΡΙΖΑ Α’ ΘΕΣΣΑΛΟΝΙΚΗΣ ΝΑΙ
ΜΠΟΥΚΩΡΟΣ ΧΡΗΣΤΟΣ Ν.Δ. ΜΑΓΝΗΣΙΑΣ ΝΑΙ
ΜΠΟΥΡΑΣ ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ Ν.Δ. ΑΤΤΙΚΗΣ ΝΑΙ
ΝΤΖΙΜΑΝΗΣ ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΥΡΙΖΑ ΚΟΖΑΝΗΣ ΝΑΙ
ΞΑΝΘΟΣ ΑΝΔΡΕΑΣ ΣΥΡΙΖΑ ΡΕΘΥΜΝΗΣ ΝΑΙ
ΞΥΔΑΚΗΣ ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΣΥΡΙΖΑ Β’ ΑΘΗΝΩΝ ΝΑΙ
ΟΥΡΣΟΥΖΙΔΗΣ ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΥΡΙΖΑ ΗΜΑΘΙΑΣ ΝΑΙ

ΠΑΛΛΗΣ ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΥΡΙΖΑ ΛΕΣΒΟΥ ΝΑΙ
ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ ΝΙΚΟΛΑΟΣ

Ν.Δ. ΚΑΒΑΛΑΣ ΝΑΙ
ΠΑΝΑΓΟΥΛΗΣ ΕΥΣΤΑΘΙΟΣ(ΣΤΑΘΗΣ)

ΑΝΕΞ. Β’ ΑΘΗΝΩΝ ΝΑΙ
ΠΑΝΤΖΑΣ ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΥΡΙΖΑ ΑΤΤΙΚΗΣ ΝΑΙ
ΠΑΠΑΔΟΠΟΥΛΟΣ ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ

ΣΥΡΙΖΑ ΤΡΙΚΑΛΩΝ ΝΑΙ
ΠΑΠΑΔΟΠΟΥΛΟΣ ΝΙΚΟΛΑΟΣ

ΣΥΡΙΖΑ ΛΑΡΙΣΗΣ ΝΑΙ
ΠΑΠΑΔΟΠΟΥΛΟΣ ΧΡΙΣΤΟΦΟΡΟΣ

ΣΥΡΙΖΑ Β’ ΑΘΗΝΩΝ ΝΑΙ
ΠΑΠΑΗΛΙΟΥ ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΥΡΙΖΑ ΑΡΚΑΔΙΑΣ ΝΑΙ
ΠΑΠΑΘΕΟΔΩΡΟΥ ΘΕΟΔΩΡΟΣ

ΔΗ.ΣΥ ΑΧΑΪΑΣ ΝΑΙ
ΠΑΠΑΝΑΤΣΙΟΥ ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ

ΣΥΡΙΖΑ ΜΑΓΝΗΣΙΑΣ ΝΑΙ
ΠΑΠΑΦΙΛΙΠΠΟΥ ΓΕΩΡΓΙΟΣ

ΣΥΡΙΖΑ ΚΑΒΑΛΑΣ ΝΑΙ
ΠΑΠΠΑΣ ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΣΥΡΙΖΑ Β’ ΑΘΗΝΩΝ ΝΑΙ
ΠΑΡΑΣΚΕΥΟΠΟΥΛΟΣ ΝΙΚΟΛΑΟΣ

ΣΥΡΙΖΑ Α’ ΘΕΣΣΑΛΟΝΙΚΗΣ ΝΑΙ
ΠΑΡΑΣΤΑΤΙΔΗΣ ΘΕΟΔΩΡΟΣ

ΣΥΡΙΖΑ ΚΙΛΚΙΣ ΝΑΙ
ΠΑΥΛΙΔΗΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ

ΣΥΡΙΖΑ ΚΕΡΚΥΡΑΣ ΝΑΙ
ΠΑΦΙΛΗΣ ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ Κ.Κ.Ε Β’ ΑΘΗΝΩΝ ΝΑΙ
ΠΟΛΑΚΗΣ ΠΑΥΛΟΣ ΣΥΡΙΖΑ ΧΑΝΙΩΝ ΝΑΙ
ΠΡΑΤΣΟΛΗΣ ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ(ΤΑΣΟΣ)

ΣΥΡΙΖΑ ΕΥΒΟΙΑΣ ΝΑΙ
ΡΑΠΤΗ ΕΛΕΝΗ Ν.Δ. Α’ ΘΕΣΣΑΛΟΝΙΚΗΣ ΝΑΙ
ΡΙΖΟΣ ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΥΡΙΖΑ ΕΒΡΟΥ ΝΑΙ
ΡΙΖΟΥΛΗΣ ΑΝΔΡΕΑΣ ΣΥΡΙΖΑ ΑΧΑΪΑΣ ΝΑΙ
ΣΑΜΑΡΑΣ ΑΝΤΩΝΙΟΣ Ν.Δ. ΜΕΣΣΗΝΙΑΣ ΝΑΙ
ΣΑΝΤΟΡΙΝΙΟΣ ΝΕΚΤΑΡΙΟΣ

ΣΥΡΙΖΑ ΔΩΔΕΚΑΝΗΣΟΥ ΝΑΙ
ΣΑΡΑΚΙΩΤΗΣ ΙΩΑΝΝΗΣ ΣΥΡΙΖΑ ΦΘΙΩΤΙΔΟΣ ΝΑΙ
ΣΑΡΙΔΗΣ ΙΩΑΝΝΗΣ ΕΝ. ΚΕΝΤΡΩΩΝ

Α’ ΘΕΣΣΑΛΟΝΙΚΗΣ ΝΑΙ
ΣΕΒΑΣΤΑΚΗΣ ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΥΡΙΖΑ ΣΑΜΟΥ ΝΑΙ
ΣΕΛΤΣΑΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΣΥΡΙΖΑ ΦΛΩΡΙΝΗΣ ΝΑΙ
ΣΗΦΑΚΗΣ ΙΩΑΝΝΗΣ ΣΥΡΙΖΑ ΠΕΛΛΗΣ ΝΑΙ
ΣΙΜΟΡΕΛΗΣ ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΥΡΙΖΑ ΤΡΙΚΑΛΩΝ ΝΑΙ
ΣΚΑΝΔΑΛΙΔΗΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ

ΔΗ.ΣΥ Α’ ΑΘΗΝΩΝ ΝΑΙ
ΣΚΟΥΡΛΕΤΗΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ(ΠΑΝΟΣ)

ΣΥΡΙΖΑ Β’ ΑΘΗΝΩΝ ΝΑΙ
ΣΚΟΥΡΟΛΙΑΚΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ(ΠΑΝΟΣ)

ΣΥΡΙΖΑ ΑΤΤΙΚΗΣ ΝΑΙ
ΣΚΟΥΦΑ ΕΛΙΣΣΑΒΕΤ ΣΥΡΙΖΑ ΠΙΕΡΙΑΣ ΝΑΙ
ΣΚΡΕΚΑΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ  Ν.Δ. ΤΡΙΚΑΛΩΝ ΝΑΙ
ΣΠΑΡΤΙΝΟΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ

ΣΥΡΙΖΑ ΑΧΑΪΑΣ ΝΑΙ
ΣΤΑΘΑΚΗΣ ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΥΡΙΖΑ ΧΑΝΙΩΝ ΝΑΙ
ΣΤΑΜΑΤΑΚΗ ΕΛΕΝΗ ΣΥΡΙΖΑ Α’ ΠΕΙΡΑΙΩΣ ΝΑΙ
ΣΤΑΜΑΤΗΣ ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ Ν.Δ. ΕΠΙΚΡΑΤΕΙΑΣ ΝΑΙ
ΣΤΑΜΠΟΥΛΗ ΑΦΡΟΔΙΤΗ ΣΥΡΙΖΑ ΣΕΡΡΩΝ ΝΑΙ
ΣΤΕΡΓΙΟΥ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ

Κ.Κ.Ε ΜΑΓΝΗΣΙΑΣ ΝΑΙ
ΣΤΕΦΟΣ ΙΩΑΝΝΗΣ ΣΥΡΙΖΑ ΙΩΑΝΝΙΝΩΝ ΝΑΙ
ΣΤΟΓΙΑΝΝΙΔΗΣ ΓΡΗΓΟΡΙΟΣ

ΣΥΡΙΖΑ ΞΑΝΘΗΣ ΝΑΙ
ΣΤΥΛΙΟΣ ΓΕΩΡΓΙΟΣ Ν.Δ. ΑΡΤΗΣ ΝΑΙ
ΣΥΡΙΓΟΣ ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΣΥΡΙΖΑ ΚΥΚΛΑΔΩΝ ΝΑΙ
ΣΥΡΜΑΛΕΝΙΟΣ ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΣΥΡΙΖΑ   ΚΥΚΛΑΔΩΝ ΝΑΙ
ΤΑΣΣΟΣ ΣΤΑΥΡΟΣ Κ.Κ.Ε ΛΕΣΒΟΥ ΝΑΙ
ΤΖΑΚΡΗ ΘΕΟΔΩΡΑ ΣΥΡΙΖΑ ΠΕΛΛΗΣ ΝΑΙ
ΤΖΑΜΑΚΛΗΣ ΧΑΡΙΛΑΟΣ ΣΥΡΙΖΑ ΠΙΕΡΙΑΣ ΝΑΙ
ΤΖΕΛΕΠΗΣ ΜΙΧΑΗΛ ΔΗ.ΣΥ ΣΕΡΡΩΝ ΝΑΙ
ΤΖΟΥΦΗ ΜΕΡΟΠΗ ΣΥΡΙΖΑ ΙΩΑΝΝΙΝΩΝ ΝΑΙ
ΤΟΣΚΑΣ ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΣΥΡΙΖΑ Β’ ΑΘΗΝΩΝ ΝΑΙ

6628 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΤΡΑΓΑΚΗΣ ΙΩΑΝΝΗΣ Ν.Δ. Β’ ΠΕΙΡΑΙΩΣ ΝΑΙ
ΤΡΙΑΝΤΑΦΥΛΛΙΔΗΣ ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΣ

ΣΥΡΙΖΑ Α’ ΘΕΣΣΑΛΟΝΙΚΗΣ ΝΑΙ
ΤΡΙΑΝΤΑΦΥΛΛΟΥ ΜΑΡΙΑ   ΣΥΡΙΖΑ ΑΙΤΩΛΟΑΚΑΡΝΑΝΙΑΣ ΝΑΙ
ΤΣΑΚΑΛΩΤΟΣ ΕΥΚΛΕΙΔΗΣ ΣΥΡΙΖΑ Β’ ΑΘΗΝΩΝ ΝΑΙ
ΤΣΙΑΡΑΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ Ν.Δ. ΚΑΡΔΙΤΣΗΣ ΝΑΙ
ΤΣΙΡΚΑΣ ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΣΥΡΙΖΑ ΑΡΤΗΣ ΝΑΙ
ΤΣΙΡΩΝΗΣ ΙΩΑΝΝΗΣ ΣΥΡΙΖΑ Β’ ΑΘΗΝΩΝ ΝΑΙ
ΤΣΟΓΚΑΣ ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΥΡΙΖΑ ΚΟΡΙΝΘΙΑΣ ΝΑΙ
ΦΑΜΕΛΛΟΣ ΣΩΚΡΑΤΗΣ ΣΥΡΙΖΑ Β’ ΘΕΣΣΑΛΟΝΙΚΗΣΝΑΙ
ΦΙΛΗΣ ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΣΥΡΙΖΑ Α’ ΑΘΗΝΩΝ ΝΑΙ
ΦΛΑΜΠΟΥΡΑΡΗΣ ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΣ

ΣΥΡΙΖΑ Α’ ΑΘΗΝΩΝ ΝΑΙ
ΦΩΚΑΣ ΑΡΙΣΤΕΙΔΗΣ ΑΝΕΞ. Β’ ΘΕΣΣΑΛΟΝΙΚΗΣΝΑΙ
ΦΩΤΙΟΥ ΘΕΑΝΩ ΣΥΡΙΖΑ ΕΠΙΚΡΑΤΕΙΑΣ ΝΑΙ
ΧΡΙΣΤΟΔΟΥΛΟΠΟΥΛΟΥ ΑΝΑΣΤΑΣΙΑ

ΣΥΡΙΖΑ ΕΠΙΚΡΑΤΕΙΑΣ ΝΑΙ
ΧΡΙΣΤΟΦΙΛΟΠΟΥΛΟΥ ΠΑΡΑΣΚΕΥΗ(ΕΥΗ)

ΔΗ.ΣΥ ΑΤΤΙΚΗΣ ΝΑΙ
ΨΑΡΙΑΝΟΣ ΓΡΗΓΟΡΙΟΣ ΑΝΕΞ. Β’ ΑΘΗΝΩΝ ΝΑΙ
ΨΥΧΟΓΙΟΣ ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΥΡΙΖΑ ΚΟΡΙΝΘΙΑΣ ΝΑΙ

Πράξη: Για την αξιόποινη πράξη της ηθικής αυτουργίας,
κατά συναυτουργία, κατ’ εξακολούθηση, σε απιστία σχετική µε
την υπηρεσία, το αντικείµενο της οποίας έχει συνολική αξία µε-
γαλύτερη των 120.000 ευρώ, στρεφόµενη κατά του Δηµοσίου,
εκ της οποίας η ζηµία που προξενήθηκε ή οπωσδήποτε απειλή-
θηκε στο Δηµόσιο υπερβαίνει το ποσό των 150.000 ευρώ κατά
συναυτουργία και κατά µόνας, κατ’ εξακολούθηση, αναφορικά
µε την εκτέλεση της µεθόδου “Διαγνωστική αρθροσκόπηση σε
ιατρείο” (ΣΥΝΟΛΙΚΑ ΨΗΦΟΙ: NAI:209, OXI:4, ΠΡΝ:1)

ΑΘΑΝΑΣΙΟΥ ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ(ΝΑΣΟΣ)
ΣΥΡΙΖΑ ΑΤΤΙΚΗΣ ΝΑΙ

ΑΚΡΙΩΤΗΣ ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΥΡΙΖΑ ΕΥΒΟΙΑΣ ΝΑΙ
ΑΜΑΝΑΤΙΔΗΣ ΙΩΑΝΝΗΣ ΣΥΡΙΖΑ Α’ ΘΕΣΣΑΛΟΝΙΚΗΣ ΝΑΙ
ΑΝΔΡΙΑΝΟΣ ΙΩΑΝΝΗΣ Ν.Δ. ΑΡΓΟΛΙΔΟΣ ΝΑΙ
ΑΝΤΩΝΙΟΥ ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΥΡΙΖΑ ΗΜΑΘΙΑΣ ΝΑΙ
ΑΠΟΣΤΟΛΟΥ ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΣΥΡΙΖΑ ΕΥΒΟΙΑΣ ΝΑΙ
ΑΡΑΧΩΒΙΤΗΣ ΣΤΑΥΡΟΣ ΣΥΡΙΖΑ ΛΑΚΩΝΙΑΣ ΝΑΙ
ΑΡΒΑΝΙΤΙΔΗΣ ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΔΗ.ΣΥ Β’ ΘΕΣΣΑΛΟΝΙΚΗΣΝΑΙ
ΑΥΛΩΝΙΤΟΥ ΕΛΕΝΗ ΣΥΡΙΖΑ Β’ ΑΘΗΝΩΝ ΝΑΙ
ΑΧΜΕΤ ΙΛΧΑΝ ΔΗ.ΣΥ ΡΟΔΟΠΗΣ ΝΑΙ
ΒΑΓΕΝΑ ΑΝΝΑ ΣΥΡΙΖΑ ΛΑΡΙΣΗΣ ΝΑΙ
ΒΑΓΙΩΝΑΚΗ ΕΥΑΓΓΕΛΙΑ(ΒΑΛΙΑ)

ΣΥΡΙΖΑ ΧΑΝΙΩΝ ΝΑΙ
ΒΑΚΗ ΦΩΤΕΙΝΗ ΣΥΡΙΖΑ ΚΕΡΚΥΡΑΣ ΝΑΙ
ΒΑΡΔΑΚΗΣ ΣΩΚΡΑΤΗΣ ΣΥΡΙΖΑ ΗΡΑΚΛΕΙΟΥ ΝΑΙ
ΒΑΡΔΑΛΗΣ ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ Κ.Κ.Ε Β’ ΘΕΣΣΑΛΟΝΙΚΗΣΝΑΙ
ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΔΗ.ΣΥ Α’ ΘΕΣΣΑΛΟΝΙΚΗΣ ΝΑΙ
ΒΕΡΝΑΡΔΑΚΗΣ ΧΡΙΣΤΟΦΟΡΟΣ

ΣΥΡΙΖΑ Α’ ΑΘΗΝΩΝ ΝΑΙ
ΒΕΣΥΡΟΠΟΥΛΟΣ ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ

Ν.Δ. ΗΜΑΘΙΑΣ ΝΑΙ
ΒΕΤΤΑΣ ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΥΡΙΖΑ ΦΘΙΩΤΙΔΟΣ ΝΑΙ
ΒΙΤΣΑΣ ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΥΡΙΖΑ Β’ ΠΕΙΡΑΙΩΣ ΝΑΙ
ΒΛΑΧΟΣ ΓΕΩΡΓΙΟΣ Ν.Δ. ΑΤΤΙΚΗΣ ΝΑΙ
ΒΛΑΧΟΥ ΣΩΤΗΡΙΑ Χ.Α ΧΑΛΚΙΔΙΚΗΣ -
ΒΟΥΛΤΕΨΗ ΣΟΦΙΑ Ν.Δ. Β’ ΑΘΗΝΩΝ ΝΑΙ
ΒΟΥΤΣΗΣ ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΣΥΡΙΖΑ Α’ ΑΘΗΝΩΝ ΝΑΙ
ΒΡΑΝΤΖΑ ΠΑΝΑΓΙΩΤΑ ΣΥΡΙΖΑ ΚΑΡΔΙΤΣΗΣ ΝΑΙ
ΒΡΟΥΤΣΗΣ ΙΩΑΝΝΗΣ Ν.Δ. ΚΥΚΛΑΔΩΝ ΝΑΙ
ΓΑΒΡΟΓΛΟΥ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ

ΣΥΡΙΖΑ ΕΠΙΚΡΑΤΕΙΑΣ ΝΑΙ
ΓΑΚΗΣ ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΥΡΙΖΑ ΔΩΔΕΚΑΝΗΣΟΥ ΝΑΙ
ΓΕΝΗΜΑΤΑ ΦΩΤΕΙΝΗ ΔΗ.ΣΥ Β’ ΑΘΗΝΩΝ ΝΑΙ
ΓΕΝΝΙΑ ΓΕΩΡΓΙΑ ΣΥΡΙΖΑ Α’ ΠΕΙΡΑΙΩΣ ΝΑΙ
ΓΕΡΜΕΝΗΣ ΓΕΩΡΓΙΟΣ Χ.Α Β’ ΑΘΗΝΩΝ ΝΑΙ
ΓΕΡΟΒΑΣΙΛΗ ΟΛΓΑ ΣΥΡΙΖΑ ΑΡΤΗΣ ΝΑΙ
ΓΕΩΡΓΑΝΤΑΣ ΓΕΩΡΓΙΟΣ Ν.Δ. ΚΙΛΚΙΣ ΝΑΙ
ΓΕΩΡΓΟΠΟΥΛΟΥ-ΣΑΛΤΑΡΗ ΕΥΣΤΑΘΙΑ(ΕΦΗ)

ΣΥΡΙΖΑ ΗΛΕΙΑΣ ΝΑΙ
ΓΙΑΝΝΑΚΙΔΗΣ ΕΥΣΤΑΘΙΟΣΣΥΡΙΖΑ ΞΑΝΘΗΣ ΝΑΙ
ΓΙΟΓΙΑΚΑΣ ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ Ν.Δ. ΘΕΣΠΡΩΤΙΑΣ ΝΑΙ
ΓΚΑΡΑ ΑΝΑΣΤΑΣΙΑ ΣΥΡΙΖΑ ΕΒΡΟΥ ΝΑΙ
ΓΚΙΟΛΑΣ ΙΩΑΝΝΗΣ ΣΥΡΙΖΑ ΑΡΓΟΛΙΔΟΣ ΝΑΙ
ΓΚΙΟΥΛΕΚΑΣ ΚΩΣΤΑΝΤΙΝΟΣ

Ν.Δ. Α’ ΘΕΣΣΑΛΟΝΙΚΗΣ ΝΑΙ
ΓΡΕΓΟΣ ΑΝΤΩΝΙΟΣ Χ.Α Α’ ΘΕΣΣΑΛΟΝΙΚΗΣ ΝΑΙ
ΓΡΗΓΟΡΑΚΟΣ ΛΕΩΝΙΔΑΣ ΔΗ.ΣΥ ΛΑΚΩΝΙΑΣ ΝΑΙ
ΔΑΝΕΛΛΗΣ ΣΠΥΡΙΔΩΝ ΑΝΕΞ. ΗΡΑΚΛΕΙΟΥ ΝΑΙ
ΔΕΔΕΣ ΙΩΑΝΝΗΣ ΣΥΡΙΖΑ ΑΤΤΙΚΗΣ ΝΑΙ
ΔΕΛΗΣ ΙΩΑΝΝΗΣ Κ.Κ.Ε Α’ ΘΕΣΣΑΛΟΝΙΚΗΣ ΝΑΙ
ΔΗΜΑΡΑΣ ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΥΡΙΖΑ Β’ ΑΘΗΝΩΝ ΝΑΙ
ΔΗΜΑΣ ΧΡΙΣΤΟΣ Ν.Δ. ΚΟΡΙΝΘΙΑΣ ΝΑΙ
ΔΗΜΗΤΡΙΑΔΗΣ ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ

ΣΥΡΙΖΑ ΚΟΖΑΝΗΣ ΝΑΙ
ΔΗΜΟΣΧΑΚΗΣ ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ(ΤΑΣΟΣ)

Ν.Δ. ΕΒΡΟΥ ΝΑΙ
ΔΟΥΖΙΝΑΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ

ΣΥΡΙΖΑ Α’ ΠΕΙΡΑΙΩΣ ΝΑΙ
ΔΡΙΤΣΑΣ ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΣΥΡΙΖΑ Α’ ΠΕΙΡΑΙΩΣ ΝΑΙ
ΔΡΙΤΣΕΛΗ ΠΑΝΑΓΙΩΤΑ ΣΥΡΙΖΑ ΤΡΙΚΑΛΩΝ ΝΑΙ
ΕΜΜΑΝΟΥΗΛΙΔΗΣ ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ

ΣΥΡΙΖΑ ΚΑΒΑΛΑΣ ΝΑΙ
ΖΕΪΜΠΕΚ ΧΟΥΣΕΪΝ ΣΥΡΙΖΑ ΞΑΝΘΗΣ ΝΑΙ
ΗΓΟΥΜΕΝΙΔΗΣ ΝΙΚΟΛΑΟΣ

ΣΥΡΙΖΑ ΗΡΑΚΛΕΙΟΥ ΝΑΙ
ΘΕΛΕΡΙΤΗ ΜΑΡΙΑ ΣΥΡΙΖΑ ΚΟΡΙΝΘΙΑΣ ΝΑΙ
ΘΕΟΠΕΦΤΑΤΟΥ ΑΦΡΟΔΙΤΗ

ΣΥΡΙΖΑ ΚΕΦΑΛΛΗΝΙΑΣ ΝΑΙ
ΘΕΟΦΥΛΑΚΤΟΣ ΙΩΑΝΝΗΣ ΣΥΡΙΖΑ ΚΟΖΑΝΗΣ ΝΑΙ
ΘΕΟΧΑΡΗΣ ΘΕΟΧΑΡΗΣ(ΧΑΡΗΣ)

Ν.Δ. Β’ ΑΘΗΝΩΝ ΝΑΙ
ΘΕΩΝΑΣ ΙΩΑΝΝΗΣ ΣΥΡΙΖΑ Β’ ΑΘΗΝΩΝ ΝΑΙ
ΘΗΒΑΙΟΣ ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΣΥΡΙΖΑ ΒΟΙΩΤΙΑΣ ΝΑΙ
ΘΡΑΨΑΝΙΩΤΗΣ ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ

ΣΥΡΙΖΑ ΛΑΣΙΘΙΟΥ ΝΑΙ
ΙΓΓΛΕΖΗ ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ ΣΥΡΙΖΑ ΧΑΛΚΙΔΙΚΗΣ ΝΑΙ
ΚΑΒΒΑΔΑΣ ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ Ν.Δ. ΛΕΥΚΑΔΟΣ ΝΑΙ
ΚΑΒΒΑΔΙΑ ΙΩΑΝΝΕΤΑ(ΑΝΝΕΤΑ)

ΣΥΡΙΖΑ Β’ ΑΘΗΝΩΝ ΝΑΙ
ΚΑΪΣΑΣ ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΥΡΙΖΑ ΕΒΡΟΥ ΝΑΙ
ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ ΝΙΚΗΤΑΣ Ν.Δ. Α’ ΑΘΗΝΩΝ ΝΑΙ
ΚΑΜΑΤΕΡΟΣ ΗΛΙΑΣ ΣΥΡΙΖΑ ΔΩΔΕΚΑΝΗΣΟΥ ΝΑΙ
ΚΑΜΜΕΝΟΣ ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΑΝΕΞ. Β’ ΠΕΙΡΑΙΩΣ ΝΑΙ
ΚΑΜΜΕΝΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ(ΠΑΝΟΣ)

ΑΝΕΞ. Β’ ΑΘΗΝΩΝ ΟΧΙ
ΚΑΡΑΓΙΑΝΝΗΣ ΙΩΑΝΝΗΣ ΣΥΡΙΖΑ ΙΩΑΝΝΙΝΩΝ ΝΑΙ
ΚΑΡΑΓΙΑΝΝΙΔΗΣ ΧΡΗΣΤΟΣ

ΣΥΡΙΖΑ ΔΡΑΜΑΣ ΝΑΙ
ΚΑΡΑ-ΓΙΟΥΣΟΥΦ ΑΪΧΑΝ ΣΥΡΙΖΑ ΡΟΔΟΠΗΣ ΝΑΙ
ΚΑΡΑΓΚΟΥΝΗΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ

Ν.Δ. ΑΙΤΩΛΟΑΚΑΡΝΑΝΙΑΣ ΝΑΙ
ΚΑΡΑΚΩΣΤΑ ΕΥΑΓΓΕΛΙΑ(ΕΥΗ)

ΣΥΡΙΖΑ Β’ ΠΕΙΡΑΙΩΣ ΝΑΙ
ΚΑΡΑΜΑΝΛΗ ΑΝΝΑ Ν.Δ. Β’ ΑΘΗΝΩΝ ΝΑΙ
ΚΑΡΑΝΑΣΤΑΣΗΣ ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ

ΣΥΡΙΖΑ ΦΘΙΩΤΙΔΟΣ ΝΑΙ
ΚΑΡΑΣΑΡΛΙΔΟΥ ΕΥΦΡΟΣΥΝΗ(ΦΡΟΣΩ)

ΣΥΡΙΖΑ ΗΜΑΘΙΑΣ ΝΑΙ
ΚΑΡΡΑΣ ΓΕΩΡΓΙΟΣ-ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ

ΔΗ.ΣΥ Β’ ΑΘΗΝΩΝ ΝΑΙ
ΚΑΣΙΜΑΤΗ ΕΙΡΗΝΗ(ΝΙΝΑ) ΣΥΡΙΖΑ Β’ ΠΕΙΡΑΙΩΣ ΝΑΙ
ΚΑΣΤΟΡΗΣ ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΣΥΡΙΖΑ ΠΙΕΡΙΑΣ ΝΑΙ
ΚΑΤΡΟΥΓΚΑΛΟΣ ΓΕΩΡΓΙΟΣ

ΣΥΡΙΖΑ ΜΕΣΣΗΝΙΑΣ ΝΑΙ
ΚΑΤΣΑΒΡΙΑ-ΣΙΩΡΟΠΟΥΛΟΥ ΧΡΥΣΟΥΛΑ

ΣΥΡΙΖΑ ΚΑΡΔΙΤΣΗΣ ΝΑΙ
ΚΑΤΣΑΦΑΔΟΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ

Ν.Δ. Α’ ΠΕΙΡΑΙΩΣ ΝΑΙ
ΚΑΤΣΗΣ ΜΑΡΙΟΣ ΣΥΡΙΖΑ ΘΕΣΠΡΩΤΙΑΣ ΝΑΙ
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ΚΑΤΣΙΑΝΤΩΝΗΣ ΓΕΩΡΓΙΟΣ
Ν.Δ. ΛΑΡΙΣΗΣ ΝΑΙ

ΚΑΤΣΙΚΗΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ
ΑΝΕΞ. ΑΤΤΙΚΗΣ ΟΧΙ

ΚΑΤΣΩΤΗΣ ΧΡΗΣΤΟΣ Κ.Κ.Ε Β’ ΑΘΗΝΩΝ ΝΑΙ
ΚΑΦΑΝΤΑΡΗ ΧΑΡΟΥΛΑ ΣΥΡΙΖΑ Β’ ΑΘΗΝΩΝ ΝΑΙ
ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ

ΔΗ.ΣΥ ΗΡΑΚΛΕΙΟΥ ΝΑΙ
ΚΕΔΙΚΟΓΛΟΥ ΣΥΜΕΩΝ(ΣΙΜΟΣ)

Ν.Δ. ΕΥΒΟΙΑΣ ΝΑΙ
ΚΕΛΛΑΣ ΧΡΗΣΤΟΣ Ν.Δ. ΛΑΡΙΣΗΣ ΝΑΙ
ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ ΙΩΑΝΝΗΣ

Ν.Δ. ΡΕΘΥΜΝΗΣ ΝΑΙ
ΚΟΖΟΜΠΟΛΗ-ΑΜΑΝΑΤΙΔΗ ΠΑΝΑΓΙΩΤΑ

ΣΥΡΙΖΑ ΜΕΣΣΗΝΙΑΣ ΝΑΙ
ΚΟΚΚΑΛΗΣ ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΑΝΕΞ. ΛΑΡΙΣΗΣ ΝΑΙ
ΚΟΛΛΙΑ-ΤΣΑΡΟΥΧΑ ΜΑΡΙΑΑΝΕΞ. ΣΕΡΡΩΝ ΟΧΙ
ΚΟΝΤΟΝΗΣ ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ-ΣΤΑΥΡΟΣ

ΣΥΡΙΖΑ ΖΑΚΥΝΘΟΥ ΝΑΙ
ΚΟΥΖΗΛΟΣ ΝΙΚΟΛΑΟΣ Χ.Α Α’ ΠΕΙΡΑΙΩΣ ΝΑΙ
ΚΟΥΙΚ ΤΕΡΕΝΣ-ΣΠΕΝΣΕΡ-ΝΙΚΟΛΑΟΣ

ΑΝΕΞ. Β’ ΑΘΗΝΩΝ ΝΑΙ
ΚΟΥΝΤΟΥΡΑ ΕΛΕΝΑ ΑΝΕΞ. Α’ ΑΘΗΝΩΝ ΝΑΙ
ΚΟΥΡΑΚΗΣ ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ(ΤΑΣΟΣ)

ΣΥΡΙΖΑ Α’ ΘΕΣΣΑΛΟΝΙΚΗΣ ΝΑΙ
ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ

ΣΥΡΙΖΑ Β’ ΑΘΗΝΩΝ ΝΑΙ
ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ ΓΙΑΝΝΗΣ ΔΗ.ΣΥ ΗΛΕΙΑΣ ΝΑΙ
ΚΡΕΜΑΣΤΙΝΟΣ ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ

ΔΗ.ΣΥ ΔΩΔΕΚΑΝΗΣΟΥ ΝΑΙ
ΚΥΡΙΤΣΗΣ ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΥΡΙΖΑ Β’ ΑΘΗΝΩΝ ΝΑΙ
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΕΑΣ ΠΕΤΡΟΣ

ΣΥΡΙΖΑ ΜΕΣΣΗΝΙΑΣ ΝΑΙ
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΠΟΥΛΟΣ ΟΔΥΣΣΕΑΣ

ΔΗ.ΣΥ ΑΡΚΑΔΙΑΣ ΝΑΙ
ΚΩΣΤΟΠΑΝΑΓΙΩΤΟΥ ΗΛΙΑΣ

ΣΥΡΙΖΑ ΦΩΚΙΔΟΣ ΝΑΙ
ΛΑΖΑΡΙΔΗΣ ΓΕΩΡΓΙΟΣ Ν.Δ. Β’ ΘΕΣΣΑΛΟΝΙΚΗΣΝΑΙ
ΛΑΜΠΡΟΥΛΗΣ ΓΕΩΡΓΙΟΣ Κ.Κ.Ε ΛΑΡΙΣΗΣ ΝΑΙ
ΛΑΠΠΑΣ ΣΠΥΡΙΔΩΝΑΣ ΣΥΡΙΖΑ ΚΑΡΔΙΤΣΗΣ ΝΑΙ
ΛΙΒΑΝΙΟΥ ΖΩΗ ΣΥΡΙΖΑ ΕΥΒΟΙΑΣ ΝΑΙ
ΛΟΒΕΡΔΟΣ ΑΝΔΡΕΑΣ ΔΗ.ΣΥ Β’ ΑΘΗΝΩΝ ΝΑΙ
ΛΥΚΟΥΔΗΣ ΣΠΥΡΙΔΩΝ ΑΝΕΞ. Α’ ΑΘΗΝΩΝ ΝΑΙ
ΛΥΜΠΕΡΑΚΗ ΑΝΤΙΓΟΝΗ ΑΝΕΞ. Β’ ΑΘΗΝΩΝ ΝΑΙ
ΜΑΝΙΑΤΗΣ ΙΩΑΝΝΗΣ ΔΗ.ΣΥ ΑΡΓΟΛΙΔΟΣ ΝΑΙ
ΜΑΝΙΟΣ ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΣΥΡΙΖΑ ΚΥΚΛΑΔΩΝ ΝΑΙ
ΜΑΝΤΑΣ ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΥΡΙΖΑ ΙΩΑΝΝΙΝΩΝ ΝΑΙ
ΜΑΝΩΛΑΚΟΥ ΔΙΑΜΑΝΤΩ Κ.Κ.Ε Β’ ΠΕΙΡΑΙΩΣ ΝΑΙ
ΜΑΡΔΑΣ ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΥΡΙΖΑ Β’ ΘΕΣΣΑΛΟΝΙΚΗΣΝΑΙ
ΜΑΡΚΟΥ ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ Ν.Δ. Β’ ΘΕΣΣΑΛΟΝΙΚΗΣΝΑΙ
ΜΑΡΤΙΝΟΥ ΓΕΩΡΓΙΑ Ν.Δ. ΑΤΤΙΚΗΣ ΝΑΙ
ΜΑΥΡΩΤΑΣ ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΑΝΕΞ. ΑΤΤΙΚΗΣ ΝΑΙ
ΜΕΓΑΛΟΟΙΚΟΝΟΜΟΥ ΘΕΟΔΩΡΑ

ΣΥΡΙΖΑ Β’ ΠΕΙΡΑΙΩΣ ΝΑΙ
ΜΕΪΚΟΠΟΥΛΟΣ ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΣ

ΣΥΡΙΖΑ ΜΑΓΝΗΣΙΑΣ ΝΑΙ
ΜΗΤΑΡΑΚΗΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ(ΝΟΤΗΣ)

Ν.Δ. ΧΙΟΥ ΝΑΙ
ΜΗΤΑΦΙΔΗΣ ΤΡΙΑΝΤΑΦΥΛΛΟΣ

ΣΥΡΙΖΑ Α’ ΘΕΣΣΑΛΟΝΙΚΗΣ ΝΑΙ
ΜΙΧΑΗΛΙΔΗΣ ΑΝΔΡΕΑΣ ΣΥΡΙΖΑ ΧΙΟΥ ΝΑΙ
ΜΙΧΕΛΗΣ ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΣΥΡΙΖΑ ΦΘΙΩΤΙΔΟΣ ΝΑΙ
ΜΟΡΦΙΔΗΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ

ΣΥΡΙΖΑ ΚΑΒΑΛΑΣ ΝΑΙ
ΜΟΥΜΟΥΛΙΔΗΣ ΘΕΜΙΣΤΟΚΛΗΣ

ΣΥΡΙΖΑ ΚΟΖΑΝΗΣ ΝΑΙ
ΜΟΥΣΤΑΦΑ ΜΟΥΣΤΑΦΑ ΣΥΡΙΖΑ ΡΟΔΟΠΗΣ ΝΑΙ
ΜΠΑΛΑΟΥΡΑΣ ΓΕΡΑΣΙΜΟΣ(ΜΑΚΗΣ)

ΣΥΡΙΖΑ ΗΛΕΙΑΣ ΝΑΙ
ΜΠΑΛΑΦΑΣ ΙΩΑΝΝΗΣ ΣΥΡΙΖΑ Β’ ΑΘΗΝΩΝ ΝΑΙ

ΜΠΑΛΛΗΣ ΣΥΜΕΩΝ(ΜΑΚΗΣ)
ΣΥΡΙΖΑ ΜΑΓΝΗΣΙΑΣ ΝΑΙ

ΜΠΑΛΤΑΣ ΑΡΙΣΤΕΙΔΗΣ-ΝΙΚΟΛΑΟΣ-ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ
ΣΥΡΙΖΑ ΑΤΤΙΚΗΣ ΝΑΙ

ΜΠΑΛΩΜΕΝΑΚΗΣ ΑΝΤΩΝΗΣ
ΣΥΡΙΖΑ ΧΑΝΙΩΝ ΝΑΙ

ΜΠΑΞΕΒΑΝΑΚΗΣ ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ
ΣΥΡΙΖΑ ΗΛΕΙΑΣ ΝΑΙ

ΜΠΑΡΓΙΩΤΑΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ
ΔΗ.ΣΥ ΛΑΡΙΣΗΣ ΝΑΙ

ΜΠΑΡΚΑΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ
ΣΥΡΙΖΑ ΠΡΕΒΕΖΗΣ ΝΑΙ

ΜΠΓΙΑΛΑΣ ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΥΡΙΖΑ ΓΡΕΒΕΝΩΝ ΝΑΙ
ΜΠΟΛΑΡΗΣ ΜΑΡΚΟΣ ΣΥΡΙΖΑ Α’ ΘΕΣΣΑΛΟΝΙΚΗΣ ΝΑΙ
ΜΠΟΥΚΩΡΟΣ ΧΡΗΣΤΟΣ Ν.Δ. ΜΑΓΝΗΣΙΑΣ ΝΑΙ
ΜΠΟΥΡΑΣ ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ Ν.Δ. ΑΤΤΙΚΗΣ ΝΑΙ
ΝΤΖΙΜΑΝΗΣ ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΥΡΙΖΑ ΚΟΖΑΝΗΣ ΝΑΙ
ΞΑΝΘΟΣ ΑΝΔΡΕΑΣ ΣΥΡΙΖΑ ΡΕΘΥΜΝΗΣ ΝΑΙ
ΞΥΔΑΚΗΣ ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΣΥΡΙΖΑ Β’ ΑΘΗΝΩΝ ΝΑΙ
ΟΥΡΣΟΥΖΙΔΗΣ ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΥΡΙΖΑ ΗΜΑΘΙΑΣ ΝΑΙ
ΠΑΛΛΗΣ ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΥΡΙΖΑ ΛΕΣΒΟΥ ΝΑΙ
ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ ΝΙΚΟΛΑΟΣ

Ν.Δ. ΚΑΒΑΛΑΣ ΝΑΙ
ΠΑΝΑΓΟΥΛΗΣ ΕΥΣΤΑΘΙΟΣ(ΣΤΑΘΗΣ)

ΑΝΕΞ. Β’ ΑΘΗΝΩΝ ΝΑΙ
ΠΑΝΤΖΑΣ ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΥΡΙΖΑ ΑΤΤΙΚΗΣ ΝΑΙ
ΠΑΠΑΔΟΠΟΥΛΟΣ ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ

ΣΥΡΙΖΑ ΤΡΙΚΑΛΩΝ ΝΑΙ
ΠΑΠΑΔΟΠΟΥΛΟΣ ΝΙΚΟΛΑΟΣ

ΣΥΡΙΖΑ ΛΑΡΙΣΗΣ ΝΑΙ
ΠΑΠΑΔΟΠΟΥΛΟΣ ΧΡΙΣΤΟΦΟΡΟΣ

ΣΥΡΙΖΑ Β’ ΑΘΗΝΩΝ ΝΑΙ
ΠΑΠΑΗΛΙΟΥ ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΥΡΙΖΑ ΑΡΚΑΔΙΑΣ ΝΑΙ
ΠΑΠΑΘΕΟΔΩΡΟΥ ΘΕΟΔΩΡΟΣ

ΔΗ.ΣΥ ΑΧΑΪΑΣ ΝΑΙ
ΠΑΠΑΝΑΤΣΙΟΥ ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ

ΣΥΡΙΖΑ ΜΑΓΝΗΣΙΑΣ ΝΑΙ
ΠΑΠΑΦΙΛΙΠΠΟΥ ΓΕΩΡΓΙΟΣ

ΣΥΡΙΖΑ ΚΑΒΑΛΑΣ ΝΑΙ
ΠΑΠΠΑΣ ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΣΥΡΙΖΑ Β’ ΑΘΗΝΩΝ ΝΑΙ
ΠΑΡΑΣΚΕΥΟΠΟΥΛΟΣ ΝΙΚΟΛΑΟΣ

ΣΥΡΙΖΑ Α’ ΘΕΣΣΑΛΟΝΙΚΗΣ ΝΑΙ
ΠΑΡΑΣΤΑΤΙΔΗΣ ΘΕΟΔΩΡΟΣ

ΣΥΡΙΖΑ ΚΙΛΚΙΣ ΝΑΙ
ΠΑΥΛΙΔΗΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ

ΣΥΡΙΖΑ ΚΕΡΚΥΡΑΣ ΝΑΙ
ΠΑΦΙΛΗΣ ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ Κ.Κ.Ε Β’ ΑΘΗΝΩΝ ΝΑΙ
ΠΟΛΑΚΗΣ ΠΑΥΛΟΣ ΣΥΡΙΖΑ ΧΑΝΙΩΝ ΝΑΙ
ΠΡΑΤΣΟΛΗΣ ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ(ΤΑΣΟΣ)

ΣΥΡΙΖΑ ΕΥΒΟΙΑΣ ΝΑΙ
ΡΑΠΤΗ ΕΛΕΝΗ Ν.Δ. Α’ ΘΕΣΣΑΛΟΝΙΚΗΣ ΝΑΙ
ΡΙΖΟΣ ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΥΡΙΖΑ ΕΒΡΟΥ ΝΑΙ
ΡΙΖΟΥΛΗΣ ΑΝΔΡΕΑΣ ΣΥΡΙΖΑ ΑΧΑΪΑΣ ΝΑΙ
ΣΑΜΑΡΑΣ ΑΝΤΩΝΙΟΣ Ν.Δ. ΜΕΣΣΗΝΙΑΣ ΝΑΙ
ΣΑΝΤΟΡΙΝΙΟΣ ΝΕΚΤΑΡΙΟΣ

ΣΥΡΙΖΑ ΔΩΔΕΚΑΝΗΣΟΥ ΝΑΙ
ΣΑΡΑΚΙΩΤΗΣ ΙΩΑΝΝΗΣ ΣΥΡΙΖΑ ΦΘΙΩΤΙΔΟΣ ΝΑΙ
ΣΑΡΙΔΗΣ ΙΩΑΝΝΗΣ ΕΝ. ΚΕΝΤΡΩΩΝ

Α’ ΘΕΣΣΑΛΟΝΙΚΗΣ ΠΡΝ
ΣΕΒΑΣΤΑΚΗΣ ΔΗΜΗΤΡΙΟΣΣΥΡΙΖΑ ΣΑΜΟΥ ΝΑΙ
ΣΕΛΤΣΑΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΣΥΡΙΖΑ ΦΛΩΡΙΝΗΣ ΝΑΙ
ΣΗΦΑΚΗΣ ΙΩΑΝΝΗΣ ΣΥΡΙΖΑ ΠΕΛΛΗΣ ΝΑΙ
ΣΙΜΟΡΕΛΗΣ ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΥΡΙΖΑ ΤΡΙΚΑΛΩΝ ΝΑΙ
ΣΚΑΝΔΑΛΙΔΗΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ

ΔΗ.ΣΥ Α’ ΑΘΗΝΩΝ ΝΑΙ
ΣΚΟΥΡΛΕΤΗΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ(ΠΑΝΟΣ)

ΣΥΡΙΖΑ Β’ ΑΘΗΝΩΝ ΝΑΙ
ΣΚΟΥΡΟΛΙΑΚΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ(ΠΑΝΟΣ)

ΣΥΡΙΖΑ ΑΤΤΙΚΗΣ ΝΑΙ
ΣΚΟΥΦΑ ΕΛΙΣΣΑΒΕΤ ΣΥΡΙΖΑ ΠΙΕΡΙΑΣ ΝΑΙ 
ΣΚΡΕΚΑΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ Ν.Δ ΤΡΙΚΑΛΩΝ ΝΑΙ

6630 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΠΑΡΤΙΝΟΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ
ΣΥΡΙΖΑ ΑΧΑΪΑΣ ΝΑΙ

ΣΤΑΘΑΚΗΣ ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΥΡΙΖΑ ΧΑΝΙΩΝ ΝΑΙ
ΣΤΑΜΑΤΑΚΗ ΕΛΕΝΗ ΣΥΡΙΖΑ Α’ ΠΕΙΡΑΙΩΣ ΝΑΙ
ΣΤΑΜΑΤΗΣ ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ Ν.Δ. ΕΠΙΚΡΑΤΕΙΑΣ ΝΑΙ
ΣΤΑΜΠΟΥΛΗ ΑΦΡΟΔΙΤΗ ΣΥΡΙΖΑ ΣΕΡΡΩΝ ΝΑΙ
ΣΤΕΡΓΙΟΥ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ

Κ.Κ.Ε ΜΑΓΝΗΣΙΑΣ ΝΑΙ
ΣΤΕΦΟΣ ΙΩΑΝΝΗΣ ΣΥΡΙΖΑ ΙΩΑΝΝΙΝΩΝ ΝΑΙ
ΣΤΟΓΙΑΝΝΙΔΗΣ ΓΡΗΓΟΡΙΟΣ

ΣΥΡΙΖΑ ΞΑΝΘΗΣ ΝΑΙ
ΣΤΥΛΙΟΣ ΓΕΩΡΓΙΟΣ Ν.Δ. ΑΡΤΗΣ ΝΑΙ
ΣΥΡΙΓΟΣ ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΣΥΡΙΖΑ ΚΥΚΛΑΔΩΝ ΝΑΙ
ΣΥΡΜΑΛΕΝΙΟΣ ΝΙΚΟΛΑΟΣΣΥΡΙΖΑ ΚΥΚΛΑΔΩΝ ΝΑΙ
ΤΑΣΣΟΣ ΣΤΑΥΡΟΣ Κ.Κ.Ε ΛΕΣΒΟΥ ΝΑΙ
ΤΖΑΚΡΗ ΘΕΟΔΩΡΑ ΣΥΡΙΖΑ ΠΕΛΛΗΣ ΝΑΙ
ΤΖΑΜΑΚΛΗΣ ΧΑΡΙΛΑΟΣ ΣΥΡΙΖΑ ΠΙΕΡΙΑΣ ΝΑΙ
ΤΖΕΛΕΠΗΣ ΜΙΧΑΗΛ ΔΗ.ΣΥ ΣΕΡΡΩΝ ΝΑΙ
ΤΖΟΥΦΗ ΜΕΡΟΠΗ ΣΥΡΙΖΑ ΙΩΑΝΝΙΝΩΝ ΝΑΙ
ΤΟΣΚΑΣ ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΣΥΡΙΖΑ Β’ ΑΘΗΝΩΝ ΝΑΙ
ΤΡΑΓΑΚΗΣ ΙΩΑΝΝΗΣ Ν.Δ. Β’ ΠΕΙΡΑΙΩΣ ΝΑΙ
ΤΡΙΑΝΤΑΦΥΛΛΙΔΗΣ ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΣ

ΣΥΡΙΖΑ Α’ ΘΕΣΣΑΛΟΝΙΚΗΣ ΝΑΙ
ΤΡΙΑΝΤΑΦΥΛΛΟΥ ΜΑΡΙΑ ΣΥΡΙΖΑ

ΑΙΤΩΛΟΑΚΑΡΝΑΝΙΑΣ ΝΑΙ
ΤΣΑΚΑΛΩΤΟΣ ΕΥΚΛΕΙΔΗΣ ΣΥΡΙΖΑ Β’ ΑΘΗΝΩΝ ΝΑΙ
ΤΣΙΑΡΑΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ Ν.Δ. ΚΑΡΔΙΤΣΗΣ ΝΑΙ
ΤΣΙΡΚΑΣ ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΣΥΡΙΖΑ ΑΡΤΗΣ ΝΑΙ
ΤΣΙΡΩΝΗΣ ΙΩΑΝΝΗΣ ΣΥΡΙΖΑ Β’ ΑΘΗΝΩΝ ΝΑΙ
ΤΣΟΓΚΑΣ ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΥΡΙΖΑ ΚΟΡΙΝΘΙΑΣ ΝΑΙ
ΦΑΜΕΛΛΟΣ ΣΩΚΡΑΤΗΣ ΣΥΡΙΖΑ Β’ ΘΕΣΣΑΛΟΝΙΚΗΣΝΑΙ
ΦΙΛΗΣ ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΣΥΡΙΖΑ Α’ ΑΘΗΝΩΝ ΝΑΙ
ΦΛΑΜΠΟΥΡΑΡΗΣ ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΣ

ΣΥΡΙΖΑ Α’ ΑΘΗΝΩΝ ΝΑΙ
ΦΩΚΑΣ ΑΡΙΣΤΕΙΔΗΣ ΑΝΕΞ. Β’ ΘΕΣΣΑΛΟΝΙΚΗΣΟΧΙ
ΦΩΤΙΟΥ ΘΕΑΝΩ ΣΥΡΙΖΑ ΕΠΙΚΡΑΤΕΙΑΣ ΝΑΙ
ΧΡΙΣΤΟΔΟΥΛΟΠΟΥΛΟΥ ΑΝΑΣΤΑΣΙΑ

ΣΥΡΙΖΑ ΕΠΙΚΡΑΤΕΙΑΣ ΝΑΙ
ΧΡΙΣΤΟΦΙΛΟΠΟΥΛΟΥ ΠΑΡΑΣΚΕΥΗ(ΕΥΗ)

ΔΗ.ΣΥ ΑΤΤΙΚΗΣ ΝΑΙ
ΨΑΡΙΑΝΟΣ ΓΡΗΓΟΡΙΟΣ ΑΝΕΞ. Β’ ΑΘΗΝΩΝ ΝΑΙ
ΨΥΧΟΓΙΟΣ ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΥΡΙΖΑ ΚΟΡΙΝΘΙΑΣ ΝΑΙ

Πράξη: Για τη λήψη εξηγήσεων από αυτόν για την πράξη της
παθητικής δωροδοκίας στρεφόµενης κατά του Δηµοσίου κατ’
εξακολούθηση µε όφελος που πέτυχε ή επεδίωξε ο δράστης ή
ζηµία που προξενήθηκε ή απειλήθηκε στο Δηµόσιο που υπερ-
βαίνουν το ποσό των 150.000 ευρώ (α. 235 Π.Κ., α. 1 §1 του ν.
1608/1950, όπως τροπ., α. 16§2 του ΝΔ 2476/1953), µε αφορµή
το Πόρισµα της Ειδικής Κοινοβουλευτικής Επιτροπής της ΒτΕ
για τη διενέργεια προκαταρκτικής εξέτασης σχετικά µε την
υπόθεση NOVARTIS. (ΣΥΝΟΛΙΚΑ ΨΗΦΟΙ: NAI:213, OXI:1,
ΠΡΝ:0)

ΑΘΑΝΑΣΙΟΥ ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ(ΝΑΣΟΣ)
ΣΥΡΙΖΑ ΑΤΤΙΚΗΣ ΝΑΙ

ΑΚΡΙΩΤΗΣ ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΥΡΙΖΑ ΕΥΒΟΙΑΣ ΝΑΙ
ΑΜΑΝΑΤΙΔΗΣ ΙΩΑΝΝΗΣ ΣΥΡΙΖΑ Α’ ΘΕΣΣΑΛΟΝΙΚΗΣ ΝΑΙ
ΑΝΔΡΙΑΝΟΣ ΙΩΑΝΝΗΣ Ν.Δ. ΑΡΓΟΛΙΔΟΣ ΝΑΙ
ΑΝΤΩΝΙΟΥ ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΥΡΙΖΑ ΗΜΑΘΙΑΣ ΝΑΙ
ΑΠΟΣΤΟΛΟΥ ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΣΥΡΙΖΑ ΕΥΒΟΙΑΣ ΝΑΙ
ΑΡΑΧΩΒΙΤΗΣ ΣΤΑΥΡΟΣ ΣΥΡΙΖΑ ΛΑΚΩΝΙΑΣ ΝΑΙ
ΑΡΒΑΝΙΤΙΔΗΣ ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΔΗ.ΣΥ Β’ ΘΕΣΣΑΛΟΝΙΚΗΣΝΑΙ
ΑΥΛΩΝΙΤΟΥ ΕΛΕΝΗ ΣΥΡΙΖΑ Β’ ΑΘΗΝΩΝ ΝΑΙ
ΑΧΜΕΤ ΙΛΧΑΝ ΔΗ.ΣΥ ΡΟΔΟΠΗΣ ΝΑΙ
ΒΑΓΕΝΑ ΑΝΝΑ ΣΥΡΙΖΑ ΛΑΡΙΣΗΣ ΝΑΙ
ΒΑΓΙΩΝΑΚΗ ΕΥΑΓΓΕΛΙΑ(ΒΑΛΙΑ)

ΣΥΡΙΖΑ ΧΑΝΙΩΝ ΝΑΙ
ΒΑΚΗ ΦΩΤΕΙΝΗ ΣΥΡΙΖΑ ΚΕΡΚΥΡΑΣ ΝΑΙ
ΒΑΡΔΑΚΗΣ ΣΩΚΡΑΤΗΣ ΣΥΡΙΖΑ ΗΡΑΚΛΕΙΟΥ ΝΑΙ
ΒΑΡΔΑΛΗΣ ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ Κ.Κ.Ε Β’ ΘΕΣΣΑΛΟΝΙΚΗΣΝΑΙ
ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΔΗ.ΣΥ Α’ ΘΕΣΣΑΛΟΝΙΚΗΣ ΝΑΙ

ΒΕΡΝΑΡΔΑΚΗΣ ΧΡΙΣΤΟΦΟΡΟΣ
ΣΥΡΙΖΑ Α’ ΑΘΗΝΩΝ ΝΑΙ

ΒΕΣΥΡΟΠΟΥΛΟΣ ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ
Ν.Δ. ΗΜΑΘΙΑΣ ΝΑΙ

ΒΕΤΤΑΣ ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΥΡΙΖΑ ΦΘΙΩΤΙΔΟΣ ΝΑΙ
ΒΙΤΣΑΣ ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΥΡΙΖΑ Β’ ΠΕΙΡΑΙΩΣ ΝΑΙ
ΒΛΑΧΟΣ ΓΕΩΡΓΙΟΣ Ν.Δ. ΑΤΤΙΚΗΣ ΝΑΙ
ΒΛΑΧΟΥ ΣΩΤΗΡΙΑ Χ.Α ΧΑΛΚΙΔΙΚΗΣ -
ΒΟΥΛΤΕΨΗ ΣΟΦΙΑ Ν.Δ. Β’ ΑΘΗΝΩΝ ΝΑΙ
ΒΟΥΤΣΗΣ ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΣΥΡΙΖΑ Α’ ΑΘΗΝΩΝ ΝΑΙ
ΒΡΑΝΤΖΑ ΠΑΝΑΓΙΩΤΑ ΣΥΡΙΖΑ ΚΑΡΔΙΤΣΗΣ ΝΑΙ
ΒΡΟΥΤΣΗΣ ΙΩΑΝΝΗΣ Ν.Δ. ΚΥΚΛΑΔΩΝ ΝΑΙ
ΓΑΒΡΟΓΛΟΥ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ

ΣΥΡΙΖΑ ΕΠΙΚΡΑΤΕΙΑΣ ΝΑΙ
ΓΑΚΗΣ ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΥΡΙΖΑ ΔΩΔΕΚΑΝΗΣΟΥ ΝΑΙ
ΓΕΝΗΜΑΤΑ ΦΩΤΕΙΝΗ ΔΗ.ΣΥ Β’ ΑΘΗΝΩΝ ΝΑΙ
ΓΕΝΝΙΑ ΓΕΩΡΓΙΑ ΣΥΡΙΖΑ Α’ ΠΕΙΡΑΙΩΣ ΝΑΙ
ΓΕΡΜΕΝΗΣ ΓΕΩΡΓΙΟΣ Χ.Α Β’ ΑΘΗΝΩΝ ΝΑΙ
ΓΕΡΟΒΑΣΙΛΗ ΟΛΓΑ ΣΥΡΙΖΑ ΑΡΤΗΣ ΝΑΙ
ΓΕΩΡΓΑΝΤΑΣ ΓΕΩΡΓΙΟΣ Ν.Δ. ΚΙΛΚΙΣ ΝΑΙ
ΓΕΩΡΓΟΠΟΥΛΟΥ-ΣΑΛΤΑΡΗ ΕΥΣΤΑΘΙΑ(ΕΦΗ)

ΣΥΡΙΖΑ ΗΛΕΙΑΣ ΝΑΙ
ΓΙΑΝΝΑΚΙΔΗΣ ΕΥΣΤΑΘΙΟΣΣΥΡΙΖΑ ΞΑΝΘΗΣ ΝΑΙ
ΓΙΟΓΙΑΚΑΣ ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ Ν.Δ. ΘΕΣΠΡΩΤΙΑΣ ΝΑΙ
ΓΚΑΡΑ ΑΝΑΣΤΑΣΙΑ ΣΥΡΙΖΑ ΕΒΡΟΥ ΝΑΙ
ΓΚΙΟΛΑΣ ΙΩΑΝΝΗΣ ΣΥΡΙΖΑ ΑΡΓΟΛΙΔΟΣ ΝΑΙ
ΓΚΙΟΥΛΕΚΑΣ ΚΩΣΤΑΝΤΙΝΟΣ

Ν.Δ. Α’ ΘΕΣΣΑΛΟΝΙΚΗΣ ΝΑΙ
ΓΡΕΓΟΣ ΑΝΤΩΝΙΟΣ Χ.Α Α’ ΘΕΣΣΑΛΟΝΙΚΗΣ ΝΑΙ
ΓΡΗΓΟΡΑΚΟΣ ΛΕΩΝΙΔΑΣ ΔΗ.ΣΥ ΛΑΚΩΝΙΑΣ ΝΑΙ
ΔΑΝΕΛΛΗΣ ΣΠΥΡΙΔΩΝ ΑΝΕΞ. ΗΡΑΚΛΕΙΟΥ ΝΑΙ
ΔΕΔΕΣ ΙΩΑΝΝΗΣ ΣΥΡΙΖΑ ΑΤΤΙΚΗΣ ΝΑΙ
ΔΕΛΗΣ ΙΩΑΝΝΗΣ Κ.Κ.Ε Α’ ΘΕΣΣΑΛΟΝΙΚΗΣ ΝΑΙ
ΔΗΜΑΡΑΣ ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΥΡΙΖΑ Β’ ΑΘΗΝΩΝ ΝΑΙ
ΔΗΜΑΣ ΧΡΙΣΤΟΣ Ν.Δ. ΚΟΡΙΝΘΙΑΣ ΝΑΙ
ΔΗΜΗΤΡΙΑΔΗΣ ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ

ΣΥΡΙΖΑ ΚΟΖΑΝΗΣ ΝΑΙ
ΔΗΜΟΣΧΑΚΗΣ ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ(ΤΑΣΟΣ)

Ν.Δ. ΕΒΡΟΥ ΝΑΙ
ΔΟΥΖΙΝΑΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ

ΣΥΡΙΖΑ Α’ ΠΕΙΡΑΙΩΣ ΝΑΙ
ΔΡΙΤΣΑΣ ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΣΥΡΙΖΑ Α’ ΠΕΙΡΑΙΩΣ ΝΑΙ
ΔΡΙΤΣΕΛΗ ΠΑΝΑΓΙΩΤΑ ΣΥΡΙΖΑ ΤΡΙΚΑΛΩΝ ΝΑΙ
ΕΜΜΑΝΟΥΗΛΙΔΗΣ ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ

ΣΥΡΙΖΑ ΚΑΒΑΛΑΣ ΝΑΙ
ΖΕΪΜΠΕΚ ΧΟΥΣΕΪΝ ΣΥΡΙΖΑ ΞΑΝΘΗΣ ΝΑΙ
ΗΓΟΥΜΕΝΙΔΗΣ ΝΙΚΟΛΑΟΣ

ΣΥΡΙΖΑ ΗΡΑΚΛΕΙΟΥ ΝΑΙ
ΘΕΛΕΡΙΤΗ ΜΑΡΙΑ ΣΥΡΙΖΑ ΚΟΡΙΝΘΙΑΣ ΝΑΙ
ΘΕΟΠΕΦΤΑΤΟΥ ΑΦΡΟΔΙΤΗ

ΣΥΡΙΖΑ ΚΕΦΑΛΛΗΝΙΑΣ ΝΑΙ
ΘΕΟΦΥΛΑΚΤΟΣ ΙΩΑΝΝΗΣ ΣΥΡΙΖΑ ΚΟΖΑΝΗΣ ΝΑΙ
ΘΕΟΧΑΡΗΣ ΘΕΟΧΑΡΗΣ(ΧΑΡΗΣ)

Ν.Δ. Β’ ΑΘΗΝΩΝ ΝΑΙ
ΘΕΩΝΑΣ ΙΩΑΝΝΗΣ ΣΥΡΙΖΑ Β’ ΑΘΗΝΩΝ ΝΑΙ
ΘΗΒΑΙΟΣ ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΣΥΡΙΖΑ ΒΟΙΩΤΙΑΣ ΝΑΙ
ΘΡΑΨΑΝΙΩΤΗΣ ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ

ΣΥΡΙΖΑ ΛΑΣΙΘΙΟΥ ΝΑΙ
ΙΓΓΛΕΖΗ ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ ΣΥΡΙΖΑ ΧΑΛΚΙΔΙΚΗΣ ΝΑΙ
ΚΑΒΒΑΔΑΣ ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ Ν.Δ. ΛΕΥΚΑΔΟΣ ΝΑΙ
ΚΑΒΒΑΔΙΑ ΙΩΑΝΝΕΤΑ(ΑΝΝΕΤΑ)

ΣΥΡΙΖΑ Β’ ΑΘΗΝΩΝ ΝΑΙ
ΚΑΪΣΑΣ ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΥΡΙΖΑ ΕΒΡΟΥ ΝΑΙ
ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ ΝΙΚΗΤΑΣ Ν.Δ. Α’ ΑΘΗΝΩΝ ΝΑΙ
ΚΑΜΑΤΕΡΟΣ ΗΛΙΑΣ ΣΥΡΙΖΑ ΔΩΔΕΚΑΝΗΣΟΥ ΝΑΙ
ΚΑΜΜΕΝΟΣ ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΑΝΕΞ. Β’ ΠΕΙΡΑΙΩΣ ΝΑΙ
ΚΑΜΜΕΝΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ(ΠΑΝΟΣ)

ΑΝΕΞ. Β’ ΑΘΗΝΩΝ ΝΑΙ
ΚΑΡΑΓΙΑΝΝΗΣ ΙΩΑΝΝΗΣ ΣΥΡΙΖΑ ΙΩΑΝΝΙΝΩΝ ΝΑΙ
ΚΑΡΑΓΙΑΝΝΙΔΗΣ ΧΡΗΣΤΟΣ

ΣΥΡΙΖΑ ΔΡΑΜΑΣ ΝΑΙ
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ΚΑΡΑ-ΓΙΟΥΣΟΥΦ ΑΪΧΑΝ ΣΥΡΙΖΑ ΡΟΔΟΠΗΣ ΝΑΙ
ΚΑΡΑΓΚΟΥΝΗΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ

Ν.Δ. ΑΙΤΩΛΟΑΚΑΡΝΑΝΙΑΣ ΝΑΙ
ΚΑΡΑΚΩΣΤΑ ΕΥΑΓΓΕΛΙΑ(ΕΥΗ)

ΣΥΡΙΖΑ Β’ ΠΕΙΡΑΙΩΣ ΝΑΙ
ΚΑΡΑΜΑΝΛΗ ΑΝΝΑ Ν.Δ. Β’ ΑΘΗΝΩΝ ΝΑΙ
ΚΑΡΑΝΑΣΤΑΣΗΣ ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ

ΣΥΡΙΖΑ ΦΘΙΩΤΙΔΟΣ ΝΑΙ
ΚΑΡΑΣΑΡΛΙΔΟΥ ΕΥΦΡΟΣΥΝΗ(ΦΡΟΣΩ)

ΣΥΡΙΖΑ ΗΜΑΘΙΑΣ ΝΑΙ
ΚΑΡΡΑΣ ΓΕΩΡΓΙΟΣ-ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ

ΔΗ.ΣΥ Β’ ΑΘΗΝΩΝ ΝΑΙ
ΚΑΣΙΜΑΤΗ ΕΙΡΗΝΗ(ΝΙΝΑ) ΣΥΡΙΖΑ Β’ ΠΕΙΡΑΙΩΣ ΝΑΙ
ΚΑΣΤΟΡΗΣ ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΣΥΡΙΖΑ ΠΙΕΡΙΑΣ ΝΑΙ
ΚΑΤΡΟΥΓΚΑΛΟΣ ΓΕΩΡΓΙΟΣ

ΣΥΡΙΖΑ ΜΕΣΣΗΝΙΑΣ ΝΑΙ
ΚΑΤΣΑΒΡΙΑ-ΣΙΩΡΟΠΟΥΛΟΥ ΧΡΥΣΟΥΛΑ

ΣΥΡΙΖΑ ΚΑΡΔΙΤΣΗΣ ΝΑΙ
ΚΑΤΣΑΦΑΔΟΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ

Ν.Δ. Α’ ΠΕΙΡΑΙΩΣ ΝΑΙ
ΚΑΤΣΗΣ ΜΑΡΙΟΣ ΣΥΡΙΖΑ ΘΕΣΠΡΩΤΙΑΣ ΝΑΙ
ΚΑΤΣΙΑΝΤΩΝΗΣ ΓΕΩΡΓΙΟΣ

Ν.Δ. ΛΑΡΙΣΗΣ ΝΑΙ
ΚΑΤΣΙΚΗΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΝΕΞ. ΑΤΤΙΚΗΣ ΝΑΙ
ΚΑΤΣΩΤΗΣ ΧΡΗΣΤΟΣ Κ.Κ.Ε Β’ ΑΘΗΝΩΝ ΝΑΙ
ΚΑΦΑΝΤΑΡΗ ΧΑΡΟΥΛΑ ΣΥΡΙΖΑ Β’ ΑΘΗΝΩΝ ΝΑΙ
ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ

ΔΗ.ΣΥ ΗΡΑΚΛΕΙΟΥ ΝΑΙ
ΚΕΔΙΚΟΓΛΟΥ ΣΥΜΕΩΝ(ΣΙΜΟΣ)

Ν.Δ. ΕΥΒΟΙΑΣ ΝΑΙ
ΚΕΛΛΑΣ ΧΡΗΣΤΟΣ Ν.Δ. ΛΑΡΙΣΗΣ ΝΑΙ
ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ ΙΩΑΝΝΗΣ

Ν.Δ. ΡΕΘΥΜΝΗΣ ΝΑΙ
ΚΟΖΟΜΠΟΛΗ-ΑΜΑΝΑΤΙΔΗ ΠΑΝΑΓΙΩΤΑ

ΣΥΡΙΖΑ ΜΕΣΣΗΝΙΑΣ ΝΑΙ
ΚΟΚΚΑΛΗΣ ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΑΝΕΞ. ΛΑΡΙΣΗΣ ΝΑΙ
ΚΟΛΛΙΑ-ΤΣΑΡΟΥΧΑ ΜΑΡΙΑΑΝΕΞ. ΣΕΡΡΩΝ ΝΑΙ
ΚΟΝΤΟΝΗΣ ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ-ΣΤΑΥΡΟΣ

ΣΥΡΙΖΑ ΖΑΚΥΝΘΟΥ ΝΑΙ
ΚΟΥΖΗΛΟΣ ΝΙΚΟΛΑΟΣ Χ.Α Α’ ΠΕΙΡΑΙΩΣ ΝΑΙ
ΚΟΥΙΚ ΤΕΡΕΝΣ-ΣΠΕΝΣΕΡ-ΝΙΚΟΛΑΟΣ

ΑΝΕΞ. Β’ ΑΘΗΝΩΝ ΝΑΙ
ΚΟΥΝΤΟΥΡΑ ΕΛΕΝΑ ΑΝΕΞ. Α’ ΑΘΗΝΩΝ ΝΑΙ
ΚΟΥΡΑΚΗΣ ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ(ΤΑΣΟΣ)

ΣΥΡΙΖΑ Α’ ΘΕΣΣΑΛΟΝΙΚΗΣ ΝΑΙ
ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ

ΣΥΡΙΖΑ Β’ ΑΘΗΝΩΝ ΝΑΙ
ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ ΓΙΑΝΝΗΣ ΔΗ.ΣΥ ΗΛΕΙΑΣ ΝΑΙ
ΚΡΕΜΑΣΤΙΝΟΣ ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ

ΔΗ.ΣΥ ΔΩΔΕΚΑΝΗΣΟΥ ΝΑΙ
ΚΥΡΙΤΣΗΣ ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΥΡΙΖΑ Β’ ΑΘΗΝΩΝ ΝΑΙ
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΕΑΣ ΠΕΤΡΟΣ ΣΥΡΙΖΑ ΜΕΣΣΗΝΙΑΣ ΝΑΙ
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΠΟΥΛΟΣ ΟΔΥΣΣΕΑΣ

ΔΗ.ΣΥ ΑΡΚΑΔΙΑΣ ΝΑΙ
ΚΩΣΤΟΠΑΝΑΓΙΩΤΟΥ ΗΛΙΑΣ

ΣΥΡΙΖΑ ΦΩΚΙΔΟΣ ΝΑΙ
ΛΑΖΑΡΙΔΗΣ ΓΕΩΡΓΙΟΣ Ν.Δ. Β’ ΘΕΣΣΑΛΟΝΙΚΗΣΝΑΙ
ΛΑΜΠΡΟΥΛΗΣ ΓΕΩΡΓΙΟΣ Κ.Κ.Ε ΛΑΡΙΣΗΣ ΝΑΙ
ΛΑΠΠΑΣ ΣΠΥΡΙΔΩΝΑΣ ΣΥΡΙΖΑ ΚΑΡΔΙΤΣΗΣ ΝΑΙ
ΛΙΒΑΝΙΟΥ ΖΩΗ ΣΥΡΙΖΑ ΕΥΒΟΙΑΣ ΝΑΙ
ΛΟΒΕΡΔΟΣ ΑΝΔΡΕΑΣ ΔΗ.ΣΥ Β’ ΑΘΗΝΩΝ ΝΑΙ
ΛΥΚΟΥΔΗΣ ΣΠΥΡΙΔΩΝ ΑΝΕΞ. Α’ ΑΘΗΝΩΝ ΝΑΙ
ΛΥΜΠΕΡΑΚΗ ΑΝΤΙΓΟΝΗ ΑΝΕΞ. Β’ ΑΘΗΝΩΝ ΝΑΙ
ΜΑΝΙΑΤΗΣ ΙΩΑΝΝΗΣ ΔΗ.ΣΥ ΑΡΓΟΛΙΔΟΣ ΝΑΙ
ΜΑΝΙΟΣ ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΣΥΡΙΖΑ ΚΥΚΛΑΔΩΝ ΝΑΙ
ΜΑΝΤΑΣ ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΥΡΙΖΑ ΙΩΑΝΝΙΝΩΝ ΝΑΙ
ΜΑΝΩΛΑΚΟΥ ΔΙΑΜΑΝΤΩ Κ.Κ.Ε Β’ ΠΕΙΡΑΙΩΣ ΝΑΙ
ΜΑΡΔΑΣ ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΥΡΙΖΑ Β’ ΘΕΣΣΑΛΟΝΙΚΗΣΝΑΙ
ΜΑΡΚΟΥ ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ Ν.Δ. Β’ ΘΕΣΣΑΛΟΝΙΚΗΣΝΑΙ
ΜΑΡΤΙΝΟΥ ΓΕΩΡΓΙΑ Ν.Δ. ΑΤΤΙΚΗΣ ΝΑΙ
ΜΑΥΡΩΤΑΣ ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΑΝΕΞ. ΑΤΤΙΚΗΣ ΝΑΙ

ΜΕΓΑΛΟΟΙΚΟΝΟΜΟΥ ΘΕΟΔΩΡΑ
ΣΥΡΙΖΑ Β’ ΠΕΙΡΑΙΩΣ ΝΑΙ

ΜΕΪΚΟΠΟΥΛΟΣ ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΣ
ΣΥΡΙΖΑ ΜΑΓΝΗΣΙΑΣ ΝΑΙ

ΜΗΤΑΡΑΚΗΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ(ΝΟΤΗΣ)
Ν.Δ. ΧΙΟΥ ΝΑΙ

ΜΗΤΑΦΙΔΗΣ ΤΡΙΑΝΤΑΦΥΛΛΟΣ
ΣΥΡΙΖΑ Α’ ΘΕΣΣΑΛΟΝΙΚΗΣ ΝΑΙ

ΜΙΧΑΗΛΙΔΗΣ ΑΝΔΡΕΑΣ ΣΥΡΙΖΑ ΧΙΟΥ ΝΑΙ
ΜΙΧΕΛΗΣ ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΣΥΡΙΖΑ ΦΘΙΩΤΙΔΟΣ ΝΑΙ
ΜΟΡΦΙΔΗΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ

ΣΥΡΙΖΑ ΚΑΒΑΛΑΣ ΝΑΙ
ΜΟΥΜΟΥΛΙΔΗΣ ΘΕΜΙΣΤΟΚΛΗΣ

ΣΥΡΙΖΑ ΚΟΖΑΝΗΣ ΝΑΙ
ΜΟΥΣΤΑΦΑ ΜΟΥΣΤΑΦΑ ΣΥΡΙΖΑ ΡΟΔΟΠΗΣ ΝΑΙ
ΜΠΑΛΑΟΥΡΑΣ ΓΕΡΑΣΙΜΟΣ(ΜΑΚΗΣ)

ΣΥΡΙΖΑ ΗΛΕΙΑΣ ΝΑΙ
ΜΠΑΛΑΦΑΣ ΙΩΑΝΝΗΣ ΣΥΡΙΖΑ Β’ ΑΘΗΝΩΝ ΝΑΙ
ΜΠΑΛΛΗΣ ΣΥΜΕΩΝ(ΜΑΚΗΣ)

ΣΥΡΙΖΑ ΜΑΓΝΗΣΙΑΣ ΝΑΙ
ΜΠΑΛΤΑΣ ΑΡΙΣΤΕΙΔΗΣ-ΝΙΚΟΛΑΟΣ-ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ

ΣΥΡΙΖΑ ΑΤΤΙΚΗΣ ΝΑΙ
ΜΠΑΛΩΜΕΝΑΚΗΣ ΑΝΤΩΝΗΣ

ΣΥΡΙΖΑ ΧΑΝΙΩΝ ΝΑΙ
ΜΠΑΞΕΒΑΝΑΚΗΣ ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ

ΣΥΡΙΖΑ ΗΛΕΙΑΣ ΝΑΙ
ΜΠΑΡΓΙΩΤΑΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ

ΔΗ.ΣΥ ΛΑΡΙΣΗΣ ΝΑΙ
ΜΠΑΡΚΑΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ

ΣΥΡΙΖΑ ΠΡΕΒΕΖΗΣ ΝΑΙ
ΜΠΓΙΑΛΑΣ ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΥΡΙΖΑ ΓΡΕΒΕΝΩΝ ΝΑΙ
ΜΠΟΛΑΡΗΣ ΜΑΡΚΟΣ ΣΥΡΙΖΑ Α’ ΘΕΣΣΑΛΟΝΙΚΗΣ ΝΑΙ
ΜΠΟΥΚΩΡΟΣ ΧΡΗΣΤΟΣ Ν.Δ. ΜΑΓΝΗΣΙΑΣ ΝΑΙ
ΜΠΟΥΡΑΣ ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ Ν.Δ. ΑΤΤΙΚΗΣ ΝΑΙ
ΝΤΖΙΜΑΝΗΣ ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΥΡΙΖΑ ΚΟΖΑΝΗΣ ΝΑΙ
ΞΑΝΘΟΣ ΑΝΔΡΕΑΣ ΣΥΡΙΖΑ ΡΕΘΥΜΝΗΣ ΝΑΙ
ΞΥΔΑΚΗΣ ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΣΥΡΙΖΑ Β’ ΑΘΗΝΩΝ ΝΑΙ
ΟΥΡΣΟΥΖΙΔΗΣ ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΥΡΙΖΑ ΗΜΑΘΙΑΣ ΝΑΙ
ΠΑΛΛΗΣ ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΥΡΙΖΑ ΛΕΣΒΟΥ ΝΑΙ
ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ ΝΙΚΟΛΑΟΣ

Ν.Δ. ΚΑΒΑΛΑΣ ΝΑΙ
ΠΑΝΑΓΟΥΛΗΣ ΕΥΣΤΑΘΙΟΣ(ΣΤΑΘΗΣ)

ΑΝΕΞ. Β’ ΑΘΗΝΩΝ ΝΑΙ
ΠΑΝΤΖΑΣ ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΥΡΙΖΑ ΑΤΤΙΚΗΣ ΝΑΙ
ΠΑΠΑΔΟΠΟΥΛΟΣ ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ

ΣΥΡΙΖΑ ΤΡΙΚΑΛΩΝ ΝΑΙ
ΠΑΠΑΔΟΠΟΥΛΟΣ ΝΙΚΟΛΑΟΣ

ΣΥΡΙΖΑ ΛΑΡΙΣΗΣ ΝΑΙ
ΠΑΠΑΔΟΠΟΥΛΟΣ ΧΡΙΣΤΟΦΟΡΟΣ

ΣΥΡΙΖΑ Β’ ΑΘΗΝΩΝ ΝΑΙ
ΠΑΠΑΗΛΙΟΥ ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΥΡΙΖΑ ΑΡΚΑΔΙΑΣ ΝΑΙ
ΠΑΠΑΘΕΟΔΩΡΟΥ ΘΕΟΔΩΡΟΣ

ΔΗ.ΣΥ ΑΧΑΪΑΣ ΝΑΙ
ΠΑΠΑΝΑΤΣΙΟΥ ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ

ΣΥΡΙΖΑ ΜΑΓΝΗΣΙΑΣ ΝΑΙ
ΠΑΠΑΦΙΛΙΠΠΟΥ ΓΕΩΡΓΙΟΣ

ΣΥΡΙΖΑ ΚΑΒΑΛΑΣ ΝΑΙ
ΠΑΠΠΑΣ ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΣΥΡΙΖΑ Β’ ΑΘΗΝΩΝ ΝΑΙ
ΠΑΡΑΣΚΕΥΟΠΟΥΛΟΣ ΝΙΚΟΛΑΟΣ

ΣΥΡΙΖΑ Α’ ΘΕΣΣΑΛΟΝΙΚΗΣ ΝΑΙ
ΠΑΡΑΣΤΑΤΙΔΗΣ ΘΕΟΔΩΡΟΣ

ΣΥΡΙΖΑ ΚΙΛΚΙΣ ΝΑΙ
ΠΑΥΛΙΔΗΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ

ΣΥΡΙΖΑ ΚΕΡΚΥΡΑΣ ΝΑΙ
ΠΑΦΙΛΗΣ ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ Κ.Κ.Ε Β’ ΑΘΗΝΩΝ ΝΑΙ
ΠΟΛΑΚΗΣ ΠΑΥΛΟΣ ΣΥΡΙΖΑ ΧΑΝΙΩΝ ΝΑΙ
ΠΡΑΤΣΟΛΗΣ ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ(ΤΑΣΟΣ)

ΣΥΡΙΖΑ ΕΥΒΟΙΑΣ ΝΑΙ
ΡΑΠΤΗ ΕΛΕΝΗ Ν.Δ. Α’ ΘΕΣΣΑΛΟΝΙΚΗΣ ΝΑΙ
ΡΙΖΟΣ ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΥΡΙΖΑ ΕΒΡΟΥ ΝΑΙ
ΡΙΖΟΥΛΗΣ ΑΝΔΡΕΑΣ ΣΥΡΙΖΑ ΑΧΑΪΑΣ ΝΑΙ

6632 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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ΣΑΜΑΡΑΣ ΑΝΤΩΝΙΟΣ Ν.Δ. ΜΕΣΣΗΝΙΑΣ ΝΑΙ
ΣΑΝΤΟΡΙΝΙΟΣ ΝΕΚΤΑΡΙΟΣ

ΣΥΡΙΖΑ ΔΩΔΕΚΑΝΗΣΟΥ ΝΑΙ
ΣΑΡΑΚΙΩΤΗΣ ΙΩΑΝΝΗΣ ΣΥΡΙΖΑ ΦΘΙΩΤΙΔΟΣ ΝΑΙ
ΣΑΡΙΔΗΣ ΙΩΑΝΝΗΣ

ΕΝ. ΚΕΝΤΡΩΩΝ Α’ ΘΕΣΣΑΛΟΝΙΚΗΣ ΝΑΙ
ΣΕΒΑΣΤΑΚΗΣ ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ

ΣΥΡΙΖΑ ΣΑΜΟΥ ΝΑΙ
ΣΕΛΤΣΑΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΣΥΡΙΖΑ ΦΛΩΡΙΝΗΣ ΝΑΙ
ΣΗΦΑΚΗΣ ΙΩΑΝΝΗΣ ΣΥΡΙΖΑ ΠΕΛΛΗΣ ΝΑΙ
ΣΙΜΟΡΕΛΗΣ ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΥΡΙΖΑ ΤΡΙΚΑΛΩΝ ΝΑΙ
ΣΚΑΝΔΑΛΙΔΗΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ

ΔΗ.ΣΥ Α’ ΑΘΗΝΩΝ ΝΑΙ
ΣΚΟΥΡΛΕΤΗΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ(ΠΑΝΟΣ)

ΣΥΡΙΖΑ Β’ ΑΘΗΝΩΝ ΝΑΙ
ΣΚΟΥΡΟΛΙΑΚΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ(ΠΑΝΟΣ)

ΣΥΡΙΖΑ ΑΤΤΙΚΗΣ ΝΑΙ
ΣΚΟΥΦΑ ΕΛΙΣΣΑΒΕΤ ΣΥΡΙΖΑ ΠΙΕΡΙΑΣ ΝΑΙ
ΣΚΡΕΚΑΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ

Ν.Δ. ΤΡΙΚΑΛΩΝ ΝΑΙ
ΣΠΑΡΤΙΝΟΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ

ΣΥΡΙΖΑ ΑΧΑΪΑΣ ΝΑΙ
ΣΤΑΘΑΚΗΣ ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΥΡΙΖΑ ΧΑΝΙΩΝ ΝΑΙ
ΣΤΑΜΑΤΑΚΗ ΕΛΕΝΗ ΣΥΡΙΖΑ Α’ ΠΕΙΡΑΙΩΣ ΝΑΙ
ΣΤΑΜΑΤΗΣ ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ Ν.Δ. ΕΠΙΚΡΑΤΕΙΑΣ ΝΑΙ
ΣΤΑΜΠΟΥΛΗ ΑΦΡΟΔΙΤΗ ΣΥΡΙΖΑ ΣΕΡΡΩΝ ΝΑΙ
ΣΤΕΡΓΙΟΥ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ

Κ.Κ.Ε ΜΑΓΝΗΣΙΑΣ ΝΑΙ
ΣΤΕΦΟΣ ΙΩΑΝΝΗΣ ΣΥΡΙΖΑ ΙΩΑΝΝΙΝΩΝ ΝΑΙ
ΣΤΟΓΙΑΝΝΙΔΗΣ ΓΡΗΓΟΡΙΟΣ

ΣΥΡΙΖΑ ΞΑΝΘΗΣ ΝΑΙ
ΣΤΥΛΙΟΣ ΓΕΩΡΓΙΟΣ Ν.Δ. ΑΡΤΗΣ ΝΑΙ
ΣΥΡΙΓΟΣ ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΣΥΡΙΖΑ ΚΥΚΛΑΔΩΝ ΝΑΙ
ΣΥΡΜΑΛΕΝΙΟΣ ΝΙΚΟΛΑΟΣΣΥΡΙΖΑ ΚΥΚΛΑΔΩΝ ΝΑΙ
ΤΑΣΣΟΣ ΣΤΑΥΡΟΣ Κ.Κ.Ε ΛΕΣΒΟΥ ΝΑΙ
ΤΖΑΚΡΗ ΘΕΟΔΩΡΑ ΣΥΡΙΖΑ ΠΕΛΛΗΣ ΝΑΙ
ΤΖΑΜΑΚΛΗΣ ΧΑΡΙΛΑΟΣ ΣΥΡΙΖΑ ΠΙΕΡΙΑΣ ΝΑΙ
ΤΖΕΛΕΠΗΣ ΜΙΧΑΗΛ ΔΗ.ΣΥ ΣΕΡΡΩΝ ΝΑΙ
ΤΖΟΥΦΗ ΜΕΡΟΠΗ ΣΥΡΙΖΑ ΙΩΑΝΝΙΝΩΝ ΝΑΙ
ΤΟΣΚΑΣ ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΣΥΡΙΖΑ Β’ ΑΘΗΝΩΝ ΝΑΙ
ΤΡΑΓΑΚΗΣ ΙΩΑΝΝΗΣ Ν.Δ. Β’ ΠΕΙΡΑΙΩΣ ΝΑΙ
ΤΡΙΑΝΤΑΦΥΛΛΙΔΗΣ ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΣ

ΣΥΡΙΖΑ Α’ ΘΕΣΣΑΛΟΝΙΚΗΣ ΝΑΙ
ΤΡΙΑΝΤΑΦΥΛΛΟΥ ΜΑΡΙΑ ΣΥΡΙΖΑ ΑΙΤΩΛΟΑΚΑΡΝΑΝΙΑΣ ΝΑΙ
ΤΣΑΚΑΛΩΤΟΣ ΕΥΚΛΕΙΔΗΣ ΣΥΡΙΖΑ Β’ ΑΘΗΝΩΝ ΝΑΙ
ΤΣΙΑΡΑΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ Ν.Δ. ΚΑΡΔΙΤΣΗΣ ΝΑΙ
ΤΣΙΡΚΑΣ ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΣΥΡΙΖΑ ΑΡΤΗΣ ΝΑΙ
ΤΣΙΡΩΝΗΣ ΙΩΑΝΝΗΣ ΣΥΡΙΖΑ Β’ ΑΘΗΝΩΝ ΝΑΙ
ΤΣΟΓΚΑΣ ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΥΡΙΖΑ ΚΟΡΙΝΘΙΑΣ ΝΑΙ
ΦΑΜΕΛΛΟΣ ΣΩΚΡΑΤΗΣ ΣΥΡΙΖΑ Β’ ΘΕΣΣΑΛΟΝΙΚΗΣΝΑΙ
ΦΙΛΗΣ ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΣΥΡΙΖΑ Α’ ΑΘΗΝΩΝ ΝΑΙ
ΦΛΑΜΠΟΥΡΑΡΗΣ ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΣ

ΣΥΡΙΖΑ Α’ ΑΘΗΝΩΝ ΝΑΙ

ΦΩΚΑΣ ΑΡΙΣΤΕΙΔΗΣ ΑΝΕΞ. Β’ ΘΕΣΣΑΛΟΝΙΚΗΣΟΧΙ
ΦΩΤΙΟΥ ΘΕΑΝΩ ΣΥΡΙΖΑ ΕΠΙΚΡΑΤΕΙΑΣ ΝΑΙ
ΧΡΙΣΤΟΔΟΥΛΟΠΟΥΛΟΥ ΑΝΑΣΤΑΣΙΑ

ΣΥΡΙΖΑ ΕΠΙΚΡΑΤΕΙΑΣ ΝΑΙ
ΧΡΙΣΤΟΦΙΛΟΠΟΥΛΟΥ ΠΑΡΑΣΚΕΥΗ(ΕΥΗ)

ΔΗ.ΣΥ ΑΤΤΙΚΗΣ ΝΑΙ
ΨΑΡΙΑΝΟΣ ΓΡΗΓΟΡΙΟΣ ΑΝΕΞ. Β’ ΑΘΗΝΩΝ ΝΑΙ
ΨΥΧΟΓΙΟΣ ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΥΡΙΖΑ ΚΟΡΙΝΘΙΑΣ ΝΑΙ

Άρσεις Ασυλίας

Ονοµατεπώνυµο - Εµπλεκόµενοι Πράξη για την οποία ζη-
τείται η άρση της ασυλίας Αποτελέσµατα

ΦΩΚΑΣ ΑΡΙΣΤΕΙΔΗΣ Για τις αξιόποινες πράξεις της
ψευδούς καταµήνυσης από κοινού και κατά συρροή, της συκο-
φαντικής δυσφήµησης από κοινού και κατά συρροή και της απά-
της ιδιαίτερα µεγάλης ζηµίας επί δικαστηρίω από κοινού και κατ’
εξακολούθηση, τετελεσµένης ή/και σε απόπειρα (άρθρα 42§1,
45, 94, 98, 229§1, 363-362, 386§1β’ Π.Κ.), οι οποίες φέρεται να
τελέσθηκαν στη Θεσσαλονίκη την  6.8.2013 και αφορούν αγορα-
πωλησία ακινήτου.

ΝΑΙ 212
OXI 3
ΠΡΝ 0
ΣΥΝ 215

ΣΑΛΜΑΣ ΜΑΡΙΟΣ Για την αξιόποινη πράξη της ηθι-
κής αυτουργίας, κατά συναυτουργία, κατ’ εξακολούθηση, σε απι-
στία σχετική µε την υπηρεσία, το αντικείµενο της οποίας έχει
συνολική αξία µεγαλύτερη των 120.000 ευρώ, στρεφόµενη κατά
του Δηµοσίου, εκ της οποίας η ζηµία που προξενήθηκε ή οπωσ-
δήποτε απειλήθηκε στο Δηµόσιο υπερβαίνει το ποσό των 150.000
ευρώ κατά συναυτουργία και κατά µόνας, κατ’εξακολούθηση,
αναφορικά µε την εκτέλεση της µεθόδου “Διαγνωστική αρθρο-
σκόπηση σε ιατρείο”

ΝΑΙ 209
OXI 4
ΠΡΝ 1
ΣΥΝ 214

ΛΟΒΕΡΔΟΣ ΑΝΔΡΕΑΣ Για τη λήψη εξηγήσεων από αυτόν
για την πράξη της παθητικής δωροδοκίας στρεφόµενης κατά του
Δηµοσίου κατ’ εξακολούθηση µε όφελος που πέτυχε ή επεδίωξε
ο δράστης ή ζηµία που προξενήθηκε ή απειλήθηκε στο Δηµόσιο
που υπερβαίνουν το ποσό των 150.000 ευρώ (α. 235 Π.Κ., α. 1
§1 του ν. 1608/1950, όπως τροπ., α. 16§2 του ΝΔ 2476/1953), µε
αφορµή το Πόρισµα της Ειδικής Κοινοβουλευτικής Επιτροπής
της ΒτΕ για τη διενέργεια προκαταρκτικής εξέτασης σχετικά µε
την υπόθεση NOVARTIS.

ΝΑΙ 213
OXI 1
ΠΡΝ 0
ΣΥΝ 214



ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, επανερχόµαστε στη συζήτηση της επίκαιρης επερώ-
τησης.

ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΠΑΠΑΘΕΟΔΩΡΟΥ: Θα ήθελα τον λόγο για µισό
λεπτό, κύριε Πρόεδρε.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Παρακαλώ, κύριε συ-
νάδελφε.

ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΠΑΠΑΘΕΟΔΩΡΟΥ: Κύριε Πρόεδρε -όπως σας
ζήτησα και προηγουµένως, αλλά νοµίζω ότι µπορεί να κατατεθεί
και επίσηµα- τα έγγραφα, τα οποία έχουν κατατεθεί από τον κ.
Καµµένο προηγουµένως, δεν µπορούν να διαβαθµιστούν τώρα,
εφόσον κατατέθηκαν και δεν έχουν κανένα χαρακτήρα απορρή-
του.

Γι’ αυτόν τον λόγο, ζητάω ,εκ µέρους του κόµµατός µου, εφό-
σον τα έχετε δεχθεί εσείς, να τα λάβουν οι Βουλευτές, οι ειση-
γητές, οι Κοινοβουλευτικοί Εκπρόσωποι. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Εγώ διευκρίνισα ό,τι
είχα να διευκρινίσω.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα τον
λόγο.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Ορίστε, κύριε Κεφα-
λογιάννη.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, το αυτό αίτηµα
και από τη Νέα Δηµοκρατία. Από τη στιγµή που έχουν κατατεθεί
τα έγγραφα, πρέπει να υπογραφούν από το Προεδρείο και να
µοιραστούν στα κόµµατα.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Ναι, το κατάλαβα.
Τον λόγο έχει ο κ. Κωνσταντίνος Κατσίκης.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΑΤΣΙΚΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, κύριοι συνάδελ-

φοι, µετά τα όσα αποκαλυπτικά για την υπόθεση, η οποία αποτε-
λεί και το περιεχόµενο της επίκαιρης επερώτησής µας, κατέθεσε
από αυτό το Βήµα ο Πρόεδρος των Ανεξαρτήτων Ελλήνων, επι-
τρέψτε µου σε αυτό το σηµείο την επισήµανση ότι δεν είµαστε
Ανεξάρτητοι Βουλευτές, παρά το γεγονός ότι ο άδικος και κατά-
πτυστος Κανονισµός της Βουλής µάς κατατάσσει και µας εξο-
µοιώνει µε Ανεξάρτητους Βουλευτές. Δεν είµαστε όµως
ανεξάρτητοι Βουλευτές, γιατί ούτε από το κίνηµα, το οποίο υπη-
ρετούµε, το κίνηµα των Ανεξαρτήτων Ελλήνων αποχωρήσαµε,
ούτε ως διαγραφέντες σηκωθήκαµε και φύγαµε να πάµε αλλού. 

Γι’ αυτό, λοιπόν, θέλω να καταστήσω σαφές και στο Προ-
εδρείο και στο κανάλι της Βουλής και σε οποιοδήποτε άλλο τη-
λεοπτικό ή ραδιοφωνικό µέσο ότι είµαστε Βουλευτές των
Ανεξαρτήτων Ελλήνων και δεν φέρουµε την ιδιότητα του ανεξάρ-
τητου Βουλευτή, άσχετα -το επαναλαµβάνω- από το εάν ο κατά-
πτυστος και άδικος Κανονισµός της Βουλής µάς εξοµοιώνει µε
αυτούς και τον οποίο βέβαια, η «αριστερή παρένθεση» της δι-
καιοσύνης του ΣΥΡΙΖΑ, τον άφησε να υφίσταται ως τέτοιος κα-
νονισµός. 

Κύριοι συνάδελφοι, αγαπητέ κύριε Υπουργέ, η σηµερινή επί-
καιρη επερώτησή µας καταδεικνύει, µε τον πλέον πειστικό
τρόπο, την προσήλωσή µας στην κοινοβουλευτική διαδικασία και
το ολόπλευρο ενδιαφέρον µας για την άσκηση του συνόλου της
κυβερνητικής πολιτικής. 

Μέληµα και αγωνιώδες ζητούµενο του Προέδρου των Ανεξαρ-
τήτων Ελλήνων και πρώην Υπουργού Εθνικής Άµυνας Πάνου
Καµµένου ήταν, από τότε που ήµασταν ακόµη κυβερνητικός εταί-
ρος -και παραµένει µέληµά µας- η διάφανη λειτουργία τόσο των
δηµόσιων υπηρεσιών, όσο και των πολιτικών τους προϊσταµένων. 

Βέβαια, εγώ λίγες επισηµάνσεις θα κάνω, διότι καθ’ ολοκλη-
ρίαν επισήµανε και ανέπτυξε τους λόγους, για τους οποίους προ-
ορίστηκε η συνεδρίαση αυτής της Ολοµέλειας. 

Κύριοι συνάδελφοι, όµως, πολιτική ευθύνη δεν σηµαίνει µη ευ-
θύνη, δεν σηµαίνει όχι ευθύνη. Αντίθετα, σύµφωνα µε τον δικό
µας αξιακό πίνακα, πολιτική ευθύνη σηµαίνει πλήρης ευθύνη. Δεν
χωρούν µισόλογα, δεν χωρούν σκιάσεις. Την 1η Μαρτίου 2019 ο
Πάνος Καµµένος µε την υπ’ αριθµόν 6138 ερώτησή του ζήτησε
από τον Υπουργό Εξωτερικών να καταθέσει:

Πρώτον, τις συµβάσεις µε αριθµό 1692 για το τµήµα 1, µε
αριθµό 1693 για το τµήµα 2, καθώς και τις αντίστοιχες συµβάσεις
για τα τµήµατα 4 και 5 που έχουν υπογραφεί µεταξύ του Υπουρ-
γείου Εξωτερικών και της Εταιρείας «Global Visa World Center

Hellas» για την παροχή υπηρεσιών υποστήριξης των προξενικών
αρχών ή των προξενικών γραφείων διπλωµατικών αποστολών
στη διαδικασία χορήγησης θεωρήσεων.

Δεύτερον, να καταθέσει κάθε άλλο κείµενο που έχει υπογρα-
φεί µεταξύ των ανωτέρω πριν ή µετά την υπογραφή των προανα-
φερόµενων συµβάσεων και αφορά στις ίδιες ως άνω υπηρεσίες. 

Τρίτον, να καταθέσει κάθε σύµβαση ή άλλο έγγραφο, το οποίο
έχει κατατεθεί στο Υπουργείο Εξωτερικών και από το οποίο προ-
κύπτει η συνεργασία της εταιρείας «Global Visa World Center
Hellas» µε οποιοδήποτε τρίτο φυσικό ή νοµικό πρόσωπο, µε
σχέση υπεργολαβίας ή µε οποιαδήποτε άλλη νοµική σχέση, πα-
ραδείγµατος χάριν παραχώρηση κ.λπ. και για τις ως άνω υπηρε-
σίες.

Τέταρτον, να καταθέσει κάθε έγγραφο µε το οποίο έχει γνω-
στοποιηθεί στο Υπουργείο Εξωτερικών η ανάθεση του συνόλου
ή µέρους των ως άνω υπηρεσιών από την εταιρεία «Global Visa
World Center Hellas» σε οποιοδήποτε τρίτο φυσικό ή νοµικό πρό-
σωπο µε σχέση υπεργολαβίας ή µε οποιαδήποτε άλλη νοµική
σχέση.

Πέµπτον, να καταθέσει κάθε άλλο έγγραφο µε το οποίο το
Υπουργείο Εξωτερικών έχει εγκρίνει την ανάθεση του συνόλου
ή µέρους των ως άνω υπηρεσιών από την εταιρεία σε οποιοδή-
ποτε τρίτο φυσικό ή νοµικό πρόσωπο, µε σχέση υπεργολαβίας ή
µε οποιαδήποτε άλλη νοµική σχέση.

Έκτον, κάθε έγγραφο του Υπουργείου Εξωτερικών, που
αφορά τον έλεγχο της ανάθεσης του συνόλου ή µέρους των ως
άνω υπηρεσιών από την εταιρεία «Global Visa Center World Hel-
las» σε οποιοδήποτε τρίτο φυσικό ή νοµικό πρόσωπο, µε σχέση
υπεργολαβίας ή µε οποιαδήποτε άλλη νοµική σχέση.

Διερωτώµαι αν είναι κοινοβουλευτικά συµβατό, η επερώτηση
να µισοαπαντάται και τα έγγραφα να µην κατατίθενται.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Λίγο την ανοχή σας, κύριε Πρόεδρε, σας παρακαλώ.
Γιατί ο κύριος Υπουργός Εξωτερικών µε το από 26 Μαρτίου

2019 έγγραφό του αναφέρθηκε γενικά στη διαδικασία, που έγινε
για την ανάδειξη παρόχων των υπηρεσιών υποστήριξης των δι-
πλωµατικών αρχών, στη διαδικασία έκδοσης χορηγήσεων και
ανέφερε τις υπογραφείσες στη συνέχεια της διαδικασίας αυτής
τέσσερις συµβάσεις µε τους αριθµούς τους και τίποτε άλλο, τί-
ποτα περισσότερο. Δεν προσκόµισε αντίγραφα των συµβάσεων
και των παραρτηµάτων τους, αλλά ισχυρίστηκε, πιστεύω ανακρι-
βώς, ότι το περιεχόµενό τους είναι αναρτηµένο στη βάση δεδο-
µένων TED.

Σε αυτή τη βάση δεδοµένων, όµως, είναι αναρτηµένες µόνο οι
προβλεπόµενες γνωστοποιήσεις ανάθεσης σύµβασης και µάλι-
στα, για δύο µόνο από τις υπογραφείσες συµβάσεις εν τω συ-
νόλω τέσσερις.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΤΡΟΥΓΚΑΛΟΣ (Υπουργός Εξωτερικών): Τις
κατέθεσα.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΑΤΣΙΚΗΣ: Βεβαίως, κύριε Υπουργέ, και
σας ευχαριστώ που τις καταθέσατε. Δεν θέλω να πιστεύω ότι
ησκήθη µέτρο πίεσης σε σας για να το πράξετε, αλλά εν τη ασκή-
σει των υπουργικών σας καθηκόντων και µε όσες εξηγήσεις δώ-
σατε, κρίνατε ότι είναι σωστό να τις πάρουµε στα χέρια µας. Και
θα τις πάρουµε.

Οι γνωστοποιήσεις αυτές περιέχουν ορισµένα µόνο στοιχεία,
που είχαµε µέχρι τώρα, των υπογεγραµµένων συµβάσεων, όπως
αυτά προβλέπονται στην κοινοτική οδηγία 2004/18 και όχι το σύ-
νολο των όρων των συµβάσεων και των παραρτηµάτων τους. 

Η κατάθεση των γνωστοποιήσεων αυτών από τον Υπουργό
Εξωτερικών, εκτός του ότι θέλω να πιστεύω ήταν περιττή, αφού
αυτές είναι αναρτηµένες στην παραπάνω βάση δεδοµένων, δεν
εκπληρώνει ή δεν εκπλήρωνε µέχρι τώρα τον σκοπό του κοινο-
βουλευτικού ελέγχου. Ο κοινοβουλευτικός έλεγχος οφείλει να
είναι ουσιώδης και λεπτοµερής. 

Συνεπώς, οφείλει να κατατείνει στον έλεγχο του συνόλου των
άρθρων και των δεσµεύσεων των όρων αυτών. Γιατί διαφορετικά,
δεν επιτρέπει στον ερωτώντα να λάβει γνώση όλων όσων έχει αν-
τιληφθεί για την εκτέλεση των τεσσάρων συµβάσεων, που υπε-
γράφησαν επί υπουργίας Νίκου Κοτζιά και αφορούν µια

6634 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



νεοσυσταθείσα εταιρεία, χωρίς καµµία απολύτως προηγούµενη
εµπειρία, µε κεφάλαιο δε, σύστασής της το απολύτως ελάχιστα
υποχρεωτικό, δηλαδή το ποσό των 24.000 ευρώ.

Στο σηµείο αυτό, θεωρώ άξιο επισήµανσης το εξής και παρα-
καλώ για την προσοχή σας. Η ανάδοχος εταιρεία, στην οποία τε-
λικά κατακυρώθηκε ο διεθνής, κατά τα άλλα, διαγωνισµός,
συνεστήθη µόλις είκοσι µέρες µετά την προκήρυξη του διαγωνι-
σµού από το Υπουργείο Εξωτερικών µε το κατ’ ελάχιστον, όπως
ανέφερα, κεφάλαιο και ιδρυτικούς µετόχους τους δύο πρώην
πρέσβεις, τον κ. Πλατή και τον κ. Ζέπο, ο οποίος είναι υψηλό-
βαθµο στέλεχος της εταιρείας…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Κύριε συνάδελφε,
πήρατε και τον χρόνο της δευτερολογίας σας.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΑΤΣΙΚΗΣ: Ε, τότε αφού πήρα και τον
χρόνο της δευτερολογίας µου, κύριε Πρόεδρε, λίγο τον χρόνο
της ανοχής και για την πρωτολογία και για τη δευτερολογία και
τελειώνω.

Μιλούσα, λοιπόν, για τον κ. Ζέπο. Έλεγα ότι διετέλεσε υψηλό-
βαθµο στέλεχος του Οµίλου «ΜΥΤΙΛΗΝΑΙΟΣ» και ήταν στενός
συνεργάτης του Γεωργίου Παπανδρέου. Διετέλεσε δε, Γενικός
Γραµµατέας του Υπουργείου Εξωτερικών από το 2009 έως το
2012, καθώς επίσης και στον πρώην Αρχηγό της ΕΛΑΣ και
Υπουργό Προστασίας του Πολίτη -Δηµοσίας Τάξεως τότε- κ. Οι-
κονόµου. Ανενδοίαστα δε, έδρα της νεοσυσταθείσας εταιρείας
ορίστηκε το διαµέρισµα του κ. Πλατή επί της οδού Δεινοκράτους
στον Λυκαβηττό. 

Η εν λόγω σύµβαση αφορά το έργο της ανάθεσης µιας σηµαν-
τικής και ευαίσθητης δηµόσιας υπηρεσίας σε ιδιώτες. Εξ αυτού
και µόνο του λόγου, η Βουλή δικαιούται να λάβει πλήρη γνώση
για τη διαδικασία ανάθεσης της δηµόσιας αυτής σύµβασης πα-
ραχώρησης, καθώς και τον τρόπο παροχής της εν λόγω δηµό-
σιας υπηρεσίας. 

Εποµένως, είναι τουλάχιστον ακατανόητη η άρνηση του οποι-
ουδήποτε να µας βοηθήσει στην έρευνα και στον έλεγχο συλλο-
γής τέτοιων δικαιολογητικών, τα οποία χρειαζόµαστε,
προκειµένου να καταλήξουµε στο ζητούµενο της επίκαιρης επε-
ρώτησής µας.

Ειδικότερα, δεν διευκρινιζόταν αν ο έλεγχος αφορούσε και τη
νοµιµότητα του περιεχοµένου όλων των όρων των συµβάσεων
αυτών και των παραρτηµάτων τους, πολλώ δε µάλλον όταν από
την υπ’ αριθµόν 20/2017 απόφαση του Ελεγκτικού Συνεδρίου, η
οποία προσκοµίστηκε στο µεταξύ ως σχετικό στη µήνυση του
Νίκου Κοτζιά κατά του Πάνου Καµµένου, δεν προκύπτει ότι το
Ελεγκτικό Συνέδριο προχώρησε σε έλεγχο νοµιµότητας του συ-
νόλου των όρων των συµβάσεων.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, αποτελεί παγκόσµια πρωτοτυ-
πία κατά τον κοινοβουλευτικό έλεγχο να παραπέµπει ο Υπουργός
Εξωτερικών τον ερωτώντα Υπουργό Εθνικής Άµυνας σε ιστοσε-
λίδα και να µην καταθέτει αυτούσια τα αποδεικτικά έγγραφα έως
και πριν λίγο. Βέβαια, αν δεν είχαµε τα νεότερα για την υπόθεση
από τον κ. Κατρούγκαλο, θα ρωτούσα τι θα εσκοπείτο µε τις πα-
ραπάνω ενέργειες. 

Τελειώνοντας, θα πω ότι οι Ανεξάρτητοι Έλληνες θα αναδεί-
ξουµε τις µεθοδεύσεις και τις υπόγειες διαδροµές και θα τις θέ-
σουµε στην κρίση του ελληνικού λαού.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Κι εµείς ευχαρι-
στούµε.

Γίνεται γνωστό στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολου-
θούν από τα άνω δυτικά θεωρεία, αφού προηγουµένως ξεναγή-
θηκαν στην έκθεση της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ»
και ενηµερώθηκαν για την ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο ορ-
γάνωσης και λειτουργίας της Βουλής, είκοσι εννέα µαθήτριες και
µαθητές και δύο συνοδοί εκπαιδευτικοί από το Γυµνάσιο Ευρω-
πού Κιλκίς.

Η Βουλή τούς καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Τον λόγο έχει η κ. Μαρία Κόλλια -Τσαρουχά.
ΜΑΡΙΑ ΚΟΛΛΙΑ-ΤΣΑΡΟΥΧΑ: Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι

συνάδελφοι, έχουµε λίγο χρόνο για να αναπτύξουµε ένα τόσο

µεγάλο και δαιδαλώδες θέµα, το οποίο όµως, αν καθίσει κάποιος
και το δει µε περισσότερη ηρεµία, θα το καταλάβει πάρα πολύ
εύκολα. Αναγνωρίζω τη δεινή θέση του νέου Υπουργού Εξωτε-
ρικών, κ. Κατρούγκαλου, να υποστηρίξει πράγµατα, για τα οποία
πιστεύω ότι όντως, έχει δίκιο να είναι σε δύσκολη θέση, αλλά
είναι και χρέος του να το κάνει στη συνέχεια του κράτους. Όµως
αυτό που είναι χρέος σας να κάνετε, κύριε Κατρούγκαλε, είναι
να ξεριζώσετε όλα αυτά, τα οποία καταγγέλλουµε σήµερα εµείς,
αλλά και πάρα πολλά άλλα, τα οποία πιστεύω ότι γνωρίζετε. 

Αρχίζοντας, λοιπόν, την πρώτη µου τοποθέτηση, θέλω να πω
κάτι, που το ξέρουν οι περισσότεροι, που ίσως κυκλοφορούν στο
εξωτερικό ή έχουν συγγενείς, ότι δηλαδή για να πάρει βίζα κά-
ποιος, που κατοικεί σε χώρα εκτός της Σένγκεν, πρέπει να πλη-
ρώσει ένα ποσό για τα έξοδα για την έκδοσή της. Το κεφάλαιο
που συγκεντρώνεται, είναι προφανώς πολύ µεγάλο, αν αναλογι-
στούµε τον τεράστιο αριθµό των εισερχοµένων στην πατρίδα
µας από χώρες εκτός Σένγκεν. Φτάνει σε ύψος πολλών εκατοµ-
µυρίων ευρώ. Απ’ αυτό το κεφάλαιο, αν αφαιρέσουµε τα έξοδα
των σχετικών ελέγχων και της ολοκλήρωσης της έκδοσης της
βίζας, προκύπτει σηµαντικό κέρδος προς το ελληνικό δηµόσιο,
το οποίο είναι τόσο µεγαλύτερο, όσο λιγότεροι είναι οι µεσάζον-
τες, οι εµπλεκόµενοι, εν πάση περιπτώσει, στον κύκλο των διερ-
γασιών. Άρα, επιστρέφουν τα χρήµατα αυτά στην Ελλάδα;
Φορολογούνται; Μεταφέρονται σε offshore; Είναι ηθικά και νό-
µιµα; 

Θα σας αναφέρω ένα πρόχειρο παράδειγµα, σε σχέση µε τη
Ρωσία. Καθώς το Υπουργείο έπρεπε να δηλώσει αξία σύµβασης
σύµφωνα µε τα στοιχεία, που αφορούν το αντικείµενο του κύ-
κλου εργασιών µε το σύνολο των τουριστών, που εξέδωσαν βίζα
ανά κράτος και για το σύνολο των κρατών έκτασης εκ των τεσ-
σάρων οµάδων κρατών, που έχει ορίσει το Υπουργείο Εξωτερι-
κών, µε βάση τα στατιστικά δεδοµένα των προηγούµενων
τουλάχιστον τελευταίων ετών κατά νόµο, προκύπτει για την προ-
κήρυξη, για την οποία συζητάµε ότι τα ποσά, που έχουν δηλωθεί
ως αξία σύµβασης είναι σαφώς και προκλητικά υποδεέστερα της
πραγµατικής αξίας των συµβάσεων.

Αυτό εµείς πιστεύουµε ότι έγινε σκόπιµα, καθώς είναι αδύνα-
τον το ΥΠΕΞ να µη γνωρίζει αυτά τα στοιχεία, µε σκοπό αφενός
να διευκολυνθεί η συγκεκριµένη εταιρεία για την παροχή εγγυή-
σεως συµµετοχής και καλής εκτέλεσης του έργου και αφετέρου,
αν παρουσιαζόταν η αληθινή αξία των συµβάσεων, η διαγωνι-
στική διαδικασία, σύµφωνα µε τον νόµο, θα ακολουθούσε άλ-
λους κανόνες.

Έτσι, λοιπόν, η νοµοθέτηση του ν.4413 του 2016 και σύµφωνα
µε την οδηγία 214/23 της Ευρωπαϊκής Ένωσης του Ευρωπαϊκού
Κοινοβουλίου και του Συµβουλίου της 26ης Ιανουαρίου του 2014
µε ΦΕΚ Α’ 148/8-8-2016 καθορίζεται αναλυτικά πώς υπολογίζεται
η αξία της σύµβασης. 

Η πραγµατική αξία της σύµβασης -ανέφερα ενδεικτικά µόνο
τη Ρωσία- έχει ως εξής: Όπως προκύπτει από την Τράπεζα της
Ελλάδος και από την Εθνική Στατιστική Αρχή, το σύνολο των
Ρώσων τουριστών, κατά µέσο όρο, για διάφορα έτη, από το 2010
µέχρι το 2014 -και βάσει των εσόδων- είναι περίπου 1.159.287.
Αν υπολογίσουµε µόνο το τέλος εξυπηρέτησης, δηλαδή αυτό
που είπαµε ήδη, τα 20 ευρώ, τότε έχουµε περίπου 23.185.740
ευρώ ανά έτος. Πολλαπλασιάζοντάς τα επί οκτώ, µόνο από το
κράτος της Ρωσίας έχουµε έσοδα 185.485.920 ευρώ. 

Το Υπουργείο Εξωτερικών για τη Ζώνη 1 όπου υπάγεται η
Ρωσία, καθώς και το Ιράκ, η Λευκορωσία, η Αµερικανική Ήπειρος
και η ποσαχάρια Αφρική, έχουν δηλώσει ως αξία έργου τα 7,5
εκατοµµύρια ευρώ, αντί της πραγµατικής αξίας των 185,5 εκα-
τοµµυρίων ευρώ, που αφορά τον υπολογισµό -το ξαναλέω- µόνο
για τη Ρωσία και όχι για το σύνολο της Ζώνης 1. Έτσι φυσικά,
έχουµε χαµηλότερης αξίας εγγυητικές συµµετοχής και καλής
εκτέλεσης 2% έως 5 αντίστοιχα. Δηλαδή, µειώσαµε το ποσό των
εγγυητικών, που έπρεπε να καταβληθούν. Ωστόσο, εκτός του ότι
οι εγγυήσεις δεν ανταποκρίνονται στο ρίσκο και τον συνεπαγό-
µενο µη εγγυηµένο -κατά νόµο- κίνδυνο, που υφίσταται το ελλη-
νικό κράτος, έχουµε ουσιαστικά άλλα δεδοµένα, που αφορούν
το έργο, ήτοι. αφού ακόµα και αν καταπέσουν αυτές οι µηδαµι-
νές εγγυήσεις ευθύνης των αναδόχων, που τελικά λήφθηκαν, η
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ζηµία που θα υποστεί το ελληνικό κράτος θα είναι πολλαπλάσια.
Έτσι, την πραγµατική δύναµη την έχει αυτός που εκτελεί το

έργο, καθώς το ελληνικό κράτος δεν έχει κανέναν ουσιαστικό
τρόπο να θέσει τις όποιες απαιτήσεις του σε έναν τόσο ευαί-
σθητο τοµέα τουριστικού προϊόντος.

Συνοψίζοντας, λοιπόν, για τις Ζώνες 1, 2, 4, 5, που ανατέθηκαν
µέσω αυτού του καταφανώς στηµένου διαγωνισµού στην GVCW
Hellas, το Υπουργείο Εξωτερικών έχει ως σύνολο αξίας συµβά-
σεων τα 15,5 εκατοµµύρια ευρώ, ενώ η πραγµατική αξία, µε µε-
τριοπαθείς -όπως οι παραπάνω- υπολογισµούς που έκανα,
ξεπερνά το 1 δισεκατοµµύριο ευρώ, όπου αν υπολογιστεί επί τη
βάση του συνόλου των τελών διαχείρισης εξυπηρέτησης αγγίζει
τα 2 δισεκατοµµύρια ευρώ.

Το δεύτερο σηµείο, που ήθελα, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,
να πω, είναι ότι, σύµφωνα µε τη γενική οµολογία και δηµοσιο-
γράφων, που έχουν διερευνήσει το θέµα, την τελική υπηρεσία
χορήγησης ελληνικής βίζας στις περισσότερες χώρες την παρέ-
χει και σήµερα η ίδια εταιρία, που την παρείχε πριν το διαγωνι-
σµό, που έγινε κατά τη θητεία του κ. Κοτζιά. Αναφέροµαι στην
εφηµερίδα «ΠΟΝΤΙΚΙ» -θα καταθέσω τα σχετικά έγγραφα στα
Πρακτικά- και σε ένα site, το TVXS, το οποίο είναι γνωστό σε πολ-
λούς από εσάς, µε συγκεκριµένη προέλευση του ιδιοκτήτη και
του γραφέα.

Η εταιρεία, λοιπόν, η VFS Limited, µε έδρα κάπου ανάµεσα στο
Λονδίνο και στην Ινδία, αλλά και µε αναγνωρισµένη τεχνογνωσία
και εµπειρία, όπως µαθαίνουµε από δηµοσιογραφικά µέσα, πα-
ραµένει και σήµερα ο τελικός πάροχος της υπηρεσίας ,στο συν-
τριπτικό ποσοστό των σηµείων έκδοσης βίζας του εξωτερικού.

Είναι ιδιαίτερα ενδιαφέρον ότι αυτή η εταιρεία δεν ήταν ο νι-
κητής, όπως ειπώθηκε ήδη, του σχετικού διαγωνισµού, αν και
συµµετείχε σε αυτόν. Αν αναρωτιέστε, όµως, πώς γίνεται η εται-
ρεία που έχασε, να είναι εκείνη που παρέχει τελικά την υπηρεσία,
η απάντηση είναι απλή, αντάξια των ανθρώπων που οδήγησαν
τη χώρα µας στην κρίση. Η «VFS LIMITED» λειτουργεί ως υπερ-
γολάβος του νικητή του διαγωνισµού, επειδή ο ίδιος δεν είχε και
δεν έχει τη δυνατότητα να παρέχει υπηρεσία. Έτσι ο νικητής
απλώς πληρώνεται, χωρίς να κάνει τίποτα και χωρίς να προσφέ-
ρει τίποτα ουσιαστικό, αφού µέχρι και τα χρήµατα της βίζας τα
συγκεντρώνει η «VFS LIMITED». 

Πρόκειται για έναν ολοφάνερο µηχανισµό χρηµατοδότησης
ηµετέρων µε τη δηµιουργία ενός άχρηστου µεσάζοντα, που λαµ-
βάνει µία «νόµιµη», ας πούµε, µίζα σε βάρος του ελληνικού δη-
µοσίου.

Κυρίες και κύριοι, αν ενοχλεί κάποιους το ύφος της περιγρα-
φής µου, οφείλω να πω ότι όλα όσα ακούτε δεν τα ισχυρίζοµαι
εγώ ούτε ο Πάνος Καµµένος.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Τέλειωσε και ο χρό-
νος της δευτερολογίας σας.

ΜΑΡΙΑ ΚΟΛΛΙΑ - ΤΣΑΡΟΥΧΑ: Παίρνω τη δευτερολογία µου,
κύριε Πρόεδρε. 

Τα γράφουν, όπως τόνισα, ήδη αυτά τα µέσα. 
Και οφείλω να σας πω ότι είδα τον Πάνο τον Καµµένο στην επι-

τροπή της «SIEMENS» να µάχεται και από τότε τον ακολουθώ,
γιατί πιστεύω πως ό,τι λέει ξέρει γιατί το λέει και µπορεί να το
αποδείξει µε έγγραφα, όσο σκληρά κι αν είναι αυτά, παρόλο που
ο ίδιος για πολλά χρόνια βρίσκεται στο στόχαστρο πάρα πολλών
του συστήµατος.

Είναι, λοιπόν, φανερό ότι όλα αυτά τα οποία ρωτούµε, πρέπει
να εµπλουτιστούν -και µπορώ να πω ότι µπορούµε να επανέλ-
θουµε και σε νέα επίκαιρη επερώτηση, γιατί βγαίνουν συνεχώς
στην επιφάνεια πράγµατα, καθώς και εµείς ερευνούµε- απαιτούν
διερεύνηση. Και οι µέχρι τώρα απαντήσεις, κύριε Υπουργέ -µε
όλον το σεβασµό στο πρόσωπό σας- δεν απαντούν ουσιαστικά
σε τίποτα. 

Ο Υπουργός που έδωσε την απάντηση στις ερωτήσεις που
έκανε ο κ. Καµµένος, αρκέστηκε να αναφερθεί στο άρθρο 23, το
οποίο παρέθεσε στο απαντητικό του έγγραφο και προβλέπεται
ότι ο πάροχος δικαιούται να προσλαµβάνει υπεργολάβους, µε τη
συναίνεση του Υπουργείου Εξωτερικών, την οποία συναίνεση,
όµως, το ΥΠΕΞ δεν µπορεί να αρνηθεί χωρίς εύλογη αιτία. Δεν
θα µείνουµε στο ότι η απάντηση δεν εξηγεί σε καµία περίπτωση

πώς η νεοσύστατη, µε µόλις 24.000 ευρώ, «Global Visa Center
World Hellas», µε ιδιοκτήτες -το ξαναλέµε- τον κ. Λευτέρη Οικο-
νόµου, Υφυπουργό Προστασίας του Πολίτη επί κυβέρνησης Πα-
παδήµου και Αρχηγού της ΕΛΑΣ –δυστυχώς!- τον Πρέσβη
Δηµήτρη Πλατή, Γενικό Γραµµατέα του Υπουργείου Παιδείας και
Μεταφορών επί κυβέρνησης της Νέας Δηµοκρατίας -δυστυχώς!-
και τον επίσης Πρέσβη Ιωάννη Ζέπο, Γενικό Γραµµατέα του
Υπουργείου Εξωτερικών επί κυβέρνησης ΠΑΣΟΚ -δυστυχώς!-,
κατάφερε να κερδίσει το διαγωνισµό, χωρίς να διαθέτει πέρα
από το οµολογουµένως σηµαντικό βιογραφικό των ιδρυτών της,
καµία άλλη εµπειρία, οργανωτική υπόσταση, προσωπικό και
µέσα για να εκτελέσει το ζητούµενο έργο.

Δεν θα µείνουµε ούτε στο ότι παρά τις έντονες ενστάσεις και
προσφυγές άλλων εταιρειών που µετείχαν στη διαδικασία και
παρά την απόφαση του Ελεγκτικού Συνεδρίου που ακύρωσε την
ανάθεση στην εταιρεία, έγινε τελικά παρέµβαση του τότε Υπουρ-
γού Εξωτερικών κ. Κοτζιά και η απόφαση του Ελεγκτικού Συνε-
δρίου αναπέµφθηκε, ώστε η νεοσύστατη εταιρεία να αναλάβει
το έργο. Ο κ. Καµµένος σας κατέθεσε και σχετικά mail. 

Αυτό, όµως, που µε τίποτα δεν µπορεί να γίνει αποδεκτό είναι
η ανυπαρξία εγγράφων που περιέχουν τους όρους συνεργασίας
του παρόχου µε τον υπεργολάβο του. Είναι ακατανόητη η άρ-
νηση του Υπουργού να προσκοµίσει στη Βουλή κάποια συµβα-
τικά κείµενα που συνδέουν τον πάροχο µε τον υπεργολάβο.
Επίσης, είναι απαράδεκτη η απάντηση ότι δεν υπάρχουν συµβα-
τικά κείµενα µεταξύ ΥΠΕΞ και υπεργολάβου ή αυτό που πριν από
λίγο ισχυριστήκατε, κύριε Υπουργέ, περί του απορρήτου εµπο-
ρικού κ.λπ..

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Ολοκληρώστε, κυρία
Κόλλια.

ΜΑΡΙΑ ΚΟΛΛΙΑ - ΤΣΑΡΟΥΧΑ: Τελειώνω την παρέµβαση µου.
Το ζήτηµα συσκοτίζεται ακόµα περισσότερο από το γεγονός

ότι στις γνωστοποιήσεις συµβάσεων που είναι αναρτηµένες στη
βάση δεδοµένων TED, αναφέρεται ότι δεν ενδέχεται να τεθούν
σε υπεργολάβο οι συµβατικές υπηρεσίες, πληροφορία η οποία
έρχεται σε προφανή αντίθεση µε τα όσα αναφέρει ο Υπουργός
για το περιεχόµενο του άρθρου 23.

Είναι, λοιπόν, επιτακτικό να γνωστοποιηθεί σήµερα στη Βουλή
αν η εταιρεία που νίκησε στο διαγωνισµό είχε δηλώσει στην προ-
σφορά της τον υπεργολάβο, αν αυτός, τελικά, προσέφερε τις
υπηρεσίες του και αν συνεχίζει να τις προσφέρει µέχρι σήµερα. 

Και καλώ µε τη σειρά µου τον κύριο Υπουργό να δώσει ολο-
κληρωµένες, πειστικές απαντήσεις, να λάβει την ευθύνη της κα-
ταγγελίας και του ξηλώµατος κάθε παράτυπης κατάστασης.

Είναι φανερή πια η προσπάθεια θολώµατος και η άρνηση να
κατατεθούν οι απαραίτητες απαντήσεις. Και όλα αυτά είναι
απλώς η ξεκάθαρη επιβεβαίωση των καταγγελιών που έχει κάνει
ο Πάνος Καµµένος ενάντια στον πρώην Υπουργό Εξωτερικών και
δηµιουργό της µειοδοτικής συµφωνίας των Πρεσπών, κ. Κοτζιά,
που πλέον το σκοτεινό έργο του έχουν αρχίσει να το αντιλαµβά-
νονται ακόµα και οι πιο στενοί κοµµατικοί σύµµαχοι και συνερ-
γάτες του.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η αλήθεια είναι η ελάχιστη απαί-
τησή µας, όσο κι αν πονάει.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα)

(Στο σηµείο αυτό η Βουλευτής κ. Μαρία Κόλλια - Τσαρουχά
καταθέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα, τα
οποία βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Δι-
εύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Ο κ. Αριστείδης
Φωκάς έχει τον λόγο.

ΑΡΙΣΤΕΙΔΗΣ ΦΩΚΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Αγαπητέ κύριε Υπουργέ, αν θέλετε να διατηρήσετε το ηθικό

πλεονέκτηµα, που µόνο µε τα λόγια το αναφέρετε, θα πρέπει να
σταµατήσετε κατ’ αρχάς να µιλάτε στο κινητό και να απαντήσετε
σε όλα µας τα ερωτήµατα προφορικώς και εγγράφως. Διότι σε
ένα ερώτηµα που κατέθεσε ο κ. Καµµένος, η απάντηση που πή-
ραµε ήταν ελλιπέστατη και εκεί που απευθυνθήκαµε δεν βρή-
καµε ολοκληρωµένες συµβάσεις.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΤΡΟΥΓΚΑΛΟΣ (Υπουργός Εξωτερικών): Επι-
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τρέψτε µου να σας διακόψω για να σας εξηγήσω. Έχετε δίκιο.
Είχαµε ΕΣΕΠ και µε παίρνουν ορισµένα µέλη και µε ρωτούν για
την ώρα. Γι’ αυτό µιλούσα στο τηλέφωνο. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Εντάξει, κύριε Υπουργέ. 
Συνεχίστε, κύριε Φωκά. 
ΑΡΙΣΤΕΙΔΗΣ ΦΩΚΑΣ: Όπως ανέφερα προ ολίγου, στο ερώ-

τηµα του κ. Καµµένου λάβαµε µία απάντηση ελλιπέστατη. Και
εκεί που µας καθοδήγησε το Υπουργείο σας βρήκαµε τελικά ελ-
λιπέστατες συµβάσεις και δεν λάβαµε ολοκληρωµένη απάντηση
στα ερωτήµατά µας.

Θέλω, λοιπόν, να µε ακούσετε µε προσοχή. Θέλουµε προφο-
ρικά σήµερα, όσο µας παίρνει ο χρόνος, αλλά και εγγράφως, να
µας απαντήσετε σχετικά µε τη σύµβαση έργου του Υπουργείου
Εξωτερικών µε την εταιρεία παροχής υπηρεσιών για την έκδοση
βίζας στις τέσσερις από τις πέντε γεωγραφικές περιοχές του
πλανήτη, στις οποίες ανήκει, σχεδόν, το σύνολο του τουριστών
που λαµβάνουν βίζα για να εισέλθουν στη χώρα µας.

Κατ’ αρχάς, πού είναι η πλήρης σύµβαση του έργου µε την
εταιρεία «GVCW», την οποία και δεν µπορέσαµε να βρούµε ολο-
κληρωµένη; Βλέπουµε ότι αυτή η εταιρεία ιδρύθηκε τον Ιούλιο
του 2015, είκοσι µέρες µετά την προκήρυξη του διαγωνισµού.
Είχε την απαιτούµενη εµπειρία για να αναλάβει αυτό το έργο;
Μάλλον όχι. Δεν υπήρχαν άλλες εταιρείες στην Ευρωπαϊκή
Ένωση που να έχουν κάποια εµπειρία; Έγινε διεθνής διαγωνι-
σµός; Αν ναι, γιατί επιλέχθηκε η «GVCW» που δεν είχε καθόλου
εµπειρία;

Βλέπουµε ότι σε αυτή την εταιρεία, την «GVCW», συµµετέχουν
αρχικά τρεις, ο κ. Πλατής, ο κ. Οικονόµου και ο κ. Ζέπος. Είχαν
αυτοί οι τρεις την εµπειρία για να αναλάβουν αυτό το τεράστιο
έργο; Η αρχική έδρα της εταιρείας ήταν η κατοικία του κ. Πλατή.
Δεν σας προξένησε περιέργεια πώς είναι δυνατόν να αναλάβει
αυτή η εταιρεία αυτό το σηµαντικό έργο; Γιατί δεν επιλέξατε από
διεθνή διαγωνισµό -αν έγινε- µία κανονική εταιρεία;

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΤΡΟΥΓΚΑΛΟΣ (Υπουργός Εξωτερικών): Αφού
έγινε και το ξέρετε. Επτά εταιρείες ήταν.

ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ: Αφού αποκλείσατε…
ΑΡΙΣΤΕΙΔΗΣ ΦΩΚΑΣ: Μία κανονική εταιρεία δεν επιλέξατε και

επιλέξατε την εταιρεία που δεν έχει καθόλου εµπειρία και ιδρύ-
θηκε είκοσι µέρες µετά την προκήρυξη του διαγωνισµού; 

ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ: Αφού τελικά την πήρε η «VFS».
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Κύριε Φωκά, συνεχί-

στε. 
Όταν καταλάβατε ότι δεν πληροί τις προδιαγραφές για να ανα-

λάβει αυτό το έργο, συνεργάστηκε µε µία ιντερνετική εταιρεία,
την «I Know How». Ποια είναι αυτή η εταιρεία και ποιος είναι ο
ιδιοκτήτης αυτής της της εταιρείας; Το ψάξετε; Γιατί έπειτα από
αυτή τη σύµπραξη «GVCW» και «I Know How» προχωρήσατε στη
σύµβαση µε την «GVCW»;

Κύριε Υπουργέ, ας µην κρυβόµαστε. Η µπίζνα είναι πολύ µε-
γάλη. Η κάθε βίζα κοστίζει για τον τουρίστα 60 ευρώ. Από τα 60
ευρώ, τα 20 ευρώ τα παίρνει ο πάροχος. Τα ανέλυσε πολύ σωστά
η κ. Κόλλια. Φορολογείται η εταιρεία για τα 20 ευρώ; Με πρόχει-
ρους υπολογισµούς -όπως είπε και η συνάδελφός µου- εάν πολ-
λαπλασιάσουµε τα 20 ευρώ µε το 1.100.000, µιλάµε για πάνω
από 20 εκατοµµύρια. Φορολογήθηκε αυτή η εταιρεία; Δεν βλέ-
πουµε πουθενά ισολογισµό. Την ψάξαµε και δεν µπορέσαµε να
βρούµε πουθενά τον ισολογισµό της εταιρείας γι’ αυτά τα εκα-
τοµµύρια. 

Βάσει όλων των συµβάσεων έχετε το δικαίωµα να ζητήσετε και
να λάβετε τον ισολογισµό της κάθε εταιρείας που έχει σύµβαση
έργου µε το Υπουργείο σας. Το έχετε κάνει αυτό; Πού είναι ο
ισολογισµός για να δούµε τι ακριβώς γίνεται; Πού φορολογούν-
ται τα κέρδη της «GVCW» και κρύβονται τα χρήµατα; Ελέγξατε
το γεγονός για πιθανή φοροδιαφυγή; Εάν ναι, θέλουµε το απο-
τέλεσµα των ενεργειών σας.

Από τα 60 ευρώ, λοιπόν, της βίζας, τα 20 ευρώ τα κρατάει η
εταιρεία. Δεν ξέρουµε πώς τα κρατάει, αλλά το κάνει. Τα 40 ευρώ
από κάθε βίζα, που πρέπει να πάνε στο Υπουργείο Εξωτερικών,
µπορείτε να µας πείτε πώς τα λαµβάνετε; Είναι µετρητά, να φαν-
ταστώ; Τα στέλνει µε έµβασµα; Κάθε πότε λαµβάνετε χρήµατα
και ποια είναι αυτά τα ποσά; 

Οι ερωτήσεις που θέτουµε είναι συγκεκριµένες και θέλουµε
συγκεκριµένες απαντήσεις. 

Αποδείξεις υπάρχουν για τα χρήµατα που µπαίνουν στο
Υπουργείο σας; Οπότε θέλουµε καταθετήρια των εµβασµάτων -
εάν υπάρχουν- και εάν παίρνετε µετρητά, να µας πείτε πώς τα
παίρνετε. Η µπίζνα, πρέπει να καταλάβουν όλοι οι Έλληνες πολί-
τες, είναι πολύ µεγάλη.

Πόσοι είναι οι τουρίστες που έρχονται στη χώρα µας λαµβά-
νοντας βίζα µέσω της εταιρείας «GVCW»; Ποιος είναι ο τζίρος
της εταιρείας αυτής; Πού και πώς φορολογούνται; Πόσα είναι τα
έσοδα του Υπουργείου Εξωτερικών από την έκδοση βίζας στις
τέσσερις από τις πέντε γεωγραφικές περιοχές του πλανήτη; Και
πού φαίνονται τα χρήµατα αυτά;

Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα να έχω και δευτερολογία για να
απαντήσω στον Υπουργό. Έχω και άλλα να πω. Έχει µεγάλη συ-
νέχεια και πολύ ενδιαφέρον αυτή η δουλειά.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Μερικά δευτερόλε-
πτα αφήσατε!

Κύριε Υπουργέ θέλετε τον λόγο; 
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΤΡΟΥΓΚΑΛΟΣ (Υπουργός Εξωτερικών): Ναι,

κύριε Πρόεδρε.
Θα αναφερθώ σε συγκεκριµένα ερωτήµατα τα οποία τέθηκαν. 
Πρώτα, πρώτα επειδή ορισµένες από τις τοποθετήσεις φαίνε-

ται ότι είχαν προετοιµαστεί πριν ακουστεί η πρωτοµιλία µου, επα-
ναλαµβάνω ότι όλα τα αιτηθέντα έγγραφα έχουν κατατεθεί -είναι
τα έγγραφα οποία αφορούν τις συµβάσεις και τις δικαστικές
αποφάσεις και τα έγγραφα που αφορούν τις υπεργολαβίες- στην
Αίθουσα 150, παρά τις επιφυλάξεις που υπήρχαν εν όψει του άρ-
θρου 19 που επιβάλλει εχεµύθεια. Νοµίζω ότι ο κοινοβουλευτικός
έλεγχος επιβάλλει να ξεπεραστεί αυτή η επιφύλαξη εµπορικού
απορρήτου. Εποµένως, όλα όσα ήταν στη διάθεσή µας ως
Υπουργείο Εξωτερικών είναι στο φως.

Δεύτερον, επειδή προφανώς ο κοινοβουλευτικός έλεγχος δεν
αφορά µόνο τα θέµατα νοµιµότητας, αλλά αφορά και θέµατα πο-
λιτικής τάξης -αναφέρθηκαν ονόµατα που συµµετείχαν στην εται-
ρεία- να πω το αυτονόητο:  Είναι αδύνατο να συνδέεται
οποιουδήποτε είδους πολιτική σκοπιµότητα στην Κυβέρνηση ως
προς την επιλογή εταιρείας στην οποία συµµετείχαν τα συγκε-
κριµένα αυτά πρόσωπα, πέραν του ότι ακολουθήθηκε κάθε δια-
δικασία νοµιµότητας, απ’ όσο είµαστε σε θέση να γνωρίζουµε και
απ’ όσο τοποθετήθηκα, αλλά και γιατί καµµία σχέση δεν έχουν
αυτά τα πολιτικά πρόσωπα µε τον πολιτικό χώρο τον δικό µας.

Αυτοί είχαν, όπως γνωρίζετε, δηµόσια έκθεση είτε ως πολιτικά
πρόσωπα επί κυβερνήσεων Νέας Δηµοκρατίας ή της κυβέρνη-
σης Παπαδήµου, για να είµαστε σαφείς.

ΜΑΡΙΑ ΚΟΛΛΙΑ - ΤΣΑΡΟΥΧΑ: Δεν έχουµε πρόβληµα µε τα
πρόσωπα.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΤΡΟΥΓΚΑΛΟΣ (Υπουργός Εξωτερικών): Σύµ-
φωνοι, αλλά απαντώ. Δεν συνοµιλούµε µόνο εµείς. Μας ακούει
ο ελληνικός λαός και πρέπει να έχει µια πλήρη εικόνα.

Στη συνέχεια, ως προς το ύψος των εισπράξεων της εταιρείας
-θα καταθέσω το σχετικό έγγραφο- το σύνολο των θεωρήσεων
που έχουν γίνει αντικείµενο επεξεργασίας από τον πάροχο στο
πλαίσιο της σύµβασης, είναι 571.681 για το 2018. Με έναν απλό
πολλαπλασιασµό βγαίνει ότι είναι γύρω στα 11 εκατοµµύρια. 

Για τη Ρωσία, για παράδειγµα, που αναφερθήκατε, είναι για τη
Μόσχα 343.000, για την Αγία Πετρούπολη 30.000, για το Νοβορο-
σίσκ 21.000. Το άθροισµα βγαίνει γύρω στις 360.000. Γιατί αυτά
τα νούµερα είναι διαφορετικά από αυτά που δίνει η Τράπεζα της
Ελλάδος; Γιατί πολλές θεωρήσεις είναι τριετείς και πενταετείς. 

ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ: Πόσο πάνε αυτές;
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Κύριε Πρόεδρε, πα-

ρακαλώ.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΤΡΟΥΓΚΑΛΟΣ (Υπουργός Εξωτερικών): Μισό

λεπτό. Απαντούµε µε δεδοµένα. Και οι αριθµοί είναι από τα µη
αµφισβητούµενα στοιχεία. 

Εποµένως, όπως προκύπτει από αυτό το έγγραφο που επίσης
θα κατατεθεί, 11 εκατοµµύρια είναι περίπου οι εισπράξεις από
τη φετινή χρονιά...
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ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ: Τον χρόνο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΤΡΟΥΓΚΑΛΟΣ (Υπουργός Εξωτερικών): Τον

χρόνο.
ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ: Επί τέσσερα χρόνια είναι σαράντα τέσ-

σερα.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΤΡΟΥΓΚΑΛΟΣ (Υπουργός Εξωτερικών): …ανά-

λογα, λοιπόν, µε αυτήν την τάξη µεγέθους που είχα πει στην
αρχή.

Ως προς τα ερωτήµατα που τέθηκαν και που είναι αυταπάν-
τητα, όπως αν έγινε διεθνής διαγωνισµός, θέλω να πω τα εξής:
Έγινε διεθνής διαγωνισµός. Συµµετείχαν επτά εταιρείες. Η εται-
ρεία «VFS», η οποία αποκλείστηκε, αποκλείστηκε για νοµικούς
λόγους που κρίθηκαν, ως εξωχώρια. Μπορεί να υπάρχουν, επο-
µένως, αντιρρήσεις των εταιρειών, κρίθηκαν όµως. Γι’ αυτές
έχουµε δεδικασµένο από αποφάσεις του Συµβουλίου της Επι-
κρατείας.

Ορισµένες ερωτήσεις κρύβουν µία άγνοια για το πώς λειτουρ-
γεί το Υπουργείο Εξωτερικών. Τα έσοδα από τις βίζες είναι προ-
ξενικές εισπράξεις. Υπάρχει συγκεκριµένη διαδικασία µε την
οποία αυτά κατατίθενται και αποδίδονται, η οποία προφανώς έχει
τηρηθεί.

ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ: Για πείτε την.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΤΡΟΥΓΚΑΛΟΣ (Υπουργός Εξωτερικών): Ολο-

κληρώνοντας αυτήν την πρώτη τοποθέτηση στα θέµατα τα οποία
τέθηκαν...

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Ωραία. Έχετε και
δευτερολογία.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΤΡΟΥΓΚΑΛΟΣ (Υπουργός Εξωτερικών): Προ-
φανώς. Αν χρειαστεί, θα τη χρησιµοποιήσω.

Θέλω να είµαι σαφής, λοιπόν. Οτιδήποτε ρωτούσατε στη γρα-
πτή επερώτησή σας, απαντήθηκε. Όλα τα έγγραφα τα οποία ζη-
τήσατε, κατατέθηκαν. Η εδραία πεποίθηση την οποία έχω, µε
βάση την έρευνα την οποία κάναµε, είναι ότι δεν υπάρχουν σκιές
νοµιµότητας στο συγκεκριµένο αυτό θέµα. 

Και η προσωπική µου γνώµη για τον πρώην Υπουργό Κοτζιά -
τον ξέρω τριάντα πέντε χρόνια- είναι ότι δεν υπάρχει σκιά ως
προς την ηθική του ακεραιότητα. 

Επαναλαµβάνω ότι τα νέα στοιχεία τα οποία θέσατε υπ’ όψιν
µας -εφόσον διερευνηθεί, προφανώς, η ακρίβεια προέλευσής
τους- πρόκειται να ληφθούν υπ’ όψιν και επ’ αυτών θα τοποθε-
τηθώ όταν και εφόσον έχω τη δυνατότητα.

(Στο σηµείο αυτό ο Υπουργός Εξωτερικών κ. Γεώργιος Κα-
τρούγκαλος καταθέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγ-
γραφα, τα οποία βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος
Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της
Βουλής)

ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, ζητώ τον λόγο για ένα
λεπτό.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Όχι τώρα, κύριε Πρό-
εδρε. Τώρα περνάµε στους Κοινοβουλευτικούς Εκπροσώπους.
Σας έδωσα τον λόγο επανειληµµένα. Τι άλλο να κάνω;

ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ: Μόνο για τριάντα δευτερόλεπτα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Ορίστε, έχετε τον

λόγο.
ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ: Ο κύριος Υπουργός µε αυτό που είπε

τώρα, έχει στείλει ήδη στον ανακριτή τον κ. Κοτζιά. Είπε ότι τα
ετήσια έσοδα από τη Ρωσία είναι 11 εκατοµµύρια. Σωστά;

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΤΡΟΥΓΚΑΛΟΣ (Υπουργός Εξωτερικών): Από
όλες τις ζώνες.

ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ: Ναι. Είναι 11 εκατοµµύρια. Επί τέσσερα
που προβλέπει ο «περί συµβάσεων» νόµος είναι 44 εκατοµµύρια.
Και ο κ. Κοτζιάς έκανε διαγωνισµό µε 15,5. Ήδη τον έχετε στείλει
στον ανακριτή µε αυτό που λέτε.

Δεύτερον, όσον αφορά το θέµα της πολιτικής καταγωγής,
εµάς δεν µας ενδιαφέρει και δεν πρέπει να ενδιαφέρει και εσάς.
Όµως θα πρέπει να σας απασχολεί, κύριε Υπουργέ επί των Εξω-
τερικών, εάν ένας πρέσβης σας, που είναι εν ενεργεία πρέσβης
και που θα αναλάβει Πρόεδρος της Επιτροπής και το ξέρει, συ-
νοµιλεί και αλληλογραφεί µε τον Πρόεδρο της υποψήφιας εται-
ρείας να πάρει το διαγωνισµό και λαµβάνει οδηγίες για να φτιάξει
την προκήρυξη του διαγωνισµού.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Εντάξει, αυτά τα κα-
ταθέσατε, κύριε Πρόεδρε.

ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ: Εγώ θα τον είχα ξηλώσει στον δρόµο,
κύριε Υπουργέ. Λυπάµαι που το λέω. Κι εγώ δεν έχω πολιτικές,
αν θέλετε, βλέψεις που άκουσα δυστυχώς τον κ. Δρίτσα να το
λέει. Εγώ έθεσα το θέµα στο Υπουργικό Συµβούλιο πριν έχω τα
συγκεκριµένα mail. Όµως ψάξτε να βρείτε όλα αυτά της εται-
ρείας συνταξιούχων, να δείτε για ποιον λόγο µπήκε. Είπατε στη
Βουλή ότι απεκλείσθη η εταιρεία «VFS». Η «VFS» κάνει τη δου-
λειά. Εδώ έγινε παρένθετη εταιρεία η οποία παίρνει µίζα 20% και
µετά λέµε πού πάνε τα λεφτά. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Κύριε Πρόεδρε, πα-
ρακαλώ.

Τώρα περάσουµε στους Κοινοβουλευτικούς Εκπροσώπους.
Θα µιλήσετε µε τη σειρά.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΜΑΝΑΤΙΔΗΣ: Εγώ θα µιλήσω τελευταίος, κύριε
Πρόεδρε.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Όχι, κύριε Πρόεδρε, δεν γίνεται
έτσι. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Όπως ζητάει ο καθέ-
νας, κύριε Κεφαλογιάννη. 

ΙΩΑΝΝΗΣ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, ξέρετε πολύ
καλά τον Κανονισµό. Επειδή παρίσταται ο κύριος Υπουργός, ξε-
κινάµε κατά την κοινοβουλευτική σειρά. Ξεκινάει ο Κοινοβουλευ-
τικός Εκπρόσωπος του ΣΥΡΙΖΑ, ακολουθεί ο Κοινοβουλευτικός
Εκπρόσωπος της Νέας Δηµοκρατίας. Ξέρετε πολύ καλά πώς
είναι η σειρά.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Κανένα πρόβληµα. 
Θέλει να µιλήσει κανένας άλλος από τους Κοινοβουλευτικούς

Εκπροσώπους;
Κύριε Παπαθεοδώρου, εσείς;
ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΠΑΠΑΘΕΟΔΩΡΟΥ: Με τη σειρά, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Ορίστε, κύριε Αµανα-

τίδη, µιλήστε εσείς.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΜΑΝΑΤΙΔΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Νοµίζω ότι οι απαντήσεις τις οποίες έδωσε ο παριστάµενος

Υπουργός Εξωτερικών είναι σαφείς, καθαρές, κρυστάλλινες,
πλήρεις και στο σύνολο των ερωτήσεων οι οποίες τέθηκαν.

Οι Ανεξάρτητοι Έλληνες κατέθεσαν και πριν από έναν ακριβώς
µήνα την ίδια ερώτηση και η καταληκτική απάντηση η οποία ξα-
ναδίνεται, αλλά µε περισσότερες λεπτοµέρειες έτσι ώστε να µην
υπάρχουν πιθανολογίες, λέει στο τέλος ότι η υπηρεσία -γιατί
αναφερόµαστε στο Υπουργείο Εξωτερικών και νοµίζω ότι πρώ-
τιστο είναι το να δούµε και αν είναι πραγµατικά έτσι και ότι όντως
είναι έτσι- από το 2015, έτος δηµοσίευσης προκήρυξης του δια-
γωνισµού έως και σήµερα, έχει αποστείλει, κατόπιν σχετικών εν-
τολών του Υπουργού Εξωτερικών, τα έγγραφα που αφορούν τον
εν θέµατι διαγωνισµό, πέραν του Ελεγκτικού Συνεδρίου, στο Συµ-
βούλιο της Επικρατείας, καθώς και στη Γενική Επιθεωρήτρια Δη-
µόσιας Διοίκησης για τον καθ’ αρµοδιότητα έλεγχό τους, ενώ
σειρά δικαστικών αποφάσεων επικυρώνει τη νοµιµότητα της διε-
νεργηθείσης διαγωνιστικής διαδικασίας σε όλα τα στάδιά της.

Λίγα πράγµατα θα ήθελα να προσθέσω, κύριε Πρόεδρε.
Απλώς να αναφερθώ στο εξής: Γιατί το Υπουργείο Εξωτερικών
δεν κάνει το ίδιο τις υπηρεσίες αυτές όλες; Έχει τη δυνατότητα
και ποια είναι η συνήθης πρακτική; Αυτό που έχω πληροφορηθεί,
γιατί µε το θέµα αυτό ασχολήθηκα το διάστηµα αυτό στο οποίο
µου ανατέθηκε η εκπροσώπηση της Κοινοβουλευτικής Οµάδας,
είναι ότι όλες οι χώρες της Ευρωπαϊκής Ένωσης χρησιµοποιούν
τον πάροχο, έτσι ώστε οι υπηρεσίες αυτές να µπορούν να δο-
θούν και να εξυπηρετούνται οι πολίτες και όσοι θέλουν να πά-
ρουν τις βίζες.

Βεβαίως, εδώ θα πρέπει να πούµε, γιατί δεν έχει ακουστεί, ότι
υπάρχει η δυνατότητα στον πολίτη ο οποίος θέλει να έρθει στη
χώρα µας να πάρει βίζα και να πάει στο προξενείο και να πάρει
τη βίζα µε την ίδια διαδικασία και µε τα ίδια χρήµατα. Ωστόσο,
όλες οι χώρες της Ευρωπαϊκής Ένωσης -και αυτό είναι ένα στοι-
χείο, κύριε Πρόεδρε, το οποίο δεν αµφισβητείται και πρέπει να
ακουστεί- χρησιµοποιούν τον πάροχο.

Στην ερώτηση η οποία κατατέθηκε από τους Ανεξάρτητους
Έλληνες, από την οµάδα των Ανεξαρτήτων Ελλήνων, αναφέρεται
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µόνο το πρώτο στοιχείο, το ότι δεν επιτρέπεται και αποκρύπτον-
ται τα άλλα, πράγµα στο οποίο απάντησε αναλυτικά ο Υπουργός.

Αυτό που θέλω να πω, κύριε Πρόεδρε, είναι ότι η πολιτική η
οποία ασκήθηκε στη συγκεκριµένη εταιρεία, την πρώτη –και δεν
είναι ζήτηµα ονοµάτων και τελειώνω- ήταν οι αναθέσεις των υπη-
ρεσιών αυτών µέχρι το 2010 να γίνονται µε απευθείας ανάθεση.
Για πρώτη φορά νοµικό πλαίσιο µπαίνει το 2014 και για πρώτη
φορά γίνεται διεθνής δηµόσιος διαγωνισµός, το 2015.

Όπως γνωρίζετε, σε αυτές τις περιπτώσεις τα αλληλοσυγ-
κρουόµενα συµφέροντα των εταιρειών έχουν ενστάσεις και δι-
καστήρια. Μόνο αφού ολοκληρώνονται και τελεσιδικούν όλες οι
ενστάσεις οι οποίες είναι απορριπτικές στο Συµβούλιο της Επι-
κρατείας, στο Ελεγκτικό Συνέδριο, τότε µόνο υπογράφονται µετά
από τρία χρόνια. Γι’ αυτό και είναι η καθυστέρηση από τον
έβδοµο του 2015, που γίνεται ο διεθνής διαγωνισµός, µέχρι το
2017.

Το άλλο που υπολογίζεται είναι το εξής. Από όσο ξέρω, από
τα έγγραφα τα οποία έχω στα χέρια µου, υπάρχει η εκτίµηση του
Ελεγκτικού Συνεδρίου. Η ολοµέλεια του Ελεγκτικού Συνεδρίου
απέρριψε την απόφαση της πράξης του Ζ’ Κλιµακίου του Ελεγ-
κτικού Συνεδρίου και η µόνη φορά η οποία αποδεικνύεται και
υπάρχουν νούµερα µέσα, είναι σε αυτήν την απόφαση.

Ο υπολογισµός ίσως είναι -δεν θα µπω στον πειρασµό, αλλά
θέλω να το πω σαν σκέψη η οποία µου ήρθε- «τρεις το λάδι, τρεις
το ξίδι, έξι το λαδόξιδο». Ο Υπουργός ανέφερε ότι υπάρχουν
βίζες οι οποίες κρατάνε και τρία και πέντε χρόνια. Από την άλλη
µεριά, τα στοιχεία τα πραγµατικά είναι αυτά, που κατέθεσε ο
Υπουργός Εξωτερικών.

Για πρώτη φορά, από όσο γνωρίζω, σε αυτόν τον διαγωνισµό
όλα στήθηκαν από τις επιτροπές του Υπουργείου Εξωτερικών και
ταυτόχρονα υπάρχουν επιτροπές παρακολούθησης για το αν
προσφέρουν όντως σωστές υπηρεσίες οι εταιρείες αυτές, οι
οποίες παρακολουθούν και την εξέλιξη όλου του έργου. Για
πρώτη φορά µάλιστα δίνεται το 10% των εσόδων για την προ-
βολή του τουρισµού.

Κύριε Πρόεδρε, εµµέσως θέλω να αναφερθώ σε δύο τοποθε-
τήσεις και σε κάποια πράγµατα που είπατε. Είναι η προσπάθεια,
έστω και έµµεσα, που έκανε η κ. Κόλλια να γίνει συσχετισµός µε
τη «µειοδοτική» όπως είπε Συµφωνία των Πρεσπών. Νοµίζω ότι
τέτοια πράγµατα δεν θα πρέπει να συµβαίνουν, γιατί δεν διαφο-
ροποιούνται από αυτό που έχει πει ο κ. Μητσοτάκης, ότι χρησι-
µοποιήθηκε το µακεδονικό προκειµένου να µην κοπούν οι
συντάξεις. 

Σε κάθε περίπτωση, κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα να δηλώσω ότι
και από την εµπειρία µου και ανεξαρτήτως των νέων στοιχείων
τα οποία προσκοµίστηκαν και τα οποία βεβαίως, όπως δεσµεύ-
θηκε ο Υπουργός, θα δοθούν, θεωρώ ότι, µε βάση τα στοιχεία
που έχουν προσκοµιστεί, και η νοµιµότητα και οι πράξεις του
Υπουργού Εξωτερικών, του Νίκου Κοτζιά, δεν µπορούν να τε-
θούν σε αµφισβήτηση. Αυτή είναι η εκτίµησή µου, την οποία
οφείλω να καταθέσω δηµόσια.

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Και εµείς ευχαρι-

στούµε.
Ο κ. Κεφαλογιάννης έχει τον λόγο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Θα ξεκινήσω από µια ενηµέρωση που έχουµε από τις υπηρε-

σίες της Βουλής ότι ακόµα δεν έχουν διανεµηθεί τα έγγραφα τα
οποία κατέθεσε ο κ. Καµµένος γιατί…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Εντάξει, µη βιάζεστε,
θα τα πάρετε.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Εγώ θέλω τη δέσµευσή σας,
κύριε Πρόεδρε, ότι δεν τίθεται θέµα προσωπικών δεδοµένων από
τη στιγµή που έγινε η συγκεκριµένη…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Θα τα πάρετε, εί-
παµε. Προχωρήστε στην οµιλία σας.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Αρκούµαι σε αυτό, κύριε Πρό-
εδρε. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχουν συµπληρωθεί εδώ πέρα
έξι µήνες που οι Έλληνες πολίτες βλέπουν στην ουσία άφωνοι
πρώην Υπουργούς της συγκυβέρνησης να ανταλλάσσουν µεταξύ

τους υπαινιγµούς, ύβρεις και βαρύτατες αλληλοκατηγορίες, οι
οποίοι βεβαίως, όπως γνωρίζετε πολύ καλά, έφτασαν µέχρι και
στο σηµείο να υποβάλλουν µηνύσεις.

Επειδή όµως το θέατρο του παραλόγου, το οποίο παρακολου-
θήσαµε και βιώνουµε όλο αυτό το διάστηµα, έχει και τα όριά του
και επειδή όλο αυτό το πράγµα δεν είναι προσωπική υπόθεση
κανενός, νοµίζω ότι κάποιοι πρέπει επιτέλους να δώσουν και συγ-
κεκριµένες απαντήσεις. Και αυτοί οι οποίοι πρέπει να δώσουν
συγκεκριµένες απαντήσεις και εξηγήσεις δεν είναι πρωτίστως
ούτε ο κ. Κοτζιάς ούτε ο κ. Καµµένος. Νοµίζω τις διαφορές τους
θα τις λύσει η ελληνική δικαιοσύνη, στην οποία θυµίζω ότι η Νέα
Δηµοκρατία θεσµικά και χωρίς κανένα ίχνος µικροπολιτικής σκο-
πιµότητας προσέφυγε από την πρώτη στιγµή, καταθέτοντας
στον εισαγγελέα του Αρείου Πάγου το βίντεο µε τη συνέντευξη
του κ. Κοτζιά σε τηλεοπτικό σταθµό.

Είναι επίσης πολύ θετικό το γεγονός ότι υπήρξε παρέµβαση
του εισαγγελέως του Αρείου Πάγου. Πρέπει να σηµειώσουµε ότι
είναι η πρώτη φορά στην ιστορία της χώρας που παρεµβαίνει η
δικαιοσύνη για κατηγορίες που εκτοξεύονται από έναν Υπουργό
εναντίον κάποιου άλλου εντός µάλιστα του Υπουργικού Συµβου-
λίου. 

Εποµένως, αυτό το οποίο περιµένουµε είναι την άµεση διερεύ-
νηση της υπόθεσης. Ελπίζουµε η εισαγγελία µε βάση και τη ση-
µερινή συζήτηση στη Βουλή να προβεί σε όλες τις απαραίτητες
ενέργειες, για να µάθουν επιτέλους οι Έλληνες πολίτες την αλή-
θεια για όλες αυτές τις αδιαφανείς συναλλαγές που έχουν κα-
ταγγελθεί για την εταιρεία του κ. Σόρος, όπως βεβαίως και για
το πώς αξιοποιήθηκαν διάφορα κονδύλια από διάφορα Υπουρ-
γεία σε διάφορα ζητήµατα, για τα οποία επίσης υπήρξαν καταγ-
γελίες µεταξύ των Υπουργών της τότε συγκυβέρνησης. 

Αυτό το οποίο περιµένουµε, όµως, σήµερα από την Κυβέρ-
νηση δεν είναι βεβαίως να λύσει τη µεταξύ τους διαφορά. Αυτό
που περιµένει η Νέα Δηµοκρατία, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,
είναι να σταµατήσει πλέον ο Πρωθυπουργός, ο κ. Τσίπρας να πα-
ριστάνει τον Πόντιο Πιλάτο, να σταµατήσει να σιωπά και να δώσει
στους πολίτες ξεκάθαρες πολιτικές εξηγήσεις, διότι η διαχείριση
των κρατικών κονδυλίων δεν αφορά τις ενδοκυβερνητικές ισορ-
ροπίες και τους αλληλοεκβιαζόµενους πάλαι ποτέ συναρχηγούς
της, αλλά αφορά τους Έλληνες φορολογούµενους.

Ως Νέα Δηµοκρατία, θυµίζω, ζητήσαµε από τον κ. Τσίπρα να
δηµοσιοποιήσει την επιστολή παραίτησης του κ. Κοτζιά επιση-
µαίνοντας ότι δεν πρόκειται για κάποιο προσωπικό ραβασάκι,
αλλά για κάποιο δηµόσιο έγγραφο.

Ζητήσαµε, στη συνέχεια, αφού ο κ. Τσίπρας προσποιείται ότι
δεν ακούει, από τον ίδιο τον κ. Κοτζιά να δώσει αυτός την επι-
στολή του στη δηµοσιότητα. Και βεβαίως κατόπιν ξεκινήσαµε τη
διαδικασία κατάθεσης εγγράφων στη Βουλή, προκειµένου οι
Βουλευτές να µπορέσουν να έχουν γνώση της συγκεκριµένης
επιστολής. Και βεβαίως όλοι γνωρίζουµε ότι η επιστολή αυτή κα-
ταγράφει γεγονότα και αλληλοκατηγορίες που ανταλλάσσει ο κ.
Κοτζιάς µε τους πρώην εταίρους του στην Κυβέρνηση, κατηγο-
ρίες που αφορούν παράνοµες πράξεις και τις οποίες κανείς δεν
δικαιούται να συγκαλύπτει. 

Μάλιστα, κάποια δηµοσιεύµατα στο διαδίκτυο αναφέρονται
για το περιεχόµενο της επιστολής Κοτζιά και έχουν αποκαλύψει
πληροφορίες που εγείρουν σοβαρά ερωτήµατα καθώς αφορούν
µεταξύ άλλων τα εξής: Την εµπλοκή του ξαδέρφου του Πρωθυ-
πουργού κ. Γεώργιου Τσίπρα για ύποπτες υποθέσεις που καταγ-
γέλλει ο κ. Κοτζιάς, αναφορές στο σκάνδαλο του κ. Καµµένου
για την υπόθεση πώλησης των βληµάτων στη Σαουδική Αραβία
και αναφορές για τον αδιαφανή τρόπο που ο κ. Καµµένος φαίνε-
ται να διαχειρίστηκε τα κοινοτικά κονδύλια των ΜΚΟ για τους
πρόσφυγες. Αυτά τα αναφέρει ο κ. Κοτζιάς στην επιστολή του.
Γι’ αυτό και για άλλη µία φορά, κυρίες και κύριοι της Κυβέρνησης
σας καλούµε να καταθέσετε στη Βουλή αυτό το δηµόσιο έγ-
γραφο. 

Την ίδια στιγµή και για να µην ξεχνιόµαστε, στα Σκόπια αυτοί
που αντιδρούν στη συµφωνία, επικαλούµενοι τη µαρτυρία του
Υπουργού Εθνικής Άµυνας της Ελλάδας, µιλούν για εξαγορά
στην ουσία της Συµφωνίας των Πρεσπών. Και βεβαίως µπροστά
σε όλα αυτά, κύριε Υπουργέ, ούτε ο αποστολέας ούτε ο αποδέ-
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κτης µπορούν και δικαιούνται να σιωπούν, γιατί πολύ απλά δεν
είναι προσωπικές τους υποθέσεις. 

Και για να είµαστε ξεκάθαροι όσο δεν δηµοσιοποιείται η επι-
στολή παραίτησης του κ. Κοτζιά τόσο επιβεβαιώνεται ότι ο Πρω-
θυπουργός, ο κ. Τσίπρας, ο κ. Κοτζιάς και ο κ. Καµµένος αλληλο-
εκβιάζονται για να µην αποκαλυφθεί η αλήθεια.

Εσείς, κύριε Υπουργέ, είχατε την ευκαιρία να πράξετε διαφο-
ρετικά σε µία επίκαιρη ερώτηση που σας είχα καταθέσει τον προ-
ηγούµενο Νοέµβριο, όπως θυµάστε, και τότε είχαµε µία, νοµίζω,
καλή συζήτηση στη Βουλή. Τότε όµως επιχειρήσατε να τετραγω-
νίσετε τον κύκλο, δηλαδή από τη µία αδειάσετε τον κ. Καµµένο,
αλλά επειδή ακόµα ήταν κυβερνητικός σας εταίρος διατηρήσατε
ή προσπαθήσατε µάλλον να διατηρήστε ευσχήµως τα πράγµατα.

Σήµερα, απ’ ό,τι αντιλαµβάνοµαι, αδειάζετε ξανά τον κ. Καµ-
µένο. Πατάτε όµως, αυτή τη στιγµή σε δύο βάρκες. Μάλιστα, έχω
εδώ και τη δική σας απάντηση σε ερώτηση κοινοβουλευτικού
ελέγχου που δώσατε στον κ. Καµµένο για το ίδιο ζήτηµα. Εκεί
παραδέχεστε ότι ο πάροχος υπηρεσιών για την υποστήριξη των
προξενείων µπορεί να προσλάβει υπεργολάβους -το είπατε βε-
βαίως και στην αρχική σας τοποθέτηση- µε τη συναίνεση του
Υπουργείου Εξωτερικών. 

Βέβαια, προσθέσατε κάτι το οποίο ίσως είναι και λίγο πονηρό.
Είπατε ότι ο υπεργολάβος µπορεί να είναι µόνο βοηθός εκπλή-
ρωσης και όχι να υποκαθιστά το έργο της συγκεκριµένης εται-
ρείας. Όµως, αυτό το οποίο έχει βγει και στα Μέσα, αλλά
καταγγέλλει και ο κ. Καµµένος σήµερα, είναι ότι στην ουσία υπο-
καθιστά το σύνολο σχεδόν του έργου και δεν είναι µόνο ένας
απλός βοηθός εκπλήρωσης. Και αυτό είναι κάτι το οποίο πρέπει
και εσείς να διευκρινίσετε. 

Και αυτό το οποίο καταλαβαίνει κανείς διαβάζοντας την απάν-
τηση σας, κύριε Υπουργέ, είναι τα εξής: Πρώτον, όπως είπατε
και εσείς, βεβαίως µπορεί να προσληφθεί υπεργολάβος. Δεύτε-
ρον, ότι για να ανατεθεί σε αυτόν, απαιτείται η συναίνεση του
Υπουργείου Εξωτερικών. Τρίτον, ότι έναντι του Υπουργείου Εξω-
τερικών δεν φέρει ευθύνη ο υπεργολάβος, αλλά η υπογράφουσα
αυτή εταιρεία.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Και εποµένως το ερώτηµα, το οποίο σας τίθεται είναι το εξής:
Έδωσε το Υπουργείο Εξωτερικών τη συναίνεση του στην «Global
Visa Center World» για να συνεργαστεί µε τον υπεργολάβο; Αν
ναι, θα πρέπει επίσης να µας πείτε σε ποια εταιρεία δώσετε τη
συναίνεση σας. 

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΤΡΟΥΓΚΑΛΟΣ (Υπουργός Εξωτερικών): Είναι
οι συµβάσεις υπεργολαβίας που είναι στην Αίθουσα 150.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Ναι, κύριε Υπουργέ, αλλά δεν
νοµίζω ότι υπάρχει κάποιο κώλυµα όσον αφορά το εµπορικό
απόρρητο για το όνοµα της εταιρείας. Πρέπει να µας πείτε ποια
είναι αυτή η εταιρεία, αν δώσετε τη συναίνεση και εντέλει ποιος
είναι υπεργολάβος.

Και βεβαίως πρέπει να απαντήσετε -ασχέτως αν το υιοθετείτε
ή όχι- κατά πόσον αυτή η εταιρεία εµπλέκεται µε κάποια συµφέ-
ροντα τα οποία σας κατήγγειλε ο κ. Καµµένος. Και βεβαίως για
όλα αυτά τα κατ’ αρχάς πολιτικά ζητήµατα πρέπει να δώσετε, νο-
µίζω, ξεκάθαρες απαντήσεις και όχι µε µισόλογα και υπαινιγ-
µούς.

Όµως, επειδή σήµερα, κύριε Πρόεδρε και κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, ακούστηκαν και κάποια άλλα στην Αίθουσα, θα
ήθελα να κλείσω µε αυτά. Για παράδειγµα, ακούστηκε από τον
κ. Καµµένο ότι υπήρξαν δύο διαφορετικές προκηρύξεις µε δια-
φορετικό περιεχόµενο: µία που αναφερόταν στην Ελλάδα και µία
στην Ευρωπαϊκή Ένωση, όπου στη µία περιελάµβανε τη δυνατό-
τητα να υπάρχει υπεργολάβος, ενώ στην άλλη όχι. Υπήρξε κα-
ταγγελία µέσω και των e-mails τα οποία κατατέθηκαν ότι στην
ουσία ο πρόεδρος της µετέπειτα αναδόχου εταιρείας αντάλ-
λασσε e-mail µε τον πρόεδρο της Επιτροπής Αξιολόγησης και
στην ουσία του έλεγε πώς να καθορίσει τους όρους του διαγω-
νισµού. Δηλαδή, για να το πούµε και πιο λαϊκά, ο κ. Καµµένος
σάς κατήγγειλε έναν σικέ διαγωνισµό, γιατί ο ανάδοχος στην
ουσία καθόρισε τους όρους του συγκεκριµένου διαγωνισµού.
Και νοµίζω ότι πρέπει να δώσετε και σε αυτό συγκεκριµένες

απαντήσεις µε βάση και τα έγγραφα τα οποία σας κατατέθηκαν.
Και βεβαίως πρέπει να απαντήσετε και σε αυτό το οποίο σας

καταγγέλθηκε, ότι υπήρξαν αδιαφανείς διαδικασίες από την
Υπουργό Τουρισµού σε συνεργασία µε το δικό σας Υπουργείο,
το Οικονοµικών, όσον αφορά για το έτος Ελλάδας - Ρωσίας. Διότι
αν κατάλαβα καλά αυτό, που σας κατήγγειλε ο κ. Καµµένος είναι
ότι διατέθηκαν εκατοµµύρια για την προβολή της χώρας, χωρίς
να υπάρχουν οι ανάλογες αποδείξεις, χωρίς να ακολουθηθούν
οι νόµιµες διαδικασίες. Και όλα αυτά εντάσσονται σε µία, κατά
τον κ. Καµµένο, συλλογιστική, ότι κάποιοι στην ουσία πήραν χρή-
µατα, προκειµένου να ακολουθήσουν συγκεκριµένες πολιτικές.

Μ’ αυτές τις σκέψεις, κύριε Πρόεδρε και κύριε Υπουργέ, περι-
µένω συγκεκριµένες απαντήσεις και κυρίως περιµένουν συγκεκρι-
µένες απαντήσεις οι Έλληνες πολίτες που µας παρακολουθούν. 

Ευχαριστώ πολύ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Και εµείς ευχαρι-

στούµε.
Ο κ. Παπαθεοδώρου έχει τον λόγο.
ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΠΑΠΑΘΕΟΔΩΡΟΥ: Όση ώρα παρακολουθούσα,

κύριε Πρόεδρε, κύριε Υπουργέ, τη συζήτηση και αυτά τα οποία
διηµείφθησαν µεταξύ του κυρίου Υπουργού και του κ. Καµµένου,
σκεφτόµουν ότι αν υπήρχε -όχι δεκαπέντε, είκοσι e-mails που
διαβάσαµε- ένα e-mail το οποίο θα είχε ανταλλάξει κατά λάθος
ο κ. Λοβέρδος, σήµερα θα τον είχατε σταυρώσει στο Σύνταγµα.
Και θα τον είχατε σταυρώσει στο Σύνταγµα, γιατί θα θεωρούσατε
ότι υπάρχουν αποδείξεις γι’ αυτά τα οποία τουλάχιστον µέχρι σή-
µερα εµείς αποκαλούµε ως σκευωρία. 

Κύριε Υπουργέ, αν επιτρέπετε, θέλω να κάνω δύο παρατηρή-
σεις. Η πρώτη έχει να κάνει µε τον κοινοβουλευτικό έλεγχο και η
δεύτερη έχει να κάνει µε ένα σοβαρότατο πολιτικό ζήτηµα στο
οποίο νοµίζω ότι πρέπει να απαντήσετε. 

Σχετικά, λοιπόν, µε τον κοινοβουλευτικό έλεγχο, µετά την κα-
τάθεση της  συγκεκριµένης ερώτησης -γιατί κατάλαβα σήµερα
ότι µετετράπη σε επερώτηση, ακριβώς επειδή δεν υπήρχαν
απαντήσεις προηγουµένως και αναγνωρίζω ότι δεν είχατε καµµία
προηγούµενη γνώση όλων αυτών και το αναγνωρίζω για τη διευ-
κόλυνση της συζήτησης- και ενώ προηγουµένως ήσασταν µέλος
του Υπουργικού Συµβουλίου, όπου όλα αυτά είχαν συζητηθεί, νο-
µίζω ότι είχατε κάθε λόγο να ψάξετε παραπάνω για να δείτε εάν
τελικά µέσα σε αυτή τη σύµβαση υπήρχαν πρόσωπα τα οποία
υπαγόρευσαν τους όρους και τις προϋποθέσεις της  προκήρυ-
ξης.

Κύριε Υπουργέ, παρά το γεγονός ότι δεν έχουν έρθει µέχρι
τώρα τα έγγραφα τα οποία κατέθεσε ο κ. Καµµένος –είδα τα e-
mails προηγουµένως, γιατί του ζήτησαν να τα δω- εκεί αποκαλύ-
πτεται ένα γεγονός πάρα πολύ απλό, ότι ο ενδιαφερόµενος ή οι
ενδιαφερόµενοι αλληλογραφούσαν µε µέλη του Υπουργείου
Εξωτερικών, για να συντάξουν την προκήρυξη και κατόπιν τη
σύµβαση. Από µόνο του αυτό είναι ένα σκάνδαλο σε έναν ευαί-
σθητο τοµέα, όπως είναι το Υπουργείο Εξωτερικών. Και νοµίζω
ότι µε τον χρόνο που παρήλθε από τη στιγµή που λάβατε γνώση
όλης αυτής της κατάστασης, θα έπρεπε να είχαµε απαντήσεις
που δεν θα έπρεπε να είναι «ελάτε να δείτε τις συµβάσεις στην
Αίθουσα 150». Θα έπρεπε να είναι ως εξής: Υπάρχουν επίορκοι
υπάλληλοι; Ναι, τους βρήκα. Ήταν η εταιρεία η οποία έχει ανα-
λάβει ως υπεργολάβος αυτή η οποία υπαγόρευσε τους όρους
και τις προϋποθέσεις της προκήρυξης; Αυτή είναι η ερώτηση,
δεν είναι κάτι άλλο, όπως ελάτε να δείτε τις συµβάσεις. Διότι το
να δούµε τις συµβάσεις τη στιγµή που αυτές οι συµβάσεις έχουν
συνταχθεί σύµφωνα µε τα υπαγορευόµενα από τον ενδιαφερό-
µενο, πάρα πολύ απλά, κύριε Υπουργέ, είναι δώρον άδωρον να
τις δούµε.

Δεύτερον. Εάν υπήρχε ίχνος αλήθειας σε όλα αυτά, σε όλες
αυτές τις καταγγελίες -οι οποίες υπενθυµίζω δεν σας ήταν άγνω-
στες και µέσα στο Υπουργικό Συµβούλιο, αλλά θα έρθω αµέσως
σε αυτό το θέµα- εάν οι κατηγορίες αυτές είχαν ίχνος αλήθειας
-δεν σας λέω ότι ευσταθούν, σας λέω ίχνος αλήθειας-, δεν θα
έπρεπε αµέσως µετά την ανάληψη των καθηκόντων σας, κύριε
Υπουργέ, να έχετε διακόψει τη σύµβαση για να το εξετάσετε,
γιατί υπάρχει υπόνοια σκανδάλου, διαφθοράς ή οτιδήποτε άλλο; 

Στην ουσία, λοιπόν, αυτό το οποίο έχει σηµασία είναι γιατί παρ’
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όλα αυτά συνεχίζεται η σύµβαση ωσάν να µην υπήρχε ούτε
φωτιά ούτε καπνός ούτε ίχνος ούτε τίποτα. 

Κύριε Υπουργέ, είναι σοβαρότερο, όµως, το πολιτικό ζήτηµα,
διότι όλα αυτά -απ’ ό,τι ακούσαµε σήµερα- δεν είναι πρωτόγνωρα
ούτε για εσάς ούτε για τον κύριο Πρωθυπουργό. Δηλαδή, εδώ
έχουµε ένα πρόβληµα, το οποίο ανέκυψε κατά τη συνεδρίαση
του Υπουργικού Συµβουλίου, µε τον τότε Υπουργό Εθνικής Άµυ-
νας να καταγγέλλει τον τότε Υπουργό Εξωτερικών. 

Σήµερα, αυτή η διαµάχη είναι µεταξύ δύο πρώην, του πρώην
Υπουργού Εθνικής Άµυνας και του πρώην Υπουργού Εξωτερι-
κών. Και οι δύο είναι εκτός Κυβέρνησης. Αυτά θα τα λύσει η δι-
καιοσύνη και η Επιτροπή Δεοντολογίας, η οποία µέχρι σήµερα,
κύριε Υπουργέ, δεν έχει την τιµή και τη χαρά να δει τον φάκελο
Κοτζιά – Καµµένου, ο οποίος έχει έρθει στη Βουλή, αλλά δεν µας
έχει παραδοθεί. Δεν έχει εξεταστεί ακόµα τίποτα.

Αφήστε όµως τη δικαιοσύνη. Ας πάµε, λοιπόν, σε εκείνο το
Υπουργικό Συµβούλιο, όπου έρχεται ο κ. Καµµένος και καταγ-
γέλλει αυτά τα πράγµατα –θεωρώ ότι τα e-mail δεν ήταν µέσα-
καταγγέλλει αυτήν τη σύµβαση, αυτή τη συµπεριφορά του
Υπουργού Εξωτερικών στον Πρωθυπουργό και στο υπόλοιπο
Υπουργικό Συµβούλιο.

Ο, δε, Πρωθυπουργός τι κάνει; Όπως είχα πει τότε, κύριε Κα-
τρούγκαλε, κάνει τον τροχονόµο των Υπουργών του. Αµέσως
µετά, χωρίς να πάρει θέση ή συγκαλύπτοντας τον κ. Κοτζιά, ο κ.
Κοτζιάς αποχωρεί από το Υπουργικό Συµβούλιο και πηγαίνει
δεξιά, πηγαίνει αριστερά, πηγαίνει στον κύριο Πρόεδρο της Δη-
µοκρατίας και παραιτείται µετά από είκοσι τέσσερις ώρες. Αυτό
το πολιτικό θέµα απαντάται σήµερα; Διότι αυτό είναι το πρό-
βληµα. Δεν είναι κάτι άλλο. 

Ήξερε ο κύριος Πρωθυπουργός ότι υπήρχαν οι συγκεκριµένες
καταγγελίες από τον τότε Υπουργό Εθνικής Άµυνας; Όταν κατά
καιρούς ο κ. Καµµένος απειλούσε, ενώ ήταν Υπουργός, για την
υπόθεση Κοτζιά ότι θα προβεί σε αποκαλύψεις, ο κύριος Πρω-
θυπουργός γιατί δεν έπαιρνε θέση; Γιατί εφόσον ήταν -αν θέλετε-
υποβολιµιαίες ή µη αληθείς οι καταγγελίες, γιατί δεν έδιωχνε τον
κ. Καµµένο νωρίτερα;  

Κύριε Υπουργέ, το βασικό το οποίο φαίνεται σήµερα και απο-
καλύπτεται από αυτήν τη συζήτηση δεν είναι εάν ο κ. Καµµένος
έκανε εδώ τις καταγγελίες και ο κ. Κοτζιάς, την ίδια ώρα, δίνει
συνέντευξη άλλου για να τις απαντήσει. Διότι ο κ. Κοτζιάς, αν δεν
µε απατά η µνήµη µου, είναι Βουλευτής. Εφόσον είναι Βουλευ-
τής, θα µπορούσε να ήταν εδώ να υπερασπιστεί τον εαυτό του.
Όχι, κρατήθηκε µακριά από τη συζήτηση για να δώσει τις δικές
του απαντήσεις.

Εγώ, λοιπόν, δεν θεωρώ αξιόπιστες αυτές τις καταγγελίες.
Θέλω να αποδειχθούν. Από την άλλη πλευρά, όµως, βλέπω έναν
Πρωθυπουργό να κρύβεται πίσω από δύο πρώην Υπουργούς
του, να µην παίρνει θέση, όπως δεν πήρε θέση για τον κ. Παππά,
για τον κύριο Αρτεµίου, για τον κ. Πετσίτη και θεωρεί ότι όλα
αυτά είναι σκανδαλολογίες για να βλάψουµε το ηθικό κύρος
αυτής της Κυβέρνησης.

Όχι, κύριε Υπουργέ. Αυτή είναι η πραγµατικότητα. Ήρθατε
στην εξουσία, πραγµατικά καλλιεργώντας το µίσος και τον διχα-
σµό και πέφτετε µέσα στα σκάνδαλα. Φεύγετε από την εξουσία
µέσα στα σκάνδαλα. Τα σκάνδαλα πλέον είναι καθηµερινά. Και
είναι καθηµερινά, γιατί αποκαλύπτουν κάθε φορά ότι όχι µόνο
δεν υπήρχε ηθικό πλεονέκτηµα αυτής της Κυβέρνησης, αλλά
χρησιµοποιήσατε την εξουσία, πολλοί χρησιµοποίησαν την εξου-
σία, την οποία σας έδωσε την ευκαιρία να αναλάβετε ο ελληνικός
λαός, για να κάνετε δουλειές. 

Αυτές οι δουλειές, συνεχώς, σκάνε στον αέρα µαζί µε τη δυ-
σοσµία που υπάρχει. Διότι τελικά εάν υπήρχε Πρωθυπουργός, ο
οποίος άκουγε τέτοιου είδους καταγγελίες και ξέροντας ότι
αυτές οι καταγγελίες θα έρθουν στο φως της δηµοσιότητας, θα
απαντούσε, θα έπαιρνε θέση και θα µπορούσε να αποδώσει την
Κυβέρνηση του λευκή στον ελληνικό λαό. Μέχρι τώρα, αυτό που
βλέπουµε είναι ότι η εικόνα της Κυβέρνησης, µιας θνήσκουσας
Κυβέρνησης, καταρρέει συνεχώς κάτω από τα ποικιλώνυµα
σκάνδαλα.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από τη Δηµοκρατική Συµπαράταξη)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι τη συνε-
δρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω δυτικά θεωρεία, αφού
προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση της αίθουσας «ΕΛΕΥ-
ΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για την ιστορία του κτη-
ρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας της Βουλής των
Ελλήνων, δεκαπέντε Αµερικανοί φοιτητές και τρεις συνοδοί εκ-
παιδευτικοί από το LUTHER COLLEGE. 

Η Βουλή τούς καλωσορίζει. Welcome.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Τον λόγο έχει ο κ. Ηλιόπουλος από τη Χρυσή Αυγή. 
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΗΛΙΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Πριν ξεκινήσω την οµιλία µου, θα ήθελα, επειδή ήσασταν εδώ

προχθές στη συνεδρίαση που κάναµε για τις γερµανικές αποζη-
µιώσεις, να πείτε στον ελληνικό λαό ότι η Χρυσή Αυγή εγέρθηκε
κανονικά, ότι σηκώθηκε σύσσωµη η κοινοβουλευτική οµάδα της
Χρυσής Αυγής.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΜΑΝΑΤΙΔΗΣ: Δεν ήταν όλοι.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΗΛΙΟΠΟΥΛΟΣ: Ήµασταν οι περισσότεροι, λοι-

πόν, γιατί ούτε εσείς ήσασταν όλοι και µην το πάτε έτσι, γιατί από
τη Νέα Δηµοκρατία ήταν πέντε.

Απλά, το ζητώ, επειδή κάποια παπαγαλάκια, κύριε Πρόεδρε,
είπαν ότι καταψηφίσαµε, ενώ εµείς ήµασταν εδώ και ήµασταν,
βέβαια, και στις εννιάµισι το βράδυ σχεδόν όλοι από την κοινο-
βουλευτική µας οµάδα. Όµως, επειδή είναι δια εγέρσεως, µη βά-
ζετε τέτοια θέµατα. 

Εγερθήκαµε, λοιπόν, και θα ήθελα παρακαλώ, κύριε Πρόεδρε,
επειδή ήσασταν παρών, να το επιβεβαιώσετε αυτό σαν Πρό-
εδρος του ελληνικού Κοινοβουλίου, γιατί είστε Πρόεδρος και των
τριακοσίων Βουλευτών και εµείς εκπροσωπούµε ένα κοµµάτι του
ελληνικού λαού. 

Θα ήθελα να διακόψω την οµιλία µου και να σας δώσω λίγο
τον λόγο να επιβεβαιώσετε µόνο αυτό, επειδή δύο µέρες µας
έχουν πάρει χιλιάδες τηλέφωνα και µας ρωτούν γιατί καταψηφί-
σαµε το θέµα των γερµανικών αποζηµιώσεων, τη διεκδίκησή
τους, ενώ εµείς µέσα στο πρόγραµµά µας πάρα πολλά χρόνια,
δεκάδες χρόνια, όσο υπάρχει η Χρυσή Αυγή, το πρώτο πράγµα
που λέµε είναι η διεκδίκηση των γερµανικών αποζηµιώσεων, η
διεκδίκηση του κατοχικού δανείου και το ό,τι άλλο µας χρωστάει
το κράτος της Γερµανίας.

Εµείς είµαστε οι πρώτοι που λέµε ότι αυτά πρέπει να εγγρα-
φούν, βέβαια, στον κρατικό προϋπολογισµό, θα πρέπει να διεκ-
δικηθούν από τη Γερµανία και µέχρι να µας επιστρέψει αυτά που
µας χρωστάει η Γερµανία, να µην τους αποδώσουµε ούτε ένα
ευρώ.

Κύριε Πρόεδρε, ήσασταν προχθές στη διαδικασία;
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Ναι, εγερθήκατε.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΗΛΙΟΠΟΥΛΟΣ: Εγερθήκαµε. Σας ευχαριστώ

πάρα πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Όµως, δηµιουργή-

θηκε ένα… 
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΗΛΙΟΠΟΥΛΟΣ: Το τι δηµιουργήθηκε, κύριε

Πρόεδρε, κατά τη διάρκεια της συζήτησης…
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Μια εντύπωση ότι

πρέπει να συµψηφιστούν…
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΗΛΙΟΠΟΥΛΟΣ: Όχι, εµείς δεν είπαµε ούτε να

συµψηφιστεί κάτι. Μη βάζετε θέµατα. Η διαφορά που έχουµε µε
το ΚΚΕ είναι ιδεολογική και θα παραµείνει ιδεολογική και θέσαµε
κάποια θέµατα στο ΚΚΕ.

Όµως, σας ευχαριστώ πάρα πολύ για την επίσηµη τοποθέτησή
σας ότι στο τέλος της συνεδρίασης…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Εννοώ να συµψηφι-
στούν µε ανύπαρκτες οφειλές.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΗΛΙΟΠΟΥΛΟΣ: Δεν είπαµε εµείς να συµψηφι-
στούν. Όταν ψηφίσαµε, δεν ειπώθηκε κάτι τέτοιο.

Κύριε Πρόεδρε, σας παρακαλώ να είµαστε σαφείς. Δεν είπαµε
για συµψηφισµό στις εννιάµισι το βράδυ. Θα ήθελα, όταν απαν-
τάτε, να απαντάτε. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Συνεχίστε.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΗΛΙΟΠΟΥΛΟΣ: Θέλετε να πείτε λίγο ότι εγερ-

θήκαµε χωρίς συµψηφισµό;
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Προχωράω, λοιπόν. Προφανώς, υπάρχει εδώ, µέσα στην ελ-
ληνική Βουλή ένα σκάνδαλο, το οποίο αναπτύχθηκε την προ-
ηγούµενη ώρα. Έχουν κατατεθεί και κάποια νέα έγγραφα, τα
οποία περιµένουµε να τα πάρουµε, κάποια e-mails, τα οποία προ-
φανώς αποδεικνύουν ότι υπάρχει ένα σκάνδαλο και καλό θα είναι
να διερευνηθεί.

Αυτό, όµως, που έχει πολιτική σηµασία είναι ότι υπάρχουν δύο
πρώην Υπουργοί του ΣΥΡΙΖΑ, οι οποίοι αυτήν τη στιγµή βρίσκον-
ται στα δικαστήρια. Υπάρχει ένας Πρωθυπουργός που παρακο-
λουθεί αµέτοχος την όλη διαδικασία…

ΜΑΡΙΑ - ΚΟΛΛΙΑ ΤΣΑΡΟΥΧΑ: Του ΣΥΡΙΖΑ; Εµάς εννοείτε; Όχι
του ΣΥΡΙΖΑ. Δεν είµαστε ΣΥΡΙΖΑ. 

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΗΛΙΟΠΟΥΛΟΣ: Ναι, λέω πρώην Υπουργοί της
Κυβέρνησης. Ναι, και τον κ. Καµµένο.

ΜΑΡΙΑ - ΚΟΛΛΙΑ-ΤΣΑΡΟΥΧΑ: ΣΥΡΙΖΑ - ΑΝΕΛ.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΗΛΙΟΠΟΥΛΟΣ: Ναι, της Κυβέρνησης ΣΥΡΙΖΑ -

ΑΝΕΛ. Εντάξει, να το ξεκαθαρίσω γιατί πρέπει να είµαστε τυπικοί
εδώ. Έχετε δίκιο.

ΜΑΡΙΑ - ΚΟΛΛΙΑ-ΤΣΑΡΟΥΧΑ: Όπως λέτε εσείς ξεκάθαρα
πράγµατα, έτσι θέλουµε κι εµείς.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΗΛΙΟΠΟΥΛΟΣ: Δύο πρώην Υπουργοί της Κυ-
βέρνησης ΣΥΡΙΖΑ - ΑΝΕΛ και εννοώ, για να είµαι ξεκάθαρος, τον
κ. Καµµένο και τον κ. Κοτζιά, βρίσκονται σε µια διαµάχη δικαστική
πλέον, η οποία θα πρέπει να ξεκαθαριστεί, γιατί ο ελληνικός λαός
πλέον πρέπει να τα µαθαίνει όλα. 

Έχει καταγγείλει ο κ. Καµµένος, ο Πρόεδρός σας, ότι µέσα
στο Υπουργείο Εξωτερικών έχει «βάλει πόδι», όπως λέει µέσα,
σε πρόσφατη συνέντευξή του –την έχετε διαβάσει προφανώς- ο
Σόρος. Αυτό το γεράκι, ο ανθέλληνας Σόρος έχει «βάλει πόδι» -
έτσι καταγγέλλει ο κ. Καµµένος- µέσα στο Υπουργείο Εξωτερι-
κών.

Όµως, µέχρι στιγµής δεν έχουµε δει τα στοιχεία που έχει προ-
αναγγείλει ο κ. Καµµένος. Περιµένουµε, λοιπόν, µε αγωνία όλοι
οι Έλληνες να δούµε πώς έχει «βάλει πόδι», γιατί εµείς το πι-
στεύουµε ακράδαντα αυτό και είµαστε οι πρώτοι που το λέµε,
όχι µόνο στο Υπουργείο Εξωτερικών, αλλά σε κάθε –εντός εισα-
γωγικών- «ελληνική» Κυβέρνηση.

Υπάρχουν πάρα πολλά θέµατα, τα οποία θα πρέπει να µας τα
ξεκαθαρίσετε, όλες οι πτέρυγες εδώ, ούτως ώστε να ενηµερωθεί
ο ελληνικός λαός για να έχει µια εικόνα ποιος κυβερνάει τον
τόπο. Μην κρύβεστε ούτε πίσω από άρσεις ασυλίας ούτε πίσω
από δικαστικές διαµάχες.

Να έρθετε εδώ όλες οι πλευρές και να µας καταθέσετε ό,τι
στοιχείο υπάρχει, ούτως ώστε και εµείς και οι Έλληνες πολίτες
µέσω της Βουλής να είµαστε ενήµεροι για το ποιος κυβερνάει
τον τόπο.

Υπάρχει µια δίκη σε εξέλιξη, την οποία την θυµάστε όποτε θέ-
λετε να µας πείτε εγκληµατίες. Μάθαµε ότι σήµερα στη δίκη αυτή
παρευρέθη η σύζυγος του Πρωθυπουργού, η σύζυγος του Αλέξη
Τσίπρα. Πώς γίνεται, λοιπόν, η σύζυγος Πρωθυπουργού να πη-
γαίνει να κάθεται στο κοινό σε µία δίκη ενός ολόκληρου πολιτι-
κού κόµµατος, που εµείς λέµε ότι έχει οδηγηθεί εκεί µέσω µιας
αισχρής σκευωρίας ενός άλλου κόµµατος, της Νέας Δηµοκρα-
τίας, και να παριστάνει το κοινό σε µία τέτοια δίκη, όπως έχει πε-
ράσει και ο κ. Σκουρλέτης…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Δεν κατάλαβα.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΗΛΙΟΠΟΥΛΟΣ: Θα σας τα εξηγήσω ακριβώς.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Ποιος το απαγορεύει;

Εσείς θα το απαγορεύσετε;
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΗΛΙΟΠΟΥΛΟΣ: Δεν το απαγορεύει κανένας.

Απλώς αναρωτιέµαι τι θέλετε να δείξετε, φέρνοντας τον κ. Βού-
τση, φέροντας τον κ. Σκουρλέτη, φέρνοντας όλους αυτούς του
ΣΥΡΙΖΑ να παρακολουθήσουν τη δίκη; Τι θέλετε να παραστή-
σετε; Ότι είστε αντιφασίστες; Θέλετε να επηρεάσετε; Η σύζυγος
του Πρωθυπουργού όσο να το κάνεις είναι η πρώτη κυρία της
χώρας. Ας µην κοροϊδευόµαστε τώρα.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτού)

Θα ήθελα την ανοχή σας, κύριε Πρόεδρε. 
Όταν πάει και κάθεται απέναντι από την έδρα η πρώτη κυρία

της χώρας, ε, κάτι δείχνει, κάποια πολιτική παρέµβαση, µία δόση

πολιτικής παρέµβασης τη δείχνει, κύριε Πρόεδρε, αν µη τι άλλο. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Δεν έχει δικαίωµα;
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΗΛΙΟΠΟΥΛΟΣ: Δεν είπαµε εµείς ότι δεν έχει δι-

καίωµα να το κάνει. Απλώς λέµε ότι δείχνει κάποια πολιτική πα-
ρέµβαση όταν πηγαίνει ο Πρόεδρος της Βουλής, όταν πηγαίνει
Υπουργός σας, ο κ. Σκουρλέτης, όταν φέρνετε Ευρωβουλευτές,
κάποια παρέµβαση τη δείχνει. 

Προφανώς έχετε τροµάξει µε τα ποσοστά της Χρυσής Αυγής
τα οποία καθηµερινά φαίνεται στην κοινωνία -και όχι στις πλα-
στές δηµοσκοπήσεις σας- ότι ανεβαίνουν ραγδαία. Σας έχουν
τροµάξει όλες αυτές οι αποδοκιµασίες σε σχέση µε Συµφωνία
των Πρεσπών. Σας έχουν τροµάξει όλα αυτά τα αντιλαϊκά µέτρα
που παίρνετε και αποτυπώνονται, ξαναλέω, στον δρόµο, στον
κόσµο.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Δηλαδή εσείς ανα-
λαµβάνετε την ευθύνη για ό,τι συµβαίνει σε τέτοιου είδους γε-
γονότα; Να το πείτε από εδώ που είστε ότι είναι δική σας αυτή η
λεγόµενη διαµαρτυρία.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΗΛΙΟΠΟΥΛΟΣ: Είπα εγώ ότι αναλαµβάνουµε
κάποια ευθύνη; Είπα ότι ο κόσµος αντιδρά. Γιατί λέτε ότι ανα-
λαµβάνω κάποια ευθύνη;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Πείτε το. Πάρτε την
ευθύνη εδώ.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΗΛΙΟΠΟΥΛΟΣ: Δεν παίρνω καµµία ευθύνη. Μην
προσπαθείτε. Αυτά τα περί πολιτικής ευθύνης που προσπαθείτε
τόσο καιρό να µας χρεώσετε έχουν γίνει µία κουραστική καρα-
µέλα.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Μπορεί να µην είναι
µόνο πολιτική ευθύνη.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΗΛΙΟΠΟΥΛΟΣ: Όπως λέτε και εσείς περί πολι-
τικής ευθύνης -κουραφέξαλα δηλαδή θέλω να πω εγώ- για τον
κόσµο που αντιδρά, να σας πω και εγώ ότι έβλεπα χθες έναν άν-
θρωπο, που ήταν µε την κόρη του και το καροτσάκι εκεί που είχε
πάει ο δικός σας υποψήφιος. Εάν µε ρωτάτε, αν αναλαµβάνω
εγώ την ευθύνη γι’ αυτά που σας είπε ο άνθρωπος µε το κορι-
τσάκι στο καροτσάκι, εντάξει θα την αναλάβω, αν φτάσατε σε τέ-
τοιο σηµείο. 

Εδώ, όµως, ο δικός σας, ο Πρωθυπουργός σας ανέλαβε την
πολιτική ευθύνη για τα εκατό άτοµα που κάψατε στο Μάτι. Τι µου
λέτε; Για το παιδάκι µε το καροτσάκι που σας έκραζαν όπου πη-
γαίνετε; Ή θέλετε να αναλάβω την ευθύνη για εσάς που σας γι-
ούχαραν στην Αυστραλία; Θέλετε να αναλάβω και αυτήν την
πολιτική ευθύνη; 

Κύριε Πρόεδρε, να σοβαρευτούµε λίγο. Αυτά τα περί πολιτικής
ευθύνης τα οποία χρησιµοποιείτε συνέχεια…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Είπα ότι µπορεί να
µην είναι µόνο πολιτική ευθύνη. Μπορεί να είναι και άλλου είδους
ευθύνη.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΗΛΙΟΠΟΥΛΟΣ: Τι ευθύνη θα µπορούσαµε να
έχουµε που πήγατε στην Αυστραλία και σας γιούχαραν, κύριε
Πρόεδρε; Να είµαστε και λίγο σοβαροί. Μπορεί να έχουµε εµείς
πολιτική ευθύνη;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Δυστυχώς υπάρχουν
δείγµατα δικά σας µέχρι και εκεί.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΗΛΙΟΠΟΥΛΟΣ: Τι δείγµατα υπάρχουν; Σοβαρά;
Μπράβο. Έχουµε εξαπλωθεί σε όλο τον κόσµο, αφού υπάρχουν
δείγµατα και στην Αυστραλία.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Δυστυχώς.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΗΛΙΟΠΟΥΛΟΣ: Ευτυχώς να λέτε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Μετά το περιστατικό

στη Νέα Ζηλανδία να είστε βέβαιος ότι θα διερευνηθεί διεξοδι-
κώς και εκεί.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΗΛΙΟΠΟΥΛΟΣ: Έχουµε φτάσει και εκεί; Στη
Νέα Ζηλανδία; Πω, πω! Μιλάµε για παγκόσµια ακτινοβολία της
Χρυσής Αυγής! Θα διερευνηθεί η σχέση µας και µε τη Νέα Ζη-
λανδία. Μπορεί να διερευνηθεί και αυτή η σχέση µας. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Ο δράστης είχε επι-
σκεφθεί την Ελλάδα, κυρία Κόλλια – Τσαρουχά.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΗΛΙΟΠΟΥΛΟΣ: Μπορεί να φταίµε και για την
Παναγία των Παρισίων προχθές. Είναι πάρα πολύ πιθανό αυτό
το σενάριο. Να το εξετάσουµε. Δεν αναλάβαµε την πολιτική ευ-
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θύνη, αλλά µπορεί να φταίει κάποιος δικός µας υποπράκτορας
που έβαλε τη φωτιά στην Παναγία των Παρισίων. Μα τι λέτε
τώρα; Ποια Νέα Ζηλανδία; Από την παραφροσύνη δεν ξέρετε τι
λέτε. Λέτε ότι η Χρυσή Αυγή έχει στήσει τα πλοκάµια της σε όλο
τον κόσµο. Αυτά που λέτε σας εκθέτουν. Τι λέτε τώρα;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Είπα για ανάλογες
πρακτικές, αυτό είπα.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΗΛΙΟΠΟΥΛΟΣ: Το φτάσατε στη Νέα Ζηλανδία.
Ακούστε τώρα τι κάνατε. Εγώ είπα ότι όπου και να πάτε στην Ελ-
λάδα σάς γιουχάρει ο κόσµος κι εσείς µου λέτε για ένα φονικό
στη Νέα Ζηλανδία.

Ευτυχώς που καταγράφονται και θα τα βάλουµε σε βίντεο, να
καταλάβει ο κόσµος τι γίνεται εδώ πέρα, να καταλάβει ο κόσµος
ότι η Χρυσή Αυγή βρίσκεται απέναντι από το κόµµα των πολιτι-
κών κοµµάτων και ευτυχώς. Και έχει βρεθεί εδώ πέρα µια φωνή
της αλήθειας να σας χαλάει τη σούπα. Αυτό είναι όλο. Και προ-
σπαθείτε να µας χρεώσετε µέχρι και τη δολοφονία του Καποδί-
στρια, µπορεί και την πολιτική ευθύνη, δεν ξέρω.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Λοιπόν, τελειώστε
τώρα.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΗΛΙΟΠΟΥΛΟΣ: Προχωράω, λοιπόν, γιατί συµ-
βαίνουν πάρα πολλά. 

Εχθές καταδικάστηκε -και θα πάρω τώρα αναγκαστικά λίγο
χρόνο, γιατί βγήκα από το πρόγραµµά µου- ο γέροντας Μεθό-
διος και άλλος ένας µοναχός από τη Μονή Εσφιγµένου για µο-
λότοφ, δεκαεπτά χρόνια. Είναι, λέει, φυγόποινοι και τώρα πρέπει
να τους συλλάβουν, πρέπει να µπει η αστυνοµία στη Μονή Εσφιγ-
µένου να τους συλλάβει. Κάντε το κι αυτό. Κάντε το κι αυτό,
κύριε Πρόεδρε. Εκεί να δείτε µετά. Εκεί να δείτε!

Τα έχετε βάλει µε τους πάντες. Τα έχετε βάλει µε την Ορθο-
δοξία, µε τους ανθρώπους που αντιδρούν στη Συµφωνία των
Πρεσπών, µε την οικογένεια, φέρνοντας εδώ µέσα ΛΟΑΤΚΙ και
κάτι άλλους περίεργους δήθεν να υπερασπιστούν τα συµφέ-
ροντά τους. Νοµοθετείτε αυτά τα πέντε χρόνια…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Ακούστε να σας πω
τώρα, επειδή θέλετε τον διάλογο. Ούτε µε τον παγανισµό τα έχω
βάλει ούτε µε την Ορθοδοξία που λέτε εσείς. Εγώ περιέγραψα
εγκληµατικές πράξεις, αυτό έκανα.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΗΛΙΟΠΟΥΛΟΣ: Ποιον παγανισµό, κύριε Πρό-
εδρε; Μιλάω για τη Μονή Εσφιγµένου. Οι άνθρωποι είναι του πα-
λαιού ηµερολογίου και λέτε για παγανισµό;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Λοιπόν, τελειώστε
τώρα, σας παρακαλώ.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΗΛΙΟΠΟΥΛΟΣ: Δεν µπορώ να καταλάβω τι συµ-
βαίνει πραγµατικά. 

Λοιπόν, θα βρεθούµε απέναντί σας σε οποιοδήποτε θέµα θίγει
την Ορθοδοξία, θίγει την Ελλάδα µας, θίγει την οικογένειά µας.
Ελπίζουµε σύντοµα η Χρυσή Αυγή να έρθει στα πράγµατα για να
καθαρίσει επιτέλους αυτός ο τόπος, αυτή η χώρα.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Τον λόγο έχει ο κ. Σα-
ρίδης.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΣΑΡΙΔΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, ευχαριστώ πάρα πολύ.
Η δική µου παρέµβαση, η παρέµβαση της Ένωσης Κεντρώων,

σε αυτή τη συζήτηση, η συµβολή δηλαδή της Ένωσης Κεντρώων
δεν µπορεί να είναι άλλη παρά µόνο αυτές οι ερωτήσεις και να
απαιτήσει απαντήσεις και από τους ερωτηθέντες και από τους
ερωτώµενους.

Κοιτάξτε, έτσι όπως εξελίχθηκε η σηµερινή συζήτηση, ουσια-
στικά έχει φύγει από το θέµα της ηµερήσιας διάταξης, δηλαδή
από το θέµα της επίκαιρης επερώτησης που υπέβαλαν οι Ανε-
ξάρτητοι Έλληνες. 

Αυτή, λοιπόν, τη στιγµή έχουν κατατεθεί στην Ολοµέλεια της
Βουλής κάποια στοιχεία, τα οποία αφήνουν πραγµατικά σηµάδια
σκανδάλου, ίχνη διαπλοκής, θα το έλεγα κι εγώ. Άρα, λοιπόν, η
ερώτησή µου προς τη Κυβέρνηση είναι τι σκέφτεται να κάνει,
πόσο γρήγορα σκέφτεται να διερευνήσει τα συγκεκριµένα στοι-
χεία, τα οποία έχουν ήδη κατατεθεί στα Πρακτικά της Βουλής
και να µας απαντήσει εάν και εφόσον θα δείξει γρήγορα αντανα-
κλαστικά, ναι ή όχι. 

Εδώ έχουµε ένα πολιτικό θέµα, κύριε Πρόεδρε, και το πολιτικό
θέµα αυτό ξεκινάει από την καταγγελία που είχε γίνει σε ένα

υπουργικό συµβούλιο. Στο υπουργικό συµβούλιο ήταν παρόντες
όλοι οι υπουργοί, ενώ δεν ήταν κανένας από τους απλούς βου-
λευτές της Ελληνικής Βουλής. Άρα, λοιπόν, ήξερε πάρα πολύς
κόσµος κάποιες καταγγελίες τις οποίες ένας οµοτράπεζος
υπουργός, ακόµα και αν προερχόταν από ένα διαφορετικό
κόµµα, είχε υποστηρίξει στον Πρωθυπουργό. 

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο ΣΤ’ Αν-
τιπρόεδρος της Βουλής κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΛΑΜΠΡΟΥΛΗΣ)

Το θέµα είναι αν είχε στοιχεία, δηλαδή αν αυτά τα στοιχεία, τα
οποία κατατέθηκαν σήµερα εδώ, είχαν κατατεθεί και υπ’ όψιν του
Πρωθυπουργού ή ήταν µόνο ενδεχοµένως εικασίες. Όµως, το
γεγονός της αποποµπής του Υπουργού Κοτζιά, µετά ακριβώς
από εκείνο το Υπουργικό Συµβούλιο, είναι κάτι το οποίο δηµιουρ-
γεί πονηρές σκέψεις σε εµάς που το βλέπουµε µε µια διαφορε-
τική σκοπιά. 

Από την άλλη πλευρά, θα ήθελα να κάνω και µια ερώτηση προς
τους Ανεξάρτητους Έλληνες, οι οποίοι ειλικρινά ήταν οµοτράπε-
ζοι µε την συγκεκριµένη Κυβέρνηση. Έχετε σκεφτεί, αγαπητοί
συνάδελφοι, πόση αξιοπιστία έχει µια καταγγελία όταν γίνεται
ετεροχρονισµένη; Δηλαδή, τι βάρος δίνουν σε αυτή την καταγ-
γελία οι Έλληνες πολίτες; 

Αν και εφόσον είχατε αυτά τα στοιχεία, τα οποία προσκοµίσατε
–που δεν έχω κανένα λόγο αυτή τη στιγµή εγώ να αµφισβητήσω-
αύριο κιόλας, σήµερα κιόλας θα πρέπει ο Υπουργός να κινήσει
τις διαδικασίες εντός του Υπουργείου. Γιατί από τα στοιχεία, τα
οποία έχετε καταθέσει, µπορεί, αν µη τι άλλο, να µην είναι ορατή
η εµπλοκή Κοτζιά, αλλά σίγουρα είναι ορατή η εµπλοκή υπαλλή-
λων. 

Αυτό προκύπτει από τα στοιχεία αυτά του Υπουργείου Εξωτε-
ρικών, κύριε Υπουργέ. Και λυπάµαι πολύ και το λέω αυτό για ένα
Υπουργείο µε τη βαρύτητα και τη σηµαντικότητα, την οποία έχει
το Υπουργείο Εξωτερικών.

Αγαπητοί συνάδελφοι των Ανεξαρτήτων Ελλήνων, προχωρή-
σατε σε µια ετεροχρονισµένη καταγγελία την ίδια στιγµή που ο
Πρόεδρος των Ανεξαρτήτων Ελλήνων ήταν µέλος ενός Υπουρ-
γικού Συµβουλίου. Θα µπορούσε να είχε ρίξει -θα σας το πω έτσι
εγώ- την ελληνική Κυβέρνηση τότε µε τη συγκεκριµένη καταγγε-
λία. Και θα µπορούσαµε να µην είχαµε οδηγηθεί στην κύρωση
της Συµφωνίας των Πρεσπών. 

Θέλουµε να κρατήσουµε ψηλά -αλλά δεν µας αφήνει κιόλας
και κανείς- την εικόνα, την οποία παρουσιάζει το ελληνικό Κοινο-
βούλιο. Όµως βλέπετε ότι συνέχεια βγαίνουν πραγµατικά ιστο-
ρίες, οι οποίες δεν µπορούν να αφήσουν σε ησυχία τον ελληνικό
λαό, οι οποίες δεν µας δίνουν το δικαίωµα να καθαρίσουµε σαν
πολιτικό σύστηµα απέναντι στον ελληνικό λαό. Σε κάθε περί-
πτωση είναι µια υπόθεση, την οποία -απ’ ό,τι τουλάχιστον φαίνε-
ται και είναι ορατή- θα ξεκινήσει να διερευνήσει η ελληνική
δικαιοσύνη. 

Η Ένωση Κεντρώων εκφράζει την πεποίθησή της, την αντί-
ληψή της και έχει εµπιστοσύνη στην ελληνική δικαιοσύνη. Όσο
πιο γρήγορα, όµως, αποταθούµε στην ελληνική δικαιοσύνη τόσο
καλύτερα. Θα πρέπει το τοπίο προς τις εκλογές να µην αφήνει
ερωτηµατικά, να µην αφήνει γκρίζα, να µην αφήνει κανενός εί-
δους οµίχλη για τον πολιτικό κόσµο, αυτόν που θα διεκδικήσει
την ψήφο αύριο του ελληνικού λαού. 

Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Ευχαριστούµε τον

κ. Σαρίδη, µε τον οποίο ολοκληρώθηκε ο κύκλος των παρεµβά-
σεων των Κοινοβουλευτικών Εκπροσώπων.

Απ’ ό,τι έχω δει, όλοι οι επερωτώντες Βουλευτές έχουν αξιο-
ποιήσει υπέρ του δέοντος και τη δευτερολογία τους.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΑΤΣΙΚΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα τον
λόγο.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Όχι, κύριε Κατσίκη,
µε συγχωρείτε.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΑΤΣΙΚΗΣ: Όχι τι, κύριε Πρόεδρε; 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Τι θέλετε; Να δευ-

τερολογήσετε; 
ΜΑΡΙΑ - ΚΟΛΛΙΑ-ΤΣΑΡΟΥΧΑ: Ναι, κύριε Πρόεδρε. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Όλοι οι επερωτών-

τες; 
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ΜΑΡΙΑ - ΚΟΛΛΙΑ-ΤΣΑΡΟΥΧΑ: Δύο είµαστε, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Ακούστε: Ο κ. Καµ-

µένος µίλησε τριάντα δύο λεπτά. Ο κ. Κατσίκης µίλησε δέκα
λεπτά και πενήντα δευτερόλεπτα. Η κ. Κόλλια µίλησε δώδεκα
λεπτά και πέντε δευτερόλεπτα. Και βέβαια, ο κ. Φωκάς µίλησε
επτά λεπτά και σαράντα έξι δευτερόλεπτα. Ήδη έχετε υπερβεί
και τη δευτερολογία. Εάν θέλετε, ένας από εσάς να πάρει τον
λόγο για δύο λεπτά, να δευτερολογήσει, να πει κάτι. Δεν είναι
δυνατόν τώρα αυτό να γίνεται.

Κύριε Αµανατίδη, τι θέλετε;
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΜΑΝΑΤΙΔΗΣ: Και σε µένα δύο λεπτά, κύριε Πρό-

εδρε. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Δεν προβλέπεται.

Θα κλείσει ο Υπουργός µετά. Η διαδικασία είναι δεδοµένη. 
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΜΑΝΑΤΙΔΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα δείτε ότι δεν

έχω χρησιµοποιήσει τον χρόνο της δευτερολογίας µου. Θέλω
µόνο δύο λεπτά. Αµέσως µετά θα κλείσει ο Υπουργός. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Τέλος πάντων. 
Θα δώσουµε τον λόγο στον κ. Κατσίκη για δύο λεπτά. 
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΑΤΣΙΚΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, µου προκαλεί

εντύπωση όταν εσείς κρίνετε εξ ιδίων τα αλλότρια. Λυπάµαι που
µπαίνω στη διαδικασία να απαντήσω σε εσάς προσωπικά για τη
διαχείριση του χρόνου…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Δεν το κατάλαβα
αυτό. Σας παρακαλώ πολύ. Παραχώρηση του Προεδρείου κά-
νουµε αυτή τη στιγµή και παραβίαση του Κανονισµού, προκειµέ-
νου να πάρετε τον λόγο. Με συγχωρείτε πάρα πολύ. 

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΑΤΣΙΚΗΣ: Όχι τέτοιο ύφος, κύριε Πρό-
εδρε. Αφήστε τον Κανονισµό. Τον έχετε παραβιάσει πολλές
φορές εσείς ο ίδιος, µιλώντας από το Βήµα της Βουλής, ξεπερ-
νώντας τον χρόνο κατά 100%. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Σας παρακαλώ
πολύ. Μιλάτε εσείς τώρα για κανονισµούς; 

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΑΤΣΙΚΗΣ: Τι πάει να πει αυτό; Δεν το κα-
τάλαβα! Τι σηµαίνει «εγώ»; 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Σας παρακαλώ. Σας
έδωσα χρόνο δύο λεπτά. Αξιοποιήστε τον για τη δευτερολογία
σας, για αυτό που θέλετε να πείτε και αφήστε τις βολές προς το
Προεδρείο. Σας επιστρέφω τις όποιες βολές. Ή θα µιλήσετε…

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΑΤΣΙΚΗΣ: Ακούστε, κύριε Πρόεδρε. Τέτοι-
ους περιορισµούς αν θέλετε να επισηµάνετε στο πρόσωπό µου
ή διάκριση, την οποία θέλετε να κάνετε, εγώ δεν θα τη δεχθώ.
Το κάνετε συνέχεια σε µένα. Δεν θα τη δεχθώ. Θα δευτερολο-
γήσω και εγώ και θα δώσετε και τη δευτερολογία στη συνά-
δελφο, την κ. Κόλλια, εάν χρειαστεί και εάν το ζητήσει. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Χαµηλώστε τον
τόνο. Δεν χρειάζεται να οξύνουµε την κουβέντα µας. 

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΑΤΣΙΚΗΣ: Εάν, λοιπόν, δεν θέλετε, τότε
µην µιλάτε πάνω στην οµιλία µου. Θα µε αφήνετε να τελειώσω,
αν θέλετε να κάνουµε διάλογο. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Είστε προκατειληµ-
µένος προφανώς. Το κατανοώ. Θα αναφερθείτε επί της συγκε-
κριµένης επερωτήσεως, διαφορετικά θα σας αφαιρέσω τον
λόγο.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΑΤΣΙΚΗΣ: Το «προκατειληµµένος» θα το
πάρετε πίσω, διότι αν µη τι άλλο δεν µπορείτε να προεδρεύετε
και να µου λέτε ότι είµαι προκατειληµµένος.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Σας εξηγώ και µέχρι
εδώ. Νοµίζω ότι εδώ µπορούµε να κλείσουµε αυτήν την κου-
βέντα. Μπορείτε να πείτε αυτό που θέλετε όσον αφορά την επε-
ρώτηση, για να προχωρήσουµε στον επόµενο οµιλητή.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΑΤΣΙΚΗΣ: Δώστε µου τον χρόνο από την
αρχή. Λυπάµαι, διότι χρειάστηκε περισσότερο του µισού χρόνου
για να σας πείσω ότι στον κοινοβουλευτικό διάλογο πρέπει να
έχουµε χρόνο.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Εσείς προκαλέσατε
το Προεδρείο και σε προσωπικό επίπεδο. Αφήστε τα αυτά τώρα
και µην προσπαθείτε να δηµιουργήσετε εντυπώσεις. Σας παρα-
καλώ πολύ. Πείτε τι θέλετε να πείτε και να κλείσουµε τη συζήτηση.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΑΤΣΙΚΗΣ: Κύριε Υπουργέ, κύριοι συνάδελ-
φοι, οφείλω να απαντήσω στα θέµατα που ετέθησαν κατά την το-

ποθέτηση των συναδέλφων επί της επίκαιρης επερωτήσεώς µας.
Δυστυχώς, κάποιοι εξ αυτών δεν εστίασαν στον προβληµατισµό,
τον οποίον θέσαµε. Εσείς βεβαίως διατηρήσατε επιφύλαξη για
τα καινούργια στοιχεία, τα οποία προέκυψαν, προκειµένου να
απαντήσετε. Αφού δώσατε µια αρχική απάντηση, στην οποία πε-
ριλαµβάνεται και το γεγονός της πρόσβασής µας σε εκείνα τα
στοιχεία για τα οποία ρωτούσαµε, εντούτοις ειπώθηκε ότι ήταν
καθαρές, κρυστάλλινες οι διαδικασίες από τον Κοινοβουλευτικό
Εκπρόσωπο του ΣΥΡΙΖΑ, τον κατά τα άλλα αγαπητό συνάδελφο
κ. Αµανατίδη και ότι για πρώτη φορά γίνεται διεθνής διαγωνι-
σµός. Το ότι για πρώτη φορά γίνεται διεθνής διαγωνισµός δεν
αναιρεί σε καµµία περίπτωση το γεγονός ότι τα προκύψαντα
στοιχεία βρίσκουν τον διαγωνισµό αυτόν διαβλητό και διάτρητο. 

Εξηγήσαµε, λοιπόν, ότι έγινε ένας διαγωνισµός, ο οποίος είχε
φάκελο χωρίς οικονοµική προσφορά. Με άλλα λόγια, τα εξήντα
ευρώ για την έκδοση κάθε βίζας είκοσι και σαράντα ευρώ ήταν
τα είκοσι τα οποία θα έπαιρνε η ανάδοχος εταιρεία που µειοδό-
τησε, ας πούµε, στον διαγωνισµό, χωρίς όµως αυτό να σηµαίνει
ότι έλαβε µέρος στον διαγωνισµό µε οικονοµική προσφορά, ώστε
να προσδιορίσει το ποσό της προµήθειάς της, του κέρδους της
σ’ ένα άλλο ποσό µικρότερο, των είκοσι ευρώ ή περισσότερο,
ανάλογα µε τους όρους του διαγωνισµού, στους οποίους δεν
υπήρχε κατάθεση οικονοµικής προσφοράς.

Το δεύτερο το οποίο επισηµαίνω είναι ότι µία αλυσίδα εται-
ρειών ενεπλάκη, µία εξ αυτών νεοσύστατη, η οποία αρχικώς
απερρίφθη και εκ των υστέρων ενετάχθη στη συνεργασία για την
παραγωγή –έτσι το λέω εγώ- για την έκδοση βίζας. 

Βεβαίως, ο τρόπος αυτός του διαγωνισµού αποτελούσε την
έσχατη λύση για το ελληνικό δηµόσιο, ώστε µέσω εταιρείας να
εξυπηρετηθεί η κατάσταση έκδοσης βίζας, χωρίς να εξεταστεί
πριν απ’ αυτό η δυνατότητα του δηµοσίου, εν προκειµένω του
Υπουργείου Εξωτερικών, να την εκδίδει διά των υπηρεσιακών της
παραγόντων. 

Ο υπεργολάβος ετέθη ως κύριο σηµείο µέσα από το οποίο
προκύπτει ότι η ευρωπαϊκή οδηγία, η οποία ενσωµατώθηκε στο
ελληνικό δίκαιο, δεν προέβλεπε την ύπαρξη υπεργολάβου για
την ολοκλήρωση της υπόθεσης.

Ο κ. Κεφαλογιάννης µπήκε στη διαδικασία της πολιτικής αντι-
παράθεσης µιλώντας για συγκάλυψη µεταξύ του κ. Τσίπρα, του
κ. Καµµένου και του κ. Κοτζιά, καθιστώντας έτσι τον λόγο του
συκοφαντικό, χωρίς να µας πει ποιος συγκάλυψε ποιον και σε
ποιο πράγµα. Άλλωστε, επειδή ευαγγελιζόµαστε τη διαφάνεια,
δεν αφήσαµε ουδέν κρυπτόν, ακόµη και αυτό το οποίο παρατη-
ρήθηκε µέσα στη Βουλή.

Ο κ. Παπαθεοδώρου, ο οποίος βεβαίως είχε µια εµπεριστατω-
µένη παρουσία, απόρησε γιατί οι καταγγελίες Καµµένου, από
τότε που τις έκανε για πρώτη φορά στο Υπουργικό Συµβούλιο,
δεν προκάλεσαν την απόφαση και την αντίδραση του κυρίου
Πρωθυπουργού να πάρει µέρος σ’ αυτό. Μα, ο κύριος Πρωθυ-
πουργός πήρε µέρος σ’ αυτό. Εξεδήλωσε την αντίδρασή του,
αφού απέπεµψε από το Υπουργικό Συµβούλιο τον κ. Κοτζιά.

Κι ενώ εδώ ακόµη ζητάµε στοιχεία προκειµένου να αποδεί-
ξουµε εκείνο που αρχικά ως υπόνοια έρχεται σήµερα και κατατί-
θεται ως πεποίθηση για τα γεγονότα που έλαβαν µέρος και
αποτέλεσαν την αντίδρασή µας ώστε να καταθέσουµε επίκαιρη
επερώτηση, ο κ. Σαρίδης -και κλείνω µε αυτό- είπε ότι έγινε ετε-
ροχρονισµένα η καταγγελία -και δεν µας είπε πού το κατάλαβε
ότι έγινε ετεροχρονισµένα-,  προκειµένου να το συνδέσει µε το
µακεδονικό. Νοµίζουν ότι κρατούν τα πρωτεία για το θέµα του
µακεδονικού και του σκοπιανού, προσπαθώντας έτσι να εκτοπί-
σουν τη δική µας θέση, όπως εµείς την αναπτύξαµε στο θέµα
αυτό.

Με όλα αυτά, κύριε Υπουργέ, αφού ευχαριστήσω για την
έρευνα την οποία είστε διατεθειµένος να συνεχίσετε -και να συ-
νεχιστεί, όταν µας δοθεί η δυνατότητα, αυτή η κουβέντα-, ολο-
κληρώνω εδώ τη δευτεροµιλία µου.

Ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Κυρίες και κύριοι

συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι τη συνε-
δρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω δυτικά θεωρεία, αφού
προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση της αίθουσας «ΕΛΕΥ-
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ΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για την ιστορία του κτη-
ρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας της Βουλής,
τριάντα εννέα µαθήτριες και µαθητές και επτά εκπαιδευτικοί συ-
νοδοί τους από το Δηµοτικό Σχολείο Δικαίων Έβρου και το 3ο Δη-
µοτικό Σχολείο Φερών επίσης από τον Έβρο.

Η Βουλή τούς καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Τον λόγο έχει ο κ. Αµανατίδης για δύο λεπτά.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΑΤΣΙΚΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, θέλει τον λόγο

επ’ ολίγον και η συνάδελφος κ. Κόλλια. Είµαστε επερωτώντες
Βουλευτές…

ΜΑΡΙΑ ΚΟΛΛΙΑ - ΤΣΑΡΟΥΧΑ: Δύο λεπτά θα χρειαστώ, κύριε
Πρόεδρε.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Κύριε Αµανατίδη,
να τηρήσουµε τη σειρά. Να µιλήσει η κ. Κόλλια και µετά εσείς.
Θα σας δώσω τα δύο λεπτά που ζητήσατε.

Ορίστε, έχετε τον λόγο, κυρία Κόλλια. 
ΜΑΡΙΑ ΚΟΛΛΙΑ - ΤΣΑΡΟΥΧΑ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Καταλαβαίνω τη δύσκολη θέση του Προεδρείου, αλλά και

εµείς θέλουµε να πούµε δυο - τρεις σκέψεις οι οποίες συνεχίζουν
να αναδεικνύουν και να αποδεικνύουν την αγωνία που έχουµε γι’
αυτά που συµβαίνουν.

Δεν θα αναφερθώ σ’ αυτά που είχα στο µυαλό µου να απαν-
τήσω, γιατί ήδη ο κ. Κατσίκης τα ανέφερε, σχετικά µ’ αυτές τις
τοποθετήσεις που έκαναν συνάδελφοι, εκπροσωπώντας τα κόµ-
µατά τους. Εγώ πιστεύω ότι σήµερα οι Ανεξάρτητοι Έλληνες µε
τους εναποµείναντες τέσσερις Βουλευτές, µε προεξάρχοντα τον
πρόεδρο των Ανεξαρτήτων Ελλήνων, αποδείξαµε ότι υπάρχουν
τόσα στοιχεία στις αναθέσεις έκδοσης βίζας και ότι στήθηκε
γύρω από αυτό ένα παιχνίδι κέρδους σε βάρος του δηµοσίου,
ένας παραπολιτικός και παρασιτικός µηχανισµός που κατέκλεψε
και κατακλέβει το δηµόσιο χρήµα και καταφέρνει να αλλάζει κυ-
βερνήσεις. Παρά το γεγονός ότι αυτές αλλάζουν, συνεχίζει να
υπάρχει. Αυτός ο µηχανισµός βρίσκεται, κύριε Πρόεδρε, και
µέσα και έξω από τη χώρα και γι’ αυτό ενοχλείται από τα σύνορα
και από την ύπαρξη εθνών, γιατί αυτά τον εµποδίζουν να λειτουρ-
γεί τελείως ανεξέλεγκτα.

Πρόκειται, λοιπόν, για έναν καρκίνο που αν δεν τον νικήσουµε
και αν δεν οµονοήσουµε όλες οι πολιτικές δυνάµεις κι αν δεν ξε-
περάσουµε όλα αυτά τα οποία δυστυχώς κατά καιρούς έχουν
ανεβεί σαν γυάλινοι τοίχοι ανάµεσά µας, θα συνεχίσει αυτός ο
καρκίνος. Δεν πρέπει να επιτρέψουµε να διαλύει κυβερνήσεις και
να ζηµιώνει ανεπανόρθωτα ολόκληρη τη χώρα µας. Πρέπει να
δώσουµε τη δυνατότητα στη δικαιοσύνη, την οποία εµπιστευό-
µαστε, να της δώσουµε όλα εκείνα τα εργαλεία τα οποία χρει-
άζεται, γιατί αυτή µόνο µπορεί να αποδώσει το δίκαιο και να
βοηθήσει να λάµψει η αλήθεια. 

Αυτό το σύστηµα, λοιπόν, κύριε Πρόεδρε, είναι υπεύθυνο και
για τα περισσότερα από τα φαινόµενα κάθε µειοδοσίας που
έχουµε δει τα τελευταία χρόνια, θα µου επιτρέψετε να πω συµ-
περιλαµβανοµένης και της Συµφωνίας των Πρεσπών. 

Κανένας Έλληνας, πιστεύουµε, που σέβεται τον νόµο, τους
συµπολίτες, δεν φτάνει στο σηµείο να κάνει αχρείαστες υποχω-
ρήσεις σε πάγιες εθνικές θέσεις, χωρίς αυτές να συνάδουν µε
το λαϊκό αίσθηµα, αν ο ίδιος δεν έχει κάτι να φοβηθεί και αν δεν
υπάρχει κάποιο σηµείο πολιτικής πίεσης εναντίον του. Επιβεβαι-
ώνουν, δυστυχώς, τα γεγονότα αυτά που λέω.

Κλείνοντας, θέλω να διαβεβαιώσω για άλλη µία φορά τους Έλ-
ληνες πολίτες µέσα από το Κοινοβούλιο ότι οι Ανεξάρτητοι Έλ-
ληνες και εγώ προσωπικά, µαζί µε τον Πάνο Καµµένο θα
αγωνιστούµε -και αγωνιζόµαστε- για να ξεριζώσουµε ό,τι µπο-
ρούµε περισσότερο από το παρασιτικό σύστηµα της µίζας, της
διαπλοκής, τον µηχανισµό σε βάρος της πατρίδας και των συµ-
πολιτών µας. Δεν είναι απλό πράγµα, δεν είναι καθόλου εύκολο.
Υπάρχει τόση διασπορά αυτής της διαπλοκής σε κάθε φάση, δυ-
στυχώς, του πολιτικού αλλά και του κοινωνικού βίου, αλλά εµείς
είµαστε εδώ και θα προσπαθούµε.

Ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Τον λόγο έχει ο κ.

Αµανατίδης. 
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΜΑΝΑΤΙΔΗΣ: Για δύο λεπτά µόνο, κύριε Πρόεδρε.

Νοµίζω ότι είναι σηµαντικό.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Ορίστε, κύριε Αµα-

νατίδη, έχετε τον λόγο για δύο λεπτά. Μπορείτε να ξεκινήσετε.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΜΑΝΑΤΙΔΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, ευχαριστώ για την

ανοχή που δείξατε.
Σε λάθος πόρτα χτύπησαν νοµίζω, και µε την επερώτηση, αλλά

και µε τις τοποθετήσεις που έκαναν οι Κοινοβουλευτικοί Εκπρό-
σωποι, διότι ο Πρωθυπουργός και η Κυβέρνηση αυτή εφαρµόζει
δρακόντειες πρακτικές στα ζητήµατα νοµιµότητας, διαφάνειας
και σκανδάλων. Αυτοί που έχουν πραγµατικά σκάνδαλα, που έκα-
ναν απευθείας αναθέσεις µέχρι το 2010, που µέλη και στελέχη
τους είναι στην φυλακή δεν µπορούν να µας κουνούν το δάκτυλο.
Η Αριστερά έχει αφήσει όχι µόνο το αποτύπωµά της, αλλά έχει
βάλει τη σφραγίδα της σε µία νέα εποχή, όπου αυτά δεν γίνονται
ανεκτά. Ο ελληνικός λαός δεν θα επιτρέψει το πισωγύρισµα όλων
εκείνων που χαρακτηρίστηκαν από αυτές τις πρακτικές και αυτές
τις πολιτικές που µας έφεραν στη χρεοκοπία.

Και για να κλείνει αυτό το θέµα, δεν είναι δηµόσιο χρήµα,
κυρία Κόλλια. Δεν είναι ένας διαγωνισµός που το δηµόσιο πλη-
ρώνει κάτι. Πρέπει να γίνει εξήγηση σε αυτό. Θέλω να ξαναπώ
λοιπόν, να µην ταυτιζόµαστε. Φάνηκε πολιτικά ότι δύο είναι οι
στόχοι από τις τοποθετήσεις τόσο του κ. Παπαθεοδώρου όσο
και των άλλων: το ηθικό πλεονέκτηµα της Αριστεράς, το οποίο
φυλάττουµε σαν κόρη οφθαλµού, και η πατριωτική στάση της
Κυβέρνησης, και του Υπουργού Νίκου Κοτζιά, και του Πρωθυ-
πουργού και όλων µας µε τη Συµφωνία των Πρεσπών.

Σας ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Ευχαριστούµε τον

κ. Αµανατίδη.
Κύριε Υπουργέ, έχετε τον λόγο για πέντε λεπτά, για να κλεί-

σετε.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΤΡΟΥΓΚΑΛΟΣ (Υπουργός Εξωτερικών): Ευχα-

ριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Νοµίζω ότι σε ό,τι αφορά την επερώτηση έγινε σαφές από τη

διαδικασία ότι τα ερωτήµατα τα οποία είχαν τεθεί γραπτά, απαν-
τήθηκαν. Όλα τα έγγραφα τα οποία ζητήθηκαν, δόθηκαν. Με
χαρά διαπίστωσα ότι ο κ. Καµµένος είναι ήδη στην αίθουσα και
µελετά τα έγγραφα αυτά, τα οποία είχε ζητήσει να προσκοµι-
στούν. Όπως δήλωσα και προηγουµένως, σε ό,τι αφορά στα
στοιχεία τα οποία ήταν στη διάθεση του Υπουργείου Εξωτερικών
και µε βάση τον πρόσθετο έλεγχο νοµιµότητας που ζήτησα από
το αρµόδιο όργανο του Υπουργείου δεν προέκυψε οποιοδήποτε
πρόβληµα, σκιά νοµιµότητας. Τα νέα έγγραφα προφανώς θα εξε-
ταστούν ως προς τη γνησιότητα και την εγκυρότητά τους.

Επειδή έγινε όµως λόγος για συγκάλυψη, ουδέποτε αυτά τα
έγγραφα είχαν όχι απλώς γίνει γνωστά αλλά ούτε υπήρχε η οποι-
αδήποτε αναφορά σε αυτά. Εννοείται ότι αν ήταν σε γνώση µας,
θα τα εξετάζαµε, γιατί είπαµε ότι είναι βασική αρχή και κανόνας
λειτουργίας της Κυβέρνησής µας ότι στα θέµατα νοµιµότητας
πρέπει να φτάνει το µαχαίρι στο κόκαλο. Και γι’ αυτόν το λόγο
πράγµατι δείχνει πολιτικό θράσος, όπως είπε και ο Κοινοβουλευ-
τικός Εκπρόσωπος του ΣΥΡΙΖΑ, κόµµατα στα οποία οφείλουµε
το σύστηµα διαπλοκής στη χώρα -δεν δηµιουργήθηκε τα τελευ-
ταία τέσσερα χρόνια, ούτε ποτέ η Αριστερά είχε σχέση µε αυτά-
και των οποίων στελέχη είναι στη φυλακή και άλλα στελέχη διε-
ρευνώνται, να κάνουν λόγο για σκάνδαλα της Αριστεράς.

Επί του πολιτικού θέµατος, επειδή και εδώ ακούστηκαν θέµατα
που νοµίζω ότι δεν είναι αληθινά. Υπήρξε πολιτική σύγκρουση
µεταξύ του κ. Καµµένου και του κ. Κοτζιά. Η θέση του κ. Κοτζιά
δεν ήταν προσωπική του, ήταν θέση της Κυβέρνησης ως προς
το Μακεδονικό, όπου διαφοροποιήθηκε το κόµµα των Ανεξάρτη-
των Ελλήνων και γι’ αυτό έφυγε από την Κυβέρνηση. Ο κ. Κοτζιάς
δεν αποπέµφθηκε από την Κυβέρνηση, παραιτήθηκε. Αυτό προς
αποκατάσταση της αλήθειας ως προς τα κρίσιµα πολιτικά µε-
γέθη.

Από εκεί και µετά, επιγραµµατικά θα αναφερθώ στις τοποθε-
τήσεις των Κοινοβουλευτικών Εκπροσώπων. 

Ο κ. Κεφαλογιάννης, ο οποίος είναι έµπειρος κοινοβουλευτι-
κός, τον οποίο σέβοµαι, έθεσε άλλα θέµατα από αυτά τα οποία
συζητήθηκαν, τα απόρρητα, για παράδειγµα, αγνοώντας ότι
εµείς είµαστε το πρώτο κόµµα που κατέθεσε διαδικασία κοινο-
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βουλευτικής εποπτείας επί των απορρήτων. Αδιαφανείς διαδικα-
σίες στο «Έτος Ρωσίας». Πώς είναι δυνατόν ως «πυροτεχνή-
µατα» να πετάγονται τέτοια θέµατα σε µία αίθουσα; Προφανώς
αυτό δείχνει µία αµηχανία απέναντι στον πυρήνα της συζήτησης
και µία προσπάθεια να εξαχθεί πολιτικό κέρδος µε παραβίαση,
στην πραγµατικότητα, του σεβασµού προς τον κοινοβουλευτι-
σµό.

Ο κ. Παπαθεοδώρου µε εγκάλεσε γιατί δεν διέκοψα τη σύµ-
βαση, µε στοιχεία τα οποία δεν γνώριζα, γιατί πρώτη φορά τέθη-
καν υπ’ όψιν µου τώρα και των οποίων την εγκυρότητα
προφανώς δεν θα µπορούσα να ελέγξω, απλώς για να δώσει ένα
κάλυµµα στον πυρήνα του ισχυρισµού του ότι αλλού πρέπει να
αναζητήσουµε  την πηγή των σκανδάλων και της διαπλοκής.

Αυτά όµως τα πράγµατα δεν θα τα ανακαλύψουµε στην Αί-
θουσα αυτή. Είναι στη συνείδηση του ελληνικού λαού ποιοι δη-
µιούργησαν σκάνδαλα και ποιοι δηµιούργησαν όχι απλώς
µεµονωµένες περιπτώσεις παρανοµίας, αλλά ένα ολόκληρο σύ-
στηµα σύµφυσης πολιτικών και οικονοµικών συµφερόντων στην
κορφή της πολιτικής εξουσίας. Εκεί βρίσκεται η ουσία του προ-
βλήµατος. 

Είναι δηλωµένη η θέση του δικού µας κόµµατος και της Κυ-
βέρνησής µας και είναι ένας από τους λόγους που µας εµπιστεύ-
τηκε ο λαός δύο φορές το τιµόνι της χώρας και που θα το
ξανακάνει.

Σας ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Ευχαριστούµε τον

κύριο Υπουργό.
Κηρύσσεται περαιωµένη η συζήτηση επί της υπ’ αριθµόν

10/8/29-3-2019 επίκαιρης επερώτησης, µε θέµα: «Διαγωνιστική
διαδικασία για την ανάδειξη παρόχων υπηρεσιών υποστήριξης
των Προξενικών Γραφείων Διπλωµατικών Αρχών».

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχουν διανεµηθεί τα Πρακτικά

της Τρίτης 12 Φεβρουαρίου 2019, της Τετάρτης 13 Φεβρουαρίου
2019, της Πέµπτης 14 Φεβρουαρίου 2019, της Παρασκευής 15
Φεβρουαρίου 2019, της Δευτέρας 18 Φεβρουαρίου 2019, της
Τρίτης 19 Φεβρουαρίου 2019, της Τετάρτης 20 Φεβρουαρίου
2019, της Πέµπτης 21 Φεβρουαρίου 2019, της Παρασκευής 22
Φεβρουαρίου 2019, της Δευτέρας 25 Φεβρουαρίου 2019, της
Τρίτης 26 Φεβρουαρίου 2019, της Τετάρτης 27 Φεβρουαρίου
2019, της Πέµπτης 28 Φεβρουαρίου 2019,  της Παρασκευής 1ης

Μαρτίου 2019, της Δευτέρας 4 Μαρτίου 2019, της Τρίτης 5 Μαρ-
τίου 2019 (πρωί) και της Τρίτης 5 Μαρτίου 2019 (απόγευµα) και
ερωτάται το Σώµα αν τα επικυρώνει.

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Συνεπώς τα Πρα-

κτικά της Τρίτης 12 Φεβρουαρίου 2019, της Τετάρτης 13 Φε-
βρουαρίου 2019, της Πέµπτης 14 Φεβρουαρίου 2019, της
Παρασκευής 15 Φεβρουαρίου 2019, της Δευτέρας 18 Φεβρουα-
ρίου 2019, της Τρίτης 19 Φεβρουαρίου 2019, της Τετάρτης 20
Φεβρουαρίου 2019, της Πέµπτης 21 Φεβρουαρίου 2019, της Πα-
ρασκευής 22 Φεβρουαρίου 2019, της Δευτέρας 25 Φεβρουαρίου
2019, της Τρίτης 26 Φεβρουαρίου 2019, της Τετάρτης 27 Φε-
βρουαρίου 2019, της Πέµπτης 28 Φεβρουαρίου 2019, της Παρα-
σκευής 1ης Μαρτίου 2019, της Δευτέρας 4 Μαρτίου 2019, της
Τρίτης 5 Μαρτίου 2019 (πρωί) και της Τρίτης 5 Μαρτίου 2019
(απόγευµα) επικυρώθηκαν.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύ-
σουµε τη συνεδρίαση;

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Με τη συναίνεση

του Σώµατος και ώρα 15.17’ λύεται η συνεδρίαση για τη Μεγάλη
Δευτέρα 20 Απριλίου 2019 και ώρα 11.00’, µε αντικείµενο εργα-
σιών του Σώµατος: νοµοθετική εργασία, σύµφωνα µε την ηµερή-
σια διάταξη που έχει διανεµηθεί.

Ο ΠΡΟΕΔΡΟΣ                                                                                   ΟΙ ΓΡΑΜΜΑΤΕΙΣ


